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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΘ'

Τετάρτη 5 Μαΐου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 5 Μαΐου 1999, ηµέρα Τετάρτη και ώρα 18.14'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 4.5.1999
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΙΗ' συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 4
Μαϊου 1999, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου
νόµου: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου στρατιωτικής συνεργασίας
µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου 'Αµυνας της Αραβικής
∆ηµοκρατίας της Αιγύπτου".
Παρακαλείται ο εκτελών χρέη Γραµµατέα, κ. Πέτρος Κατσιλιέρης,
Βουλευτής Μεσσηνίας, να ανακοινώσει τις αναφορές προς το
Σώµα.
Βλέπετε τους Γραµµατείς τους έχουµε για διακοσµητικά στοιχεία!
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Πέτρο Κατσιλιέρη,
Βουλευτή Μεσσηνίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Γεωργικών Συνεταιρισµών
Κοζάνης, Σερβίων Συν.Π.Ε. ζητεί στις συµβάσεις µεταξύ εργολάβων
και Νοµαρχίας για τις αιτήσεις επιδότησης να µην επιβαρύνονται οι
παραγωγοί µε 150-300 δρχ. ανά στρέµµα.
2) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Ευστράτιος Καρίνος, κάτοικος
Μυτιλήνης ζητεί τη λήψη µέτρων, που να κατοχυρώνουν την
ιδιοκτησία του Κ.Ε.Α.Τ..
3) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Γιατρών ΕΣΥ του Ν.
Αρκαδίας ζητεί αύξηση των εφηµεριών.
4) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Πατριωτικός Σύλλογος 'Ανω Καρυωτών ο "Λύκαιος ∆ίας" ζητεί την
ασφαλτόστρωση δρόµου τουριστικής σηµασίας από τις'Ανω Καρυές
προς τον αρχαιολογικό χώρο Λυκαίου 'Ορους, την Ιερή Κορυφή των
Αρκάδων και τη διασταύρωση προς το Ναό του Επικουρίου
Απόλλωνα Νοµού Αρκαδίας.

5) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για τα αιτήµατα των εργαζοµένων στην
ΕΒΟ Αιγίου.
6) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τις ζηµιές καλλιεργειών στο
∆ήµο Μόβρης Πατρών από τις κακοκαιρίες.
7) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Αγωνιστική Σπουδαστική
Παράταξη ζητεί την αύξηση της έκπτωσης στις τιµές των εισιτηρίων
µετακίνησης των φοιτητών και σπουδαστών από το 25% στο 50%.
8) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Λογιστών και Φοροτεχνικών
Επαρχίας Βοϊου Ν.Κοζάνης υποβάλλει πρόταση για την παράταση
του µειωµένου συντ/στού Κ.Κ. στους εµπόρους και βιοτέχνες του
Νοµού.
9) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Μαζικοί Φορείς καθώς και οι κάτοικοι
Αλιβερίου Εύβοιας ζητούν να µην καταργηθεί το τελωνείο στο
Αλιβέρι.
10) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το νέο σύστηµα ΤΑΧΙΣ στις ∆ΟΥ
Πάτρας.
11) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για τα προβλήµατα των αγροτών της
Αιγιαλείας.
12) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για το νόµο σχετικά µε την άρση των
ποινικών διώξεων των αγροτών που συµµετείχαν στα οδικά µπλόκα
των ετών 95-97.
13) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για τις πενιχρές αυξήσεις στους µισθούς
των δηµοσίων υπαλλήλων
14) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τη µη κάλυψη του κόστους
νοσηλείας των ασφαλισµένων στα µεγαλύτερα νοσοκοµεία από τα
ασφαλιστικά ταµεία.
15) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΤΑΙΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γοργοπόταµος του Νοµού
Φθιώτιδας ζητεί την άµεση κατασκευή νησίδας, τον
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ηλεκτροφωτισµό την τοποθέτηση φωτεινών σηµατοδοτών και τη
διαγράµµιση πεζών στην Εθνική Οδό Αθηνών-Λαµίας, στο κοµµάτι
που διέρχεται από την περιοχή του.
16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Οµάδα Οικοδοµικών
Συνεταιρισµών Ηρακλείου ζητεί να δοθεί λύση στο κοινωνικό
πρόβληµα νόµιµης απόκτησης παραθεριστικής ή αστικής κατοικίας
από τις ασθενέστερες οικονοµικά τάξεις.
17) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την αδιαφορία για την
ελλιπέστατη υγειονοµική κάλυψη στις αποµακρυσµένες περιοχές
της Αχαϊας.
18) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την έλλειψη παιδοχειρουργικής
κλινικής στο Π.Π.Ν.∆.
19) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για το αίτηµα αστυνόµευσης στους
περισσότερους ∆ήµους της Αχαϊας.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Νεβρόπολης Αγράφων του Ν.Καρδίτσας ζητεί την τοποθέτηση
υγειονοµικού προσωπικού στο Περιφερειακό Ιατρείο Πεζούλας στην
περιοχή του.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στις µε αριθµούς 6604/8.2.99 και 6891/16.2.99 ερωτήσεις
δόθηκαν µε το υπ'αριθµ. 499/4.3.99 και 551/4.3.99 έγγραφο από
τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6604/8.2.99 που κατέθεσε στη Βουλή,
ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Παπαγεωργόπουλος και της ερώτησης
6891/16.2.99 που κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Ν.
Γκατζής και Μ. Κωστόπουλος σχετικά µε τις ζηµιές από σεισµό στην
Ιστιαία Ευβοίας, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους κυρίους
Βουλευτές, ότι το ΥΠΕΧΩ∆Ε µε τους Μηχανικούς της Υπηρεσίας
Αποκατάστασης Σεισµοπλήκτων έχει ήδη ξεκινήσει την καταγραφή
των ζηµιών.
Μετά την ολοκλήρωση της καταγραφής, το ΥΠΕΧΩ∆Ε θα εκτιµήσει
την έκταση και την σοβαρότητα των ζηµιών, προκειµένου να
προχωρήσει στην λήψη αποφάσεων.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 6602/8.2.99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
498/4.3.99 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6602/8.2.99 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Λεωνίδας Κουρής, σχετικά µε τη Λεωφόρο Λαυρίου,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε
τα στοιχεία της ∆ιεύθυνσης Κατασκευής 'Εργων Οδοποιίας, της
∆ιεύθυνσης Συντήρησης 'Εργων Οδοποιίας και της ∆ιεύθυνσης
Μελετών Οδοποιίας του ΥΠΕΧΩ∆Ε τα εξής:
1. Στον άξονα Σταυρός-Λαύριο έχουν εκτελεσθεί η εκτελούνται τα
πιο κάτω έργα:
- 'Εχει ολοκληρωθεί η εργολαβία ΚΗΜ 1/97 προϋπολογισµού
200.000.000 δρχ., που αφορά τον ηλεκτροφωτισµό της Λεωφ.
Λαυρίου από Σταυρό Αγ. Παρασκευής µέχρι την είσοδο Παιανίας
και τον ηλεκτροφωτισµό τµήµατος της οδού από Παιανία προς
Μαρκόπουλο µήκους 1.500 µ.
- 'Εχει ολοκληρωθεί η εργολαβία ΚΗΜ 2/98 προϋπολογισµού
60.000.000 δρχ. που αφορά τον ηλεκτροφωτισµό του τµήµατος από
Μαρκόπουλο προς Πόρτο Ράφτη µέχρι τον κόµβο Βραυρώνας, του
τµήµατος από Μαρκόπουλο προς Παιανία µήκους 1.000 µ. και του
τµήµατος από Μαρκόπουλο προς Κορωπί µήκους 400 µ.
- Με την εργολαβία ΚΟ 9/96 "∆ιαπλάτυνση -Ανακατασκευή οδού
Αγ. Παρασκευής από Πλατεία Κέννεντυ- Λεωφ. Μεσογείων και

ανακαίνιση Λ. Λαυρίου στην περιοχή Γλυκών Νερών",
προϋπολογισµού 1.500.000.000 δρχ. Ολοκληρώθηκε η κατασκευή
ασφαλτικής στρώσης κυκλοφορίας της Λ. Λαυρίου στο τµήµα της
εντός του ∆ήµου Γλυκών Νερών και παράλληλα κατασκευάζεται η
οδός Χρ. Σµύρνης στο ∆ήµο Γλυκών Νερών προκειµένου να
δεσµευθούν σε υπόγειο δίκτυο οµβρίων τα νερά της περιοχής τα
οποία κατέκλυζαν το οδόστρωµα της Λ. Λαυρίου µέσα στο ∆ήµο
Γλυκών Νερών.
Μέχρι 30.4.99 προβλέπεται η παράδοση για χρήση του έργου ΚΟ
23/94 "Παράκαµψη Κερατέας µετά των κόµβων σύνδεσης µε
Κουβαρά και ∆ασκαλειό" προϋπολογισµού 3.300.000.000 δρχ. και
µήκους 5.500 µ., οπότε µε την παράκαµψη του ∆ήµου Κερατέας
αποσυµφωρείται πλήρως το εντός του ∆ήµου Κερατέας τµήµα της
Λ. Λαυρίου.
Παράλληλα βρίσκονται σε εξέλιξη οι εργολαβίες ΚΟ 1/98
"Κατασκευή Βόρειας παράκαµψης Μαρκοπούλου Αττικής προς
Πόρτο Ράφτη, προϋπολογισµού 700.000.000" και ΚΟ 4/98
"Κατασκευή κονοτικής οδοποιίας και σύνδεση Κουβαρά µε Καλύβια
προϋπολογισµού 300.000.000 δρχ", µε την υλοποίηση των οποίων
ικανοποιούνται τµήµατα των ∆ήµων της περιοχής.
2. Σχετικά µε την διαπλάτυνση της Λεωφόρου Λαυρίου εντός του
σχεδίου πόλεως των Γλυκών Νερών από ετών εκκρεµή πρόβληµα
ασυµφωνίας επί των ρυµοτοµικών γραµµών της Λεωφ. Λαυρίου η
επίλυση των οποίων χρονίζει από υπαιτιότητα του ∆ήµου και της
αρµόδιας Πολεοδοµίας µε αποτέλεσµα να µην είναι δυνατή η
σύνταξη πράξης αναλογισµού και κατ' επέκταση πληρωµών των
αναγκαίων απαλλοτριώσεων.
'Εχουν συνταχθεί Κτηµατολογικά ∆ιαγράµµατα στο τµήµα των
Γλυκών Νερών (χ.θ. 2+100 έως 3+900) και έχουν σταλεί στην
Πολεοδοµία Ανατολικής Αττικής για την εφαρµογή των
εγκεκριµένων γραµµών.
∆ύο φορές κατά το παρελθόν προγαµµατίσθηκε η χρηµατοδότηση,
εκτέλεσης του έργου, µαταιώθηκε όµως στη συνέχεια εξαιτίας του
προαναφερθέντος προβλήµατος.
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε µέχρι σήµερα δεν έχει καµία ενηµέρωση από το
∆ήµο ενα έχει λυθεί το πρόβληµα που αναφέρεται.
3. Από τη ∆ιεύθυνση Εργων Οδοποιίας του ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει ήδη
κατασκευαστεί η υποδοµή για τη φωτεινή σηµατοδότηση του
κόµβου στη συµβολή των δρόµων Λ. Λαυρίου-Κανάρη-Εσπερίδων
και έχει ζητηθεί από την ∆ΕΗ η παροχή ρεύµατος.
'Οταν δοθεί ρεύµα θα τεθεί σε λειτουργία η παραπάνω
σηµατοδοτική εγκατάσταση.
4. Για τη σηµατοδότηση του κόµβου Λ. Λαυρίου- Κ. Ανδρικου-
Αφανών Ηρώων σας πληροφορούµε ότι δεν µπορεί να υλοποιηθεί
η µελέτη που έχει συνταχθεί, γιατί δεν έχει υλοποιηθεί η
απαιτούµενη διαπλάτυνση αφού εκρεµµεί το θέµα που αναφέρθηκα
πιο πάνω.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

3. Στην µε αριθµό 6724/10.2.99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 8-
7314/4.3.99 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6724/10.2.99 που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. ∆ραγασάκης Ιωάννης, σας
πληροφορούµε τα εξής:
To Υπουργείο Ανάπτυξης και το Υπουργείο Εργασίας έχουν
αναλάβει τους τρεις τελευταίους µήνες, πρωτοβουλίες και έχουν
γίνει επαφές για να έλθουν οι δύο πλευρές σε συνεννόηση.
Σηµειώνουµε επίσης ότι ο ανάδοχος µε επιστολή του στις 31.12.98
έχει παραιτηθεί από την άδεια εκµετάλλευσης της περιοχής Πρίνου.
Η ΕΠΒΑ τηρεί το λογαριασµό αποκατάστασης περιβάλλοτνος. Η Β'
τροποποιητική σύµβαση του ν.98/75 (ν.2159/93), ενώ µεριµνά για
τη δηµιουργία τέτοιου λογαριασµού δεν ορίζει ετήσιες καταβολές.
Οι αποζηµιώσεις στους εργαζόµενους έχουν καταβληθεί.
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Σχετικά µε τον σχεδιασµό για την αξιοποίηση των κοιτασµάτων
σηµειώνουµε ότι τα κοιτάσµατα Πρίνου και Ν. Καβάλας ήταν
συνεχώς σε λειτουργία από τον Ιούλιο 1981, ξεπερνώντας τις
αρχικές προβλέψεις για δεκαετή διάρκεια παραγωγής.
Η κατάρρευση όµως µέσα στο 1998 των διεθνών τιµών πώλησης,
αργού (χωρίς προοπτική άµεσης ανάκαµψης) σε συνδυασµό µε την
φυσική εξάντληση του κύριου κοιτάσµατος Πρίνου, που συµµετέχει
κατά το µεγαλύτερο ποσοστό στην παραγωγή, έχει καταστήσει την
εκµετάλλευση αντιοικονοµική παρά τις υποχωρήσεις των
εργαζοµένων στις σχετικές διαπραγµατεύσεις.
Οι επιλογές της εταιρείας "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ Α.Ε." γίνονται
µε επιχειρηµατικά κριτήρια. Αυτό δεν ισχύει και στην προκειµένη
περίπτωση.
Σχετικά µε τους ερευνητικούς στόχους της περιοχής σηµειώνουµε
ότι στον Κόλπο της Καβάλας εκτός των γεωτρήσεων σε κοιτάσµατα
που τέθηκαν ήδη σε παραγωγή έχουν διεξαχθεί επί πλέον από το
1976 δέκα (10) ερευνητικές γεωτρήσεις και δύο σεισµικές
διασκοπήσεις τριών διαστάσεων.
Προς διερεύνηση είναι ακόµη ο ερευνητικός στόχος ΑΘΩΣ στην
περιοχή του οποίου όµως, το 1982, άλλη ερευνητική γεώτρηση
(ΑΘΩΣ-1) είχε οριακά αποτελέσµατα.
Η Εταιρεία "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ Α.Ε" συµµετέχοντας µε
ποσοστό 25% στις περιοχές έρευνας συνεχίζουν τις προσπάθειες
µε τους µετόχους της παραχώρησης για την προώθηση των
ερευνητικών δραστηριοτήτων.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

4. Στην µε αριθµό 6851/15-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
22/1-3-99 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6851/15-2-99 που κατέθεσαν στη
Βουλή των Ελλήνων οι Βουλευτές κύριοι Αποστόλης Τασούλας και
Σταύρος Παναγιώτου, σας πληροφορούµε ότι, µε την αριθµ.
2/2046/0022/8-2-99 κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών
και Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, φωτοαντίγραφο της
οποίας σας επισυνάπτουµε, αναπροσαρµόστηκε η ωριαία
αντιµισθία των διδασκόντων στις Εκπ/κές Μονάδες -Ινστιτούτα
Επαγγ/κής Κατάρτισης (Ι.Ε.Κ.) του Ο.Α.Ε.∆. σύµφωνα µε τα
ισχύοντα στα Ι.Ε.Κ. του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων.
Η απόφαση δε αυτή ισχύει από 1/10/98 δηλαδή από την έναρξη του
διδακτικού έτους (1998-1999).

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
5. Στην µε αριθµό 6693/10-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4791/3-3-99 έγγραφο από την Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης, µε αριθµό 6693/10-2-1999, που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Σούρλας, σχετικά µε
τις ίσες ευκαιρίες προσβασιµότητας των Ατόµων µε Ειδικές
Ανάγκες, σας πληροφορούµε τα εξής:
Για την άρση των εµποδίων για την πρόσβαση των ΑΜΕΑ σε όλα
τα δηµόσια κτίρια και χώρους, έχουν εκδοθεί από την υπηρεσία µας
οι παρακάτω αναλυτικές εγκύκλιοι.
1. ∆ΙΑ∆Π 26634/2-12-1996 εξασφάλιση πρόσβασης και
εξυπηρέτησης εµποδιζοµένων ατόµων στις ∆ηµόσιες Υπηρεσίες -
Οδηγίες για την άρση αρχιτεκτονικών εµποδίων - φραγµών κατά το
σχεδιασµό νέων κτιρίων ή αναδιαρρύθµιση υπαρχόντων για τη
στέγαση υπηρεσιών και φορέων του ∆ηµόσιου τοµέα και
2. ∆ΙΑ∆Π/17-2-1997 "Εξυπηρέτηση ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες από

τις δηµόσιες υπηρεσίες και τους φορείς του δηµόσιου τοµέα". Με
αυτές µπορούν οι αρµόδιοι τοπικοί φορείς και δηµόσιες υπηρεσίες
να προβούν σε σχετικές ρυθµίσεις, ώστε να διευκολυνθούν τα
ΑΜΕΑ στη χρήση των υπηρεσιών και φορέων, µε γνώµονα την
ισότητα ευκαιριών και µεταχείρισης.
'Οσον αφορά τις διευκολύνσεις για τα ΑΜΕΑ στον εργασιακό χώρο,
έχει νοµοθετηθεί η µείωση του ωραρίου εργασίες, χωρίς αντίστοιχη
περικοπή αποδοχών για τους υπαλλήλους του δηµοσίου, Ν.Π.∆.∆.
και Ο.Τ.Α., που έχουν παιδιά ή σύζυγο µε αναπηρία ή ανήκουν οι
ίδιοι στην κατηγορία των παραπληγικών - τετραπληγικών ή τυφλών
(ν. 2527/1997, άρθρο 14, παρ/φοι 4 και 5 και σχετική εγκύκλιος η
αρ. ∆ΙΑ∆Π/ Γ2γ/23585/21-10-1997.
Στα πλαίσια, επίσης, της πολιτικής που διαµορφώνεται µε τη
συνεργασία των Υπουργείων Υγείας - Πρόνοιας, ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και
του Ε.Μ.Π. (Επιτροπή για την Προσβασιµότητα και Εξυπηρέτηση
των ΑΜΕΑ, που εδρεύει στο Υπουργείο µας), έχει εγκριθεί πιλοτική
εφαρµογή.
α. Σε κεντρικό κτίριο δηµόσιας υπηρεσίας που στεγάζεται ο
"Συνήγορος του Πολίτη" (έχει ολοκληρωθεί η παρέµβαση
προσβασιµότητας) και
β. Σε περιφερειακό επίπεδο, εφαρµογή των µέτρων στην πόλη της
Ξάνθης, µε παρεµβάσεις σε δηµόσια κτίρια και χώρους µε τη
συνεργασία της ΝΑ, του ∆ήµου, του Υπ. Μεταφορών, του ΙΚΑ κλπ.
Τέλος, έχει εκδοθεί µε πρωτοβουλία της υπηρεσίας µας, σχετικό
ενηµερωτικό εγχειρίδιο (έγχρωµο τρίπτυχο) για τα θέµατα
προσβασιµότητας και λοιπών διευκολύνσεων των ΑΜΕΑ.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

6. Στην µε αριθµό 6659/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4792/3-3-99 έγγραφο από την Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 6659/9-2-1999, που
κατέθεσε στη Βουλή η Βουλευτής κ.'Ελσα Παπαδηµητρίου, σχετικά
µε τη στελέχωση του ΑΣΕΠ µε µετατάξεις από το ∆ηµόσιο τοµέα,
σας πληροφορούµε τα εξής:
Πρόσφατα, το ΑΣΕΠ ανακοίνωσε µε Πρόσκλησή του τη πλήρωση
όλων των κενών θέσεων της Γραµµατείας του µε µετατάξεις,
σύµφωνα µε το άρθρο 7 παρ. 4 του ν. 2190/1994, των οποίων η
ολοκλήρωση βρίσκεται σε εξέλιξη.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

7. Στην µε αριθµό 6766/11-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4858/4-3-99 έγγραφο από την Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 6766/11-2-99, που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ν. Τσιαρτσιώνης, σας πληροφορούµε τα
εξής:
Μετά τις θεσµικές παρεµβάσεις στην τοπική αυτοδιοίκηση και στην
οργάνωση των Περιφερειών και των φορέων του δηµόσιου τοµέα, η
οργάνωση του κεντρικού κράτους αποτελεί άµεση προτεραιότητα.
Η θεσµική παρέµβαση στην οργανωτική δοµή της κεντρικής
διοίκησης γίνεται µε τους οργανισµούς των υπουργείων. Το σχετικό
νοµοθετικό πλαίσιο θεσπίστηκε µε το άρθρο 20 του ν. 2503/97.
Στρατηγικός στόχος της αναδιοργάνωσης είναι τα υπουργεία να
οργανωθούν ως χώρος παραγωγής, εφαρµογής και αξιολόγησης
πολιτικών.
Στο πλαίσιο κατάρτισης των νέων οργανισµών των υπουργείων έχει
σταλεί εγκύκλιος και έχουν ενηµερωθεί οι εµπλεκόµενοι υπάλληλοι
σχετικά µε τις ρυθµίσεις του νέου νοµοθετικού πλαισίου.
Για την επίσπευση των διαδικασιών κατάρτισης των οργανισµών
πραγµατοποιήθηκε στο υπουργείο µας σειρά συναντή-
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σεων µε τις πολιτικές ηγεσίες των περισσοτέρων υπουργείων.
'Οσον αφορά στην πρόσληψη ειδικού επιστηµονικού προσωπικού
στα υπουργεία είναι µια διαδικασία, η οποία θα διευκολυνθεί µε τη
θέση σε ισχύ των νέων οργανισµών.
Σχετικά µε τη βελτίωση της ποιότητας των προσφεροµένων
υπηρεσιών στους πολίτες, είναι γνωστή η ευαισθησία µας, η οποία
έχει εκφραστεί µε το πρόγραµµα "Ποιότητα για τον πολίτη", το
οποίο εφαρµόζει συστηµατικά το υπουργείο µας.

Η Υπουργός
Β. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

8. Στην µε αριθµό 6819/12-2-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4859/4-3-99 έγγραφο από την Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 6819/12-2-99, που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Π. Κουναλάκης, µε την οποία ρωτά γιατί
δεν περιλαµβάνονται στις ρυθµίσεις της παρ. 1 του άρθρου 48 του
ν. 1597/1986, που αφορούν τους µουσικούς Κρατικών Ορχηστρών
και το εκπαιδευτικό προσωπικό του Κρατικού Ωδείου
Θεσσαλονίκης, το σύνολο των µουσικών που διορίζονται µε τα ίδια
τυπικά προσόντα στο ∆ηµόσιο, τους ΟΤΑ και λοιπά Ν.Π.∆.∆., σας
πληροφορούµε τα εξής:
Με την ειδική διάταξη της παρ. 1 του άρθρου 48 του ν. 1597/1986
τα πτυχία ή διπλώµατα µουσικών εκπαιδευτηρίων της ηµεδαπής
αναγνωρισµένων από το Κράτος ή ανωτέρων σχολών της
αλλοδαπής, που κατέχουν οι µουσικοί της Κρατικής Ορχήστρας
Αθηνών και της Κρατικής Ορχήστρας Θεσ/νίκης, καθώς και το
εκπαιδευτικό προσωπικό του Ωδείου Θεσσαλονίκης, θεωρήθηκαν
ισοδύναµα µε τίτλους σπουδών ανώτερης σχολής της ηµεδαπής
τριετούς φοιτήσεως.
Η αρµοδιότητα για ρυθµίσεις ισονοµιών τίτλων σπουδών δεν ανήκει
στην Υπηρεσία µας, αλλά στο Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων.
Πάντως, όλοι οι µουσικοί του ∆ηµοσίου, των ΟΤΑ και των Ν.Π.∆.∆.
µπορούν να έχουν την ίδια υπηρεσιακή εξέλιξη µε τους
συναδέλφους τους των Κρατικών Ορχηστρών Αθηνών & Θεσ/νίκης
και του εκπαιδευτικού προσωπικού του Ωδείου Θεσ/νίκης, εφόσον
ζητήσουν και λάβουν ισοτιµία του τίτλου σπουδών τους από το
αρµόδιο όργανο, που είναι το Ινστιτούτο Τεχνολογικής Εκπαίδευσης
(Ι.Τ.Ε.).

Η Υπουργός
Β. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

9. Στην µε αριθµό 6683/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
513/5-3-99 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6683/9-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή
η Βουλευτής κ. Στ. Αλφιέρη για την ρύπανση του καναλιού που
βρίσκεται στον Περιβάλλοντα χώρο του Σταδίου Ειρήνης & Φιλίας,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε την κυρία Βουλευτή, σύµφωνα µε
τα στοιχεία της ∆/νσης Κατασκευής Εργων του ΥΠΕΧΩ∆Ε τα εξής:
Η αρµόδια Υπηρεσία του ΥΠΕΧΩ∆Ε, µε την εργολαβία ΚΟ12/96
"Νέα ελεύθερη λεωφόρος µε µετατόπιση γραµµών ΗΣΑΠ από Ν.
Φάληρο µέχρι Ακτή Κονδύλη", έχει αναλάβει την κατασκευή αγωγού
αποχέτευσης οµβρίων κατά µήκος της ανακατασκευασµένης οδού
Οµηρίδου Σκυλίτση, µε αποδέκτη το κανάλι Σ.Ε.Φ. και σε
αντικατάσταση υφισταµένου δικτύου. Ο πιο πάνω αγωγός αποτελεί
αποδέκτη των οµβρίων υδάτων του καταστρώµατος της οδού
Οµηρίδου Σκυλίτση και οπωσδήποτε δεν είναι αποδέκτης λυµµάτων
πολυκατοικιών, αφού η περιοχή αναµορφώνεται και τοποθετείται
όπου απαιτείται νέο δίκτυο απορροής ακαθάρτων λυµµάτων, που
τα οδηγεί σε ήδη υφισταµένους αποδέκτες.
Η περιοχή Ν. Φαλήρου και Σταδίου Καραϊσκάκη, διαθέτει ήδη
δίκτυο απορροής οµβρίων, µε αποδέκτη το κανάλι που περιβάλλει
το Στάδιο Ειρήνης και Φιλίας κατασκευασµένο από την ΕΥ∆ΑΠ και
το οποίο δεν πρόκειται να θιγεί από το υπό εκτέλεση έργο.

'Ολα τα ανωτέρω προαναφερόµενα αποτελούν τµήµατα της
µελέτης, βάσει της οποίας δηµοπρατήθηκε το έργο και έχουν γίνει
αποδεκτά από την ΕΥ∆ΑΠ, εφόσον µε το υπό κατασκευή έργο η
λεκάνη απορροής των οµβρίων που αποχετεύεται σήµερα προς το
Σ.Ε.Φ., είναι η ίδια που θα αποχετεύεται και στο µέλλον, πλην όµως
βελτιώνονται οι συνθήκες απορροής µε νέο δίκτυο.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

10. Στην µε αριθµό 6688/10-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
514/5-3-99 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6688/10-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Αθ. Χειµάρας για την µελέτη βελτίωσης της Ε.Ο.
Λαµίας Καρπενησίου στο τµήµα Λαµίας - Μακρακώµης,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε
τα στοιχεία της ∆/νσης Μελετών 'Εργων Οδοποιϊας, τα εξής:
Η καθυστέρηση της ανάθεσης µελετών που έχουν ήδη προκηρυχθεί
όπως η "Μελέτη βελτίωσης της Ε.Ο. Λαµίας - Καρπενησίου στο
τµήµα Λαµία - Μακρακώµη" α.µ. 9871804- ΣΑΜ 071/2 οφείλεται στο
γεγονός ότι στην παρούσα φάση το ΥΠΕΧΩ∆Ε βρίσκεται σε
διαπραγµάτευση µε το ΥΠΕΘΟ για να προσδιοριστεί το διαθέσιµο
ποσό των πιστώσεων για µελέτες χρηµατοδούµενες από το Π.∆.Ε.,
προκειµένου να ολοκληρωθούν οι διαδικασίες ανάθεσης των
µελετών αυτών.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

11. Στην µε αριθµό 6679/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
511/5-3-99 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6679/9-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή,
ο Βουλευτής κ. Θεοφάνης ∆ηµοσχάκης για το επαρχιακό οδικό
δίκτυο του Νοµού 'Εβρου, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον
κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της ∆ιεύθυνσης
Συντήρησης Οδικών 'Εργων (∆3), ότι η βελτίωση του επαρχιακού
δικτύου είναι αρµοδιότητας της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης 'Εβρου
και κατ' επέκταση του Υπουργείου Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης το οποίο είναι συναποδέκτης της
ερώτησης.
Προκειµένου το ΥΠΕΧΩ∆Ε να συµβάλει στην εκτέλεση επειγουσών
εργασιών στο υπ' όψη επαρχιακό οδικό δίκτυο προωθεί προς
υπογραφή πίστωση 20.000.000 ως επιχορήγηση της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης 'Εβρου για οδικά έργα.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

12. Στην µε αριθµό 6701/10-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
517/5-3-99 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6701/10-2-98 που κατέθεσαν στη
Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Ορέστης Κολοζώφ και Μήτσος
Κωστόπουλος για τη δηµιουργία Ολυµπιακού Χωριού εν' όψει της
Ολυµπιάδας του 2004, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους
κυρίους Βουλευτές τα εξής:
Η οριστική χωροθέτηση των εγκαταστάσεων του Ολυµπιακού
Χωριού περιλαµβάνει διευρυµένη έκταση της αρχικής περιοχής που
προβλεπόταν από το Φάκελο Υποψηφιότητας. Με τον τρόπο αυτό
επιτυγχάνεται χαµηλότερη πυκνότητα δόµησης και παράλληλα
εξασφαλίζεται η προστασία της δασικής περιοχής, αφού όχι µόνο
ουδεµία εγκατάσταση προβλέπεται να δηµιουργηθεί εντός της
περιοχής αυτής, αλλά η τελευταία θα αναδειχθεί αποτελώντας ένα
πάρκο αναψυχής υπερτοπικής σηµασίας µεταξύ του Ολυµπιακού
Χωριού και του οικισµού των Θρακοµακεδόνων.
Τόσο για το Ολυµπιακό Χωριό όσο και για τα υπόλοιπα
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Ολυµπιακά έργα, η ευαισθησία για το περιβάλλον είναι δεδοµένη.
Κάθε προβλεπόµενη για τους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004 νέα
εγκατάσταση, θα υποστηριχθεί µε πλήρη Μελέτη Περιβαλλοντικών
Επιπτώσεων. Η ένταξη των εγκαταστάσεων τόσο στο φυσικό όσο
και στο αστικό περιβάλλον αποτελεί βασική παράµετρο του
σχεδιασµού.
Τέλος, πρόθεση της ∆ιυπουργικής Επιτροπής αλλά και οι σχετικές
εντολές που έχουν δοθεί στην Α.Ε 2004 είναι να κινηθεί άµεσα και
παράλληλα µε τις λοιπές ενέργειες (απόκτηση γης, διαγωνισµός για
την επιλογή αναδόχων κτλ) διαδικασία για την υποβολή προτάσεων
που θα δίνουν λύση στο θέµα του αρχιτεκτονικού χαρακτήρα του
Ολυµπιακού Χωριού. Το θέµα αυτό θεωρείται σηµαντικό αφού το
Ολυµπιακό Χωριό αποτελεί ένα µνηµείο εποχής.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ"

13. Στην µε αριθµό 6708/10-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
518/5-3-99 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6708/10-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουράκης για τον οδικό άξονα Ηρακλείου -
Βιάννου - Ιεράπετρας, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κύριο
Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της Περιφέρειας Κρήτης ότι στα
πλαίσια του ΠΕΠ Κρήτης χρηµατοδοτείται:
α) Η κατασκευή κατά τµήµατα του οδικού άξονα ΗΡΑΚΛΕΙΟ -
ΒΙΑΝΝΟΣ µε συνολικό ποσό µέχρι σήµερα 3 δισ. δρχ. (τµήµατα
από Λ. Ικάρου µέχρι ΒΙ.ΠΕ - Καλλιθέα και Μάρθα - Βιάννος).
β) Η εκπόνηση της µελέτης από 'Αγιο Σώζοντα µέχρι Μάρθα η
οποία βρίσκεται σε στάδιο ολοκλήρωσης.
Μετά την ολοκλήρωση της προαναφεροµένης µελέτης και τις
απαραίτητες εγκρίσεις αρµοδίως προβλέπεται η χρηµατοδότηση
των απαιτούµενων έργων από τις πιστώσεις του Γ"ΚΠΣ, δεδοµένου
ότι ο υπόψη άξονας είναι βασικός εγκάρσιος οδικός άξονας του
Νοµού Ηρακλείου και εµπίπτει στις βασικές προτεραιότητες της
Περιφέρειας για έργα υποδοµών µεταφορών.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 6644/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
505/5-3-99 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6644/9-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή,
ο Βουλευτής κ. Πέτρος Τατούλης σχετικά µε την αντιπληµµυρική
προστασία στη επαρχία Κυνουρίας, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σε θέµατα αρµοδιότητάς µας
και σύµφωνα µε τα στοιχεία της ∆/νσης Εγγειοβελτιωτικών 'Εργων
του ΥΠΕΧΩ∆Ε τα εξής:
Στο εγκεκριµένο πρόγραµµα του ΥΠΕΧΩ∆Ε/ΓΓ∆Ε, τοµέας
Εγγειοβελτιωτικών 'Εργων στη ΣΑΕ 072/1 περιλαµβάνεται το έργο
µε αρ. 9572135 "Αντιπληµµυρική προστασία κ. ∆ολιανών, Τυρού -
Σαπουνακαίικων, Τηµενίου, Λάδωνα και αντιπληµµυρικά ποταµών
και χειµάρρων Λακωνίας" προϋπ. 500 εκ. δρχ. Από το έργο αυτό
έχουν διατεθεί µε αποφάσεις Υπουργού ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. για την
επαρχία Κυνουρίας πιστώσεις συνολικού ύψους 400 εκ. δρχ.
περίπου. Οι πιστώσεις του πιο πάνω έργου έχουν εξαντληθεί.
Συµπληρωµατικά σας γνωρίζουµε ότι µετά τις πυρκαγιές του
καλοκαιριού και τη σύσκεψη που πραγµατοποιήθηκε µεταξύ
αρµοδίων Υπουργών αποφασίστηκε η έκτακτη χρηµατοδότηση
επειγόντων αντιπληµµυρικών 'Εργων στις πυρόπληκτες περιοχές.
Για το Ν. Αρκαδίας συνολικά προτάθηκε να διατεθεί ποσό 200 εκ.
δρχ. και αναµένεται η ένταξη της πρότασης του ΥΠΕΧΩ∆Ε σε
πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων από το ΥΠΕΘΟ.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

15. Στην µε αριθµό 6671/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.

509/5-3-99 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6671/9-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Λεωνίδας Κουρής, για το Φράγµα Μαραθώνα,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε
τα στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ τα εξής:
1. Το φράγµα της Λίµνης Μαραθώνα έχει κατασκευασθεί εξ'
ολοκλήρου από σκυρόδεµα. Αποτελείται από ένα ισχυρό τείχος
σκυροδέµατος µε πλάτος 48 µ. στη βάση και 4,5 µ. στη στέψη. Το
ύψος του είναι 54 µ. και το µήκος στη στέψη 285 µ. Ο συνολικός
όγκος του σκυροδέµατος και της επένδυσης από πεντελικό
µάρµαρο φθάνει τα 180.000 τ.µ.
Τα τεχνικά στοιχεία του φράγµατος δείχνουν ότι το έργο αν και
κατασκευάσθηκε τη δεκαετία του 1920 (Οκτώβριος 1926 -
Οκτώβριος 1929) αποτελεί µια διαχρονική ανθεκτική κατασκευή.
Συγχρόνως αποτελεί ένα ιστορικό µνηµείο δεδοµένου ότι είναι το
µοναδικό φράγµα στον κόσµο που έχει επένδυση από πεντελικό
µάρµαρο.
Για τους λόγους αυτούς η ΕΥ∆ΑΠ είναι ιδιαίτερα ευαίσθητη σε ό,τι
αφορά την ασφάλεια του φράγµατος. 'Εχει τοποθετήσει σε καίριες
διασταυρώσεις στις γύρω περιοχές απαγορευτικές πινακίδες σε ό,τι
αφορά το βάρος και το µήκος των διερχόµενων οχηµάτων καθώς
και το είδος των µεταφερόµενων υλών προκειµένου να
εξασφαλιστεί αφ' ενός η ευστάθεια του φράγµατος και αφ' ετέρου η
ποιότητα του νερού. Πιο συγκεκριµένα µε την υπ. Αριθµ. 4641/91
απόφαση της ∆/νσης Τροχαίας Αττικής, απαγορεύεται η διέλευση
φορτηγών αυτοκινήτων στη γέφυρα (στέψη) του φράγµατος της
Λίµνης Μαραθώνα των παρακάτω οχηµάτων:
- Οχήµατα συνολικού βάρους που υπερβαίνουν τους 30 τον. (1-23)
- Οχήµατα ή συνδυασµούς οχηµάτων µήκους µεγαλύτερου των 12
µ.
- Οχήµατα φέροντα εκρηκτικές ή εύφλεκτες ύλες (Ρ-45)
- Οχήµατα φέροντα ύλες οι οποίες είναι δυνατόν να προκαλέσουν
µόλυνση των υδάτων (Ρ-46).
Η διασφάλιση όλων των ανωτέρω γίνεται από τους φύλακες της
ΕΥ∆ΑΠ που παραµένουν στις εισόδους του φράγµατος καθ' όλο το
24ώρο ενώ σε αυτήν την προσπάθεια συµβάλλουν πάρα πολύ και
τα αστυνοµικά όργανα που αποστέλλει η Τροχαία Κηφισιάς.
Στην οµαλότερη ροή της κυκλοφορίας συµβάλλουν οι αυτόµατοι
σηµατοδότες κυκλοφοριακής ρύθµισης που έχουν τοποθετηθεί τα
τελευταία χρόνια. Σαν επιστέγασµα όλων των παραπάνω ενεργειών
γίνονται όλοι οι απαραίτητοι τοπογραφικοί έλεγχοι για υψοµετρικές
και οριζοντιογραφικές µετακινήσεις της στέψης του φράγµατος.
Κανένα ανησυχητικό στοιχείο δεν προκύπτει µέχρι σήµερα.
Επίσης η ΕΥ∆ΑΠ ετοιµάζει για λόγους στατιστικούς την
εγκατάσταση ενός µετρητικού συστήµατος για τις µετακινήσεις των
οχηµάτων.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 6663/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
508/5-3-99 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6663/9-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή
η Βουλευτής κ. Στέλλα Αλφιέρη, σχετικά µε την κατασκευή
σωληνωτού αγωγού, για τη µεταφορά νερού από τον Μόρνο στην
κοίτη του Σαρανταποτάµου, µεταξύ Κιθαιρώνα και Πάρνηθας,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε
τα στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ τα εξής:
Η κατασκευή του αγωγού Φ200Ο κατάντη της σήραγγας Κιθαιρώνα
µε σκοπό την αύξηση της παροχετευτικότητας του υδραγωγείου του
Μόρνου, κρίνεται απολύτως αναγκαία για την εξασφάλιση της
οµαλής υδροδότησης του Λεκανοπεδίου της Αττικής.
Η µελέτη του έργου έγινε µετά την ολοκλήρωση της
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σχετικής περιβαλλοντικής µελέτης, η οποία ήταν υποχρεωτική βάσει
της κείµενης ελληνικής και κοινοτικής Νοµοθεσίας. Η
περιβαντολλογική µελέτη ήταν απαραίτητη για την
συγχρηµατοδότηση του έργου από το Ταµείο Συνοχής.
Στην προαναφερθείσα µελέτη προβλέπεται η πλήρης
αποκατάσταση του περιβάλλοντος χώρου µετά την αποπεράτωση
του έργου.
Σηµειώνεται ότι η πρόταση για την κατασκευή του συγκεκριµένου
έργου έχει εγκριθεί απ' όλους τους συναρµόδιους φορείς όπως το
Υπουργείο Πολιτισµού, το Υπουργείο Γεωργίας, τα ∆ασαρχεία, τα
Νοµαρχιακά Συµβούλια, και Οργανισµό Αθήνας.
Επίσης έχουν εκδοθεί οι περιβαλλοντικοί όροι µε την υπ'αριθµ.
84214/13-3-97 κοινή Υπουργική Απόφαση. Τέλος το έργο έχει
εγκριθεί και από το Ταµείο Συνοχής της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης µετά
από λεπτοµερή τεχνικό και περιβαλλοντικό έλεγχο.
Σε ό,τι αφορά την πρόταση διέλευσης του αγωγού µέσω σήραγγας,
αυτή αποτελούσε µια εναλλακτική λύση µη δεσµευτική, η οποία δεν
υιοθετήθηκε από τους εµπλεκόµενους φορείς λαµβάνοντας υπόψη
τα κριτήρια κόστους και επίδρασης στο περιβάλλον.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 6641/9-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
503/5-3-99 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6641/9-2-99 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Γιώργος Καρατζαφέρης, σχετικά µε το Φράγµα
Μαραθώνα και Ασφαλτόστρωση της οδού Σταµάτας - Μαραθώνα,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε
τα στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ τα εξής:
1. Το φράγµα της Λίµνης Μαραθώνα έχει κατασκευασθεί εξ'
ολοκλήρου από σκυρόδεµα. Αποτελείται από ένα ισχυρό τείχος
σκυροδέµατος µε πλάτος 48 µ. στη βάση και 4,5 µ. στη στέψη. Το
ύψος του είναι 54 µ. και το µήκος στη στέψη 285 µ. Ο συνολικός
όγκος του σκυροδέµατος και της επένδυσης από πεντελικό
µάρµαρο φθάνει τα 180.000 τ.µ.
Τα τεχνικά στοιχεία του φράγµατος δείχνουν ότι το έργο αν και
κατασκευάσθηκε τη δεκαετία του 1920 (Οκτώβριος 1929 -
Οκτώβριος 1929) αποτελεί µια διαχρονική ανθεκτική κατασκευή.
Συγχρόνως αποτελεί ένα ιστορικό µνηµείο δεδοµένου ότι είναι το
µοναδικό φράγµα στον κόσµο που έχει επένδυση από πεντελικό
µάρµαρο.
Για τους λόγους αυτούς η ΕΥ∆ΑΠ είναι ιδιαίτερα ευαίσθητη σε ότι
αφορά την ασφάλεια του φράγµατος. 'Εχει τοποθετήσει σε καίριες
διασταυρώσεις στις γύρω περιοχές απαγορευτικές πινακίδες σε ότι
αφορά το βάρος και το µήκος των διερχόµενων οχηµάτων καθώς
και το είδος των µεταφερόµενων υλών προκειµένου να εξασφαλίσει
αφ' ενός η ευστάθεια του φράγµατος και αφ' ετέρου η ποιότητα του
νερού. Πιο συγκεκριµένα µε την υπ' Αριθµ. 4641/91 απόφαση της
∆/νσης Τροχαίας Αττικής, απαγορεύεται η διέλευση φορτηγών
αυτοκινήτων στη γέφυρα (στέψη) του φράγµατος της Λίµνης
Μαραθώνα των παρακάτω οχηµάτων:
- Οχήµατα συνολικού βάρους που υπερβαίνουν τους 30 τον. (1-23)
- Οχήµατα ή συνδυασµός οχηµάτων µήκους µεγαλύτερου των 12 µ.
- Οχήµατα φέροντα εκρηκτικές ή εύφλεκτες ύλες (Ρ-45)
- Οχήµατα φέροντα ύλες οι οποίες είναι δυνατόν να προκαλέσουν
µόλυνση των υδάτων (Ρ-46).
Η διασφάλιση όλων των ανωτέρω γίνεται από τους φύλακες της
ΕΥ∆ΑΠ που παραµένουν στις εισόδους του φράγµατος καθ' όλο το
24ώρο ενώ σε αυτήν την προσπάθεια συµβάλλουν πάρα πολύ και
τα αστυνοµικά όργανα που αποστέλλει η Τροχαία Κηφισιάς.
Στην οµαλότερη ροή της κυκλοφορίας συµβάλλουν οι αυτόµατοι
σηµατοδότες κυκλοφοριακής ρύθµισης που έχουν τοποθετηθεί τα
τελευταία χρόνια. Σαν επιστέγασµα όλων των παραπάνω ενεργειών

γίνονται όλοι οι απαραίτητοι τοπογραφικοί έλεγχοι για υψοµετρικές
και οριζοντιογραφικές µετακινήσεις της στέψης του φράγµατος.
Κανένα ανησυχητικό στοιχείο δεν προκύπτει µέχρι σήµερα.
Επίσης η ΕΥ∆ΑΠ ετοιµάζει για λόγους στατιστικούς την
εγκατάσταση ενός µετρητικού συστήµατος για τις µετακινήσεις των
οχηµάτων.
2. 'Οσον αφορά την ασφαλτόστρωση του δρόµου Σταµάτας -
Μαραθώνα σας πληροφορούµε ότι είναι αρµοδιότητας της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ανατολικής Αττικής και άρα αρµόδιο να
απαντήσει είναι το Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης προς το οποίο κοινοποιείται η Ερώτηση.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ").

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κάρολος
Παπούλιας ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Βουλή ενέκρινε.
'Εχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 6 Μαϊου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 4
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 965/29-4-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεοδώρου Στάθη, προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
εφαρµογή ενιαίας διαδικασίας προκήρυξης και πρόσληψης του
έκτακτου εκπαιδευτικού προσωπικού των Τεχνολογικών
Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων (Τ.Ε.Ι.).
2. Η µε αριθµό 972/3-5-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Παπαληγούρα προς τους
Υπουργούς Εθνικής Οικονοµίας, Οικονοµικών, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου για τη λήψη µέτρων προστασίας των
πολιτών, από τις διαφηµιστικές καµπάνιες των τραπεζών για τη
χορήγηση δανείων κλπ.
3. Η µε αριθµό 981/3-5-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε την αποστολή
Ελληνικών στρατιωτικών δυνάµεων στην Αλβανία και τα Σκόπια
κλπ.
4. Η µε αριθµό 968/29-4-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μαρίας ∆αµανάκη,
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε την επιβάρυνση της παραλίας του Σαρωνικού,
από έργα και παρεµβάσεις, εν όψει των Ολυµπιακών Αγώνων του
2004.
5. Η µε αριθµό 974/3-5-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε τις επιπτώσεις από την εκτροπή του
Αχελώου στην περιοχή της Μεσοχώρας κλπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 969/30-4-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Αδαµόπουλου
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά εµ την οικονοµική ενίσχυση
των δήµων και κοινοτήτων, για την εξόφληση οφειλών, προς τη
∆ηµόσια Επιχείρηση Ηλεκτρισµού (∆.Ε.Η.)
2. Η µε αριθµό 966/29-4-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ακήφογλου Μπηρόλ προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι µειονοτικοί πολίτες του Νοµού
Ξάνθης κατά τη διαδικασία αγοράς ακινήτων.
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3. Η µε αριθµό 980/3-5-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αποστόλου Τασούλα προς
τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη µείωση των
κονδυλίων για τις εφηµερίες των Κέντρων Υγείας και Νοσοκοµείων
Γ' Ζώνης για το 1999.
4. Η µε αριθµό 977/3-5-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ

προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την επαναλειτουργία των
εργαστηρίων γάλακτος κλπ.
5. Η µε αριθµό 975/3-5-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Ρόκου προς τον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την
αναβάθµιση του τηλεπικοινωνιακού συστήµατος της περιοχής του
∆υτικού Τοµέα του Νοµού Θεσσαλονίκης.



6520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 971/30-4-99 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµητρίου Σιούφα προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την καθυστέρηση
οργάνωσης και στελέχωσης του Εθνικού Οργανισµού Φαρµάκων
(Ε.Ο.Φ.), ώστε να είναι σε θέση να υποστηρίξει την έγκριση
προϊόντων των ελληνικών φαρµακοβιοµηχανιών σε κοινοτικό
επίπεδο κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σιούφα εν περιλήψει έχει ως εξής:
"Στην υπ' αριθµ. Υ6α/3221/95 υπουργική απόφαση περιγράφεται η
διαδικασία της Αµοιβαίας Αναγνώρισης (∆AA) της άδειας
κυκλοφορίας φαρµακευτικού προϊόντος που έχει εκδοθεί σε κράτος-
µέλος της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, προκειµένου να επιτευχθεί η
αναγνώριση της άδειας αυτής από άλλα κράτη-µέλη µεταξύ των
οποίων και η χώρα µας.
Της ρύθµισης αυτής φυσικό ήταν να κάνουν χρήση και οι κάτοχοι
ελληνικών αδειών κυκλοφορίας µε συνέπεια πολλά οφέλη για τη
διείσδυση ελληνικών φαρµακευτικών προϊόντων στα µέλη-κράτη
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Εµπόδιο, όµως, για τη διείσδυση αυτή
αποτελεί η µη ετοιµότητα ακόµα και σήµερα του ΕΟΦ που δεν
φροντίζει, όπως υποχρεούται να ικανοποιήσει τις απαιτήσεις για
αµοιβαία αναγνώριση των ελληνικών φαρµάκων.
Κατόπιν των ανωτέρω καλείστε να ενηµερώσετε την Εθνική
Αντιπροσωπεία γιατί ο ΕΟΦ δεν οργανώθηκε και στελεχώθηκε
ώστε:
1. Να αντεπεξέρχεται στις εθνικές εγκρίσεις µε ανάλογη ταχύτητα
αυτής των ΑΑ.
2. Να είναι σε θέση να υποστηρίξει την έγκριση προϊόντων της
ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας σε κοινοτικό επίπεδο για να µην
υπάρχει διακριτική µεταχείριση σε βάρος των ελληνικών
φαρµακοβιοµηχανιών και
3. Με ποιο τρόπο θα εξαλειφθούν οι συνθήκες άνισου
ανταγωνισµού για τις ελληνικές φαρµακευτικές εταιρείες".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, θέλω εξ αρχής να σηµειώσω απαντώντας στην
ερώτηση του συναδέλφου ότι, η σηµερινή ηγεσία του Υπουργείου,
αλλά και οι υπηρεσίες µας ασχολούνται για πρώτη φορά µε αυτό το
θέµα. ∆ιότι δεν έχει τεθεί από τους ενδιαφερόµενους, τουλάχιστον
αυτούς στους οποίους αναφέρεται ο κ. Σιούφας, που υποθέτω δεν
θα είναι πολλοί, αλλά ασφαλώς θα έχουν προβλήµατα αν έχουν
φαρµακευτικά προϊόντα που ενδιαφέρονται να αναγνωριστούν
αµοιβαία και να κυκλοφορήσουν και σε άλλες χώρες-µέλη της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Ασχολείται, λοιπόν, για πρώτη φορά το Υπουργείο και ζήτησε
ενηµέρωση από τον ΕΟΦ επ' ευκαιρία της ερώτησής σας.
Πράγµατι, από την 1.1.98 υποχρεωτικά, αν µία φαρµακευτική
βιοµηχανία επιθυµεί να κυκλοφορήσει ένα φαρµακευτικό προϊόν σε
περισσότερα από ένα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
πρέπει να ακολουθήσει τη διαδικασία της Αµοιβαίας Αναγνώρισης.
Αυτή η διαδικασία προαιρετικά εφαρµοζόταν από το 1995 και ορίζει
ένα πολύ συγκεκριµένο και σύντοµο χρόνο περαίωσης ενενήντα
ηµερών. Το δε κράτος που δίνει ως πρώτο την άδεια κυκλοφορίας
ενός φαρµάκου, ονοµάζεται Κράτος Αναφοράς.
Η διαδικασία αυτή απ' ότι φαίνεται από την ενηµέρωση που έχουµε,
είναι µία διαδικασία που δεν είναι καθόλου τυπική. Είναι µία πολύ
ουσιαστική διαδικασία και µάλιστα θα έλεγα δύσκολη, τουλάχιστον
για τα ελληνικά δεδοµένα και για τα δεδοµένα πολλών από τις
χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αφού πέντε µόνο από αυτές, από
το 1995 που εφαρµοζόταν προαιρετικά αυτή η οδηγία, έχουν γίνει
Κράτη Αναφοράς.

Η Ελλάδα, έχει τα προβλήµατα και των υπηρεσιών που πρόκειται
να εφαρµόσουν αυτήν τη διαδικασία, αλλά και της οργάνωσης των
εταιρειών που ενδιαφέρονται να κάνουν την αµοιβαία αναγνώριση
κάποιου προϊόντος. Και ο ΕΟΦ που είναι η αρµόδια ελληνική
υπηρεσία για να κάνει αυτή τη δουλειά, έχει όλα τα προβλήµατα
που έχει η ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και έχει επιπλέον και τα
προβλήµατα του νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου, το οποίο
δεν έχει δυνατότητες ευελιξίας, ώστε να µπορεί δηλαδή να
προσλαµβάνει ειδικούς επιστήµονες, ταχύτερα και όχι µε τη γνωστή
διαδικασία, ή να µπορεί να αναθέτει σε ιδιώτες επιστήµονες εκτός,
αλλά µε δαπάνη που να είναι τέτοια ώστε να θέλει ο άλλος να
αναλάβει ένα τέτοιο αντικείµενο.
∆εν έχει αυτές τις δυνατότητες. Και παρά το γεγονός ότι προσπαθεί
και έχει προοδεύσει η µηχανοργάνωσή του, δεν µπορεί να κάνει
ακόµη αυτήn τη δουλειά. Αλλά και οι εταιρείες δεν είναι έτοιµες.
Συνήθως και για τις εθνικές και για τις αµοιβαίες αυτές αναγνωρίσεις
δεν έχουν έτοιµους τους φακέλους οι οποίοι φάκελοι γι' αυτό το
λόγο πρέπει να είναι απολύτως ενηµερωµένοι και µάλιστα να έχουν
λάβει υπόψη τις πιo πρόσφατες επιστηµονικές και τεχνικές
προόδους και να έχουν συµπεριλάβει κάθε µεταβολή η οποία
απαιτείται τόσο στην παραγωγή όσο και στον έλεγχο των
φαρµακευτικών προϊόντων.
Θέλω να πω µε αυτό ότι έχει δίκαιο όποιος διαµαρτύρεται και έχετε
και εσείς -και σας ευχαριστούµε- κάθε λόγο να ενδιαφέρεσθε να
προωθηθεί η προσπάθεια και η προετοιµασία του ΕΟΦ, ώστε να
µπορεί να ανταποκριθεί στην εφαρµογή αυτής της διαδικασίας,
αλλά φαίνεται να είναι σε εµάς ακόµα δύσκολο, δύσκολο γενικότερα
και στις άλλες χώρες, αφού µόνο πέντε µπορούν να το κάνουν
όπως προανέφερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης):Ο κ. Σιούφας έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε η εκ µέρους του κυρίου
Υπουργού αναγνώριση της αδυναµίας κρατικού φορέα να
ανταποκριθεί σε βασικές του υποχρεώσεις δεν απαλύνει των
ευθυνών της Κυβέρνησης για τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί ο
συγκεκριµένος χώρος.
Τελειώνει αυτός ο αιώνας, υποτίθεται ότι θα έπρεπε από καιρό να
έχουµε προετοιµασθεί και να συναγωνιζόµαστε, να είµαστε δηλαδή
Ευρώπη σε όλους τους τοµείς, και παρά το γεγονός ότι έχουµε
αυτές τις ευκαιρίες δεν µπορούµε να το κάνουµε.
Κύριε Υπουργέ, δεν θα είναι φαρµακερή η τοποθέτησή µου
απέναντί σας, όχι γιατί λέγεσθε Φαρµάκης, αλλά γιατί
κουβεντιάζουµε για ένα πολύ σηµαντικό θέµα που είναι το
φάρµακο. Και θα περίµενα από εσας τουλάχιστον ότι θα πάρετε τα
µέτρα εκείνα για να ανταποκριθεί ο ΕΟΦ και οι ελληνικές
βιοµηχανίες που θέλουν στις σύγχρονες απαιτήσεις, όσες
απέµειναν γιατί για πολλούς και διαφόρους λόγους και κύρια
εξαιτίας πολιτικών που υπάρχουν ένα µετά το άλλο τα ελληνικά
εργοστάσια κλείνουν και ή τα αγοράζουν ξένοι ή κλείνουν τελείως
και αυτό ειναι πολύ σηµαντική πληγή για την Ελλάδα. ∆εν φτάνουν
όµως τα προβλήµατα αυτά τα οποία έχει από τη φύση του ο ΕΟΦ,
κάνετε και εσείς ό,τι µπορείτε για να δυσκολέψετε ακόµη πιο
παραπέρα τη λειτουργία του.
Πριν από λίγες εβδοµάδες περάσατε µια τροπολογία που κάνετε
ακόµη πιο δύσκολη τη λειτουργία του ΕΟΦ και τα δεκατρία µέλη
που είχε τα κάνατε εννιά για να βγάλετε από µέσα τους επικεφαλής
των οργανώσεων του χώρου της ιατρικής, του φαρµάκου, των
οδοντιάτρων, γιατί προφανώς σας ήταν ενοχλητικές οι ηγεσίες τους.
Πληροφορούµαι ότι τώρα σχεδιάζετε το πιο πετυχηµένο κοµµάτι
που έχετε στο Υπουργείο σας, την εταιρεία "ΦΑΡΜΕΤΡΙΚΑ", να την
καταργήσετε και να τη συγχωνεύσετε µε τον ΦΕΤ. Και δεν φτάνουν
µόνο αυτά. Ζούµε και τα πειράµατα τα οποία έχετε κάνει γενικότερα
στο χώρο του φαρµάκου, που υποτίθεται ότι θα µείωναν τη
φαρµακευτική δαπάνη και εκεί βλέπετε ότι πάλι δεν έχετε καταφέρει
τίποτε. Παρά το γεγονός ότι αλλάξατε τιµές, απαλλάξατε από
φόρους, απαλλάξατε απο πρόσθετες εισφορές που είχαν υπερ του



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΘ' - 5 ΜΑ'Ι'ΟΥ 1999 6521

ΕΟΦ, υπέρ συγκεκριµένων ασφαλιστικών ταµείων, παρά το
γεγονός ότι καθιερώσατε τη λίστα, η υπόθεση σας ξεφεύγει από τα
χέρια.
∆εν αντιλαµβάνεσθε γιατί συµβαίνουν όλα αυτά που συµβαίνουν;
∆εν αντιλαµβάνεσθε γιατί η πραγµατικότητα στο χώρο του
φαρµάκου δεν είναι εκείνη η οποία ταιριάζει για τον ελληνικό λαό και
θα έπρεπε το όποιο πλεόνασµα θα προέκυπτε να προκύπτει, όχι µε
θυσίες των ίδιων των πολλών εκ των ασφαλισµένων που
στερούνται τα φάρµακα, αλλά οι πειραµατισµοί σας κινούνται
ευρύτερα σε ολόκληρο το επίπεδο; Και δεν µπορώ να καταλάβω
ποιος είναι αυτός ο κακός δαίµων ο οποίος επηρεάζει τόσο πολύ τα
πράγµατα απο την πλευρά της Κυβέρνησης στο χώρο του
φαρµάκου για να γίνονται αυτοί οι πειραµατισµοί σε βάρος της
υγείας του ελληνικού λαού. Και τώρα οι ελληνικές επιχειρήσεις να
µην µπορούν να ανταποκριθούν διότι δεν είναι έτοιµος ο ΕΟΦ σε
αυτό το οποίο θα έπρεπε να είναι το πρώτο καθήκον της πολιτείας,
όχι µόνο να δέχεται τις ξένες άδειες, αλλά να µπορούν και ελληνικά
φάρµακα να κυκλοφορούν σε άλλες χώρες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υφυπουργός Υγείας
και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Φαρµάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Ευφυώς και ως αίλουρος κινήθηκε ο κ. Σίουφας στην οµιλία του.
Αφιέρωσε δύο δευτερόλεπτα στην αρχή της παρέµβασής του και
δύο στο τέλος για να αναφερθεί στο θέµα. Και από εκεί και πέρα,
προφανώς για εκµετάλλευση, αναφέρθηκε σε όλα τα άλλα, στη
λίστα των φαρµάκων...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Οι παροµοιώσεις σας
πάντως είναι παροιµιώδεις. Φαρµάκης, φάρµακα, αίλουρος ο κ.
Σίουφας. Παραδέχοµαι την ευφυία και τα λογοπαίγνιά σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Θα προσπαθήσω δι'ολίγων να απαντήσω.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αφού µου είπε ότι δεν
µπορεί να το κάνει το κράτος...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν είναι, πρώτον, κακό να αναλαµβάνει τις ευθύνες κάποιος, κύριε
Σιούφα. Καθόλου κακό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Αυτό σας τιµά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εύτερον, εδήλωσα ότι θα πάρουµε µέτρα. Ετόνισα µάλιστα ότι το
πρώτον ασχολούµαστε µε αυτό το θέµα επ'ευκαιρία της ερώτησής
σας.
Θέλω επίσης να σηµειώσω ή και να σας ρωτήσω ρητορικά: Το ότι
κλείνουν τα φαρµακευτικά εργοστάσια της Ελλάδος ή το ότι
αγοράζονται από ξένους είναι αποτέλεσµα αποφάσεων ή πολιτικών
που δεν τους επιτρέπουν να συνεχίσουν; Αυτό είναι; ∆εν συµβαίνει
το ίδιο στη νέα οικονοµική συγκυρία µε όλες τις επιχειρήσεις και τις
βιοµηχανίες που συγχωνεύονται, εξαγοράζονται, δεν µπορούν να
λειτουργήσουν, δεν αντέχουν στον ανταγωνισµό; Εννοώ των άλλων
ελληνικών επιχειρήσεων; ∆εν συµβαίνει το ίδιο;
Τρίτον, όσοι ενδιαφέρονται να κάνουν αµοιβαία αναγνώριση των
προϊόντων τους, εάν τα προϊόντα αντέχουν πράγµατι στον
ανταγωνισµό και µπορούν να µπουν στις ξένες αγορές...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Ποιοι είναι αυτοί; Εγώ διαπιστώνω ένα
πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Σιούφα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν ξέρω ποιοι είναι. Εγώ δεν αναφέρθηκα σε ονόµατα. Και εσείς
καλώς δεν αναφερθήκατε.
Οι "όποιοι" λοιπόν -εξαιτίας των καταγγελιών των οποίων ήλθε η
επίκαιρη ερώτησή σας, γιατί αυτό λέτε στο σκεπτικό- έχουν τον
τρόπο, εάν θεωρούν ότι τα προϊόντά τους µπορούν να
αναγνωριστούν αµοιβαίως, να το κάνουν µέσω µιας από τις πέντες
αυτές χώρες που µπορούν να είναι χώρες αναφοράς. 'Εχουν
δικαίωµα να το κάνουν και να ξεπεράσουν -και δεν πειράζει αυτό-

την αδυναµία την ελληνική. Το ότι δεν το κάνουν σηµαίνει κατά τη
γνώµη µας, ότι δεν είναι έτοιµοι, ότι ο φάκελός τους από άλλες
χώρες αναφοράς δεν περνάει. Και ελπίζουν ότι έτσι όπως τελικά
λειτουργούµε στην Ελλάδα, εάν µπορούσε ο ΕΟΦ και ήταν η
Ελλάδα χώρα αναφοράς, θα µπορούσαν να περάσουν τον φάκελο
ενός προϊόντος. Αυτό είναι ένα σχόλιο γενικότερο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)
∆ύο, όµως, κουβέντες επιτρέπετε να πω, κύριε Πρόεδρε, για τα
γενικότερα.
Για την αλλαγή στην διοίκηση του ΕΟΦ. Η "µόδα" των
εκπροσωπήσεων των συνδικαλιστών, έχει εισαχθεί από εµάς στα
συλλογικά όργανα, κύριε Σιούφα, σε παλαιότερες εποχές, για να
είµαι και σ'αυτό το θέµα ειλικρινής. Τώρα αναγνωρίζουµε εµείς εδώ
ότι έχουµε κάνει κάποια λάθη. Τα υιοθετείτε εσείς αυτά τώρα και τα
υπερασπίζεστε; Το πρώτο είναι αυτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: 'Ολη σας η πολιτική σας είναι ένα λάθος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Σε
ένα τέτοιο όργανο, σαν τον Εθνικό Οργανισµό Φαρµάκου, δεν
χρειάζονται οι συνδικαλιστικές εκπροσωπήσεις. Το λέµε µε πολλή
ειλικρίνεια.
∆εύτερον, κάνετε λάθος να χαρακτηρίζετε "πειράµατα" τα µέτρα
πολιτικής που έχουµε πάρει για το φάρµακο. Είναι πράγµατι πάνω
από εκατόν είκοσι δισεκατοµµύρια δραχµές η εξοικονόµηση από τη
φαρµακευτική δαπάνη του 1998...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Φαρµάκη, σας
παρακαλώ ολοκληρώστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
...και αν θέλετε επανέλθετε σε άλλη διαδικασία να τα πούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Νοµίζω ότι θα πρέπει
να γίνει µια επερώτηση για το φάρµακο γιατί είναι προς το
συµφέρον του ελληνικού λαού.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Ευχαριστούµε για τη παραίνεση, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε στη
δεύτερη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου µε αριθµό 970/30.4.99
του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Παπανικολάου
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την
εγκατάσταση και λειτουργία ακτινολογικού µηχανήµατος στο Κέντρο
Υγείας Πύλου.
Η ερώτηση του κ. Παπανικολάου έχει ως εξής:
"Το Κέντρο Υγείας και το Νοσοκοµείο της επαρχίας Πυλίας του
Νοµού Μεσσηνίας καλύπτουν τις υγειονοµικές ανάγκες είκοσι οκτώ
χιλιάδων πεντακοσίων κατοίκων και πάνω από σαράντα χιλιάδες
κατοίκους κατά τη διάρκεια της τουριστικής περιόδου.
Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας κατόπιν επανειληµµένων
ερωτήσεών µου για την ανυπαρξία ακτινολογικού εξοπλισµού του
Κέντρου Υγείας και του Νοσοκοµείου Πύλου, απάντησε στις αρχές
του 1998 στέλνοντας "µισό ακτινολογικό εξοπλισµό" στην
κυριολεξία ενός παµπάλαιου που υπήρχε στο Νοσοκοµείο
Καλαµάτας.
Η έλλειψη βουλήσεως εκ µέρους του αρµοδίου Υπουργείου να
ανταποκριθεί στο δίκαιο αίτηµα του ακτινολογικού εξοπλισµού, µε
ανάγκασε να ανατρέξω σε φιλέλληνες και συγκεκριµένως στη
Γερµανία.
Το Νοέµβριο του 1998 προσωπικά ο ίδιος µε την άδεια του
Προέδρου της Βουλής πήρα φορτηγό και πήγα στο Μόναχο στο
Κέντρο Υγείας του Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος Μονάχου
και παρέλαβα από το γιατρό κ. Holler ένα πλήρες ακτινολογικό
µηχάνηµα αξίας πενήντα εκατοµµυρίων (50.000.0000) δραχµών και
το έφερα και το παρέδωσα στο Κέντρο Υγείας Πύλου.
∆υστυχώς από τον περασµένο χρόνο ο τόσο απαραίτητος
ακτινολογικός εξοπλισµός βρίσκεται αποθηκευµένος σ' ένα γραφείο
του Κέντρου Υγείας και οι κάτοικοι της επαρχίας Πύλου είναι
αναγκασµένοι να ταξιδεύουν στην Καλαµάτα για µια απλή
ακτινογραφία.
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Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
'Εχει την βούληση να ανταποκριθεί στη µεγάλη αυτή προσφορά του
Dr. Holler και να λειτουργήσει επιτέλους το τόσο απαραίτητο
ακτινολογικό µηχάνηµα;"
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης, έχει το λόγο τρία
λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, επ'ευκαιρία αυτής της επίκαιρης ερώτησής σας
θέλω να σας εκφράσω τις ευχαριστίες του Υπουργείου Υγείας για
τις προσπάθειές σας να γίνει η προσφορά αυτού του ακτινολογικού
µηχανήµατος για το οποίο συζητάµε στο Κέντρο Υγείας Πύλου από
τον Dr.Holler.
Αναφερόµενος στις επικρίσεις σας για την αργοπορία εγκατάστασης
και λειτουργίας του µηχανήµατος στο Kέντρο Υγείας θα επαναλάβω
πρόσφατες πληροφορίες από τη διοίκηση του Νοσοκοµείου
Καλαµάτας. Αντιλαµβάνεσθε ότι δεν µπορεί να υπάρξει άλλη πηγή
πληροφόρησης για το Υπουργείο Υγείας από τη διοίκηση του
νοσοκοµείου στο οποίο ανήκει το Κέντρο Υγείας.
Λέει λοιπόν το νοσοκοµείο ότι το πεντάµηνο που πέρασε, από τότε
που έφθασε το ακτινολογικό µηχάνηµα στην Ελλάδα, ήταν χρόνος
προετοιµασίας των χώρων και χρόνος για να εκδοθούν οι
απαραίτητες άδειες που χρειάζονται για να λειτουργήσει το
ακτινολογικό εργαστήριο στο Κέντρο Υγείας. Το νοσοκοµείο µας
πληροφορεί ότι ολοκληρώθηκε η προετοιµασία του χώρου στις 19
Απριλίου. 'Εγινε η µελέτη ακτινοπροστασίας. Εκδόθηκε η άδεια
σκοπιµότητας στις 17 Φεβρουαρίου από τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Μεσσηνίας. Εκκρεµεί, αλλά αναµένεται να εκδοθεί
εντός των ηµερών, η άδεια λειτουργίας από το ∆ηµόκριτο. 'Εχει
προβλεφθεί από το νοσοκοµείο η στελέχωση του ακτινολογικού
εργαστηρίου του Κέντρου Υγείας Πύλου µε το ιατρικό και το
υπόλοιπο απαιτούµενο προσωπικό.
'Οµως, µας πληροφορεί επίσης το νοσοκοµείο, διαπιστώθηκε ότι το
µηχάνηµα δεν λειτουργεί. ∆ύο ιδιωτικές εταιρείες που εκλήθησαν,
επειδή αντιπροσωπεία του µηχανήµατος δεν υπάρχει στην Ελλάδα,
αναφέρονται σε ζηµιές που έγιναν στις πλακέτες της γεννήτριας
κατά τη µεταφορά. Η µια δε εξ αυτών αναφέρεται και σε µηχάνηµα
που είναι συναρµολογηµένο από διαφορετικά εξαρτήµατα και δεν
είναι εξαρχής κατασκευασµένο από την εταιρεία. Λέει δηλαδή, ότι
ενώ όλα τα εξαρτήµατα είναι της "SIEMENS" η γεννήτρια που δεν
λειτουργεί είναι PIKER. Προτείνουν δε µια δαπάνη οκτώ έως δέκα
εκατοµµυρίων για την επισκευή της. Βέβαια, το εµφανιστήριο
χρησιµοποιείται.
Το νοσοκοµείο λέει ότι αφού προετοιµάστηκαν οι χώροι
µεταφέρθηκε από την Καλαµάτα ένα παλιό ακτινολογικό µηχάνηµα,
από το χώρο στον οποίο εγκαταστάθηκε ο αξονικός τοµογράφος.
Το µηχάνηµα αυτό λειτουργεί µέχρις ότου επισκευασθεί και το
ακτινολογικό µηχάνηµα στο οποίο αναφερόµαστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.Παπανικολάου έχει
το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: ∆υστυχώς ο κύριος Υφυπουργός
δεν έχει ενηµερωθεί σωστά. 'Οπως αναφέρω στην ερώτησή µου, το
Νοέµβριο κατέφυγα σε φιλέλληνες γιατί εδώ και αρκετό καιρό µε την
επιτροπή αγώνος του κέντρου υγείας και του Νοσοκοµείου Πύλου
είχαµε αναφερθεί στο Υπουργείο το οποίο έστειλε µισό
ακτινολογικό. Αν θέλετε, κύριε Φαρµάκη, πάµε αύριο εκεί. Εγώ
πήγα την 1η Μαϊου στην Πύλο. Είναι µόνο µια κλίνη ακτινολογικού.
∆εν υπάρχει τίποτε άλλο. Λυπάµαι, που σας ενηµερώνουν λάθος. Η
µια κλίνη δεν µπορεί να βγάλει ακτινογραφία.
Το θέµα είναι κρίσιµο. Πήγα ο ίδιος µε φορτηγό στη Γερµανία.
Είπατε ότι το µηχάνηµα δεν λειτουργεί. Ο Dr. Holler µου έδωσε τα
αρχεία του συγκεκριµένου µηχανήµατος. 'Εχουν τραβήξει µόνο
τετρακόσιες τριάντα ακτινογραφίες. Στο κιβώτιο νούµερο πέντε µαζί
µε τα γάντια υπάρχει το αρχείο που αναφέρει αυτό που σας λέω. Το
ακτινολογικό µηχάνηµα λειτουργούσε στο Κέντρο Υγείας ΟΣΕ
Μονάχου. Το είδα ο ίδιος. Το ξήλωσα εγώ µε έναν ειδικό
ηλεκτρονικό και το φέραµε στην Πύλο.

'Εχω εδώ την επιστολή του Dr.Holler µε ηµεροµηνία 12.11.98. Την
καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Βουλευτής κ. Ελ. Παπανικολάου καταθέτει για
τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Εποµένως, τα άλλα, λυπάµαι, αλλά δεν είναι αλήθεια. Και λυπάµαι
ιδιαίτερα, διότι ενώ λέµε ότι δεν υπάρχουν χρήµατα, πήγα ο
φουκαράς, αγωνίστηκα έφερα αυτό το µηχάνηµα και αυτήν τη
στιγµή έχω ρωτήσει ειδικούς και µου λένε ότι ο χρόνος συνδέσεως
είναι κάποιες ώρες. Εγώ που δεν είµαι ειδικός µε έναν ειδικό µας
πήρε εννέα ώρες να το ξηλώσουµε αυτό το µηχάνηµα που είναι
αξίας πενήντα εκατοµµυρίων, παρακαλώ.
Το φέραµε και λένε οι ειδικοί ότι µπορεί αυτό να συνδεθεί µέσα σε
κάποιες ώρες. Και πάλι σας παρακαλώ εάν αδυνατεί, δεν έχει τη
βούληση, δεν έχει την ευαισθησία η ηγεσία, το Υπουργείο, το
Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Καλαµάτας, θα ανατρέξω πάλι στους
Γερµανούς ή σε 'Ελληνες ειδικούς εδώ -ήδη έχω έρθει σε
επικοινωνία- να την κάνω τη σύνδεση εγώ.
Παρακαλώ, εάν θέλετε να το οµολογήσετε, εάν δεν µπορείτε να
αναλάβω εγώ, να πάω στην Πύλο µε δύο ηλεκτρονικούς να το
συνδέσουµε.
Θέλω να σας ενηµερώσω ότι δεν πήγαν ηλεκτρονικοί να ελέγξουν.
'Εχω την πληροφόρηση ότι πήγαν δύο ηλεκτρολόγοι του
Νοσοκοµείου Καλαµάτας. Λυπάµαι µήπως το χαλάσανε το
µηχάνηµα οι δύο αυτοί ηλεκτρολόγοι.
'Οσον αφορά τη θωράκιση του θαλάµου, είναι έτοιµος εδώ και ένα
χρόνο ο θάλαµος µε κάλυψη από µόλυβδο, όπως ζητάει ο
∆ΗΜΟΚΡΙΤΟΣ. Τα λοιπά είναι ψευδή και λυπάµαι, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, είναι ένα θέµα για το οποίο δε νοµίζω ότι υπάρχει
λόγος αντιπαράθεσης.
'Εχω στα χέρια µου έγγραφα τα οποία θα θέσω αµέσως στη
διάθεσή σας. 'Εχω τις αναφορές δύο εταιρειών, µία της "ΚΟΖΙΚ &
ΣΙΑ ΕΠΕ" και µία της "MEDICAL SYSTEMS ΕΠΕ", που θα θέσω
επαναλαµβάνω υπόψη σας, που πληροφορούν το Γενικό
Νοσοκοµείο Καλαµάτας και το Ακτινολογικό Τµήµα, ότι το
συγκεκριµένο µηχάνηµα -για να µην τα ξαναδιαβάζω- έχει τις
βλάβες στις οποίες αναφέρθηκα. Θα σας δώσω αυτές τις αναφορές.
Επίσης δεν έχω κανένα λόγο, να αµφισβητήσω όσα αναφέρονται
προς το Υπουργείο από τη διοίκηση του Νοσοκοµείου. Στα µέσα
του Νοέµβρη ήρθε το µηχάνηµα. ∆εν συµφωνείτε ότι χρειάζονταν
κάποιοι µήνες, δύο τρεις, δεν ξέρω πόσοι, για να διαµορφωθούν οι
χώροι, να εκδοθούν οι άδειες;
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: 'Ετοιµος είναι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Με συγχωρείτε, σας λέω πότε ετοιµάστηκε. Στις 19 Απριλίου λέει το
νοσοκοµείο. Εσείς µου λέτε άλλα.
Θα θέσω υπόψη σας τα σχετικά στοιχεία και έγγραφα που έχω στα
χέρια µου, για την ταυτότητα του λόγου, και σεις που είστε
Βουλευτής της Μεσσηνίας να τα πάρετε, να επισκεφθείτε το
νοσοκοµείο, να κάνετε και χρήση της απαντήσεώς µας, στη Βουλή
και να προβείτε και σε όποια άλλη ενέργεια θεωρείτε ότι µπορεί να
είναι αποτελεσµατική, ώστε να εγκατασταθεί και να λειτουργήσει
αµέσως το µηχάνηµα που έχουµε στα χέρια µας. ∆εν έχουµε καµία
αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τέταρτη είναι η υπ'
αριθµόν 978/3.5.1999 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Στυλιανής Αλφιέρη
προς την Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των
τσιγγάνων της Νέας Ζωής Ασπροπύργου κλπ.
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Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου είναι η ακόλουθη:
"Στις 26.2.1999 επισκεφθήκαµε µαζί µε τις µη κυβερνητικές
οργανώσεις δίκτυο DROM για τα κοινωνικά δικαιώµατα των
τσιγγάνων Ελληνικό Παρατηρητήριο των Συµφωνιών του Ελσίνκι,
Ελληνική Οµάδα για τα δικαιώµατα των µειονοτήτων και την κινητή
ιατρική µονάδα των Γιατρών του Κόσµου, τον τσιγγάνικο
καταυλισµό της Νέας Ζωής Ασπροπύργου, ύστερα από καταγγελίες
ότι η δηµοτική αρχή θα επιχειρούσε εκ νέου να εκδιώξει µε βίαιο
τρόπο τους τσιγγάνους από την περιοχή. Επίσης, µε το δίκτυο
DROM επισκεφθήκαµε τους τσιγγάνους στην περιοχή του
Χαλανδρίου, οι οποίοι απειλούνται µε έξωση.
Σε συζητήσεις που είχαµε µαζί τους οι τσιγγάνοι µε αγωνία και µε το
φόβο στα µάτια ζητούν από την Κυβέρνηση να τους εξασφαλίσει
στοιχειώδεις ανθρώπινες συνθήκες διαβίωσης και µόνιµο χώρο
στέγασής τους και παράλληλα να εγγυηθεί την προστασία τους από
οποιαδήποτε µορφή βίας.
Στη συνάντησή µας µε το δήµαρχο της περιοχής ζητήσαµε να µην
επαναληφθούν τα φαινόµενα βίας και εκείνος µε τη σειρά του
ζήτησε να επισπευσθεί η µελέτη καθορισµού των χώρων υποδοχής
των σκηνιτών τσιγγάνων της δυτικής Αττικής, που ξεκίνησε εδώ και
καιρό, µε ευθύνη της Νοµαρχίας, αλλά χωρίς αποτελέσµατα µέχρι
σήµερα.
Η ∆ηµοτική Αρχή Χαλανδρίου µε την οποία συναντηθήκαµε,
στηρίζει τα αιτήµατα των τσιγγάνων, αλλά απαιτεί κεντρικό
σχεδιασµό και βοήθεια για την εγκατάστασή τους.
Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Τι µέτρα προτίθεται να πάρει για τον καθορισµό των χώρων
υποδοχής των σκηνιτών τσιγγάνων.
Αν προτίθεται να χρηµατοδοτήσει τυχόν µετεγκατάστασή τους αν
δεν λυθεί το πρόβληµα της εγκατάστασής τους στο Χαλάνδρι."
Ο Υφυπουργός κ. Φλωρίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά να
πρωτολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
στον Ασπρόπυργο ο δήµαρχος δέχεται διαρκώς παράπονα από
τους πολίτες της περιοχής ότι οι τσιγγάνοι εκεί καταλαµβάνουν,
πολλές φορές αυθαίρετα, κάποια κτήµατα των δηµοτών και αυτό
εµποδίζει τους ιδίους να τα καλλιεργήσουν, να τα χρησιµοποιήσουν.
'Ετσι, λοιπόν, ο δήµος βρίσκεται σε ιδιαίτερα δυσχερή θέση όταν
έχει να αντιµετωπίσει τέτοια παράπονα από τους δηµότες του. Ο
∆ήµος Απροπύργου απ'ότι µας έχει ενηµερώσει, έχει διαθέσει πάρα
πολλές φορές τις υπηρεσίες του προκειµένου να υπάρχει
καθαριότητα στους καταυλισµούς, να απολυµαίνονται οι περιοχές.
'Εχει δε µε δικές του δαπάνες προχωρήσει στην ανέγερση
τεσσάρων σχολικών αιθουσών στο δηµοτικό σχολείο Νέας Ζωής
προκειµένου να τους εξυπηρετήσει και έχει διαθέσει ένα ιδιόκτητο
ακίνητο για την προσωρινή τους εγκατάσταση.
Ο ∆ήµος Απροπύργου σε συνεργασία µε το Υπουργείο Υγείας και
Πρόνοιας, καθώς και τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση ∆υτικής Αττικής,
έχει προβεί δύο φορές σε µαζικούς εµβολιασµούς των παιδιών και
προτίθεται να συνεχίσει την πολιτική αυτή της κοινωνικής πρόνοιας.
Στη ∆υτική Αττική εφαρµόζεται ένα πιλοτικό πρόγραµµα το οποίο
ονοµάζεται "Η κοινωνία της ∆υτικής Αττικής και οι τσιγγάνοι" και
αυτό το πρόγραµµα υλοποιείται από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
∆υτικής Αττικής και τον µη κυβερνητικό οργανισµό Ελληνικό
Ινστιτούτο Αλληλεγγύης και Συνεργαίας (ΕΛ.ΙΝ.Α.Σ.). Το
πρόγραµµα αυτό αποβλέπει στην ευαισθητοποίηση των Ελλήνων
πολιτών της περιοχής αναφορικά µε τα προβλήµατα των τσιγγάνων
και τη χάραξη ενός ολοκληρωµένου πλαισίου δράσης προκειµένου
να αντιµετωπισθούν τα προβλήµατά τους. Το πρόγραµµα αυτό
υλοποιείται µε συγχρηµατοδότηση του δικού µας Υπουργείου, του
Υπουργείου Εσωτερικών και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.
'Οσον αφορά το θέµα των τσιγγάνων της περιοχής του Χαλανδρίου,
αυτό το ζήτηµα θα αντιµετωπισθεί από το καινούριο πρόγραµµα το
οποίο έχουµε εκπονήσει στο Υπουργείο Εσωτερικών σε

συνεργασία µε την ΚΕ∆ΚΕ. Πρέπει να σας γνωρίσω εδώ ότι από τις
αρχές της φετινής χρονιάς το Υπουργείο µας έχει εκπονήσει ένα
πρόγραµµα σε συνεργασία πάντοτε µε την ΚΕ∆ΚΕ, το οποίο για
φέτος θα χρηµατοδοτηθεί περίπου µε ένα δισεκατοµµύριο δραχµές
προκειµένου να βοηθήσει τους δήµους, έτσι ώστε να
ολοκληρώσουν κάποια προγράµµατα κυρίως στέγασης, οριστικής
στέγασης των τσιγγάνων που κατοικούν στην περιοχή των
διαφόρων δήµων. 'Ετσι φέτος, έχουµε προχωρήσει στη
χρηµατοδότηση του ∆ήµου Σερρών, του ∆ήµου Αγρινίου. Θα
έχουµε σε λίγες µέρες χρηµατοδότηση το ∆ήµο της Καρδίτσας και
βεβαίως στο ∆ήµο της Αγίας Βαρβάρας στην Αττική, καθώς επίσης
και στις άλλες περιοχές ∆υτικής Αττικής όπου υπάρχουν αντίστοιχα
προβλήµατα.
Προχωρήσαµε τελευταία σε επαφή µε τους δηµάρχους εκείνους
που είχαν συγκροτήσει το δίκτυο της αυτοδιοίκησης για τους
τσιγγάνους. Αυτό ενώ λειτουργούσε σωστά, κάποιο διάστηµα
φάνηκε να έχει κάποια προβλήµατα επειδή υπεισήλθαν στη δράση
του σχέσεις πελατειακής κλασικής χρηµατοδότησης. Είπαµε,
λοιπόν, να ξεφύγουµε απ'αυτά τα πρότυπα και να πάµε σε έναν
τρόπο χρηµατοδότησης ο οποίος θα έχει τις προτάσεις κυρίως
αυτού του δικτύου, έτσι ώστε η Αυτοδιοίκηση µέσα από ένα
οργανωµένο πρόγραµµα πλέον να αντιµετωπίζει τα προβλήµατα
των τσιγγάνων που υπάρχουν στην περιοχή καθενός δήµου.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κυρία Αλφιέρη,
έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υφυπουργέ, λυπούµαι, αλλά φοβάµαι
ότι δεν είσθε ενήµερος για τα θέµατα των τσιγγάνων στη Νέα Ζωή.
Για το θέµα του Χαλανδρίου θα µιλήσω µετά.
Μέσα στο χρόνο που έχω θέλω να σας πω ότι αυτή η εικόνα που
µας παρουσιάσατε εδώ είναι ειδυλλιακή και δεν έχει καµία σχέση µε
την πραγµατικότητα. Εµείς καταφύγαµε στην αστυνοµία, διότι
µπήκε βίαια ο δήµος για να τα κάψει. Υπάρχει φωτογραφικό υλικό.
Και επειδή δεν ήξερα ότι θα υπήρχε αυτή η τοποθέτηση από σας,
δεν το έχω φέρει για να το καταθέσω. 'Οµως, θα σας το στείλω
αύριο στο γραφείο σας.
Αναγκαστήκαµε να επισκεφθούµε πολλές φορές το δήµο και να
συνεννοηθούµε µαζί του, ότι αυτές οι επιθετικές κινήσεις στους
τσιγγάνους δεν είναι κινήσεις που διακρίνουν µία ευνοµούµενη
πολιτεία.
∆εύτερο θέµα είναι το εξής: Ξέρουµε ότι υπάρχει σχολείο, εδώ και
δέκα χρόνια. ∆εν είναι κάτι καινούριο αυτό. Το ερώτηµά µας είναι
συγκεκριµένο. Η Nοµαρχία ∆υτικής Αττικής της οποίας ο
κ.Νοµάρχης δεν µας έκανε ποτέ την τιµή να βγει στο τηλέφωνο γιατί
απαξιεί, έχει αναλάβει να δει χώρους υποδοχής των τσιγγάνων
γι'αυτήν την περιοχή. Εγώ θέλω απάντηση σε αυτό, προχωρεί ή δεν
προχωρεί;
Επίσης για το Χαλάνδρι υπάρχει το εξής πρόβληµα: Υπάρχει ένας
καταυλισµός µε σαράντα έξι οικογένειες και διακόσια παιδιά. Από
αυτά κανένα δεν πάει σχολείο. Σε αυτό εκκρεµεί έξωση.
Η πρόταση που κάνει ο ∆ήµος Χαλανδρίου -θέλω από σας την
πολιτική σας δέσµευση- είναι η εξής: Στο µεταβατικό στάδιο του
ενός χρονου από έξι µήνες µέχρι ένα χρόνο, ζητάµε χρήµατα για να
νοικιαστεί ο χώρος αυτός. ∆εν είµαστε υπερ της καταπάτησης των
χωραφιών των ιδιοκτησιών. Και αυτά που µου περιγράψατε, µε
ανησυχούν. Το πρόβληµα το ξέρουµε. 'Οταν δεν έχουν χώρο, δεν
έχουν νερό, δεν έχουν κάποια πράγµατα, πρέπει να πάνε κάπου.
Γι'αυτό τίθεται το πρόβληµα προς επίλυση.
Στο Χαλάνδρι ζητάµε να εκταµιευθούν χρήµατα από το Υπουργείο
σας για να νοικιαστεί ο χώρος όπου είναι εγκατεστηµένοι οι
τσιγγάνοι, µέχρι να λυθεί το πρόβληµα. Αυτήν την απάντηση θέλω.
Ο ∆ήµος Χαλανδρίου κάνει αυτήν την πρόταση και θα σας την κάνει
και εγγράφως µε απόφαση του δηµοτικού συµβουλίου. Είναι θετικά
διακείµενος γιατί γνωρίζει και βλέπει ότι υπάρχει πρόβληµα. ∆εν
µπορεί να υπάρξει βίαιη εκδίωξη των τσιγγάνων από αυτό το χώρο.
Από την άλλη πλευρά οι ιδιοκτήτες ζητάνε να δικαιωθούν.
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Τελειώνοντας, καταθέτω µία πρόταση νόµου, που είναι θεσµική και
αφορά γενικά τα θέµατα των τσιγγάνων. Πιστεύω πως, αν δεν
υπάρχει θεσµικό πλαίσιο, όλα τα άλλα που µας είπατε, είναι στον
αέρα. Περιµένω τις δύο απαντήσεις αυτές.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Στ. Αλφιέρη καταθέτει για τα
Πρακτικά την σχετική πρόταση νόµου, η οποία βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Οι τσιγγάνοι θα
δεχθούν την πρόταση νόµου;
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: 'Εχει γίνει συνεργασία µε τους τσιγγάνους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχουν αποδείξει από
τη φύση τους ότι δεν δέχονται κανόνες.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Θα µου επιτρέψετε να σας πω κάτι ειδικά
για την περιοχή σας. Οι τσιγγάνοι στο Νευροπόταµο έχουν ενταχθεί
εδώ και τριάντα χρόνια και ζουν µία χαρά σαν εµάς και καλύτερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς. Γνωρίζουµε ότι
κάποιοι εντάσσονται και κάποιοι όχι.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Θέλω να σας ενηµερώσω ότι σε
κάποιες περιοχές της χώρας, είναι αλήθεια ότι εµφανίζονται από τις
κοινωνικές εντάσεις που δηµιουργούνται µεταξύ τσιγγάνων και των
άλλων κατοίκων, και φαινόµενα κοινωνικού ρατσισµού.
Η προσπάθεια που κάνει η Κυβέρνηση και το δικό µας Υπουργείο
ιδιαίτερα, είναι µέσα από πολύ συγκεκριµενα προγράµµατα να
προχωρήσουµε στην ευαισθητοποίηση των πολιτών, έτσι ώστε να
µην αναφύονται τα προβλήµατα αυτά και να προσεγγίσουµε µε ένα
καλύτερο µάτι τα πράγµατι πολύ µεγάλα προβλήµατα που έχουν οι
τσιγγάνοι σε διάφορες περιοχές.
Ανάλογο είναι και το πρόγραµµα που γίνεται στη δυτική Αττική.
Θέλω να σας πω ότι το πρόγραµµα που υλοποιεί η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση ∆υτικής Αττικής είναι πάντα σε συνεργασία µε τους
δήµους. Αν σε κάποιες περιπτώσεις δεν είναι πρόθυµος ο δήµος να
συνεργαστεί, να παραχωρήσει κάποιες εκτάσεις και να δεχθεί να
προσφέρει κάποιες υπηρεσίες απ'αυτές που ο ίδιος έχει τη
δυνατότητα να προσφέρει, αντιλαµβάνεσθε ότι υπάρχουν ιδιαίτερες
δυσκολίες.
Εµείς, προκειµένου να διευκολύνουµε τους δήµους, που επιθυµούν
να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα στην περιοχή τους, έχουµε
καταρτίσει αυτό το πρόγραµµα σε συνεργασία µε την Κεντρική
'Ενωση ∆ήµων και Κοινοτήτων, για να υπάρξουν οι απαραίτητοι
πόροι ή κάποιοι πόροι ως χρηµατοδότηση, προκειµένου να
εκτελούνται τα έργα που πρέπει.
Σας είπα ότι το Υπουργείο διέθεσε φέτος, παρ'ότι δεν είναι η κύρια
αποστολή του αυτή, ένα δισεκατοµµύριο δραχµές.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Πού;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Σας είπα πριν. Για παράδειγµα,
στις Σέρρες για να στεγάσουµε κάποιους τσιγγάνους που είχαν
καταλάβει εδώ και χρόνια τις εκτάσεις του ΤΕΙ Σερρών και δεν
µπορούσε να αναπτυχθεί, διαθέσαµε διακόσια πενήντα
εκατοµµύρια (250.000.000) πριν δέκα µέρες.
Να σας πω για το Χαλάνδρι, για το οποίο τίθεται συγκεκριµένα το
ζήτηµα. Εµείς, µόλις έρθει η πρόταση του ∆ήµου Χαλανδρίου, µε
την οποία θα ζητά τη δική µας συνδροµή σε ένα πρόγραµµα
προκειµένου να εξευρεθούν πόροι για τη µίσθωση του ακινήτου,
που µας λέτε, βεβαίως και θα συνδράµουµε.'Αλλωστε, το
πρόγραµµα αυτό εκεί αποβλέπει, να βοηθήσει τους δήµους. 'Αρα,
θα περιµένουµε από το δήµο να µας πει τι χρειάζεται και στο µέτρο
του δυνατού, εφόσον τα ποσά δεν υπερβαίνουν τους δικούς µας
προϋπολογισµούς, θα διαθέσουµε τα απαραίτητα χρήµατα. Γι'αυτό
να είσθε βέβαιοι.
Θέλω επίσης να σας πω ότι, ανασυγκροτώντας αυτό το δίκτυο της
αυτοδιοίκησης ενισχύουµε ουσιαστικά και την οµοσπονδία που
έχουν δηµιουργήσει οι τσιγγάνοι σε όλη την Ελλάδα -γιατί

πραγµατικά µε πολύ κόπο δηµιουργήθηκε αυτή η οµοσπονδία- και
χρησιµοποιούµε από δω και πέρα - γιατί αυτή ήταν η εµπειρία-
επιµορφωτές, όχι έξω από τους τσιγγάνους, αλλά τσιγγάνους που
έχουν µορφωθεί και θέλουν να βοηθήσουν τη δική τους φυλή.
Κάνουµε αυτήν τη στιγµή ένα δίκτυο πρωτοποριακό για να
βοηθήσουµε αυτήν την κοινωνική οµάδα, έτσι ώστε να ξεπεράσει τα
προβλήµατα τα οποία έχει. Εµείς θα συνεχίσουµε αυτήν την
προσπάθεια και εδώ θα χρειαστούµε -και σας ευχαριστούµε πολύ
γιατί µας βοηθούν αυτές οι ερωτήσεις- να αρχίσει να αντιµετωπίζει
και ο κόσµος µε διαφορετικό µάτι τα προβλήµατα που έχει αυτή η
κοινωνική οµάδα. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
979/3.5.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ευστρατίου Κόρακα προς τους Υπουργούς
Εθνικής 'Αµυνας και Εξωτερικών, σχετικά µε την επιβολή
πετρελαϊκού οικονοµικού και διπλωµατικού εµπάργκο στη
Γιουγκοσλαβία κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κόρακα είναι η ακόλουθη:
"Oι ΗΠΑ, το ΝΑΤΟ και η Ευρωπαϊκή 'Ενωση αποφάσισαν -µε την
έγκριση και της Ελληνικής Κυβέρνησης- την επιβολή πετρελαϊκού,
οικονοµικού και διπλωµατικού εµπάργκο στην Γιουγκοσλαβία σε µια
προφανή προσπάθεια να λυγίσουν το γενναίο λαό της, που
εξακολουθεί να αντιστέκεται στη βάρβαρη ιµπεριαλιστική επέµβαση
στη χώρα του. Οι αποφάσεις αυτές πάρθηκαν κατά παράβαση κάθε
έννοιας διεθνούς δικαίου, χωρίς καµιά νοµιµοποιητική βάση.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Σε ποια νοµιµοποιητική βάση στηρίχτηκε η Ελληνική Κυβέρνηση και
συνυπέγραψε αυτές τις παράνοµες αποφάσεις;
Πώς θα υλοποιηθούν στην πράξη αυτές οι παράνοµες αποφάσεις,
αφού δεν δεσµεύουν τρίτες χώρες;
Είναι σε θέση η Κυβέρνηση να διαβεβαιώσει ότι το αντιτορπιλικό
"ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ" δεν θα πάρει άµεσα ή έµµεσα µέρος στην
εφαρµογή αυτών των παράνοµων αποφάσεων µε νηοψίες ή άλλον
τρόπον;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας έχει το λόγο για τρία λεπτά να
πρωτολογήσει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι η πολλαπλή φορά που
απαντάω σ' αυτά τα θέµατα. Είναι δικαιολογηµένη η ευαισθησία των
συναδέλφων, όπως και η ευαισθησία του ελληνικού λαού σ' αυτό
τον άδικο πραγµατικά πόλεµο. Αυτό όµως που µε εκπλήσσει -και
είναι µη αναµενόµενο- είναι οι επικριτικές διατυπώσεις για τη στάση
της Κυβέρνησης, όταν είναι παραδεδεγµένο από πολλές πλευρές
ότι η πολιτική µας στο θέµα αυτό και ισορροπηµένη και προσεκτική
είναι και λαµβάνει υπόψη όλα τα θέµατα και τις υποχρεώσεις της
Ελλάδας στους διεθνείς οργανισµούς, αλλά και την ιδιαίτερης
σηµασίας θέση που έχουµε στα Βαλκάνια και τους δεσµούς που
έχουµε µε διάφορες χώρες της περιοχής.
Ο κύριος συνάδελφος αποφαίνεται επικριτικά για τη στάση της
Κυβέρνησης, αλλά δεν λαµβάνει υπόψη ότι ούτε οι Σέρβοι αιτιώνται
κατ' αυτόν τον τρόπο την Κυβέρνηση. ∆έχονται ότι βοηθούµε σε
κάθε περίπτωση. Σήµερα µάλιστα ακούστηκε ότι εκτιµούν ιδιαίτερα
την παρουσία του πρώην Υπουργού Εξωτερικών κ. Παπούλια στο
Βελιγράδι και θεωρούν τη στάση του πάρα πολύ σηµαντική.
Εκτιµούν την ανθρωπιστική βοήθεια την οποία στέλνουµε, τη
µεσολάβηση που κάνουµε σε όλες τις πλευρές. Ο 'Ελληνας
Υπουργός Εξωτερικών µαζί µε τους Υπουργούς του Καναδά της
Ρωσίας και της Γερµανίας είναι αυτός ο οποίος επεξεργάζεται µια
λύση στο πρόβληµα της Γιουγκοσλαβίας, στη Μόσχα.
Λυπάµαι πολύ που ακούω κατ' αυτόν τον τρόπο να καταφέρνονται
κατά της ελληνικής Κυβέρνησης.
'Οσον  αφορά  τα  ειδικότερα  θέµατα  και  επί  της  ουσίας,  ξέρουµε
ότι  η  ελληνική  Κυβέρνηση  κατέβαλε  µεγάλες  προσπάθειες,
ούτως  ώστε  να  µη  ληφθεί  αυτή  η  απόφαση  για  το  εµπάργκο
του  πετρελαίου  προς  τη  Γιουγκοσλαβία,  αλλά  µετά  την
υποχώρηση  και  της  Ιταλίας  µείναµε  δραµατικά  µόνοι  σ'
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αυτήν τη θέση. Υποχρεωθήκαµε και εµείς να συναινέσουµε, παρά
τις προσπάθειες που καταβάλαµε να µη γίνει αυτό το εµπάργκο.
Ξέρετε ότι ερµηνεύθηκε κατά διασταλτική έννοια το ψήφισµα
1160/98 του ΟΗΕ, κατά το οποίο τα πετρελαιοειδή αποτελούν υλικό
διττής χρήσης πολιτικής και στρατιωτικής. 'Οσον αφορά τους
σχετικούς εφαρµοστικούς κανόνες οι οποίοι είναι ακόµα υπό
συζήτηση, η χώρα µας προβάλλει τις ιδιαιτερότητες που
προκύπτουν από τη γεωγραφική της θέση και τις σχέσεις µε τις
χώρες της περιοχής, ούτως ώστε να µπορέσουµε να κρατήσουµε,
όπως είπα, µια ισορροπηµένη θέση σ' αυτήν τη δύσκολη περίοδο
και στη δύσκολη κρίση που περνάει όλη η περιοχή.
Τέλος, όσον αφορά το θέµα του πλοίου "ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ", έχω
αναφέρει και πάλι ότι το πλοίο "ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ" συµµετέχει σε µια
δύναµη που έχει συγκροτηθεί από το 1992, τα πλοία περιπλέουν
την περιοχή της νότιας Αδριατικής, δεν συµµετέχουν στις
επιχειρήσεις κατά της Γιουγκοσλαβίας και δεν θα συµµετάσχουν
στις νηοψίες, εφόσον γίνουν, για τη διαπίστωση του εµπάργκο των
πετρελοϊδών στη Γιουγκοσλαβία.
Επίσης θέλω να πω ότι η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης εκτιµάται
από τον ελληνικό λαό, ο οποίος µε τα γνωστά του αισθήµατα κατά
του πολέµου, είναι στο πλευρό της Κυβέρνησης για όλες τις
αποφάσεις της.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κόρακας έχει το
λόγο για δύο λεπτά.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Ο κύριος Υπουργός, δυστυχώς δεν
απάντησε στα ερωτήµατα που θέσαµε.
Εµείς ζητήσαµε κατ'αρχήν να µας εξηγήσετε ποια είναι η
νοµιµοποιητική βάση του εµπάργκο πετρελαίου και του
γενικευµένου εµπάργκο που επέβαλλε η Ευρωπαϊκή 'Ενωση και το
ΝΑΤΟ µε την συνυπογραφή, τη συνενοχή της ελληνικής
Κυβέρνησης.
Εσείς µιλήσατε για γενικώς παραδεδεγµένη θέση της ελληνικής
κυβέρνησης, ότι η Γιουγκοσλαβία µας δέχεται κλπ. Ξέρετε τι µου
θυµίζει αυτό; Να σε κάψω Γιάννη, να σ'αλείψω λάδι. Τι θέλετε να
κάνουν, κύριε Υπουργέ; Αυτοί δέχονται όποιον πάει εκεί και θέλει να
µιλήσει µαζί τους. Αυτό είναι το ένα.
Το δεύτερο είναι ότι το "ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ" σίγουρα δεν κάνει
κρουαζιέρες και από το 1992 που είναι η δύναµη του ΝΑΤΟ εκεί,
είναι για ελέγχους και για επιβολή του γενικότερου εµπάργκο που
είχε αποφασιστεί από τότε. Τώρα λοιπόν πάει για να πάρει µέρος
και σε νηοψίες.
'Εχουµε, λοιπόν, οµόφωνο εµπάργκο της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και
του ΝΑΤΟ, µε πλήρη συνενοχή και ευθυγράµµιση της Κυβέρνησής
µας και έτσι προστίθεται στο ενεργητικό της Κυβέρνησης, µια ακόµα
επιθετική πράξη κατά της µαρτυρικής γειτονικής Γιουγκοσλαβίας.
Σ'αυτά τα πλαίσια το εµπάργκο, ο αποκλεισµός πετρελαίου, απλώς
αποτελεί συνέχιση αυτής της επιθετικής ενέργειας, ένα έγκληµα σε
βάρος αυτού του λαού και η επίκληση των εξαιρέσεων για
ανθρωπιστικούς λόγους ηχεί περίεργα και αποτελεί τουλάχιστον
ειρωνεία στη σηµερινή κατάσταση.
Ο κ.Κρανιδιώτης δε µας διαβεβαίωσε ότι µε τον τρόπο αυτό,
καταφέραµε να προωθήσουµε τα εθνικά µας συµφέροντα. Εµείς
απλώς απαντάµε: "Τι ντροπή!"
Η Ελλάδα µπορούσε να πράξει διαφορετικά επικαλούµενη τη διεθνή
νοµιµότητα.
Επιπλέον τώρα, προχωρούν σε ναρκοθέτηση της Αδριατικής. Θα
είναι πλήγµα κατά του τουρισµού. Ο κ.Κλάρκ, ο γνωστός, διαβόητος
στρατηγός, είπε ότι το εµπάργκο θα επιβληθεί ακόµα και µε απειλή
ή χρήση βίας. Αυτή η ναρκοθέτηση είναι θανάσιµη απειλή για το
περιβάλλον. Αποτελεί παράβαση του ∆ιεθνούς ∆ικαίου. Μόνο αν
υπήρχε απόφαση επιβολής κυρώσεων από τα Ηνωµένα 'Εθνη θα
µπορούσε να παρθεί κάποιο τέτοιο µέτρο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτού)
Υπάρχει προηγούµενο αποφάσεων του ∆ιεθνούς ∆ικαστηρίου της

Χάγης υπέρ της Νικαράγουας και κατά των ΗΠΑ, που µπορούσε να
το επικαλεσθεί η ελληνική Κυβέρνηση για να αποφύγει αυτήν την
ιστορία. Είναι πλήγµα κατά της εµπορικής µας ναυτιλίας και οι
νάρκες, όπως ξέρετε, κύριε Υπουργέ, µετακινούνται και δεν
µαζεύονται µετά τον πόλεµο και έτσι αποτελούν µόνιµο κίνδυνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Κόρακα,
τελειώσατε.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, σύµφωνα µε το ∆ιεθνές ∆ίκαιο της Θάλασσας που
υπογράφηκε στη Τζαµάικα, δεν υποχρεούνται σε νηοψίες πλοία
που δεν ανήκουν στο φορέα που επιβάλλει εµπάργκο παρά µόνο
έπειτα από απόφαση του Συµβουλίου Ασφαλείας. Τέτοια απόφαση
δεν υπάρχει και όµως συµµετέχετε στις νηοψίες, συµµετέχετε στο
εµπάργκο της Γιουγκοσλαβίας και επικαλείσθε τους
ανθρωπιστικούς λόγους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Κόρακα, σας
παρακαλώ, τελειώσατε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για δυο λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Είπα και στην αρχή ότι ως νοµιµοποιητική βάση ελήφθη η
διερµηνεία του ψηφίσµατος 1160/98 του ΟΗΕ. Ανεξάρτητα αν την
δεχόµαστε ή όχι, αυτό είναι ένα γεγονός.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Εσείς δέχεστε την ερµηνεία αυτή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Κόρακα, σας
παρακαλώ. Μιλήσατε ενάµισι λεπτό παραπάνω και κάνετε τώρα και
διακοπές στον κύριο Υπουργό;
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αν δεν την δέχεστε, γιατί υπογράφετε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
∆εν µε παρακολουθήσατε εξαρχής. Σας είπα ότι η Ελλάδα κατέβαλε
µεγάλες προσπάθειες να µην επιβληθεί το εµπάργκο.
Σας εξήγησα όµως -και το έχουµε ξαναπεί σ' αυτήν την Αίθουσα- ότι
όταν σε µια κοινότητα επτακοσίων εκατοµµυρίων στην οποία
ανήκουµε, στην οποία λειτουργούµε και µε την οποία
συνεργαζόµαστε, η Ελλάδα σηκώνει τη φωνή της, φέρνει τις
αντιρρήσεις της, θα πρέπει να εκτιµάται ιδιαίτερα αυτό το γεγονός.
Και εκτιµάται από τους άµεσα εµπλεκόµενους, εκτιµάται από τους
Σέρβους, οι οποίοι συχνά αναφέρονται µε πολύ κολακευτικά λόγια
στη στάση της Ελλάδας. Μόνο εσείς έρχεσθε κατ' αυτόν τον
επιθετικό τρόπο εδώ.
Το δε εµπάργκο δεν υπήρχε το 1992. Είναι µια πρόσφατη
απόφαση. Η Ελλάδα δεν έχει καµία συµµετοχή σ' αυτό και
µπορούµε µε µεγάλη υπερηφάνια να το πούµε. ∆εν µπορούσε
πλέον να διαφοροποιηθεί, πέραν της διαφοροποίησης η οποία
υπήρξε µετά την υποχώρηση µάλιστα της Ιταλίας.
Τέλος, πρέπει να πούµε ότι ακόµη δεν έχει αποφασισθεί ο τρόπος
και οι κανονισµοί µε τους οποίους θα ολοκληρωθεί αυτή η
εφαρµογή του εµπάργκο. Πράγµατι υπάρχει πρόβληµα, υπάρχει
πρόβληµα των τρίτων χωρών, υπάρχει πρόβληµα για το πως θα
γίνει η διάκριση -για πολιτικούς και στρατιωτικούς λόγους- του
χρησιµοποιούµενου πετρελαίου. Είναι ένα τεράστιο πρόβληµα.
∆εν δεχόµαστε εµείς ότι είναι τόσο απλό. Αγωνιζόµαστε όµως, µε
αυτήν την προσπάθεια, για να επικρατήσει το δίκιο, να επικρατήσει
η λογική και να βγούµε απ' αυτήν την κρίση. Και αυτό πρέπει να το
εκτιµάτε ιδιαίτερα.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Τι να εκτιµήσουµε; Την υπογραφή σας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η πέµπτη µε αριθµό
973/3.5.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού
Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστασίου Ιντζέ, προς τον Υπουργό
∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για σύσταση
Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας στην έδρα του Εφετείου Θεσσαλονίκης
κλπ. διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 962/29.4.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πέτρου
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Κατσιλιέρη, προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την
καθυστέρηση εφαρµογής του θεσµικού πλαισίου, που αφορά τη
χορήγηση κινήτρων προσέλευσης νέων αγροτών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κατσιλιέρη είναι η ακόλουθη:
"Παρ' ότι το θεσµικό πλαίσιο για τη χορήγηση κινήτρων
προσέλκυσης των νέων αγροτών στο αγροτικό επάγγελµα, έχει
ψηφιστεί από τη Βουλή πριν από µεγάλο χρονικό διάστηµα, εν
τούτοις η ενεργοποίηση των αρµοδίων κρατικών υπηρεσιών προς
την κατεύθυνση της εφαρµογής του, εµφανίζει αδικαιολόγητες
καθυστερήσεις.
∆εδοµένης της σηµασίας της προσέλκυσης των νέων αγροτών στο
αγροτικό επάγγελµα για την ανάπτυξη της αγροτικής οικονοµίας,
την αναζωογόνηση της υπαίθρου, αλλά και τον πολύπλευρο
εκσυγχρονισµό της αγροτικής µας παραγωγής ώστε αυτή να
καταστεί διεθνώς ανταγωνιστική, οι σηµειούµενες καθυστερήσεις
προκαλούν εύλογες απορίες και έντονο προβληµατισµό.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός
Πού οφείλονται οι καθυστερήσεις στην εφαρµογή του θεσµικού
πλαισίου που αφορά στη χορήγηση κινήτρων για την προσέλκυση
νέων αγροτών στο αγροτικό επάγγελµα, σε ποιο σηµείο βρίσκονται
οι όποιες ενέργειες έχουν δροµολογηθεί προς την κατεύθυνση της
ενεργοποίησής του και τι προτίθεται το Υπουργείο του να πράξει για
την ταχύτερη δυνατή υλοποίηση των διατάξεων του σχετικού
θεσµικού πλαισίου".
Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Βρεττός έχει το λόγο για τρία λεπτά για
να πρωτολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Θα πρέπει
να δώσουµε πρώτα µερικά στοιχεία στον αξιότιµο συνάδελφο, κύριε
Πρόεδρε, που αφορούν την πορεία του µέτρου των νέων αγροτών.
Το 1998 εγκαταστάθηκαν τέσσερις χιλιάδες νέοι αγρότες,
ενισχύθηκαν περίπου τρεις χιλιάδες επενδυτικά σχέδια νέων
αγροτών, βελτίωσης και εκσυγχρονισµού των αγροτικών τους
εκµεταλλεύσεων, ενώ χορηγήθηκαν περίπου δυο χιλιάδες
πεντακόσιες βεβαιώσεις για ένταξη στα λοιπά κίνητρα του ν.
2520/97, δηλαδή, φορολογικές ελαφρύνσεις, αγορά αγροτικών
εκτάσεων, απόκτηση πρώτης κατοικίας, µείωση του κόστους
έκδοσης οικοδοµικών αδειών κλπ.
Το πρώτο τρίµηνο του 1999 εγκαταστάθηκαν εννιακόσιοι πενήντα
νέοι αγρότες, εγκρίθηκαν πεντακόσια περίπου επενδυτικά σχέδια
νέων αγροτών και χορηγήθηκαν δυο χιλιάδες διακόσιες βεβαιώσεις
για την ένταξη στα λοιπά κίνητρα του ν. 2520/97, για φορολογικές
ελαφρύνσεις, αγορά αγροτικών εκτάσεων, απόκτηση πρώτης
κατοικίας κλπ.
Απ' ό,τι βλέπετε και από τα στοιχεία, το µέτρο πάει αρκετά
ικανοποιητικά. Βεβαίως µπορεί να υπάρχουν προβλήµατα και
ιδιαίτερα σε ορισµένες νοµαρχίες είναι πιο εξειδικευµένα, αλλά...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: ∆εν εφαρµόσθηκε...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Στο
διάστηµα των τριών τελευταίων µηνών έγιναν οι παρακάτω
ενέργειες που διευκολύνουν την πορεία ενοποίησης του µέτρου:
Πρώτον, σύσταση γραφείου νέων αγροτών στη διεύθυνση
προγραµµατισµού και γεωργικών διαρθρώσεων. ∆εύτερον,
συγκέντρωση στοιχείων αναγκαίων για την υλοποίηση,
παρακολούθηση και καλύτερη αξιοποίηση των µέτρων.
Τρίτον, έκδοση των απαραιτήτων οδηγιών για την ορθή λειτουργία
των εµπλεκοµένων υπηρεσιών, δηλαδή από το ΙΚΑ, την ΑΤΕ, από
το ΥΠΕΧΩ∆Ε, στις οποίες έχει ανατεθεί µέρος της υλοποίησης των
µέτρων. Βγάλαµε τις οδηγίες, γιατί µέχρι τώρα είχαµε προβλήµατα
στην υλοποίηση των µέτρων που αφορούν αυτές τις υπηρεσίες.
Τέταρτον, παράταση των σχετικών υπουργικών αποφάσεων για την
επίλυση εκκρεµοτήτων ή προβλήµατα που αφορούν στην εγγραφή
αγροτών στο µητρώο, στη χορήγηση βεβαίωσης µονίµου κατοικίας,
στη συγκρότηση και λειτουργία οµάδας εργασίας, που θα µελετήσει
το πρόβληµα της κατάτµησης γης των γεωργικών εκµεταλλεύσεων.
Πέµπτον, προώθηση της υλοποίησης ορισµένων διατάξεων του ν.

2520/97 και συµπλήρωση του για ρύθµιση θεµάτων πρώτον,
υψηλών επιτοκίων, δεύτερον, δηµιουργίας πενήντα τεσσάρων
γραφείων ενηµέρωσης νέων αγροτών στις νοµαρχικές διευθύνσεις
γεωργίας.
Επίσης προωθούνται τα παρακάτω: Πρώτον, έκδοση ενηµερωτικών
εντύπων και φυλλαδίων. Αυτά έχουν τελειώσει και θα διενεµηθούν.
Πρόκειται για κείµενα που θα διευκολύνουν τις νοµαρχίες να
δώσουν οδηγίες. ∆εύτερον, προβολή ραδιοτηλεοπτικών
µηνυµάτων, µέσω ραδιοφωνικών και τηλεοπτικών σταθµών. Τρίτον,
διοργάνωση από το στελεχειακό δυναµικό του Υπουργείου
Γεωργίας, ενηµερωτικών συσκέψεων στις περιφέρειες σε πέντε
κύκλους συναντήσεων για επίλυση διαπιστωµένων προβληµάτων
της ελληνικής υπαίθρου. Τέταρτον, συµµετοχή του Υπουργείου
Γεωργίας στην Α' ∆ιεθνή 'Εκθεση Νέων στη Θεσσαλονίκη 20 έως 23
Μαϊου του 1999 στο πλαίσιο της διϋπουργικής επιτροπής Ελλάδα
κάτω των τριάντα ετών από τη "HELEXPO" και άλλους φορείς όπου
προβλέπεται συµµετοχή τουλάχιστον ογδόντα χιλιάδων νέων
αγροτών από όλη την Ελλάδα. Αυτά σε πρώτη φάση και ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κατσιλιέρης έχει
το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ: Σε µία έκθεση του Υπουργείου Γεωργίας,
σε ένα βιβλίο µε 240 σελίδες, αναφέρονται όλα τα κίνητρα για τους
νέους αγρότες, που πραγµατικά µε κάθε λεπτοµέρεια
περιγράφονται και δίνονται πληροφορίες, λεπτοµέρειες εφαρµογής,
νοµικό πλαίσιο κ.ο.κ.
'Ολα αυτά που αναφέρονται µέσα σ' αυτό το βιβλίο που έχει
εκδώσει το Υπουργείο Γεωργίας και που αφορούν στα µέτρα για τις
δανειακές διευκολύνσεις των νέων αγροτών, για τη µείωση των
αµοιβών δικηγόρων και συµβολαιογράφων, για τη µείωση του
κόστους κατασκευής της πρώτης κατοικίας, καθώς και στα
φορολογικά µέτρα που ευνοούν τους νέους αγρότες, δεν
καταλήγουν στους νέους αγρότες. Με άλλα λόγια υπάρχει µία
απόσταση ανάµεσα στο θεσµικό πλαίσιο, στη βούληση της
πολιτείας και στην πράξη, στο τι φθάνει τελικά στο νέο αγρότη.
Επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, να πω ότι από στοιχεία που έχω
στη διάθεσή µου δεν περπατάνε τα µέτρα για τους νέους αγρότες,
αν κρίνω από τη διεύθυνση Γεωργίας του Νοµού Μεσσηνίας όπου
το 1998 υποβλήθηκαν εκατόν δώδεκα αιτήσεις και έχουν εγκριθεί
είκοσι έξι. Το 1999 έχουν υποβληθεί 60 αιτήσεις και βρίσκονται σε
εκκρεµότητα πενήντα εννέα. Εδώ βλέπουµε δύο σηµαντικά
στοιχεία. Το ένα είναι ότι υπάρχει ένας µικρός αριθµός αιτήσεων
που υποβάλλουν οι νέοι αγρότες, προκειµένου να τύχουν των
ευεργετικών µέτρων, που προβλέπονται από το θεσµικό πλαίσιο και
το δεύτερο είναι ότι υπάρχει µία τεράστια καθυστέρηση στην
έγκριση αυτών ακριβώς των αιτήσεων που υποβάλλουν οι νέοι
αγρότες.
Συνεπώς, αυτά τα δύο συµπεράσµατα οδηγούν στη σκέψη ότι θα
πρέπει να εντατικοποιήσει το Υπουργείο Γεωργίας τους τρόπους µε
τους οποίους θα µπορέσει να υλοποιήσει τα µέτρα που
αναφέρονται στους νέους αγρότες.
Με χαρά άκουσα τον κύριο Υφυπουργό, ότι ήδη έχουν υπάρξει νέες
πρωτοβουλίες και υπουργικές αποφάσεις στην κατεύθυνση της
υλοποίησης αυτού του θεσµικού πλαισίου και στην ενηµέρωση που
πρέπει να φθάνει σε κάθε περίπτωση στους αποδέκτες, δηλαδή,
στους νέους αγρότες. 'Ετσι ο νέος αγρότης θα γίνει κοινωνός αυτής
της δυνατότητας που του δίνεται και δεύτερον, η πολιτεία πρέπει να
αποκεντρώσει όσο γίνεται περισσότερο ακόµη και σε επίπεδο
Καποδιστριακών δήµων τη δυνατότητα, ώστε να µπορέσει ο νέος
αγρότης να απολαύσει αυτά που προβλέπει το θεσµικό πλαίσιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ο κ. Βρεττός έχει το
λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Μη
βιαζόµαστε να αποκεντρώνουµε, γιατί αυτή η αποκέντρωση
δηµιούργησε  ορισµένα  προβλήµατα  και  ιδιαίτερα  στον  τοµέα
των  νέων  αγροτών.  Απόδειξη  η  περιοχή  της  Μεσσηνίας,  όπου
δεν έχουµε καλά αποτελέσµατα. Σε πολλές νοµαρχίες δεν
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προχωρούν καλά τα πράγµατα, όχι µόνο σε σχέση µε τους νέους
αγρότες, αλλά και σε άλλα θέµατα που αφορούν την οικονοµική και
κοινωνική ζωή και γενικά όλο το φάσµα των δραστηριοτήτων της
χώρας µας.
Τώρα, γενικότερα σας λέω, και νοµίζω ότι αποδεικνύεται µε
στοιχεία, ότι το µέτρο πάει πολύ καλά. ∆ιότι πολλοί είναι οι νέοι
αγρότες, οι οποίοι εγγράφονται, θα παίρνουν το πριµ της πρώτης
εγκατάστασης.
Εκείνο το οποίο είναι ερευνητέο, είναι για τα υπόλοιπα µέτρα τι
γίνεται. Εκεί δεν έχουµε αρκετά στοιχεία. 'Εχω συγκεντρώσει
πολλές φορές διάφορους φορείς, να µας δώσουν τα στοιχεία. Είναι
δύσκολο να αποκοµίσουµε στοιχεία από τράπεζες, από εφορίες
κλπ., να δούµε τι γίνεται µε τα µέτρα αυτά, παρά το γεγονός ότι
έχουν πάρει την πράσινη κάρτα και υποτίθεται ότι απευθύνονται
προς τις υπηρεσίες αυτές. Συνεπώς, υπάρχει ένα θέµα
αποτύπωσης του τι γίνεται στα υπόλοιπα µέτρα, και µάλλον έχουµε
βρει µια λύση, ώστε να µπορέσουµε τουλάχιστον να
αποτυπώσουµε την κατάσταση.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)

Γενικότερα σας λέω ότι το µέτρο αυτό είναι κάτι, το οποίο µας
εκφράζει απόλυτα. Είναι κάτι, το οποίο έχουµε σε προτεραιότητα. Οι
πιστώσεις -και εκεί είναι το σηµαντικό- πρέπει να δίνονται και να
είναι έγκαιρα στη θέση τους. Αυτό το φροντίζουµε ως Υπουργείο
Γεωργίας, σε σχέση µε το Υπουργείο Οικονοµικών.
Συνεπώς, εκείνο το οποίο θα έλεγα είναι να εντοπίσουµε το θέµα
στη Μεσσηνία, όπου κάτι µπορεί να µην πάει καλά -και το
αναγνωρίζω- και εκεί να κάνουµε ό,τι µπορούµε.
Ευχαριστώ πολύ για την ερώτηση που κάνατε, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Για όλη την Ελλάδα, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): ∆εν είναι
για όλη την Ελλάδα. Είναι για τη Μεσσηνία. Τα µέτρα για τους νέους
αγρότες πάνε πολύ καλά, κύρε συνάδελφε, και είµαστε
ικανοποιηµένοι, από τη µέχρι τώρα πορεία του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Είναι ανενεργός εδώ και ενάµιση
χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ολοκληρώθηκε η
συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα συνεχιστεί η συζήτηση επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού: "Ερασιτεχνικός και
επαγγελµατικός αθλητισµός και άλλες διατάξεις".
Παρακαλώ επί της διαδικασίας να µας πουν οι εισηγητές την άποψή
τους.
Ορίστε, κύριε Τσερτικίδη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, χθες συµφωνήσαµε
σήµερα να µιλήσουµε περίπου δεκαπέντε λεπτά, να αναφερθούµε
λίγο στη δευτερολογία επί της αρχής, γιατί δεν είχαµε το χρόνο
χθες, και παράλληλα να συζητήσουµε και την πρώτη ενότητα των
άρθρων, που είναι από το άρθρο 1 έως το άρθρο 58, όπως
συζητήσαµε και στη ∆ιαρκή Επιτροπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Παπαθανασίου, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν διαφωνώ
µε το συνάδελφό µου, µόνο επειδή από το άρθρο 1 µέχρι το άρθρο
58 είναι πολλά άρθρα σαν µία ενότητα, απλά προτείνω να το
κάνουµε δύο ενότητες. ∆εν θα επαρκέσει ο χρόνος διαφορετικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.
Παρακαλώ να τοποθετηθούν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι.
Ορίστε, κύριε Γκατζή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι είναι πάρα
πολλά τα άρθρα από το 1 µέχρι το 58. Πρόκειται για όλο τον
ερασιτεχνικό αθλητισµό. 'Εχει και άλλα άρθρα µέσα. Είναι καλύτερα
αυτό το κοµµάτι να το σπάσουµε στα δύο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κυρία Μπενάκη.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κι εµείς αυτήν την πρόταση έχουµε
να κάνουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πείτε µου µόνο πού θα
κόψουµε αυτά τα άρθρα.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Ακριβώς αυτό ήθελα να σας πω,
κύριε Πρόεδρε.
Προτείνω από το 1 έως το 30, που αφορά το σωµατειακό αθλητισµό
και µετά η δεύτερη ενότητα από το 31 έως το 58.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός έχει
άποψη;
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
είχαµε συµφωνήσει να έχουµε δεκαπέντε λεπτά στη διάθεση των
εισηγητών και νοµίζω ότι πρέπει να πάµε από το 1 έως το 58.
∆ιαφορετικά, δεν βγαίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ναι, αλλά να γίνει και
συζήτηση.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Καλώς, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η Βουλή αποφασίζει τη
διαδικασία επ' αυτών. Να έχουν και το χρόνο οι εισηγητές, για να
µιλήσουν.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω κάτι
διαδικαστικό, το οποίο αφορά και το Προεδρείο.
Το νοµοσχέδιο δεν έχει υπογραφή της Υπουργού Πολιτισµού.
Βεβαίως υποθέτω ότι θα υπάρχει εξουσιοδότηση στον κύριο
Υφυπουργό. Ο κύριος Υφυπουργός όµως είναι αρµόδιος για θέµατα
αθλητισµού. Το νοµοσχέδιο περιέχει και θέµατα του Υπουργείου
Πολιτισµού. Κατά συνέπεια, θα πρέπει κατά τη γνώµη µου, να
υπογράψει και η Υπουργός Πολιτισµού, διότι ο Υφυπουργός
Πολιτισµού αρµόδιος για θέµατα αθλητισµού έχει συγκεκριµένες
αρµοδιότητες και όχι και για θέµατα του πολιτισµού. Υπάρχουν
άρθρα τα οποία αφορούν το Υπουργείο Πολιτισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το κατάλαβα, κύριε

συνάδελφε.
Το νοµοσχέδιο αυτό, αφού ψηφιστεί -διότι µπορεί να
ενσωµατωθούν και άλλες διατάξεις- υπογράφεται όταν θα πάρει το
δρόµο του για το Εθνικό Τυπογραφείο για την Προεδρία της
∆ηµοκρατίας και από όσους άλλους Υπουργούς, είτε από την αρχή
είτε καθ' οδόν κατέστησαν αρµόδιοι. Αυτή είναι η πρακτική, η οποία
ακολουθείται.
Κατά τα λοιπά, το νοµοσχέδιο εισάγεται από την Κυβέρνηση και
υπογράφεται από αρµοδίους ή συναρµοδίους Υπουργούς. ∆εν
έχουµε µέχρι τώρα αντιµετωπίσει πρόβληµα, δεδοµένου ότι όλα
αυτά ανάγονται και στα interna corporis της Βουλής. ∆εν είναι ένα
ζήτηµα, το οποίο µας δηµιουργεί πρόβληµα σοβαρό, ούτε µας
δηµιούργησε στο παρελθόν πρόβληµα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Γιατί πάντα είχαµε υπογραφές.
Πρώτη φορά δεν έχουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, αυτό συµβαίνει
πολλές φορές λόγω συναρµοδιοτήτων, λόγω αλλαγής Υπουργών.
Ακολουθούµε µία διαδικασία, η οποία είναι περισσότερο
ουσιαστικής σηµασίας. Ερωτώνται, δηλαδή, οι νέοι Υπουργοί εάν
θα προχωρήσουν τα νοµοσχέδιά τους και από τη στιγµή που η
Κυβέρνηση τα φέρνει στη Βουλή, δεν υπάρχει πρόβληµα για το
Κοινοβούλιο. Το πρόβληµα ανακύπτει µετά την ολοκλήρωση της
συζητήσεως και της επιψηφίσεως ενός νοµοσχεδίου, που τότε στην
Προεδρία της ∆ηµοκρατίας και εν συνεχεία στο Εθνικό
Τυπογραφείο θα πάει µε όλους τους τύπους.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Με πράξη του
Πρωθυπουργού και του Υπουργού Πολιτισµού η νοµοθετική
πρωτοβουλία για θέµατα αθλητισµού έχει εκχωρηθεί στον
Υφυπουργό αρµόδιο για θέµατα αθλητισµού.
∆εν υπάρχει καµία διάταξη για το Υπουργείο Πολιτισµού παρά µόνο
µία, η οποία µπήκε ως τροπολογία στη ∆ιαρκή Επιτροπή.
Εποµένως, µετά το τέλος της ψηφοφορίας θα υπογράψει και η
Υπουργός Πολιτισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είπα ήδη ότι είτε εξ
υπαρχής είτε καθ' οδόν, εάν υπάρξουν διατάξεις, οι οποίες
απαιτούν την προσυπογραφή του προς κύρωση και δηµοσίευση
νόµου και από άλλους Υπουργούς, αυτό ακολουθεί.
ΑΝΝΑ MΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κυρία Μπενάκη,
έχετε το λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να θέσω
από τώρα το ερώτηµα, εάν θα υπάρξουν τροπολογίες στο
νοµοσχέδιο µέχρι την τελευταία ηµέρα της ψηφίσεώς του. ∆εν είναι
ωραίο να αιφνιδιαστούµε και πρέπει να ρυθµίσουµε και το χρόνο
µας.
Κάτι άκουσα περί άλλου Υπουργείου τροπολογίας. Καλά, αυτά
µπορεί να είναι και διαδόσεις. Το θέτω από τώρα, ώστε τουλάχιστον
µέχρι αύριο να ξέρουµε τι µπορεί να έρθει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν, δεν πρέπει να
αιφνιδιάζεται η Βουλή, παρά το γεγονός ότι κατά το Σύνταγµα
οποτεδήποτε µπορεί να κατατεθεί τροπολογία.
Ο Υπουργός -δεν ξέρω, διότι έλειπα όλο το πρωί και δεν είδα τι
τροπολογίες έχουν έρθει- µου είπε ότι υπάρχουν µία ή δύο
τροπολογίες και ίσως κάποια άλλη τροπολογία από το Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Υπάρχει µία
τροπολογία από το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας και έχει ζητήσει
µία το Υπουργείο Παιδείας, την οποία δεν έχω δει εγώ και εγώ έχω
µία ή δύο που είναι αθλητικού αντικειµένου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς, θα τις δούµε.
'Αλλωστε το νοµοσχέδιο και οι τροπολογίες τελικά θα συζητηθούν
και θα ψηφισθούν -αν θα ψηφισθούν- την επόµενη εβδοµάδα και
εποµένως θα πρέπει εγκαίρως να τις ξέρουµε.
Λοιπόν,  µέχρι  το  άρθρο  30  θα  είναι  η  µία  ενότητα  και  η
επόµενη  µετά  το  άρθρο  30.  Θα  έχουν  ένα  δεκάλεπτο  οι
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εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές για να καλύψουν περισσότερο το
θέµα.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε και τη δευτερολογία
από χθες που την αφήσαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οσοι θέλουν από τους
εισηγητές, ας µιλήσουν περισσότερο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µερικοί από εµάς
καθίσαµε µέχρι µία, µιάµισι η ώρα τη νύχτα. Να έχουµε δικαίωµα να
δευτερολογήσουµε. Και συγγνώµη, που µιλάω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχω τη γνώµη ότι οι
εισηγητές θα πρέπει να έχουν περισσότερο χρόνο, για να
αναπτύξουν τα θέµατα που έχουν µελετήσει περισσότερο. Οι ίδιοι
µπορούν, όπως είπα στη συνάδελφο, να έχουν από το Προεδρείο
κάποια άνεση χρόνου, αν θα χρειαστούν. Τώρα, αν κανείς
συνάδελφος που παρέµεινε και µέχρι τις δύο χθες το βράδυ, όπως
είπε ο κ. Σπυριούνης, επιµένει να µιλήσει πέρα από το πεντάλεπτο -
τριάντα άρθρα περνάµε σε µία ενότητα- δεν χάλασε ο κόσµος.
'Αλλωστε δεν βλέπω µεγάλο ενδιαφέρον για το νοµοσχέδιο.
Ο κύριος Υπουργός ας µας πει τι διορθώσεις έχει να κάνει στα
άρθρα, ώστε να τις έχουν υπόψη τους οι συνάδελφοι πριν πάρουν
το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε ένα δεκάλεπτο πρέπει
να αναπτύξουµε τις απόψεις µας για τριάντα άρθρα. ∆εν φτάνει ο
χρόνος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Γκατζή, είπα κάτι
το οποίο το ακούσατε και εσείς. ∆εν θα σας σταµατήσουν.
Εισηγητής είσθε, απ'ό,τι βλέπω από το κόµµα σας, εσείς θα
αντιµετωπίσετε το νοµοσχέδιο και εποµένως δεν θα σας
σταµατήσουν. Αλίµονο.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
χθες η ΚΕΝΕ µας έδωσε τις παρατηρήσεις της επί του νοµοσχεδίου
και είναι φραστικές οι αλλαγές. ∆εν είναι ουσιαστικές. Υπάρχει
λοιπόν ένα κείµενο µε τροποποιήσεις, προσθήκες και
αναδιατυπώσεις και εγώ, για να διευκολύνω τους συναδέλφους,
αυτές τις έχω περάσει και πάνω σε ένα κείµενο νόµου, µε δική µου
ευθύνη, προκειµένου να έχουν µπροστά τους και τα δύο κείµενα,
γιατί είναι πολλές προκειµένου να υποβοηθηθούν.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού, κ. Ανδρέας Φούρας,
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες τροποποιήσεις, οι
οποίες έχουν ως εξής:
(Nα φωτογραφηθεί το κείµενο των σελ. 107-118)
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αυτά που προστίθενται
τα έχετε υπογραµµίσει;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Οσα αλλάζουν
τα έχω υπογραµµίσει επάνω στο κείµενο για να µπορούν να τα
διακρίνουν και θα ήθελα να διανεµηθούν για να γνωρίζουν τι
προσθήκες, τι τροποποιήσεις και τι παρατηρήσεις έχει κάνει η
ΚΕΝΕ, οι οποίες δεν είναι ουσίας, αλλά τυπικές στις 99% των
περιπτώσεων.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πολύ καλά. ∆ώστε,
παρακαλώ, τις διορθώσεις που έγιναν στον κ. Παπαθανασίου, στον
κ. Γκατζή και στους υπολοίπους, όπως επίσης και στα Πρακτικά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Τις έχω δώσει
ήδη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εντάξει, κύριε
Υφυπουργέ.
Ο κ. Τσερτικίδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Αδικεί το νοµοσχέδιο την ίδια την
προσπάθεια, αλλά και όλες τις θετικές παρεµβάσεις και τοµές που
γίνονται, όταν ακούγονται φωνές ότι είναι ογκώδες -το ακούσαµε
από ορισµένους συναδέλφους- βερµπαλιστικό και δυσνόητο.
Τολµήσαµε µετά από είκοσι τέσσερα χρόνια να φέρουµε στη Βουλή
τον αθλητικό νόµο. 'Ηταν λίγοι αυτοί που πίστευαν ότι επιτέλους θα
έρθει η ώρα για ψήφιση ενός τέτοιου µεταρρυθµιστικού
νοµοσχεδίου που είναι αποτέλεσµα µακρού διαλόγου, µεταξύ της
πολιτικής ηγεσίας και όλων των φορέων που εµπλέκονται µε τον
αθλητισµό.
Πάρα πολλοί συνάδελφοι ισχυρίστηκαν ότι είναι µεγάλο, ότι έχει
πολλά άρθρα το νοµοσχέδιο. Μα, δεν έπρεπε να συγκεντρωθεί ό,τι
υπήρχε µέχρι σήµερα, νόµοι, κανονιστικές πράξεις, µε όλες τις νέες
τοµές που γίνονται, για να είναι εύκολο σε κάποιον να εφαρµόσει το
νόµο;
∆εν ακούσαµε από την Αντιπολίτευση να αναφέρεται έστω σε µια
θετική παρέµβαση που επιτυγχάνεται µε το νοµοσχέδιο. Στη ∆ιαρκή
Επιτροπή την περασµένη εβδοµάδα, στην ακρόαση των φορέων,
ακούσαµε σχεδόν όλους τους φορείς να συµφωνούν µε τις
περισσότερες διατάξεις του νοµοσχεδίου. Τι έχουν να πουν γι'αυτό
τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης;
Θέλω ειλικρινά να ρωτήσω τους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης
τα εξής: ∆εν είναι θετική η διάταξη που λέει ότι ο πρόεδρος της
Οµοσπονδίας δεν είναι απαραίτητο να είναι κάτοικος της Αθήνας,
αλλά µπορεί να είναι πρόεδρος και κάτοικος της περιφέρειας όλης
της χώρας; ∆εν είναι θετική παρέµβαση το ότι απαγορεύεται
αθλητικό στέλεχος να συµµετέχει στη διοίκηση, πλέον της µιας
οµοσπονδίας και έτσι ανοίγει η επετηρίδα σε στελέχη; Γιατί είναι
κακό να εκδίδει αποδείξεις το αθλητικό σωµατείο για τις υπηρεσίες
εκµάθησης των αθληµάτων, ως ανταποδοτικό τέλος; Μήπως δεν
εισπράττουν, πολλά σωµατεία για τις υπηρεσίες που προσφέρουν;
Αυτά που εισπράττουν γιατί να µην τα δηλώνουν;
Το νοµοσχέδιο προβλέπει διαδικασίες που διασφαλίζουν τη
διαφάνεια στη διαχείριση των πόρων της Γενικής Γραµµατείας.
'Ηταν πάγιο αίτηµα του αθλητικού κινήµατος της χώρας µας. Είναι
κακό που η εκάστοτε πολιτική ηγεσία δεν θα µπορεί πλέον να
χρηµατοδοτεί µε έκτακτες οικονοµικές ενισχύσεις τα διάφορα
σωµατεία;
Οι χρηµατοδοτήσεις θα γίνονται πλέον µετά από γνωµοδότηση του
ΕΣΑΣ. Τα κίνητρα που θεσµοθετούνται για τους Ολυµπιονίκες που
δόξασαν τη χώρα µας, τους πρωταθλητές και τους αθλητές
µεγάλων επιδόσεων δεν είναι θετική ρύθµιση; ∆εν είναι θετικό το ότι
γίνεται πραγµατικότητα το δικαίωµα στην άθληση των ατόµων µε
ειδικές ανάγκες που αναδεικνύει έµπρακτα την ευαισθησία της
πολιτείας στο σοβαρό αυτό θέµα; Το γεγονός ότι πλέον θα ασκούν
το επάγγελµα του προπονητή ικανοί, µε περισσότερα προσόντα,
είναι κακό; Το ότι το ΕΚΑΕΤ µε τις νέες αρµοδιότητές του, γίνεται
νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου που θα προωθεί την έρευνα και
την ανάπτυξη των επιστηµών του αθλητισµού, δεν είναι θετική
παρέµβαση; Η σύσταση του ΕΣΑΣ που θα εκπροσωπούνται σε
αυτή αθλητικοί και πολιτικοί φορείς και θα προγραµµατίζουν τα έργα
υποδοµής, τα κριτήρια για τις επιχορηγήσεις στις οµοσπονδίες, που
θα προσδιορίζουν τις προϋποθέσεις για την ανάληψη µεγάλων

διεθνών αθλητικών οργανώσεων, δεν σας λέει τίποτα, κύριοι
συνάδελφοι;
Ιδρύεται νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία
"Οργανισµός Μαζικού Αθλητισµού" για να ανταποκριθεί η πολιτεία
στην υποχρέωσή της να δώσει τη δυνατότητα να ασκηθούν
οργανωµένα όλες οι κοινωνικές οµάδες σε όλη τη χώρα. Και αυτό
δεν είναι σωστό;
Οι ρυθµίσεις για τη διαιτησία και αθλητική δικαιοσύνη που σκοπό
έχουν την ανόρθρωση του κύρους και της αξιοπιστίας των
επαγγελµατικών πρωταθληµάτων και την εξάλειψη του φαινοµένου
της βίας, δεν θεωρείτε ότι βρίσκονται προς τη σωστή κατεύθυνση;
Σε τίποτα δεν αναφερθήκατε ότι είναι θετικό. Παρά µόνο στους
Ολυµπιονίκες γιατί έτυχε εκείνη την ώρα να είναι παρόντες στην
Αίθουσα αυτή.
'Ερχοµαι τώρα στα άρθρα, κύριε Πρόεδρε. Το νοµοσχέδιο
προβλέπει ότι ανοίγουν οι πόρτες των αθλητικών σωµατείων σε
όποιον πολίτη επιθυµεί να εγγραφεί. Τα άτοµα που είναι
καταδικασµένα µε τελεσίδικη δικαστική απόφαση -αυτά σε ότι έχει
σχέση µε το σωµατείο- για σειρά αδικηµάτων, δεν µπορεί να είναι
µέλη σωµατείων. Γενικά οι εν ενεργεία αθλητές, διαιτητές,
προπονητές δεν έχουν τη δυνατότητα να µετέχουν στις διοικήσεις
των σωµατείων.
Καθιερώνεται ενιαίος τρόπος τήρησης βιβλίων, ενώ τα έσοδα και
έξοδα αθλητικού σωµατείου ελέγχονται από την αρµόδια ∆ΟΥ.
Θέλω δε να τονίσω ότι αυτό δεν συµβαίνει σε όλα τα σωµατεία.
Είναι υποχρεωµένα µόνο τα σωµατεία που παίρνουν κάποιο
αντίτιµο απ'αυτούς τους οποίους αθλούν.
Μπορούν τα αθλητικά σωµατεία να δέχονται δωρεές και χορηγίες
και επιτρέπεται να διαφηµίζουν προϊόντα ή υπηρεσίες µε τον όρο
ότι δεν παραχωρούν έµβληµα, ονοµασία ή τίτλο και ότι πληρούν τις
διατάξεις του Kώδικα Βιβλίων και Στοιχείων.
Απαγορεύεται η σύσταση αθλητικού σωµατείου µε εµπορική
επιχείρηση. Προβλέπει το νοµοσχέδιο ότι τα ιδιωτικά εκπαιδευτήρια
µπορούν να συστεγάζονται µε σωµατεία. Και θα συµφωνήσω µε
την πρόταση που έκανε ο κύριος Υπουργός ότι πρέπει να
προβλέψουµε και για τον εργασιακό αθλητισµό.
Αθλητικό σωµατείο που ιδρύεται από τώρα και στο εξής για να
επιχορηγείται από το κράτος πρέπει προηγουµένως να επιδείξει
αθλητική δραστηριότητα τουλάχιστον τριών ετών.
Στη Γενική Γραµµατεία τηρείται µητρώο ειδικά αναγνωρισµένο
αθλητικών σωµατείων. Και βέβαια ως σωµατείο θεωρείται αυτό που
έχει την ειδική αθλητική αναγνώριση.
Το νοµοσχέδιο προβλέπει επίσης ότι σε κάθε Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση πρέπει να ιδρυθεί αθλητική 'Ενωση µε µέλη σωµατεία
που καλλιεργούν τον ίδιο κλάδο άθλησης. 'Ετσι θα οργανωθεί
καλύτερα το άθληµα στο γεωγραφικό χώρο ευθύνης της.
∆ίνεται η δυνατότητα στους πολίτες που είναι µέλη σωµατείου να
µετέχουν στις διοικήσεις των αθλητικών ενώσεων και καθιερώνεται
ασυµβίβαστο συµµετοχής συγχρόνως στη διοίκηση άλλης
οµοσπονδίας ή ένωσης.
Προβλέπεται ο ελάχιστος αριθµός µελών κάθε αθλητικής ένωσης να
είναι δέκα. Τα µέλη του προεδρείου του διοικητικού συµβουλίου της
αθλητικής ένωσης πρέπει υποχρεωτικά να κατοικούν στην
περιφέρεια που καλύπτει η αθλητική ένωση.
Με το νοµοσχέδιο διασαφηνίζεται πλήρως η διαδικασία ίδρυσης
νέας αθλητικής οµοσπονδίας και καθιερώνεται το πόθεν έσχες σε
όλα τα µέλη των διοικήσεων των οµοσπονδιών. Ο αριθµός των
µελών των διοικητικών συµβουλίων εξαρτάται από τον αριθµό των
σωµατείων µε στόχο να γίνουν πιο παραγωγικές οι οµοσπονδίες.
Τα µέλη των διοικητικών συµβουλίων εκλέγονται για τέσσερα
χρόνια και είναι από πέντε έως είκοσι ένα µέλη ανάλογα µε τα
σωµατεία τα οποία συγκροτούν την οµοσπονδία.
Καθιερώνεται ο θεσµός του ειδικού συνεργάτη στις οµοσπονδίες ο
οποίος  µε  την  ικανότητα  και  την  εµπειρία  του  θα  συµβάλει
περισσότερο  στην  πετυχηµένη  πορεία  της  οµοσπονδίας.  Είναι
θέµα της ίδιας οµοσπονδίας αν θα κάνει χρήση
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της ίδιας της δυνατότητας, δηλαδή αν θα προσλάβει συνεργάτη ή
όχι. Της δίνεται δηλαδή της οµοσπονδίας η δυνατότητα. ∆εν είναι
υποχρεωτική η πρόσληψη και πρέπει αυτό να το διασαφηνίσουµε.
Καταργείται ο θεσµός ότι τα µέλη των οµοσπονδιών πρέπει να είναι
µόνο κάτοικοι του λεκανοπεδίου.
Γίνεται απαραίτητη η παρουσία δικαστικού αντιπροσώπου, ως
προέδρου της εφορευτικής επιτροπής στις αρχαιρεσίες των
οµοσπονδιών.
Καθιερώνεται διαδικασία για τις προµήθειες των οµοσπονδιών. Για
προµήθειες πάνω από πέντε εκατοµµύρια (5.000.000) δραχµές οι
οµοσπονδίες πρέπει να προβαίνουν σε διαγωνισµό. Απαγορεύεται
η κατάτµηση στο εξής των προµηθειών.
Επίσης, απαγορεύεται στις οµοσπονδίες να κάνουν διοργανώσεις
διεθνούς εµβέλειας εάν δεν υπάρχει σύµφωνη γνώµη του
Υπουργείου, διαφορετικά δεν θα λαµβάνουν οικονοµική
επιχορήγηση.
Καθιερώνεται η ποσόστωση στα διοικητικά συµβούλια των
οµοσπονδιών, που είναι και αίτηµα της ∆ΟΕ.
Ρυθµίζεται ο αριθµός του προσωπικού των αθλητικών
οµοσπονδιών µε τη δηµιουργία οργανισµών σε κάθε µία από αυτές
και την πρόβλεψη διαδικασίας µετατάξεων προσωπικού που τυχόν
πλεονάζει.
Εν όψει του 2000 µπορούµε να προβάλουµε πολλά αθλητικά
στελέχη, αφού απαγορεύεται να είναι κάποιος µέλος σε
περισσότερες από µία οµοσπονδίες. Ανοίγει, δηλαδή, µε αυτόν τον
τρόπο η επετηρίδα των αθλητικών στελεχών.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο B'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Τέλος, κύριε Πρόεδρε, το νοµοσχέδιο προβλέπει ότι πρέπει οι
οµοσπονδίες να κάνουν προσαρµογή των καταστατικών τους
σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο που θα ψηφίσουµε το αργότερο σε
οκτώ µήνες.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παπαθανασίου
έχει το λόγο για δέκα λεπτά για τα άρθρα 1 έως 30.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: 'Εχουµε και πέντε λεπτά για τη
δευτερολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μέσα είναι αυτά, γιατί
θα πάτε και στη δεύτερη ενότητα και στα υπόλοιπα άρθρα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Θα παρακαλέσω να υπάρχει
µία άνεση χρόνου, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εντάξει, θα υπάρξει µία
άνεση χρόνου, αλλά όπως καταλαβαίνετε έτσι είναι πλεονεκτικότερο
για σας, έχετε δέκα και δέκα, είκοσι λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε,
δευτερολογώντας θα ήθελα να τονίσω ότι σε αυτά που είπε χθες ο
κύριος Υπουργός, αναδείχθηκε ολυµπιονίκης, δίπλα στους
ολυµπιονίκες, της εκµετάλλευσης αυτής της πολύ µεγάλης
προσπάθειας που έκαναν αυτοί οι αθλητές και πέτυχαν αυτές τις
πολύ µεγάλες νίκες.
Θα ήθελα να τονίσω ότι µέχρι και σήµερα ισχύει ο ν. 75/75 και άλλες
επιµέρους διατάξεις. Επιπλέον υπάρχει και η υποδοµή που υπήρχε
από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Εποµένως, δεν θεώρησα τόσο σωστή την
προσπάθεια αυτή του κυρίου Υπουργού να εκµεταλλευθεί πράγµατι
αυτές τις πολύ µεγάλες νίκες. Οι νίκες αυτές ανήκουν σε όλο τον
ελληνικό λαό, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είπα εγώ τέτοια
πράγµατα;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Είπατε διαφορετικά πράγµατα;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το ότι έγιναν
ολυµπιονίκες, αυτό µας τιµά όλους. Για όνοµα του Θεού, πρέπει να
το χειροκροτήσουµε, όχι να ενοχλούµεθα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Και το χειροκροτούµε, αυτό
είπα.

Πέρα από όσα σας είπα, κύριε Υπουργέ, για τον ερασιτεχνικό
αθλητισµό -θα πούµε περισσότερα στη συνέχεια στην κατ' άρθρον
συζήτηση- θα επισηµάνω στη δευτερολογία το ενδιαφέρον µου
όσον αφορά τους τοµείς, τηλεοπτικά δικαιώµατα, αθλητική
δικαιοσύνη, διαιτησία.
'Ενα άλλο θέµα είναι οι πολυεθνικές εταιρείες. Κύριε Υπουργέ, δεν
σας απασχολεί καθόλου το θέµα της εισβολής των πολυεθνικών
εταιρειών, κυρίως στα οµαδικά αθλήµατα; Οφείλουµε να
οµολογήσουµε µε τις σύγχρονες συνθήκες, ότι αυτή η είσοδος είναι
ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα που καλούµαστε να
αντιµετωπίσουµε. Οφείλω, λοιπόν, να οµολογήσω ότι δεν το
αντιµετωπίζετε.
'Ενα άλλο θέµα που θέλω να τονίσω, επίσης και θα επιµένω σε
αυτό, είναι η συνύπαρξη πλουσίων και φτωχών -ας µου επιτραπεί
αυτή η έκφραση- ανωνύµων εταιρειών στην ίδια κατηγορία
πρωταθλήµατος. Οδηγεί µε το σχέδιο νόµου στην εξάρτηση των
φτωχών από τους πλούσιους, κύριε Υπουργέ. Και αντί να κλείσετε
αυτήν τη δικλείδα, τη διευρύνετε µε τα τηλεοπτικά δικαιώµατα. Το
πρόβληµα θα διευρύνετε ολοένα και περισσότερο εάν δεν ληφθεί
µέριµνα, που δεν λαµβάνεται µε το παρόν νοµοσχέδιο, για ένα
µακροπρόθεσµο πρόγραµµα οικονοµικής εξυγίανσης. Ειπώθηκαν
στη ∆ιαρκή Επιτροπή λίγα πράγµατα από τον κ. Λιάνη. Ανάλογα
πρότυπα υπάρχουν στην Ισπανία και την Πορτογαλία,
µακροπρόθεσµο πρόγραµµα εξυγίανσης των ΠΑΕ, που θα πρέπει
να το δούµε και αυτό µε πολύ σοβαρότητα.
∆ιαιτησία. Τεράστιο κεφάλαιο κύριε Υπουργέ. Εφόσον δεν
απεγκλωβισθεί από τους παράγοντες, κάτι που δεν συµβαίνει µε το
παρόν νοµοσχέδιο, θα έχουµε συνεχώς όλο και περισσότερα
προβλήµατα. Σας υπενθυµίζω την προχθεσινή αγωνιστική, τα
"χειρουργεία" που γίνανε και σε µικρά και σε µεγάλα γήπεδα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ούτε έξυπνες βόµβες
νάτανε από το ΝΑΤΟ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ:'Ετσι είναι ακριβώς κύριε
Πρόεδρε.
Τι προτείνουµε.Και θέλω να το δείτε αυτό το θέµα. Πώς µπορεί η
διαιτησία, κύριε Υπουργέ, να απεγκλωβισθεί τελείως από τους
παράγοντες. Προτείνουµε ένα εκλεκτορικό Σώµα. Θα δούµε πως θα
γίνει. Σίγουρα δεν θα είναι µέσα οι εν ενεργεία διαιτητές. Αυτό το
εκλεκτορικό Σώµα -σας το λέγω εν ολίγοις θα το αναπτύξω στην
κατ' άρθρον συζήτηση- θα γίνεται από την κάθε οµοσπονδία
οµαδικού αθλήµατος µε τυπικά προσόντα τα οποία µπορούµε να
συζητήσουµε ποια θα είναι και να βρούµε τη µέση, τη σωστή λύση.
Πιστεύω ότι µπορούµε να τη βρούµε µε διάλογο και καλή πρόθεση.
Ο αρχιδιαιτητής που θα βγαίνει µε βάση αυτά τα τυπικά προσόντα
και την εκλογή του από το εκλεκτορικό Σώµα, που θα είναι
αποκλειστικά διαιτητές, θα µπορεί να διατηρεί αυτές τις επιτροπές
που προβλέπει ο νόµος, αλλά µε µια προϋπόθεση. ∆εν θα είναι
ορισµένες αυτές οι επιτροπές. ∆ηλαδή, δεν θα είναι ο
Παπαθανασίου και ο Φούρας στάνταρ σε µια επιτροπή. Θα έχει το
δικαίωµα ο αρχιδιαιτητής να αλλάζει κάθε εβδοµάδα ή όποτε αυτός
το θέλει τους διαιτητάς για να µην γνωρίζουν οι µεγαλοπαράγοντες
ποιοι θα είναι π.χ. στην επιτροπή ορισµού διαιτησίας. Νοµίζω ότι
έτσι διασφαλίζουµε ακόµη περισσότερο τη διαιτησία και την
αξιοπιστία του πρωταθλήµατος. Αυτά τα λίγα δευτερολογώντας.
Στο άρθρο 1 πιστεύουµε, ότι η έννοια του αθλητικού σωµατείου
όπως διατυπώνεται, είναι στενή και δεν καλύπτει τα κάθε είδους
αθλητικά σωµατεία όπως λ.χ. τα αθλητικά σωµατεία λαϊκού µαζικού
αθλητισµού, όπου οι αθλούµενοι δεν συµµετέχουν σε αγώνες.
Στο άρθρο 2. 'Οπως διατυπώνεται αυτό το άρθρο παρέχεται η
δυνατότητα στα καταστατικά των σωµατείων να επαναλάβουν -το
είχαµε πει και στη ∆ιαρκή Επιτροπή- το καθεστώς του κλειστού
αριθµού των µελών τους. Θα θέλαµε να συµπεριληφθεί ο όρος που
υπήρχε σε όλα σχεδόν τα νοµοθετήµατα της µεταπολίτευσης,"ο
αριθµός των µελών των αθλητικών σωµατείων είναι απεριόριστος".
Στο άρθρο 3 έγινε η σχετική τροποποίηση και συµφωνούµε. Στη
παράγραφο 7 όπως διατυπώνεται φαίνεται να αγνοείται το µεγάλο
πρόβληµα  που  εµφανίστηκε  στην  πράξη,  πρόσωπα  µε
κωλύµατα να µετέρχονται κάθε µέσον να µένουν στη θέση
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τους, προκαλώντας το κοινό αίσθηµα. Για την οριστική αποκοπή
του θλιβερού αυτού φαινοµένου προτείνουµε την αναδιατύπωση
της παραγράφου 7: "Πρόσωπο στο οποίο συντρέχει οποιοδήποτε
από τα πιο πάνω κωλύµατα χάνει αυτοδικαίως την ιδιότητά του.
Στην περίπτωση που το κώλυµα προϋπάρχει της εκλογής, η εκλογή
καθίσταται αυτοδικαίως άκυρη. Αυτοδικαίως άκυρη καθίσταται και η
απόφαση στη λήψη της οποίας συµµετέσχε το έκπτωτο µέλος".
Στο άρθρο 4 πιστεύουµε ότι πρέπει να προστεθεί διάταξη µε την
οποία να ορίζεται "ότι τα κωλύµατα του άρθρου 3 ισχύουν και για τα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου", γιατί διαφορετικά ανοίγεται ένα
µεγάλο παράθυρο σε εκείνα τα πρόσωπα που σύµφωνα µε το
καταστατικό του σωµατείου στη διοίκησή του µπορεί να
συµµετέχουν και µη µέλη σωµατείου.
'Αρθρο 7. Πιστεύουµε ότι µε το άρθρο 7 αλλοιώνονται τα
χαρακτηριστικά γνωρίσµατα, οι ιδιότητες και οι σχέσεις του
αθλητικού σωµατείου, το οποίο από βασικό κύτταρο της µη
κερδοσκοπικής αθλητικής δηµιουργίας και κοινωνικής προσφοράς
µετατρέπεται σε κέντρο άσκησης εµπορικής δραστηριότητας.
Με το άρθρο αυτό, κύριε Υπουργέ, παραβιάζονται βασικές αρχές
και αξίες που διέπουν και καθορίζουν τη λειτουργία του αθλητικού
σωµατείου στις σχέσεις του µε τον κοινωνικό του περίγυρο, αφού
µετατρέπεται σε οικονοµική µονάδα εκµετάλλευσης των αθλητικών
του δραστηριοτήτων, υποχρεούµενο µάλιστα να λειτουργεί και ως
µηχανισµός δηµιουργίας φορολογικών εσόδων. Προς επίτευξη του
στόχου αυτού προσβάλλεται και καταστρατηγείται ακόµη και το
αναφαίρετο δικαίωµα του ατόµου στην άθληση, µε την αναγνώριση
δυνατότητας επιβολής ανταποδοτικού τέλους σε όσους θελήσουν
να ασκήσουν το δικαίωµα αυτό. Ενώ δεν προβλέπεται ότι το
ανταποδοτικό αυτό τέλος θα καλύπτει τις λειτουργικές του ανάγκες.
Επιβάλλει µε το εδάφιο 3 την υποχρέωση έκδοσης από τον Κώδικα
Βιβλίων και Στοιχείων προβλεποµένων παραστατικών.
Στοχεύοντας, όπως είπαµε, στην αλλοίωση των χαρακτηριστικών
του µη κερδοσκοπικού αθλητικού σωµατείου, αναγνωρίζεται η
νοµιµότητα µεταγραφής αθλητή από αθλητικό σωµατείο σε άλλο
αθλητικό σωµατείο µε συναίνεση του αθλητικού σωµατείου στο
οποίο αυτός ανήκει, µε οικονοµικό αντάλλαγµα, αρκεί και µόνο να
έχει εκδοθεί παραστατικό του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων µε τον
αναλογούντα Φόρο Προστιθέµενης Αξίας. Με την αντιµετώπιση
αυτή, το είπαµε και χθες, η αθλητική εκπαίδευση γίνεται προνόµιο
των εχόντων και κατεχόντων.
Στο άρθρο 10 πιστεύω ότι είναι ανεπίτρεπτος συνταγµατικά ο
εισαγόµενος περιορισµός να διατίθενται τα περιουσιακά στοιχεία
υποχρεωτικά στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Το ορθό πιστεύω
είναι να ορισθεί ότι το θέµα αυτό θα ρυθµίζεται µε το καταστατικό
του σωµατείου.
Στο άρθρο 8, στην παράγραφο 1, περίπτωση α', είναι απαράδεκτη -
πιστεύουµε- η πρόβλεψη ότι αναγνωριζόµενο αθλητικό σωµατείο θα
πρέπει να έχει ενεργό επίσηµη προϋπηρεσία, δραστηριότητα τριών
ετών. Αυτό σηµαίνει ότι το σωµατείο για τρία χρόνια θα στερείται
των επιχορηγήσεων και λοιπών ευεργετηµάτων του νόµου.
Επιπλέον επισηµαίνεται, ότι η αναγνώριση θα πρέπει να συνδεθεί,
κύριε Υπουργέ, µε την ύπαρξη αγωνιστικών χώρων, κατά βεβαίωση
της οικείας οµοσπονδίας και όχι την τριετή προϋπηρεσία.
Στο άρθρο 11 πιστεύουµε, ότι ο αριθµός 10 είναι µικρός, ειδικά για
το ποδόσφαιρο. Τουλάχιστον 20, αν και είναι θέµα των
καταστατικών των οµοσπονδιών το πώς θέλουν να οργανωθούν.
Στο άρθρο 20 παράγραφος 1, όπως τίθεται η διάταξη, οµοσπονδία
µπορούν να συστήσουν µόνο αθλητικά σωµατεία. ∆ηλαδή, ενώσεις
δεν µπορούν να συστήσουν οµοσπονδία;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Υπάρχει.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Στο άρθρο 22, επιτρέψτε µου
να πω τα εξής: Πιστέυω ότι στο άρθρο αυτό ποινικοποιείται κατά
τρόπο αντισυνταγµατικό και αντιδηµοκρατικό η αυθόρµητη,
εθελοντική και αφιλοκερδής συµµετοχή στα σωµατειακά δρώµενα
του διοικητικού παράγοντα, η προσωπική διαβίωση του οποίου
εκτίθεται σε έναν πρωτοφανή και αδικαιολόγητο δηµόσιο έλεγχο και

αµφισβήτηση, καθώς και εύκολης, ανεύθυνης συκοφάντησης και
διαπόµπευσης. Είναι το άρθρο 22 παράγραφος 4 και 6.
Με την παράγραφο 4 επιβάλλεται ένα ιδιόµορφο ετήσιο "πόθεν
έσχες".
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι µέσα σε
αυτά που σας έδωσα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Σε αυτά που µας δώσατε. Πότε
να προλάβουµε να τα δούµε, κύριε Υπουργέ;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αρκεί η διαβεβαίωση
γι'αυτό.
Προχωρείστε παρακάτω, κύριε Παπαθανασίου. Είστε στο άρθρο
25;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Είµαι στο άρθρο 23.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Στο 23 αναφερθήκατε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Στο άρθρο 23 επιχειρείται
αυθαίρετη, πιστεύουµε, παρέµβαση στον τρόπο οργάνωσης και
άσκησης διοικητικής λειτουργίας των αθλητικών οµοσπονδιών, που
αποτελεί αντικείµενο αποκλειστικής ρύθµισης του καταστατικού
τους µε την επιβολή της υποχρέωσης πρόσληψης ειδικού
συνεργάτη µε σαφώς καθορισµένες αρµοδιότητες, παρέµβαση η
οποία αποτελεί µη νόµιµο περιορισµό του δικαιώµατος ακώλυτης
άσκησης των αναγνωρισµένων εξουσιών του εκτελεστικού οργάνου
της οµοσπονδίας, δηλαδή του διοικητικού συµβουλίου. Είναι
χαρακτηριστικό ότι οι αρµοδιότητες που του παραχωρούνται µε τις
περιπτώσεις α' της παραγράφου 3 αποτελούν µέρος των
αρµοδιοτήτων του διοικητικού συµβουλίου.
Το άρθρο 24 πιστεύουµε ότι πρέπει να είναι καθ' ολοκληρίαν
διαγραπτέο, γιατί ανήκει στην περιοχή ευθύνης του καταστατικού.
Και προπαντός διαγραπτέα είναι η παράγραφος 8.
Το άρθρο 29 αναφέρεται στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. 'Εχω εδώ
µία πρόταση από τις οµοσπονδίες τους, οι οποίες προτείνουν -και
συµφωνούµε- στην παράγραφο 9, υποπαράγραφος ε', στο σηµείο
που λέει το νοµοσχέδιο "µε πρόταση του αρµοδίου για τον
αθλητισµό Υπουργού και του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας
ρυθµίζονται κλπ.", αντί του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας, που δεν
έχει σχέση µε τον αθλητισµό ούτε τους αναφερόµενους σκοπούς
της Ελληνικής Εθνικής Επιτροπής Ειδικού Αθλητισµού, να
αντικατασταθεί ως εξής: "... και τη γνώµη των αθλητικών
οµοσπονδιών". Να γίνει δηλαδή ως εξής: "...µε πρόταση του
αρµοδίου για τον αθλητισµό Υπουργού και τη γνώµη των αθλητικών
οµοσπονδιών, Α.Μ.Ε.Α. ρυθµίζονται κλπ.".
Στο άρθρο 30 γίνεται απροκάλυπτη παρέµβαση και είναι θέµα
αποκλειστικά εσωτερικής οργάνωσης της οµοσπονδίας. Επιπλέον
είναι αντίθετο µε τη φύση της οµοσπονδίας ως ιδιωτικού
οργανισµού. Εδώ δεν µπορώ να καταλάβω τι δουλειά έχει ο νόµος
Πεπονή ή το µισθολόγιο των δηµοσίων υπαλλήλων. Με αυτό το
άρθρο οι οµοσπονδίες ουσιαστικά εντάσσονται στο δηµόσιο τοµέα,
πράγµα απαράδεκτο και αντισυνταγµατικό.
Θα σας µιλήσω για τη δική µου την 'Ενωση, γιατί τυχαίνει να είµαι
και πρόεδρος 'Ενωσης Ποδοσφαιρικών Σωµατείων. Σύµφωνα µε το
νοµοσχέδιο προβλέπονται στην 'Ενωσή µου έξι υπάλληλοι. 'Εχω
δύο. Τους δύο δεν µπορώ να τους πληρώσω, κύριε Υπουργέ, µε
την επιχορήγηση που δίνεται. Τώρα εσείς θέλετε να µου βάλετε και
άλλους τέσσερις µέσα.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, τελείωσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κάναµε χθες επί της αρχής
ορισµένες βασικές παρατηρήσεις. Ορισµένες, όµως, θα πρέπει να
τις ξανατονίσουµε, για να δώσουµε έτσι και το στίγµα το οποίο
θέλουµε εµείς στο νοµοσχέδιο.
Κατ'αρχήν αυτό, που σήµερα παρουσιάζετε σαν αθλητικό
οικοδόµηµα σε ένα µεγάλο του µέρος, κατά την άποψή µας,
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δεν έχει σχέση µε τη φύση ούτε µε την ουσία του αθλητισµού, αλλά
µε την εξυπηρέτηση πολιτικών και οικονοµικών συµφερόντων,
ιδιαίτερα ιδιωτών. 'Ετσι δεν είναι τυχαία η παθογένεια ενός χώρου,
που ενώ θα έπρεπε να συµβάλει σηµαντικά στην καλλιέργεια της
ευγενούς άµιλλας και συναγωνισµού, της φιλίας, της ειρήνης,
εµφανίζει ακραία φαινόµενα βίας και χουλιγκανισµού σε µεγάλο
βαθµό.
Κατά τη γνώµη µας, για να προσεγγίσει ο αθλητισµός την κοινωνική
του αποστολή, πρέπει να υπάρξει νοµικό πλαίσιο µε άλλη
φιλοσοφία από την υπάρχουσα, που να κατοχυρώνει το
συνταγµατικό δικαίωµα για την άθληση, όπως αυτό διαµορφώνεται
στο Σύνταγµα. Προϋπόθεση γι'αυτό, εκτός του νοµικού πλαισίου,
είναι να υπάρξει υλικοτεχνική υποδοµή και επιστηµονική στήριξη.
Το νοµικό πλαίσιο θα πρέπει να αντιµετωπίζει το ζήτηµα συνολικά
και όχι αποσπασµατικά, για να υπάρξει ελπίδα αναστροφής αυτής
της κατάστασης που υπάρχει σήµερα. Να ξεχωρίζει σαφώς ότι ο
αθλητισµός δεν µπορεί να είναι επάγγελµα. Επάγγελµα µπορεί να
αποτελεί για κάποιους που απαραίτητα τον χρειάζονται για να
λειτουργήσουν, όπως είπαµε και επί της αρχής, -στους καθηγητές
φυσικής αγωγής, στους γιατρούς, στους προπονητές κλπ.- όχι
όµως για τους αθλούµενους.
Οι σκοποί του πρέπει να είναι καθορισµένοι και να διαπνέονται από
τη φιλοσοφία της προαγωγής της υγείας όλου του λαού, της
απόκτησης χαρακτηριστικών, όπως η αγωνιστικότητα, η άµιλλα, η
φιλία, η πειθαρχία, η συνέπεια, η οµαδικότητα και η συνεργασία. Και
προπαντός να στοχεύει στη διαµόρφωση σταθερών και τίµιων
χαρακτήρων.
Ο αθλητισµός υψηλών επιδόσεων θα είναι αποτέλεσµα της µαζικής
συµµετοχής της νεολαίας στην αθλητική διαδικασία.
Είναι λοιπόν, φανερό, για µας τουλάχιστον, κατά την άποψή µας, ότι
χρειάζεται να µπει η Φυσική Αγωγή σε όλες τις βαθµίδες της
εκπαίδευσης. Αυτό δεν γίνεται σήµερα. Και στις 'Ενοπλες ∆υνάµεις
και όχι τυπικά, αλλά ουσιαστικά και µε µέτρα αύξησης ηµερών
φυσικής αγωγής κλπ., θεωρητικό και πρακτικό µέρος, φιλοσοφία και
ιστορία του αθλητισµού, αγωγή υγείας. 'Ολα αυτά θα πρέπει να
διδάσκονται, για περάσουµε έτσι, παράλληλα µε την άθληση, τον
αθλητισµό κλπ., και στα ιδεώδη του αθλητισµού.
∆εύτερον, ανάπτυξη αθλητισµού για όλους στον τόπο κατοικίας. Τι
έχουµε σήµερα; Τίποτε. Ενώ θα µπορούσε αυτό κάλλιστα να
περάσει και σε αυτό το νοµοσχέδιο.
Τρίτον, ουσιαστικός εκδηµοκρατισµός του οργανωµένου αθλητικού
οικοδοµήµατος, κατοχύρωση της ανεξαρτησίας και της αυτοτέλειας
από την κάθε κυβέρνηση και τον κρατικό µηχανισµό, διεύρυνση του
σκοπού και του ρόλου του αθλητικού σωµατείου µε κοινωνικά
χαρακτηριστικά.
Το παρόν νοµοσχέδιο δεν τα αντιµετωπίζει αυτά, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εάν θέλουµε πραγµατικά να περάσουµε τον
εκδηµοκρατισµό στον αθλητισµό, µια λύση υπάρχει. ∆εν υπάρχουν
συνταγές πια. Υπάρχει η δοσµένη εφαρµογή που έχει ακολουθηθεί
και στο συνδικαλιστικό κίνηµα, αλλά και όπου ο καθένας ήθελε να
βάλει χέρι στην υπάρχουσα κατάσταση και να περάσει στον
εκδηµοκρατισµό.
Το σωµατείο θα κάνει τις εκλογές για να βγάλει τη διοίκησή του.
Παράλληλα, ψηφίζοντας για τη διοίκηση, θα πρέπει να ψηφίσει και
για ένωση, να βγάλει τον αντιπρόσωπο, όχι να τον διορίσει το
σωµατείο. Η ένωση να κάνει τις εκλογές. Θα ψηφίζει για τη
διοίκηση, θα ψηφίζει για τον αντιπρόσωπο, τον εκπρόσωπό της, για
την οµοσπονδία κ.ο.κ., µέχρι και την Ολυµπιακή Επιτροπή.
Μέσα από το νοµοσχέδιο γίνεται µνεία για δικαστικούς
αντιπροσώπους στις εκλογές µόνο των οµοσπονδιών. Γιατί στις
ενώσεις το βάζετε προαιρετικά; ∆εν λέω στα µικρά σωµατεία κλπ.,
αλλά στις ενώσεις γιατί δεν πρέπει να υπάρχει δικαστικός
αντιπρόσωπος;
Επίσης, το ζήτηµα του αθλητισµού για όλους, κύριοι Βουλευτές,
αντιµετωπίζεται µε τη δηµουργία νοµικών προσώπων ιδιωτικού
δικαίου και µε προεδρικά διατάγµατα. Να σας πω κάτι; Στα
τελευταία άρθρα που θα κουβεντιάσουµε θα δείτε ότι εκεί σπρώχνει

το νοµοσχέδιο ερασιτεχνικά σωµατεία ντε και καλά και τα αποκλείει
από πρωταθλήµατα εάν δεν γίνουν επαγγελµατικά, εάν δεν έχει
τµήµα αµοιβών των αθλητών ή εάν δεν γίνει ΠΑΕ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Είναι χαρακτηριστικό ότι για τη Β' κατηγορία του µπάσκετ δεν
επιτρέπει να λάβει µέρος ερασιτεχνικό σωµατείο, παρ'όλο που
µπορεί να έχει τις άλλες προϋποθέσεις.
Εµείς, κύριε Πρόεδρε, λέµε ότι δεν µπορεί να εξακολουθεί να
υπάρχει ο περιορισµός στο σωµατείο και στην εγγραφή, δεν µπορεί
το εκλογικό σύστηµα να µην είναι η απλή αναλογική. ∆εν µπορεί να
έχει αυτό το πλαφόν του 20%, για να συµµετέχει µία οµάδα
ανθρώπων που θέλει να ασχοληθεί µε το σωµατείο της γειτονιάς
τους. 'Ετσι λέει το νοµοσχέδιο.
Επίσης θα πρέπει να σταµατήσει πια η οικονοµική εξάρτηση των
σωµατείων από την Κυβέρνηση, που ζει και βασιλεύει. Το
οικονοµικό πλαίσιο θα πρέπει να είναι καθορισµένο. Θα πρέπει να
είναι το κονδύλιο γραµµένο στον κρατικό προϋπολογισµό, µέσα στα
έσοδα της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, στον προϋπολογισµό
της και καθορισµένα τα κριτήρα που θα δίνονται στα σωµατεία και
όχι όποιος έχει το µέσον, τη γνωριµία, τη φιλία κλπ., να πηγαίνει να
παίρνει εκατοµµύρια, να τα δίνει στην άλφα οµάδα και η βήτα της
άλλης γειτονιάς να στερείται ακόµη και αυτά τα στοιχειώδη.
Το νοµικό πλαίσιο θα έπρεπε να καθορίζει τους γενικούς κανόνες
λειτουργίας των σωµατείων και των οµοσπονδιών, τον τρόπο -
όπως είπα -της χρηµατοδότησής τους από καθορισµένα κονδύλια.
Να επιτρέπει σε κάθε άθληµα να οργανώνει τη δραστηριότητά του
ελεύθερα χωρίς κρατικές παρεµβάσεις. Εδώ έχουµε τον Υπουργό
πανταχού παρών για όλα. 'Ολες οι οµοσπονδίες να µπορούν να
καθορίζουν θέµατα διαιτησίας και να αξιολογούν τα σωµατεία τους.
Εδώ στη διαιτησία πάµε να έχουµε µία διαρχία, της ΕΠΟ και της
Κεντρικής Επιτροπής ∆ιαιτησίας. Θα τα πούµε και στη συζήτηση
στα άρθρα, κύριε Υπουργέ.
Τον κεντρικό αθλητικό σχεδιασµό δεν µπορεί να τον έχει κανένα
άλλο όργανο, κύριε Υπουργέ, εκτός από την Εθνική Ολυµπιακή
Επιτροπή, η οποία πρέπει, κατά την άποψή µας, όπως είπα
προηγούµενα, να εκλέγεται.
Επίσης, µίλησε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ για το ΕΣΑΣ και το
επικαλεστήκατε χθες και εσείς στην οµιλία σας, κύριε Υπουργέ.
Μπαίνει το ερώτηµα µε ποια κριτήρια θα γίνεται η χρηµατοδότηση,
µε ποια κριτήρια η Επιτροπή αυτή θα αποφασίζει για τα έργα της
υποδοµής και τη χρηµατοδότηση των σωµατείων. Εδώ διαιωνίζεται
η εξάρτηση του αθλητισµού και ιδιαίτερα των σωµατείων από την
Κυβέρνηση. Θα εισηγείται το ΕΣΑΣ, θα αποδέχεται ο Υπουργός, θα
εκτελεί. ∆εν είναι κατάσταση αυτή.
Επίσης, δεν δίνει τις δυνατότητες απόκτησης γηπέδων, αθλητικών
χώρων, έργων υποδοµής. Ωθείτε τις οµάδες να γίνουν
επαγγελµατικές, χωρίς να έχουν καν τις στοιχειώδεις προϋποθέσεις.
Το ανώτερο κονδύλι των διακοσίων εκατοµµυρίων που αναφέρετε
για µια ΠΑΕ δεν είναι ούτε το ελάχιστο για την αγορά ενός
ποδοσφαιριστή. ∆εν λέµε να παίρνουν λεφτά για αυτήν τη δουλειά,
αλλά χρειάζεται να µη στηρίζονται και να µην αλλοτριώνονται όλα τα
περιουσιακά στοιχεία του ερασιτεχνικού σωµατείου υπέρ της
επαγγελµατικής οµάδας, στερώντας ακόµα και αυτά τα µικρά
αθλητικά τµήµατα τα οποία έχει. Η νεολαία µας ενδιαφέρει, δεν µας
ενδιαφέρει ο τζόγος.
Στα άρθρα, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω ορισµένες
παρατηρήσεις. Υπάρχουν πολλά που µπορεί να πει κανείς, αλλά το
χρονικό περιθώριο είναι πολύ µικρό για να ασχοληθούµε και µε τα
υπόλοιπα.
Κατ' αρχήν, στο άρθρο 2 παράγραφος 2 είµαστε αντίθετοι µε το να
υπάρχουν δύο µέλη για την αποδοχή της εγγραφής ενός µέλους
στο σωµατείο. Πρέπει να είναι ανοικτά τα σωµατεία χωρίς
περιορισµό στην εγγραφή των µελών και όχι µετά από οκτώ µήνες -
ήταν ένας χρόνος και έγινε οκτώ µήνες- να έχει το δικαίωµα να
λαµβάνει µέρος στην ψηφοφορία.
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Στο άρθρο 3 παράγραφος 1β' περί παράβασης του νόµου περί
ναρκωτικών το είπαµε και όταν συζητήσαµε στην επιτροπή, αλλά
δεν φέρατε καµία τροποποίηση, κύριε Υπουργέ. Αυτό δεν µπορεί να
ισχύει για αθλητές που έχουν τελειώσει µε το πρόβληµα των
ναρκωτικών, έχουν θεραπευτεί. ∆εν µπορεί τα άτοµα αυτά να µην
έχουν το δικαίωµα να γίνουν µέλη ενός σωµατείου και να τους
αφήνουµε στο περιθώριο. 'Οταν έχουν την εξάρτηση το
καταλαβαίνουµε, αλλά όταν έχουν αποθεραπευτεί, δεν θα πρέπει η
κοινωνία να τα σπρώχνει στο περιθώριο και να µην µπορούν να
γίνουν µέλη ενός σωµατείου. Βεβαιωµένα, όµως, θα πρέπει να
έχουν το χαρτί από τις αρµόδιες υπηρεσίες ότι έχουν απεξαρτηθεί.
Στο άρθρο 5, όπως είπαµε και προηγουµένως, πρέπει να ισχύσει η
απλή αναλογική, από πάνω µέχρι κάτω, µέχρι την Ολυµπιακή
Επιτροπή.
Στη παράγραφο 7 είµαστε τελείως αντίθετοι µε το ανταποδοτικό
τέλος στον αθλητισµό. ∆εν µπορεί πια να ισχύει αυτό και να το
επικαλείται ο Υπουργός ότι έχουν τα σωµατεία τόσα εκατοµµύρια,
αθλούνται πληρώνοντας το δεκαχίλιαρο. Εµείς είµαστε µε αυτούς
που δεν έχουν να πληρώσουν το δεκαχίλιαρο και λέµε ότι πρέπει να
καταργηθεί. Το ερασιτεχνικό σωµατείο θα πρέπει να ενισχύεται, για
να µπορεί να προσφέρει υπηρεσίες και όχι να γίνει και αυτό ένα
µέσον πλουτισµού.
Στην παράγραφο 9, εδώ είναι παρέµβαση στα διοικητικά, µε το 20%
που λέτε, κύριε Υπουργέ.
'Οσον αφορά την ειδική αναγνώριση, ένα σωµατείο για να
αναγνωριστεί θα πρέπει να περάσει από τον Υπουργό η ειδική
αθλητική αναγνώριση και θα πρέπει να έχει τριετή προϋπηρεσία.
Ποιο σωµατείο, όµως, µπορεί να σταθεί µε αυτό το σκεπτικό; Γιατί
δεν κάνετε το αντίθετο; 'Ενα σωµατείο που δεν συµµετέχει για ένα
χρόνο σε αθλητικές διοργανώσεις, διαγράφεται, αν θέλετε να κάνετε
εκκαθάριση. Γιατί υπάρχουν, πραγµατικά, πολλά σωµατεία
σφραγίδα. Αν δεν συµµετέχει επί ένα χρόνο, σβήστε το. 'Οχι, όµως,
να έχει τρία χρόνια προϋπηρεσία.
Τι θα κάνει αυτά τα τρία χρόνια, κύριε Υπουργέ; Από ποιον θα
"τσοντάρεται" για να παίρνει έστω τα παπούτσια, τη φανέλα, τις
µπάλες και τα υπόλοιπα αθλητικά εξαρτήµατα;
Γίνεται µια πρόταση για τη συγχώνευση. Εµείς δεν έχουµε
αντίρρηση, αλλά πρέπει να δοθούν κίνητρα και επιπλέον να
κρατηθούν τα µικρά τµήµατα, κύριε Υπουργέ. Εδώ είναι το αδύνατο
σηµείο της πρότασής σας. Εµείς συµφωνούµε να συγχωνευθούν
και να αποτελέσουν µια σοβαρή οµάδα, σε µια πόλη που δεν έχει
σήµερα ισχυρό αθλητισµό για συναγωνισµό και για αγώνες.
'Οµως δεν αναφέρεται ότι πρέπει να κρατηθούν τα µικρά τµήµατα.
Τι θα γίνει; Θα παίρνουν τους µεγάλους, θα γίνονται οι αγώνες
µεταξύ τους και τα µικρά θα πηγαίνουν περίπατο. Αυτό να ρυθµιστεί
σαν υποχρέωση.
Στο άρθρο 14 είναι αυτό που είπαµε προηγουµένως για τις ενώσεις
κλπ., να εκλέγεται από τη βάση, να βγάζει τον αντιπρόσωπό του για
την οµοσπονδία και εκεί να ισχύσει η απλή αναλογική.
Στο άρθρο 23, σχετικά µε τις αρµοδιότητες του ειδικού συνεργάτη,
τον καθιστούν κυρίαρχο της οµοσπονδίας. ∆εν άκουσα να το λέτε.
Ο ειδικός συνεργάτης καταλύει την οµοσπονδία, καταλύει τη
διοίκηση. ∆ιαβάστε τι αρµοδιότητες έχει.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Αν τον θέλει, θα υπάρχει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν είναι θέµα αν τον θέλει ή δεν τον θέλει.
Το θέµα είναι ότι µπορεί να µην τον πάρει, αλλά εκείνος που θα τον
πάρει, παραχωρεί ουσιαστικά όλες τις αρµοδιότητες που έχει η
οµοσπονδία. Ούτε ο Υπουργός δεν τις έχει, που είναι πανταχού
παρών, αυτές τις αρµοδιότητες που έχει ο ειδικός συνεργάτης.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Ισως έχετε
λάθος κείµενο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: 'Οχι, δεν έχω λάθος κείµενο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: 'Οποιες αρµοδιότητες θέλει αυτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Βεβαίως.
Στο άρθρο 24 παράγραφος 6 και εδώ έχουµε πάλι αναγνώριση που

καθορίζει ο Υπουργός, για τις οµοσπονδίες κλπ. Τελείωσα,
ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Πρόεδρος του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.Κωνσταντόπουλος
ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ.Πέτρο
Κουναλάκη.
Ο κ. Κουναλάκης έχει το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µιλήσω λίγο επί της
αρχής του νοµοσχεδίου, γιατί χθες ήµουν στη Θεσσαλονίκη σ'ένα
σηµαντικό συνέδριο των οµογενειακών µέσων µε αποστολή της
Βουλής και δεν µπόρεσα να πάρω το λόγο.
Κατ'αρχήν, είναι θετικό το γεγονός ότι ύστερα από είκοσι πέντε
ολόκληρα χρόνια έρχεται στη Βουλή το νοµοσχέδιο για τον
ερασιτεχνικό και επαγγελµατικό αθλητισµό. Στην Επιτροπή
Μορφωτικών Υποθέσεων είχα θέσει το ερώτηµα, γιατί υπήρξε αυτή
η πόλυχρονη καθυστέρηση, γιατί δεν είδαν ποτέ το φως της
δηµοσιότητας ή γιατί δεν έφθασαν στην Ολοµέλεια της Βουλής
διάφορα προσχέδια και σχέδια νόµων που είχαν εκπονίσει κατά
καιρούς οι Υφυπουργοί Αθλητισµού. Στο ερώτηµα αυτό δεν πήρα
απάντηση από κανέναν. Μόνο χαµόγελα και υπαινιγµούς. Αλλά
νοµίζω ότι είναι σε όλους µας σαφές ότι πίσω από τον αθλητισµό
βρίσκονται ισχυρά οικονοµικά και πολιτικά συµφέροντα που
βολεύονται µε τη σηµερινή χαώδη και αλλοπρόσαλλη κατάσταση,
που επενέβησαν στο παρελθόν και κατόρθωσαν να µαταιώσουν µε
πιέσεις οποιαδήποτε εκσυγχρονιστική προσπάθεια στην αθλητική
νοµοθεσία.
Θέλω να θέσω ένα ερώτηµα στον κ.Φούρα. ∆εν είδα αντιδράσεις
απ'αυτά τα συµφέροντα στο παρόν νοµοσχέδιο. Οι αντιδράσεις
έρχονται από κάτι οµοσπονδίες. Εκτός αν υφίστασθε πιέσεις στο
παρασκήνιο. ∆ηµοσίως όµως και φανερά δεν υπήρξαν πιέσεις.
Μήπως αυτό σηµαίνει ότι έγιναν οι αναγκαίοι συµβιβασµοί και
χάθηκε η πνοή και η τόλµη από το νοµοσχέδιο αυτό; Πάντως είναι
σαφές -κατά τη γνώµη µου- τι χρειάζεται η χώρα. Χρειάζεται µια
σύγχρονη δηµοκρατική νοµοθεσία που να πραγµατοποιήσει
τολµηρές τοµές και µεταρρυθµίσεις. Ανταποκρίνεται το σηµερινό
σχέδιο νόµου σ'αυτό το αίτηµα; Πραγµατοποιεί τοµές; Ο
Συνασπισµός κατ'επανάληψη έχει τονίσει ότι δεν µηδενίζει την
προσπάθεια του Υφυπουργείου Αθλητισµού. Είναι θετικές οι
διατάξεις που αφορούν στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, η
θεσµοθέτηση του µαζικού αθλητισµού και η σύσταση του
Οργανισµού Μαζικής 'Αθλησης, η κατάργηση του διαχωρισµού
ανάµεσα σε τακτικά και πάρεδρα µέλη. Η ιατροφαρµακευτική
κάλυψη των αθλητών όµως παραµένει µετέωρη, αφού δεν
συγκεκριµενοποιούνται τα κονδύλια που είναι απαραίτητα για να
υλοποιηθεί αυτό το µέτρο. Θετικό είναι επίσης και η συγχώνευση
των σωµατείων. Προκειµένου όµως να υλοποιηθεί, πρέπει να
προσφερθούν ισχυρά κίνητρα.
'Οπως είδατε, ξεκίνησα από όσα θετικά περιέχει κατά την άποψή
µας το νοµοσχέδιο. Αλλά δυστυχώς αυτά, δεν αποτελούν την
αναγκαία τοµή και µεταρρύθµιση.
Εµείς όπως είπε χθες η κ. Λουλέ, θα ψηφίσουµε τις θετικές
διατάξεις, αλλά δεν µπορούµε να δώσουµε θετική ψήφο στο σύνολο
του νοµοσχεδίου.
Κατά τη γνώµη µας ένα νοµοσχέδιο τοµή θα έπρεπε να
περιλαµβάνει µια τολµηρή µεταρρύθµιση στην αθλητική νοµοθεσία.
Πρώτα- πρώτα θα έπρεπε να περιλαµβάνει τον πλήρη
εκδηµοκρατισµό στη σύνθεση των οργάνων και την καθιέρωση της
απλής αναλογικής σε όλα τα επίπεδα. Στο θέµα αυτό, κύριε
Υπουργέ, κάνατε εξαιρετικά δειλά βήµατα και, ειλικρινά, περιµένω
µια εξήγηση. Αρνείστε να υιοθετήσετε τις προτάσεις µας σε αυτόν
τον τοµέα και καλύπτετε την άρνησή σας πίσω από την περίεργη
άποψη ότι δήθεν η καθιέρωση της απλής αναλογικής έρχεται σε
αντίθεση µε το Σύνταγµα της χώρας.
AΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Εγινε
παρανόηση.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Το είπατε όµως και στην Επιτροπή
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Μορφωτικών Υποθέσεων δυο -τρεις φορές. ∆εν µπορώ να
καταλάβω, γιατί είναι αντισυνταγµατικό αυτό το πράγµα. Πάντως
αφού τώρα λέτε ότι δεν ισχύει, εντάξει, το δέχοµαι.
'Ενα άλλο µεγάλο θέµα είναι η αυτονοµία του αθλητικού κινήµατος,
του ερασιτεχνικού αθλητισµού και η ελαχιστοποίηση της
δυνατότητας να παρεµβαίνει η Κυβέρνηση, µια απαράδεκτη τακτική
του παρελθόντος που ακολουθείτε εδώ και πολλά χρόνια και έχει
οδηγήσει σε χειραγώγηση του αθλητισµού και στην άνθηση των
πελατειακών σχέσεων. Θα έλεγα ότι σ' αυτό το σηµείο ελάχιστα
βήµατα πραγµατοποιείτε, διότι ο εκάστοτε Υπουργός εξακολουθεί
να έχει τη δυνατότητα παρεµβάσεων και ασφυκτικών ελέγχων.
Επίσης το νοµοσχέδιο δεν εξασφαλίζει την οικονοµική ενίσχυση του
ερασιτεχνικού αθλητισµού µέσα από τον προϋπολογισµό, ούτε τη
διαφάνειά του στα οικονοµικά. Τέλος, η αναφορά στο σχολικό και
στον πανεπιστηµιακό αθλητισµό είναι επιδερµική και δεν
αντιµετωπίζει σε βάθος αυτό το κρίσιµο πρόβληµα, στο οποίο η
Ελλάδα παρουσιάζει µεγάλη υστέρηση σε σύγκριση µε όλες τις
άλλες ευρωπαϊκές χώρες.
Θέλω να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι όταν είχατε έρθει στο
Συνασπισµό για να συζητήσουµε το πρώτο προσχέδιο, πριν από
ενάµιση χρόνο περίπου, σας είχαµε επισηµάνει ότι το θέµα του
σχολικού αθλητισµού για µας έχει τεράστια σηµασία. Τότε είχατε
αναγνωρίσει αυτήν την έλλειψη και µας είχατε υποσχεθεί ότι θα
αντιµετωπίσετε το θέµα. Στο σηµερινό, όµως, νοµοσχέδιο υπάρχει
µια αναφορά στο άρθρο 58 τελείως γενικόλογη, που προβλέπει ότι
σε ένα αρκετά µεγάλο χρονικό διάστηµα θα συσταθεί µια επιτροπή
από το Υπουργείο σας και από το Υπουργείο Παιδείας, για να
µελετήσει και να υλοποιήσει αυτό το κρίσιµο θέµα.
∆ιάβασα προσεκτικά τη χθεσινή οµιλία σας. ∆εν αποδέχεστε
γόνιµες ιδέες, που προέρχονται όχι µόνο από την πλευρά µας αλλά
και από άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Αυτό είναι κρίµα, γιατί
µας είχατε υποσχεθεί στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων ότι
θα είστε ανοικτός σε ιδέες και προτάσεις. Η οµιλία σας όµως ήταν
µια άνευ όρων υπεράσπιση του νοµοσχεδίου. ∆εν κάνατε ανοίγµατα
και αλλαγές. Εγώ αυτό περίµενα µετά από µια ουσιαστική συζήτηση
που έχει γίνει στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων.
Πληροφορούµαι ότι θα κατατεθεί µια τροπολογία που αφορά τα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες και ότι πρόκειται να την αποδεχθείτε.
Εµείς διαφωνούµε, αν πρόκειται να αλλάξετε το κείµενο. Θέλουµε το
κείµενο να παραµείνει ως έχει στο σχέδιο νόµου. Μαθαίνω ότι
υπάρχουν πιέσεις και ότι το κόµµα σας θα καταθέσει αυτήν την
τροπολογία. Μην κάνετε καµία αλλαγή.
Τέλος, κύριε Υφυπουργέ, ο Συνασπισµός υποστηρίζει ότι η Εθνική
Ολυµπιακή Επιτροπή πρέπει να είναι η ανώτατη αρχή του
ελληνικού αθλητισµού. Αλλά για να ασκήσει αυτόν το ρόλο,
χρειάζονται ριζικές αλλαγές στη σύνθεση και τον τρόπο ανάδειξή
της. Κάποιες αλλαγές που αποδεχθήκατε στην επιτροπή είναι σε
θετική κατεύθυνση. 'Οµως δεν αντιµετωπίζουν ριζικά το πρόβληµα.
Εχετε ακόµη καιρό να φέρετε εδώ τροπολογία και όχι εκεί που
δέχεστε πιέσεις από το κόµµα σας. Εµείς δεν πρόκειται να
ψηφίσουµε γενικόλογες διατάξεις που παραπέµπουν στο µέλλον σε
ένα προεδρικό διάταγµα, που θα αντιµετωπίσει συγκεκριµένα και σ'
όλη την έκτασή του αυτό το κρίσµο πρόβληµα. Ας καθήσουµε να το
συζητήσουµε, για να κάνουµε ένα άρθρο απολύτως
συγκεκριµένο.'Ενα τέτοιο άρθρο θα το ψηφίσουµε, αν είναι σε θετική
κατεύθυνση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η ειδική αγορήτρια του
Συνασπισµού κ. Λουλέ έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, δύο λόγια κατ'αρχήν µετά την
οµιλία του κυρίου Υπουργού χθες. Μας είπε ότι ο νόµος απαντά
στις ανάγκες εκδηµοκρατισµού και έκανε αναφορά, προφανώς, στις
διατάξεις του άρθρου 24 παράγραφος 8 και µας µίλησε για
αναλογικότερο σύστηµα. Ξέχασε ο κύριος Υπουργός ότι η
συγκεκριµένη διάταξη αφορά τις οµοσπονδίες των οποίων το
καταστατικό προβλέπει ότι οι αρχαιρεσίες γίνονται µε βάση
συνδυασµούς υποψηφίων. Στις υπόλοιπες οµοσπονδίες, που είναι
και οι περισσότερες, ισχύει το πλειοψηφικό.
Για ποιον εκδηµοκρατισµό µιλάµε, όταν οι διατάξεις ορίζουν ότι για

να γίνει ένα σωµατείο µέλος αθλητικής ένωσης ή οµοσπονδίας
χρειάζεται η έγκριση του ∆.Σ. και όχι της γενικής συνέλευσης, όπως
ίσχυε µέχρι σήµερα.
Μας µίλησε για τα εθνικά γυµναστήρια, που µεταφέρονται στους
Ο.Τ.Α. Θα ήθελα να µας δώσει και τα στοιχεία, τι ποσόν
προϋπολογίστηκε για τις ανάγκες τους στον προϋπολογισµό του
1998 και τι ποσόν στον προϋπολογισµό του 1999.
'Εκανε επίσης αναφορά στις διατάξεις του άρθρου 41 για την
αντιµετώπιση της βίας.'Ολοι βεβαίως συµφωνούµε ότι αυτό είναι το
µεγαλύτερο πρόβληµα στον αθλητισµό.'Οµως εµείς πιστεύουµε ότι
το θεσµικό πλαίσιο που είχε διαµορφωθεί από την κοινή υπουργική
απόφαση των κυρίων Μυλωνά και Κεφαλογιάννη της 21ης
Σεπτεµβρίου 1989, ήταν πιο καλά µελετηµένο και πλήρες και ίσως
θα µπορούσε να εφαρµοστεί.
Για τη χειραφέτηση των οργάνων του αθλητισµού, δεν νοµίζω ότι
µπορεί να υπάρχει χειραφέτηση, κύριε Υπουργέ, των οργάνων του
αθλητισµού, όσο υπάρχουν έκτακτες επιχορηγήσεις.
Θα µπω τώρα στα άρθρα και θα αναλύσω µόνο εκείνα που έχουν
σηµασία.
Για το άρθρο 2 είπαµε ότι είναι θετική η κατάργηση του
διαχωρισµού µεταξύ τακτικών και πάρεδρων µελών στα σωµατεία.
Στο άρθρο 7 παράγραφος 2 είναι η γνωστή ιστορία µε το Φ.Π.Α. Για
άλλη µια φορά ήταν και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια. Θα
πρέπει να είµαστε απόλυτα προσεκτικοί και θα συµφωνήσω µε την
κ. Μπενάκη.'Ισως θα πρέπει να βρούµε έναν τρόπο που να
απαλλάσσει τα µικρά σωµατεία απ'αυτήν την ιστορία. Πώς θα τον
βρούµε, δεν ξέρω. Πρέπει όµως κάτι να γίνει µε αυτά τα µικρά
σωµατεία.'Οσο για τα µεγάλα, συµφωνώ ότι πρέπει να κάνουν
απολογισµό και να κρατούν βιβλία και όλα αυτά.'Οµως µε τα µικρά
σωµατεία πρέπει κάτι να γίνει.
Τώρα για την παράγραφο 5 του ίδιου άρθρου 7, είναι θετική η
διάταξη που προσπαθεί να διαχωρίσει τον αθλητισµό από τις
εµπορικές επιχειρήσεις. Στο άρθρο 8 παράγραφος 1, η ειδική
αθλητική αναγνώριση να χορηγείται από την αρµόδια υπηρεσία της
οικείας Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και όχι από την κεντρική
εξουσία.
Στο άρθρο 9, πιστεύουµε ότι πρέπει να δοθούν ισχυρότατα κίνητρα
για να γίνουν συγχωνεύσεις σωµατείων -για τρία χρόνια
επιχορήγηση τριπλάσια από το αρχικό άθροισµα.
Πάµε τώρα στο κεφάλαιο Β', που αφορά την αθλητική ένωση.
Στο άρθρο 11 παράγραφος 2, ο αριθµός των σωµατείων που
ιδρύουν αθλητική ένωση να διπλασιαστεί, για να µην υπάρξει, όπως
είπαµε και στην επιτροπή, αύξηση των λειτουργικών εξόδων του
αθλητισµού.
Στην παράγραφο 3 η εγγραφή µέλους να γίνεται µετά από απόφαση
της γενικής συνέλευσης, όπως ήταν προηγουµένως, και όχι από το
διοικητικό συµβούλιο.
Στο άρθρο 12, είναι θετική η κατάργηση της πολυθεσίας στον
αθλητισµό. Στο άρθρο 14 παράγραφος 2, ο εκπρόσωπος του
σωµατείου στην ένωση να ορίζεται από τη γενική συνέλευση και όχι
από το ∆.Σ.
Για την απλή αναλογική έχουµε πει τόσα πολλά.
Πάµε τώρα στο κεφάλαιο Γ', που αφορά την αθλητική οµοσπονδία.
Στο άρθρο 20 παράγραφος 2, η εγγραφή µέλους να γίνεται µε
απόφαση της γενικής συνέλευσης και όχι του ∆.Σ., που είναι
ιδιαίτερα ευαίσθητο στη διατήρηση των συσχετισµών.
'Αρθρο 23. Για τον ειδικό συνεργάτη να απαλειφθεί. Αποκλείεται η
Κυβέρνηση να γνωρίζει καλύτερα από την κάθε οµοσπονδία τις
ανάγκες της.
Στο άρθρο 24, οι εκπρόσωποι των σωµατείων στη γενική
συνέλευση της οµοσπονδίας να ορίζονται από τη γενική συνέλευση
του σωµατείου ή της ένωσης και όχι από το ∆.Σ. Και εδώ, βέβαια,
να εφαρµοστεί η απλή αναλογική στις αρχαιρεσίες.
Στο άρθρο 26 παράγραφος 3, που αφορά τις αθλητικές
διοργανώσεις, είναι δικαίωµά τους να αναλαµβάνουν τη
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διοργάνωση που επιθυµούν και είναι δικαίωµα της πολιτείας να
επιχορηγήσει ή όχι τη διοργάνωση.
Και τελειώνω µε το άρθρο 29. Πιστεύουµε ότι είναι θετική η διάταξη
για τη θεσµοθέτηση του αθλητισµού για τα Α.Μ.Ε.Α.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι από τα δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", δεκαπέντε µαθητές και ένας συνοδός-καθηγητής από
τη Φιλοσοφική Σχολή Αθηνών, Τµήµα ∆ιδασκαλίας Νέων
Ελληνικών στους αλλοδαπούς.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. ∆ηµαράς έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κατά τη χθεσινή τοποθέτηση των εισηγητών, των
εκπροσώπων της Αντιπολίτευσης, εκείνο το οποίο κυρίως
επισηµάνθηκε είναι ο φόβος που υπάρχει, ο ερασιτεχνικός κυρίως
αθλητισµός να αποτελέσει χώρο όπου θα µπορεί το οποιοδήποτε
κυβερνών κόµµα να τον "αλώνει", προκειµένου να επιτυγχάνει
κάποια οφέλη όσον αφορά τη δυνατότητα παρέµβασης που έχει
στο εκλογικό σώµα.
Υπήρξαν πολλές φωνές για πολλά από τα άρθρα που περιέχονται
στο νοµοσχέδιο και η διάθεση όλων -θα πρέπει ο κύριος Υπουργός
να το έχει παραδεχθεί- ήταν να βοηθήσουµε, ώστε το νοµοσχέδιο
αυτό να αποδειχθεί τελικά λειτουργικό για τις επόµενες δεκαετίες.
Είναι κρίµα που επί είκοσι πέντε χρόνια δεν υπήρχε αθλητικός
νόµος, αλλά θα είναι κρίµα την επόµενη από την ηµέρα της
ψηφίσεώς του να δηµιουργήσει νέα προβλήµατα στον ευαίσθητο
κοινωνικό αυτό χώρο.
Από τις παρατηρήσεις των συναδέλφων που έγιναν πριν και µε τις
οποίες συµφωνώ, θα µου επιτρέψετε να προσεγγίσω την προσοχή
µας, την προσοχή του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος, σε
κάποιες από τις παρατηρήσεις που έτσι και αλλιώς έχουν
διατυπωθεί ως προτάσεις εκπροσώπων του Πανελληνίου
Συνδέσµου, κατ'αρχάς, Αµειβοµένων Ποδοσφαιριστών, αλλά και
του Πανελληνίου Συνδέσµου Καλαθοσφαιριστών.
Η πρώτη προσέγγιση και παρατήρηση είναι ότι στο άρθρο 22 σε
σχέση µε το διοικητικό συµβούλιο θα πρέπει κατά τη γνώµη µας να
προστεθεί έβδοµη παράγραφος, µε την οποία να προβλέπεται ότι
ειδικά για το ποδόσφαιρο ο πρόεδρος του Π.Σ.Α.Π. θα πρέπει να
κατέχει το αξίωµα του γ' αντιπροέδρου στο διοικητικό συµβούλιο της
ΕΠΟ. Και αυτό γιατί; Γιατί σύµφωνα µε όσα ισχύουν στο εξωτερικό,
ληφθέντος υπόψη ότι ο εκάστοτε πρόεδρος ΕΠΑΕ κατέχει τη θέση
του α' αντιπροέδρου της ΕΠΟ, είναι λογικό για λόγους ισορροπίας
και ισότητας, αλλά και άµεσης αναγκαιότητας σχετικά µε την
επιβαλλόµενη διαφάνεια που πρέπει να διακρίνει το ελληνικό
ποδόσφαιρο, κάτι από το οποίο πάσχει και το έχουµε διαπιστώσει
όλοι, είναι αδιανόητο να απέχει από το ∆.Σ. της ΕΠΟ ο
εκπρόσωπος των ποδοσφαιριστών, και µάλιστα ο πρόεδρος του
συνδικαλιστικού τους οργάνου.
Κάτι παρόµοιο αιτιάται και ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Αθλητών
Καλοθοσφαίρισης. Αναφέρεται στο άρθρο 22 -συµµεριζόµαστε την
αγωνία και τις προτάσεις τους- τα εξής: Ειδικά για την
καλαθοσφαίριση -πριν αναφέρθηκα στο ποδόσφαιρο- το οικείο
συνδικαλιστικό όργανο των επαγγελµατιών και αµειβόµενων
καλαθοσφαιριστών και ποδοσφαιριστών εκπροσωπείται µε τον
πρόεδρο του ∆.Σ. στο διοικητικό συµβούλιο της οικείας
οµοσπονδίας. Οι πρόεδροι του ∆.Σ. του ΠΣΑΚ και του ΠΣΑΠ
καταλαµβάνουν εξ ορισµού τη θέση του γ' αντιπροέδρου στο ∆.Σ.
της οικείας οµοσπονδίας, εφαρµοζοµένου αναλογικά µε τα όσα
ισχύουν ήδη από ετών στο εξωτερικό στις οµοσπονδίες
καλαθοσφαίρισης της Ισπανίας, της Ιταλίας κλπ. αλλά και σε
αντιστοιχία µε την ανάλογη τοποθέτηση του προέδρου της ΕΠΑΕ
ως α' αντιπροέδρου της ΕΠΟ, κάτι το οποίο ανέφερα πριν.
Η παρουσία εκπροσώπου των καλαθοσφαιριστών µόνο θετική

µπορεί να είναι στην επίλυση όλων των υφιστάµενων και
προκυπτουσών θεµάτων της καλαθοσφαίρισης, το σχεδιασµό για το
µέλλον της κλπ.
Θα επικεντρώσω την προσοχή µου τώρα σε έναν ευαίσθητο χώρο,
µια και η ευθύνη της χώρας για τη διεξαγωγή των Ολυµπιακών
Αγώνων του 2004 έχει να κάνει και µε µια άλλη παράµετρο, την
οποία λυπάµαι, αλλά πολλές φορές ξεχνάµε, αφήνουµε πίσω.
Είναι η περίφηµη προσπάθεια για τη διοργάνωση της
παραολυµπιάδας που ακολουθεί την τέλεση των Ολυµπιακών
Αγώνων. Εδώ υπάρχει µία διχογνωµία µεταξύ των σωµατείων που
αναφέρονται και εκπροσωπούν τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Είµαι
υποχρεωµένος όµως, κύριε Υπουργε, να σας αναφέρω κάτι το
οποίο επισηµαίνει η Πανελλήνια Αθλητική Οµοσπονδία Ατόµων µε
Ειδικές Ανάγκες, µήπως και εσείς µπορείτε να συµβιβάσετε κάποια
πρόταση, έτσι ώστε να µη µείνει παραπονεµένος κάποιος από τους
φορείς εκείνους οι οποίοι αναπτύσσουν µία ωφέλιµη δραστηριότητα
στο χώρο των ατόµων αυτών.
Αναφέροµαι ειδικά στο άρθρο 29. Προκειµένου να υπάρξει
συντονισµός στον αθλητικό χώρο των ατόµων µε ειδικές ανάγκες -
έχουµε συνηθίσει να τα λέµε έτσι, εκτιµώ όµως ότι είναι άτοµα µε
ειδικές ικανότητες και αυτό έχει αποδειχθεί- αλλά και για να γίνει
σωστή αξιοποίηση των χρηµάτων που διατίθενται από την πολιτεία,
είναι ανάγκη να υπάρξει µία και µόνη οµοσπονδία για όλα τα
αθλήµατα, σύµφωνα µε τα καταστατικά των διεθνών αθλητικών
οµοσπονδιών.
Η πρόταση η οποία γίνεται, αναφέρεται ειδικά στις παραγράφους 9
και 10. Να καταργηθούν ολοσχερώς, γιατί είναι αντίθετες µε τον
καταστατικό χάρτη της διεθνούς παραολυµπιακής επιτροπής. Η
πρόταση που υπάρχει είναι να προστεθεί µία φράση η οποία να λέει
ότι ειδικότερα αναγνωρίζεται µία µόνο οµοσπονδία Α.Μ.Ε.Α. µε ίση
εκπροσώπηση όλων των κατηγοριών για όλα τα αθλήµατα.
Θα µου επιτρέψετε εν συνεχεία να αναφερθώ στο άρθρο 30 και
κυρίως σε ένα θέµα το οποίο απασχολεί ιδιαίτερα ογδόντα περίπου
υπαλλήλους, οι οποίοι είναι µέλη του Συλλόγου Υπαλλήλων της
Ελληνικής Ποδοσφαιρικής Οµοσπονδίας και διατυπώνουν -και
συµµεριζόµαστε την αγωνία τους- δύο προτάσεις για τροποποίηση
άρθρων του υπό ψήφιση νοµοσχεδίου.
Αναφέροµαι στο άρθρο 30, παράγραφος 1, όπου η πρόταση είναι
να συµπληρωθεί µε την εξής φράση: "Οι ήδη υπηρετούντες στις
οµοσπονδίες και στις ενώσεις µε τη δηµοσίευση του νόµου
κατατάσσονται σε οργανικές θέσεις". Και εκείνο που έχει
µεγαλύτερη σηµασία και απασχολεί αυτόν το χώρο των
εργαζόµενων είναι η παράγραφος 2 του άρθρου 30, που εντάσσει
τους υπαλλήλους στο ν.2470/1997. Ζητούν να µην ισχύσει για τους
υπαλλήλους των οµοσπονδιών, οι αποδοχές των οποίων πρέπει να
καθορίζονται από τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας, όπως γινόταν
µέχρι σήµερα, που έχουν δικαίωµα να υπογράφουν οι
συνδικαλιστικές οργανώσεις µε τον εργοδότη, όπως προβλέπει ο
σχετικός ν.1876/1990 και ο οποίος ρυθµίζει τις ελεύθερες
συλλογικές διαπραγµατεύσεις. Γιατί; ∆ιότι στην παράγραφο 2 του
άρθρου αναφέρεται ότι οι αποδοχές του προσωπικού µε σύµβαση
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου καθορίζονται µε ανάλογη
εφαρµογή των διατάξεων του ν.2470/1997. Το θέµα είναι ότι από τη
στιγµή που θα καθορίζονται οι αποδοχές αυτές µε βάση το
ν.2470/1997, οι αυξήσεις τους θα ακολουθήσουν και τις συλλογικές
συµβάσεις του ν.2470/1997 ή θα ισχύσει ό,τι µέχρι σήµερα ίσχυε σε
σχέση µε τη δυνατότητα που έχουν να καθορίζουν οι ίδιοι τα
ποσοστά επι τοις εκατό της αύξησης του µισθού τους; Αλλά το
µεγάλο πρόβληµα που προκύπτει στη συνέχεια γι' αυτούς είναι πώς
θα καθορισθεί η σύνταξή τους και ποια σχέση θα έχουν µε το
δηµόσιο. Αναφέρεται βέβαια στην παράγραφο 2 του άρθρου ότι
τυχόν επιπλέον διαφορά που θα προκύψει, αν οι κατά την έναρξη
ισχύος του παρόντος καταβαλλόµενες αποδοχές στο προσωπικό
είναι µεγαλύτερες, διατηρείται και καταβάλλεται ως προσωπική
διαφορά. Το θέµα, κύριε Υπουργέ, είναι αν οι αυξήσεις που θα
ακολουθήσουν θα είναι αυτές των συλλογικών συµβάσεων,
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οι οποίες θα καθορίζονται µε το ν.2470/1997 ή µε αυτόν που ίσχυε
µέχρι σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σµυρλής έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για την ενότητα
των άρθρων από το 1 έως το 30 θα ήθελα µόνο να κάνω µία
παρατήρηση. Αναφέροµαι στο άρθρο 29 και ειδικότερα στον
αθλητισµό ανθρώπων µε ειδικές ανάγκες.
Συµφωνώ απόλυτα µε το άρθρο, έτσι όπως διατυπώνεται, πιστεύω
όµως -το είπα και χθες στην τοποθέτησή µου, κατά τη διάρκεια της
συζήτησης επί της αρχής- ότι επειδή ο ειδικός αυτός χώρος έχει
αρκετά προβλήµατα στη συγκρότησή του, σε σχέση µε τις πέντε
αθλητικές οµοσπονδίες που πρέπει να έχει, σύµφωνα µε αυτά που
περιλαµβάνει ο Καταστατικός Ολυµπιακός Χάρτης της ∆ιεθνούς
Παραολυµπικής Επιτροπής, της IPC, θα πρέπει να υπάρξει -κατά
την άποψή µου και κατά την άποψη αρκετών συναδέλφων- µία
µεταβατική περίοδος, η οποία αναγκαστικά θα περνάει µέσα από
µία εθνική οµοσπονδία µε τις πέντε δραστηριότητες που
προβλέπονται και αναγνωρίζονται από την ΙPC, µε ισόποση
αναλογία και συµµετοχή αυτών των πέντε κατηγοριών, για χρονικό
διάστηµα που θα ορίσει ο κύριος Υπουργός, µε διαδικασίες και µε
καταστατικό που πάλι θα είναι αρµοδιότητα του κυρίου Υπουργού.
Αυτήν την παρατήρηση και παράκληση ήθελα να κάνω. Βέβαια
υπάρχει και κατατεθειµένη τροπολογία από έξι συναδέλφους, αλλά
νοµίζω ότι περισσότερο έχει σηµασία να δούµε πώς µπορούµε
µεταβατικά να αντιµετωπίσουµε αυτό το θέµα, έτσι ώστε να
οδηγηθεί κάποια στιγµή και αυτός ο ειδικός αθλητικός χώρος σε µία
ανάλογη δραστηριότητα, σαν αυτήν την οποία προβλέπει η ∆ιεθνής
Παραολυµπιακή Επιτροπή.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαδηµόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όλα τα άρθρα -
το είπα και χθες κατά τη συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου-
που αναφέρονται στη θητεία των διοικητικών συµβουλίων των
τριών οργανώσεων, δηλαδή του Ερασιτεχνικού Αθλητικού
Σωµατείου, της 'Ενωσης και της Οµοσπονδίας, θα έπρεπε να έχουν
ενιαία αντιµετώπιση. ∆ηλαδή, θα πρέπει η θητεία των διοικητικών
συµβουλίων να είναι τριετής ή τετραετής. ∆εν έχει κανένα νόηµα να
λέµε στο άρθρο 4 ότι η θητεία του διοικητικού συµβουλίου µπορεί
να είναι από ένα έως τρία χρόνια. ∆ηλαδή στις δύο άλλες
κατηγορίες έχουµε από το νόµο δεδοµένη τετραετία και εδώ
αφήνουµε περιθώριο ένα έως τρία χρόνια; Για ποιο λόγο, αφού όλα
αντιµετωπίζουν όµοιες περιπτώσεις αθλητικών οργανώσεων;
Επίσης, στα άρθρα 8, 17 και 28 απαιτείται, κατά τη διατύπωση
αυτών των άρθρων, ειδική αθλητική αναγνώριση από κάποια αρχή.
Για την οικονοµία του λόγου θα έπρεπε και τα τρία άρθρα να
συγχωνευθούν σε ένα. ∆ηλαδή και το Πρώτο Ερασιτεχνικό
Σωµατείο και η 'Ενωση των Αθλητικών Σωµατείων και η
Οµοσπονδία χρειάζονται αναγνώριση. Από νοµοθετικής πλευράς
θα ήταν πολύ καλύτερα να υπήρχε µόνο µία διάταξη που να
καλύπτει και τις τρεις αυτές αθλητικές οργανώσεις, διότι έτσι το
νοµοσχέδιο είναι ακαλαίσθητο, είναι ογκώδες και δηµιουργεί πολλές
φορές σύγχυση περί την εφαρµογή των οµοίων αυτών διατάξεων.
Τέλος, δεν είναι σωστή η ρύθµιση η οποία αναφέρεται στην
επιχορήγηση των αθλητικών σωµατείων µετά από ζωή τριών ετών
αυτών των σωµατείων. Θα έπρεπε τα σωµατεία αυτά να
χρηµατοδοτούνται, να ενισχύονται οικονοµικά, ευθύς αµέσως µετά
την ίδρυσή τους, γιατί αργότερα θα είναι πιο εύκολο να βρουν
πόρους, ενώ στην αρχή έχουν να αντιµετωπίσουν πάρα πολλές
δυσκολίες και γι' αυτό επιβάλλεται η οικονοµική ενίσχυση να δίνεται
από την ίδρυσή τους.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, θα κούραζα ασκόπως

το Σώµα, αν επαναλάµβανα τις παρατηρήσεις τις οποίες έκανε ο
εκλεκτός µας εισηγητής κ. Παπαθανασίου, ο οποίος µε ιδιαίτερη
προσοχή και µελέτη έκανε την επισήµανση των αρνητικών
στοιχείων της ενότητας των άρθρων, που συζητούµε.
Γι'αυτό θα περιοριστώ, κύριε Υπουργέ, σε δύο µόνο παρατηρήσεις.
Τα είπα και στην κατ' αρχήν συζήτηση χθές. Θα επιµείνω και τώρα
όσον αφορά την ελευθερία του συνεταιρίζεσθαι, η οποία
περιορίζεται, κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο αυτό σε πολλά
σηµεία και δείχνει την κρατικίστικη αντίληψη, µε την οποία
αντιµετωπίζει το Υφυπουργείο Αθλητισµού, τα θέµατα του
αθλητισµού µε τα άρθρα, τα οποία παραθέτει στο νοµοσχέδιο.
Κύριε Υπουργέ, τα άρθρα 78 και 80 του Αστικού Κώδικα δεν
επιδέχονται κανόνες αναγκαστικού δικαίου. Είναι κατάκτηση -αν
θέλετε- αιώνων, διότι είναι ουσιαστικά αντιγραφές από το
πανάρχαιο δίκαιο. Η Εθνοσυνέλευση της Επιδαύρου, µε τη
διακήρυξη των Aντιπροσώπων του 'Εθνους, έλεγε ότι
"επαναφέρουµε το ρωµαϊκό δίκαιο των βυζαντινών ηµών
αυτοκρατόρων". Και ίσχυσε αυτό µέχρι το 1949 και το 1949
συντάχθηκε αυτός ο κώδικας. Κατά συνέπεια έχει ρίζες βαθιές το
άρθρο 78 και 80 του Αστικού Κώδικα.
'Ερχεστε, κύριε Υπουργέ, αυτή τη στιγµή και παραγνωρίζετε τη
σηµασία της ελευθερίας του συνεταιρίζεσθαι και παρεµβαίνετε κατά
τρόπο ανεπίτρεπτο σ' αυτό που λέµε ελευθερία του
συνεταιρίζεσθαι. Επέµεινα και χθες, επιµένω και σήµερα, γιατί δεν
δέχοµαι αυτήν την κρατικίστικη αντίληψη, πρώτονµ και γιατί
σέβοµαι απόλυτα τις διατάξεις του άρθρου 78 και 80 του Αστικού
µας Κώδικα κατά δεύτερο λόγο.
Κύριε Υπουργέ, µάλλον προσπαθήσατε να δικαιολογήσετε την
άποψή σας για την επιβολή κανόνων αναγκαστικού δικαίου µε το
αιτιολογικό, µε το επιχείρηµα ότι, επειδή το κράτος παρέχει
επιχορηγήσεις στα σωµατεία, πρέπει να έχει και τον έλεγχο.
Αυτό δεν αποκλείει, κύριε Υφυπουργέ, το δικαίωµά σας να κάνετε
ελέγχους και εσείς και ο κάθε εισαγγελέας, αλλά ακόµη πρέπει να
έχετε υπόψη σας ότι το κράτος σε πολλές άλλες περιπτώσεις
προβαίνει σε επιχορηγήσεις και δεν ασκεί αυτόν τον έλεγχο µε
διατάξεις αναγκαστικού δικαίου. Στους πολιτιστικούς συλλόγους δεν
κάνει επιχορηγήσεις το κράτος; ∆εν θέτει, όµως, τέτοιες διατάξεις,
τέτοιους κανόνες αναγκαστικού δικαίου. Γιατί το κάνετε αυτό στον
αθλητισµό; Αυτή είναι η πρώτη βασική µου παρατήρηση.
Μία δεύτερη παρατήρηση, γιατί θέλω να είµαι µέσα στο χρόνο µου,
για να µην ενοχλείται και το Προεδρείο, είναι το εξής θέµα, κύριε
Υπουργέ: Θεσπίζετε κανόνες, µε τους οποίους ένα σωµατείο, για να
µπορεί να τύχει κάποιων ευεργετηµάτων του νόµου, πρέπει να έχει
ζωή µια τριετία.
'Εχω την άποψη, κύριε Υπουργέ, ότι τα νεοσύστατα σωµατεία είναι
εκείνα τα οποία έχουν περισσότερη ανάγκη να οργανωθούν και να
παίξουν το ρόλο τους και να ανταποκριθούν στην αποστολή τους,
την οποία όρισαν µε το καταστατικό τους.
'Eχω την άποψη ότι είναι λάθος. Θα µπορούσατε να κάνετε αυτήν
την τροποποίηση και να υπαγάγετε και αυτά τα σωµατεία στα άλλα.
'Ετσι νοµίζω ότι θα ενθαρρύνετε τη διάθεση κάποιων ανθρώπων, οι
οποίοι σκέπτονται να ιδρύσουν κάποια σωµατεία. Είναι µια
ανώδυνη θα έλεγα, τροποποίηση και δε µεταβάλλει τίποτε από τη
φιλοσοφία του νοµοσχεδίου που έχετε, και εγώ τη σέβοµαι. Αν
θέλετε, κλιµακώστε αυτές τις επιχορηγήσεις σ' αυτά τα σωµατεία µ'
ένα ποσοστό µικρότερο από τα άλλα, αλλά µην τα αφήνετε εντελώς
απ' έξω και µην περιµένετε τρία χρόνια να επιβιώσουν µόνα τους,
την ώρα που ξεκινούν την πορεία τους µέσα στον αθλητικό χώρο.
Αυτές  τις  δύο  παρατηρήσεις  ήθελα  να  κάνω,  κύριε  Υπουργέ,
µε  την  ελπίδα  ότι  ως  το  τέλος  θα  θελήσετε  να  κάνετε  κάτι  και
να  συµφωνήσετε  τουλάχιστον,  όσον  αφορά  το  δεύτερο,  το
οποίο  είναι  απλό,  αλλά  και  το  πρώτο  το  οποίο  εγώ  το  θεωρώ
βασικότερο,  γιατί  δεν  νοείται  στον  αθλητικό  χώρο  αυτή  η
κρατικίστικη  αντίληψη  και  αυτή  η  συνεχής  παρέµβαση  της
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εξουσίας, που αρχίζει µε την επιρροή της από την αρχή και
καταλήγει ως το τέλος σαν να θέλει η διοίκηση να ελέγχει τα πάντα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Πετραλιά έχει το λόγο.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, πόσο χρόνο έχω, γιατί
είναι δευτερολογία και επί των άρθρων;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Αυτό που σας ανακοίνωσε
ο Πρόεδρος.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ: ∆ηλαδή, είκοσι λεπτά; 'Ετσι είπε πριν ο
Πρόεδρος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Εχετε πέντε λεπτά,
ολόκληρα µάλιστα.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
προσπαθήσω να φρεσκάρω λίγο τη µνήµη σας και τη µνήµη όλων
µας, διότι κατά κόρον ακούµε ότι έρχεται ένας νόµος ύστερα από
είκοσι πέντε χρόνια.
'Εχουµε ξεχάσει ότι ψηφίσαµε το ν. 1958/1991, που αναφέρεται
στον επαγγελµατικό αθλητισµό και πάρα πολλά απ' αυτά ακόµα
ισχύουν; Μην τα ισοπεδώνουµε όλα, µην τα ξεχνάµε όλα.
Θα ήθελα να θυµίσω στον κύριο Υπουργό ότι τότε µέσα στο νόµο
θέλαµε να φέρουµε ως κώδικα και τα θέµατα που αφορούσαν τις
οµοσπονδίες και όλο τον ερασιτεχνικό αθλητισµό και τότε ο κύριος
Υπουργός ως επικεφαλής του τοµέα του ΠΑΣΟΚ είχε αντιδράσει
ιδιαιτέρως λέγοντας ότι δεν µπορούσε να έρθει στο θερινό Τµήµα,
διότι αντίκειται στο Σύνταγµα, κάτι βέβαια που ήταν έτοιµος να κάνει
πέρσι, άλλο αν τα εσωκοµµατικά δεν τον άφησαν να φέρει το νόµο
αυτόν, που τον ανέσυρε τώρα από το χρονοντούλαπο.
Επιτέλους, σ' αυτήν την Αίθουσα ας µάθουµε να αναγνωρίζουµε και
στους ανήκοντες στα άλλα κόµµατα την όποια τους προσφορά.
Αυτό ισχύει προς πάσα κατεύθυνση.
Πρέπει να σας πω ότι χαίροµαι ιδιαίτερα, διότι ο κύριος Υπουργός
και οι έχοντες συντάξει το νοµοσχέδιο έχουν εντρυφήσει στον
κώδικα το δικό µας, της εποχής της Νέας ∆ηµοκρατίας. Θα
αναφέρω ως παράδειγµα τα άρθρα 34 και 35 που αναφέρονται
στους αθλητές, σε κίνητρα, κριτήρια κλπ., τα οποία έχουν
αντιγραφεί -και καλώς- από το δικό µας κώδικα.
'Οπως είπα και χθες, κύριε Υπουργέ, υπάρχει µια συνέχεια. Ο
αθλητισµός είναι εθνικό θέµα, δεν είναι κοµµατικό. Είµαστε, λοιπόν,
αντίθετοι προς την κρατικίστικη αυτή νοοτροπία.
Και αναφέροµαι στα πρώτα άρθρα, τα άρθρα 1, 2, 3, 4, 5 και 6 που
πραγµατικά στραγγαλίζουν τον ελληνικό αθλητισµό. Εγώ θα έλεγα
ότι δεν είναι δυνατόν τον κάθε πράκτορα του ΠΡΟ-ΠΟ ή τους
εµπόρους αθλητικών ειδών και τις οικογένειές τους εκ προοιµίου να
τους θεωρούµε κλέφτες και απατεώνες. Είναι µια περίεργη και
απαράδεκτη νοοτροπία, όταν αργότερα σε άλλα άρθρα -και θα
αναφερθώ σε αυτά- έχουµε άλλα µέτρα και άλλα σταθµά.
Κύριε Υπουργέ, δείτε το άρθρο 3 που αφορά την σκακιστική
οµοσπονδία. Το σκάκι είναι ένα άθληµα που αγωνιζόµαστε τώρα να
το βοηθήσουµε λίγο. Μήπως είναι υπερβολικό να ισχύσει και το
άρθρο αυτό ως προς το σκάκι;
'Ερχοµαι λοιπόν στο άρθρο 7 περί σωµατείων. Πιστεύω,
πραγµατικά, ότι εδώ πλέον µετατρέπεται ο ερασιτεχνικός
αθλητισµός σε εµπορικό προϊόν και µετατρέπουµε τον αθλητή σε
πελάτη.
Στο άρθρο 7 παράγραφος 4, ήθελα να µου διευκρινίσει κάτι ο
κύριος Υπουργός, αν και φοβούµαι ότι την απάντηση τη γνωρίζω.
Υπάρχει ήδη µια εκµετάλλευση του σήµατος σε ορισµένα σωµατεία,
υπάρχουν ήδη συµβάσεις που έχουν γίνει. Τι θα γίνει µε αυτά;
Το άρθρο 8 αναφέρεται στην ειδική αθλητική αναγνώριση
σωµατείων. Εδώ πρέπει να σας πω ότι µεταµορφώνουµε τον
αθλητισµό σε κρατικοδίαιτο και κρατικοδικούµενο. Αν είναι δυνατόν,
την παραµονή του 21ου αιώνα, σ'αυτήν την περίφηµη χιλιετία,
σ'αυτόν τον 21ο αιώνα, να γίνονται αυτά τα πράγµατα.
Σας είπα κύριε Υπουργέ, ότι θα µπορούσατε να αφήσετε εποχή, αν
τα βγάζατε όλα από επάνω σας. Ο Υπουργός και το επιτελείο του
πρέπει να έχουν όραµα. Πρέπει να σκέφτεται ο Υπουργός. Ο

Υπουργός δεν πρέπει να βλέπει κανέναν στο γραφείο του. Το λέω
εγώ, που έχω κάνει Υπουργός. Πρέπει να έχει όραµα και να
αποφασίζει γι'αυτά τα πράγµατα και όχι να προσπαθεί να κάνει πιο
στενό και κρατικοδίαιτο τον αθλητισµό και να κάνει πελάτη τον
καθένα.
Είχαµε πελάτες τις ΠΑΕ. Τώρα κάνετε τα σωµατεία. Κάνετε µ'αυτό
πελάτη ακόµη και τα παιδάκια που κλοτσάνε την µπάλα στη
γειτονιά.
Λέει ότι πρέπει να έχουν περάσει τρία χρόνια. ∆ηλαδή, τρία χρόνια
τι γίνεται; ∆εν θα παίρνει καµία επιχορήγηση;
Θα αναφερθώ από τα άρθρα 10 έως 30, όπου βλέπουµε ότι αυτό το
πνίξιµο επεκτείνεται και στις ενώσεις και στις οµοσπονδίες.
Εγώ θα επιµείνω στο άρθρο 22. Είναι δυνατόν να αφήνετε τους
υπαλλήλους της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού να µπορούν να
είναι µέλη σωµατείων και οµοσπονδιών και επίσης να τους
διευκολύνετε µε την απόσπασή τους; ∆ιευκολύνετε, δηλαδή,
εκείνους που έχουν και το µαχαίρι και το πεπόνι, έχουν τον
µπεζακτά, έχουν το ταµείο.
Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να τα πούµε τα πράγµατα σωστά. Είναι
δυνατόν οι υπάλληλοι της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού να είναι
µέλη διοικητικών συµβουλίων και οµοσπονδιών, όταν αφαιρείται το
δικαίωµα αυτό από τη θεία του εµπόρου των αθλητικών ειδών στο
χωριό;
Κύριε Υπουργέ, είπα και χθες ότι οι συνεργάτες σας είναι ικανοί µεν,
αλλά έµαθαν τον αθλητισµό µέσα απ'αυτόν το νόµο. ∆εν ήξεραν
αθλητισµό και έφτιαξαν το νόµο. Αυτή είναι η µεγάλη διαφορά. Στο
µυαλό σας έχετε τα µεγάλα σωµατεία, τις µεγάλες οµάδες και τις
µεγάλες οµοσπονδίες. Τα µικρά σωµατειάκια στο χωριό, που είναι
δέκα άνθρωποι που ασχολούνται µε τον αθλητισµό, αυτοί κάνουν
αθλητισµό και τον κρατάνε από την τσέπη τους µε το διχίλιαρο και
το πεντοχίλιαρο.
Επειδή δεν µε παίρνει ο χρόνος, θα πούµε ότι συµφωνούµε
απολύτως µε το άρθρο 29 των ΑΜΕΑ, κύριε Υπουργέ.
'Ερχοµαι στο άρθρο 30, που αναφέρεται στην ΕΠΟ. Το άρθρο αυτό
αφορά τους υπαλλήλους της ΕΠΟ, την εσωτερική οργάνωση της
οµοσπονδίας. Τους κάνετε δηλαδή δηµοσίους υπαλλήλους;
Ουσιαστικά αυτό κάνετε. Τους βάζετε στο δηµόσιο τοµέα. 'Ετσι δεν
είναι; ∆ιότι τους υπαγάγετε στο ν.2470/97. 'Αρα, εδώ καταργούνται
οι συλλογικές συµβάσεις. Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Εκτός
αν είναι επιλογή σας, αλλά να µας το πείτε, αν είναι έτσι. Ευχαριστώ
πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆ύο κουβέντες θέλω να πω.
Είπατε και χθες για το θέµα της βίας στα γήπεδα και της διαιτησίας,
ότι όταν θα συζητήσουµε τα άρθρα θα υπάρξει µια ανάλογος
προσαρµογή σ'αυτές τις διατάξεις, ώστε να µπορέσει να καταστεί
δυνατό ό,τι είναι εφικτό για την αντιµετώπιση αυτής της κατάστασης.
Στο άρθρο 1, ο σκοπός του σωµατείου, όπως είπαµε, είναι
περιορισµένος, είναι δηλαδή ένας σκοπός γραµµατικής
διατύπωσης, που έχει σχέση µε τη συµµετοχή του αθλητή στους
αγώνες. 'Επρεπε να έχει ευρύτερο περιεχόµενο για την πνευµατική
του, την πολιτιστική του ανάπτυξη, τον κοινωνικό προσανατολισµό
του κλπ.
Στο άρθρο 3 για την παράβαση του νόµου περί ναρκωτικών, όταν
έχει µπει στις οικείες θεραπευτικές κοινότητες και έχει θεραπευθεί,
θα πρέπει να µπορεί να είναι µέλος του σωµατείου.
Να απασχολείται πάλι µε τα ναρκωτικά; Να τον ξαναστείλουµε στα
ναρκωτικά δηλαδή; Καλύτερα να είναι µέλος αθλητικού σωµατείου.
Είπα για τα ναρκωτικά, διότι αφού τον παίρνουµε από εκεί και
περνάει από τη θεραπευτική κοινότητα, να τον ξαναστείλουµε στα
ναρκωτικά; Ας είναι µέλος του σωµατείου, για να απασχολείται. Ας
το δείτε αυτό.
Στο άρθρο 5, να ισχύσει η απλή αναλογική.
Στο άρθρο 7, το αθλητικό σωµατείο έχει εµπορικό χαρακτήρα.
Είπαµε ότι διαφωνούµε όλοι. Θα πρέπει να µην υπάρχει
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αντίτιµο και, εν πάση περιπτώσει, ας καταργηθεί και το ΦΠΑ.
Στο άρθρο 8, για την επιχορήγηση. Εσείς έχετε µεγαλύτερη πείρα.
Εάν έχετε επιχορηγήσει στο παρελθόν σωµατεία του ενός και των
δύο ετών, που πήγαν κατά διαόλου και έχετε πείρα ότι έπρεπε να
γίνουν τρία χρόνια, τι να σας πω; Πάντως, αν δώσατε και πήγαν
περίπατο και έχετε πείρα ότι πρέπει να είναι τρία χρόνια, αυτό είναι
ένα θέµα. Εν πάση περιπτώσει, όµως, προκειµένου να
αναπτυχθούν, καλό είναι να υπάρχουν όροι µε τους οποίους να
διακριβώνεται κατά ποίον τρόπο µπορούν να αναπτυχθούν και να
τους δίνουµε και µέχρι τα τρία χρόνια.
'Οσον αφορά το άρθρο 11, στην παράγραφο 2, να γίνει
διπλασιασµός των ατόµων. ∆εν έχω τίποτα άλλο να πω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητάµε, όπως και
χθες ελέχθη από πολλούς συναδέλφους του Κοινοβουλίου, ένα
σηµαντικότατο νοµοσχέδιο.
Θα ήθελα, πριν εξειδικεύσω στη συγκεκριµένη ενότητα των άρθρων
από το 1 εώς το 30 του πρώτου τµήµατος εκ 58 άρθρων, να δώσω
δυο- τρεις κατά την άποψή µου απαντήσεις στις αιτιάσεις που
εξετέθησαν σαν κριτική κατά του νοµοσχεδίου. Ειπώθηκε ότι δήθεν
το νοµοσχέδιο έρχεται καθυστερηµένα να καλύψει κενά κλπ. της
µέχρι σήµερα ισχύουσας νοµοθεσίας. Αυτό δεν αναιρεί τίποτα από
την αρτιότητα του νοµοσχεδίου, από την αποτελεσµατικότητα της
νέας θεσµικής µεταρρύθµισης που γίνεται στο µεγάλο κεφάλαιο του
αθλητικού χώρου.
Μία δεύτερη αιτίαση είναι ότι η σιωπή, ή καλύτερα η µη αντίδραση -
και αυτήν τη λογική, οµολογώ, κύριε Υπουργέ, ότι δεν την
καταλαβαίνω- στο νοµοσχέδιο ερµηνεύεται από κάποιους κυρίους
σαν συµβιβασµό του Υπουργείου στα ειδικά υπονοούµενα
συµφέροντα και στις διαπλοκές. Η σιωπή είναι συνειδητή και
εκφράζει τη συµφωνία σαν προϊόν ενός ευρύτατου διαλόγου που
έγινε από το Υπουργείο για τη συγκρότηση αυτού του νοµοσχεδίου.
Λέω, λοιπόν, ότι η ερµηνεία που δίνεται από κάποιους είναι εντελώς
περίεργη και είναι άσχετη και µε τη λογική.
'Ενα τρίτο σηµείο της κριτικής είναι ότι παρεµβαίνει το κράτος. Αυτό
είναι καθιερωµένο µε το Σύνταγµα του 1975- 1986 και καλύπτεται
από το άρθρο 16 παράγραφος 9, όπου καθορίζει ότι είναι υπό την
προστασία και την εποπτεία του κράτους ο αθλητισµός. Εποµένως
δεν θα µπορούσε να αποκολληθεί το νοµοσχέδιο, έξω από το
πνεύµα του Συντάγµατος.
Πέραν όµως αυτού, αυτό το σπουδαίο κεφάλαιο του αθλητισµού δεν
µπορεί να µη γίνεται µέσα σε ένα πλαίσιο γενικότερης εποπτείας και
ελέγχου από το κράτος, στην οικονοµική διαχείριση, στις ρυθµίσεις,
στις λειτουργίες εφαρµογής του νόµου και όλα αυτά τα πράγµατα
που πρέπει να δίνουν στίγµα, προβολή και αντανάκλαση στο
πνεύµα του Συντάγµατος στην παράγραφο 9 του άρθρου 16.
Τώρα, τα κύρια σηµεία που περιέχει η συζητούµενη ενότητα από το
άρθρο 1 µέχρι και το 30. Περιλαµβάνουν τις διατάξεις για τα
αθλητικά σωµατεία -από το άρθρο 1 µέχρι και το 9- και καθορίζονται
από την έννοια, το σκοπό, το διοικητικό συµβούλιο, τις
υποχρεώσεις, τα δικαιώµατα κλπ.
Και όλες αυτές οι λεπτοµέρειες που υφαίνουν το πλαίσιο µέσα στο
οποίο αναπτύσσονται, συνδέονται οργανικά και ιεραρχικά και
επιτελούν τον προβλεπόµενο σκοπό, τα αθλητικά σωµατεία. ∆εν
έχω να προσθέσω τίποτα, ψηφίζω αυτήν την οµάδα των άρθρων.
Το δεύτερο σηµείο είναι τα άρθρα από 10 µέχρι 19, που καλύπτουν
τις αθλητικές ενώσεις. Και εδώ υπάρχει ένας οργανικός δεσµός και
καλύπτονται όλες οι λεπροµέρειες που πρέπει να καλύψει το
νοµοσχέδιο γι'αυτήν την ένωση των αθλητικών σωµατείων.
Η τρίτη οµάδα είναι από το 20 µέχρι το 30, που περιλαµβάνει τις
αθλητικές οµοσπονδίες και περιλαµβάνει τον αθλητισµό των
ατόµων µε ειδικές ανάγκες. Είναι µία νεοφανής ρύθµιση η τελευταία,
που καλύπτει ένα κοινωνικό αίτηµα µε ευρύτερες διαστάσεις
ανθρωπιάς και πρόνοιας και που εξισώνει, αν θέλετε ανυψώνει, την

έννοια του πολιτισµού, του αθλητισµού, σε ευρωπαϊκές διαστάσεις.
Η συνολική, πιστεύω, ενότητα από το 1 µέχρι το 30, που καλύπτει
αυτά τα τέσσερα κεφάλαια, δίνει διάσταση στο τµήµα ένα του
νοµοσχεδίου, στον ερασιτεχνικό αθλητισµό, που έρχεται να τον
διαχωρίσει από τον επαγγελµατικό αθλητισµό και να δώσει ένα νέο
στοιχείο στη γενική αποτίµηση, ότι έχουµε µια ριζική µεταρρύθµιση
στον αθλητικό χώρο.
Ψηφίζω τα άρθρα από 1 µέχρι 30.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κουρουµπλής έχει το
λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε µια εποχή
που τα φαινόµενα της µοναξιάς διολισθαίνουν τον άνθρωπο σε
καταστάσεις ατοµοκεντρισµού, αυτισµού, ακόµα και απελπισίας, µε
σηµαντικές επιπτώσεις και επιδράσεις στον ψυχικό του κόσµο,
συζητούµε τη δηµιουργία και τη διαµόρφωση ενός θεσµικού
πλαισίου για έναν ιδιαίτερης σηµασίας τοµέα, που έχει να κάνει µε
την ποιότητα της ζωής και που αναφέρεται στο χώρο του
αθλητισµού.
∆ιαµορφώνουµε δηλαδή ένα σύγχρονο θεσµικό πλαίσιο, µε το
οποίο µπορούµε να διαµορφώσουµε τους όρους και τις συνθήκες
προσπέλασης του πολίτη σ'αυτήν την υπόθεση, που έχει να κάνει
µε την αναβάθµιση της ποιότητας της ζωής του. Είναι ένας τοµέας,
που θα έλεγα είναι µια µορφή αντίστασης απέναντι σ'αυτά τα
φαινόµενα που σπρώχνουν τον άνθρωπο στα τάρταρα της
απελπισίας, όταν µέσα από το µαζικό αθλητισµό αναδεικνύονται και
καθιερώνονται αξίες αλληλεγγύης, επικοινωνίας, που είναι τόσο
αναγκαίες στην εποχή µας, για να µη νιώθουµε ως άνθρωποι όλο
και περισσότερο µόνοι.
Βεβαίως είναι πολύ σηµαντικό το ότι έρχεται ένα τόσο µεγάλο
θεσµικό πλαίσιο έπειτα από πάρα πολλά χρόνια, όπου βεβαίως
έγιναν διάφορες προσπάθειες από προηγούµενους Υπουργούς και
από προηγούµενες Κυβερνήσεις, για να µην αδικήσουµε και την
προσπάθεια της κ. Πετραλιά. Το θεσµικό όµως αυτό πλαίσιο είναι
ένα σύνολο διατάξεων, που πραγµατικά διαµορφώνει νέους όρους.
Βεβαίως µπορεί κανείς να έχει να κάνει πολλές παρατηρήσεις για τη
συµπλήρωση ορισµένων διατάξεων που θα αναδεικνύουν την
ποιότητα της διαφάνειας σε ορισµένους τοµείς του αθλητισµού, για
τους οποίους υπάρχουν έντονες υποψίες που ταλανίζουν και
τριβελίζουν το µυαλό και την ψυχή των πολιτών, κύριε Υπουργέ,
ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά το ρόλο των διαιτητών και αυτό που
συµβαίνει στην Ελλάδα και που ουσιαστικά τιτρώσκει την αξιοπιστία
της πολιτείας, όταν αυτά τα φαινόµενα τα αφήνουµε να περιρρέουν
και δεν τα εξοβελίζουµε.
Βεβαίως, πρέπει να πω ότι και σ'αυτόν τον τοµέα των διατάξεων
υπάρχει µια βελτίωση, όχι ίσως η καλύτερη.
Επίσης, θα έπρεπε να ήταν ακόµα πιο έντονη και καινοτόµα η
παρέµβασή σας σε ό,τι αφορά την ευθύνη των αθλητικών
σωµατείων απέναντι στη βία που παρατηρείται στα γήπεδα.
Ωστόσο, οι διατάξεις που αφορούν το µαζικό αθλητισµό, που
διαµορφώνουν δηλαδή καλύτερους όρους προσπέλασης του απλού
πολίτη, ανεξάρτητα από την οικονοµική του θέση, σε δικαίωµα στον
αθλητισµό. Είναι µια καθιέρωση αρχής πολύ σηµαντική, που έχει να
κάνει µε την αναβάθµιση του αθλητισµού.
Στο άρθρο 29 για πρώτη φορά κατοχυρώνονται και καθιερώνονται
οι διατάξεις που δίνουν το δικαίωµα σε συνανθρώπους µας, οι
οποίοι µέσα από την ιδιαιτερότητά τους έχουν το δικαίωµα στον
αθλητισµό και στον πρωταθλητισµό, αλλά από ρατσιστικές
συµπεριφορές µιας αδιάφορης πολιτείας για πάρα πολλά χρόνια
τους άφηνε στο περιθώριο, όπως και σε άλλους τοµείς της ζωής.
Γιατί το δικαίωµα στη ζωή είναι δικαίωµα όλων των ανθρώπων
ανεξάρτητα από την ιδιαιτερότητα που µπορεί να έχουν στη ζωή
τους και στο σώµα τους. Και µια κοινωνία που θέλει να έχει
κοινωνική ταυτότητα, αποδεικνύει αυτήν την ταυτότητα όχι µε λόγια,
όχι µε ψευτοφιλανθρωπίες, αλλά µε διατάξεις που έµπρακτα και µε
ευαισθησία παρέχουν τη δυνατότητα στον κάθε άνθρωπο µέσα
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από την ιδιαιτερότητά του να συµµετέχει στη ζωή, ώστε αυτή η
ιδιαιτερότητα να µην είναι κοινωνική διάκριση αλλά κοινωνικό
δικαίωµα.
Πιστεύω ότι µε αυτές τις διατάξεις το νοµοσχέδιο που συζητάµε
γίνεται πιο ανθρώπινο και πιο ευαίσθητο.
Ωστόσο, κύριε Υφυπουργέ, θα πρέπει αυτές οι διατάξεις να µπουν
αµέσως σε εφαρµογή και να στηριχθούν οι πρωτοβουλίες σ'αυτόν
το χώρο έµπρακτα. ∆ιότι ειλικρινά και σας σέβοµαι και σας αγαπώ
και σας εκτιµώ, αλλά θα είµαι πολύ αυστηρός µαζί σας, αν πολύ
σύντοµα αυτές οι διατάξεις δεν γίνουν πράξεις.
'Ισως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να εξετάσετε και την περίπτωση
ύπαρξης µιας οµοσπονδίας, για να λυθούν ορισµένα προβλήµατα
που ταλανίζουν αυτόν το χώρο, όπως ταλανίζουν και άλλους
χώρους, γιατί 'Ελληνες είναι και αυτοί και µας διακρίνει, αν θέλετε,
αυτό το ταπεραµέντο το µεσογειακό.
Επίσης, θα ήθελα να σας παρακαλέσω, κύριε Υπουργέ, να λάβετε
υπόψη σας τις παρατηρήσεις των συναδέλφων όσο το δυνατόν
περισσότερο, γιατί είναι ένα σχέδιο νόµου, ένα θεσµικό πλαίσιο,
που για πολλά χρόνια θα διέπει αυτόν τον ευαίσθητο τοµέα, έναν
τοµέα που πρέπει να µας ενώνει ως ανθρώπους και να µη µας
χωρίζει ως κόµµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Ιωάννης
Ζαφειρόπουλος έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω τις
επισηµάνσεις που θα ήθελα να κάνω στην ενότητα που συζητούµε
από την απαράδεκτη κατά την άποψή µου διάταξη που περιέχεται
στην παράγραφο 5 του άρθρου 22, σύµφωνα µε την οποία ο
υπάλληλος της Γενικής Γραµµατείας, που εκλέγεται πρόεδρος,
γενικός γραµµατέας, διευκολύνεται στην υπηρεσιακή του
δραστηριότητα.
Υπάρχει µια αντίφαση αυτής της διάταξης µε το γενικό πνεύµα που
διέπει το νοµοσχέδιό σας και αναφέροµαι στα κωλύµατα τα οποία
κατά τρόπο επιτυχή και νοµοτεχνικά άψογο έχετε ορίσει για τις
κατηγορίες των προσώπων, που δεν µπορούν να αναµειγνύονται
όχι µόνο στη διοίκηση αλλά και να είναι µέλη σωµατείου. 'Αρα, κατά
µείζονα λόγο θεωρώ απαράδεκτο να υπάρξει αυτή η διάταξη.
Και σας καλώ για λόγους ευθιξίας και ευαισθησίας, που έχετε
επιδείξει κατά τη συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου και στην
επιτροπή και εδώ, να συµφωνήσετε και στην πρόταση της κ.
Πετραλιά, την οποία και εγώ επαναλαµβάνω, να αποσυρθεί αυτή η
διάταξη και να διατυπωθούν τα κωλύµατα µε τέτοιον τρόπο, ώστε
να περιλαµβάνουν σ' αυτά και τους υπαλλήλους του ΓΓΑ.
∆εν θα ήθελα να επιµείνω στην ανάλυση των στοιχείων και των
επιχειρηµάτων εκείνων, τα οποία συνηγορούν για την αποδοχή της
πρότασής µου. Εάν όµως υπάρχει από σας άρνηση να αποδεχθείτε
αυτήν την πρόταση που σας κάνουµε τότε θα πρέπει να µπούµε
στην ουσία της διάταξης.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Αν µου
επιτρέπετε, κύριε συνάδελφε. ∆εν θα πρέπει να αγνοείτε ότι
υπάρχει µια πραγµατική κατάσταση, ότι αυτήν τη στιγµή
"επιτρέπεται υπάλληλος της ΓΓΑ να µετέχει σε διοίκηση
οµοσπονδίας και ότι υπάρχουν αρκετοί υπάλληλοι στις διοικήσεις
των οµοσπονδιών. Αν εισαχθεί ένα τέτοιο κώλυµα, σηµαίνει ότι η
Βουλή αποφασίζει να καθαιρεθούν οι υπάλληλοι της ΓΓΑ από τις
εκλεγµένες διοικήσεις.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, υπάρχει
νοµοτεχνική λύση. ∆ώστε µεταβατικότητα στη διάταξη. Κάνετε
διάταξη και να πείτε ότι θα ισχύσει µετά την εκπνοή της θητείας των
ήδη υπηρετούντων. Υπάρχει λύση. Αρκεί να θέλουµε.
Αλλά για να µη χάνω το χρόνο µου- κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να
έχω την ανοχή σας- θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να αναφερθώ και σε
ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα, που έχει να κάνει µε τη διάθεση των
περιουσιακών στοιχείων των σωµατείων, των ενώσεων κλπ., σε
περίπτωση διάλυσης, όπου µετά την εκκαθάριση περιέρχονται στη
ΓΓΑ. Θα µε εύρισκε σύµφωνο αυτή η διάταξη, αν είχε και την
ακόλουθη προσθήκη, κύριε Υπουργέ. ∆ηλαδή να προστεθεί ένα νέο
εδάφιο ή να συνεχιστεί η διάταξη µε την προσθήκη της ακόλουθης

φράσης: "Εκτός εάν µε το καταστατικό έχουν ταχθεί για την
εξυπηρέτηση άλλου δηµόσιου σκοπού αθλητικού χαρακτήρα".
∆ηλαδή, όταν ένα σωµατείο στο καταστατικό προβλέπει ότι θέλει να
αφιερωθεί η περιουσία του, σε περίπτωση διάλυσης, σε ένα ίδρυµα
αθλητικών ερευνών, δηµοσίου χαρακτήρα, θα αποκλείσετε εσείς
αυτήν τη δυνατότητα και θα τη διαχειριστεί η ΓΓΑ;
Θα σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει εδώ και µια αντίφαση.
'Εχετε την διάταξη της παραγράφου 3 του άρθρου 16, όπου λέτε ότι
σε περίπτωση διάλυσης αθλητικής ένωσης όλα τα περιουσιακά της
στοιχεία µετά την εκκαθάρισή της περιέρχονται στην οικεία αθλητική
οµοσπονδία. Εδώ σηµαίνει ότι έχετε διαφορετικό κριτήριο σε σχέση
µε την περιέλευση της περιουσίας του διαλυοµένου σωµατείου.
Αφού λοιπόν έχετε στο µυαλό σας την αίσθηση της
διαφορετικότητας που µπορεί να έχει κάθε περίπτωση, γιατί δεν
προσθέτετε ή αυτήν τη διάταξη που σας προτείνω "εκτός εάν µε το
καταστατικό έχουν ταχθεί ..." ή να αφήσετε στα καταστατικά την
απόφαση για το πού θα διατίθεται η περιουσία σε περίπτωση
διάλυσης;
Θα είµαι αποσπασµατικός, προσθέτοντας λίγες ακόµα λέξεις, κύριε
Υπουργέ, για τη διάταξη του άρθρου 24, παράγραφος 8, όπου µε
την παράγραφο αυτή θεσπίζετε ουσιαστικά εκλογικό αθλητικό
δίκαιο. Η διάταξη αυτή ως προς το πνεύµα είναι σωστή και έτσι
πρέπει να γίνεται, να υπάρχει η δυνατότητα συγκρότησης ισχυρών
πλειοψηφιών, ώστε να µπορεί να πραγµατοποιείται το έργο το
οποίο έχουν να κάνουν οι αθλητικές οµοσπονδίες. 'Οµως, στη
διάταξη αυτή υπάρχει και ένα εδάφιο, σύµφωνα µε το οποίο ο
πρώτος συνδυασµός παίρνει το 70% του συνόλου του αριθµού των
µελών του συµβουλίου, οι υπόλοιπες έδρες κατανέµονται αναλογικά
στους άλλους, υπό την προϋπόθεση ότι ο καθένας συγκεντρώνει
ποσοστό τουλάχιστον 20%.
Με αυτό τι λετε τώρα; 'Εχουµε 70% και 20% µας κάνει 90%. 'Αρα
υπάρχει ένα 10% που δεν θα εκπροσωπηθεί. Και σε περίπτωση
που κανένας απ' αυτούς δεν συγκεντρώσει το αναφερόµενο
ποσοστό ψήφων, ο πλειοψηφίσας συνδυασµός εκλέγει το σύνολο
των µελών του διοικητικού συµβουλίου.
Εδώ υπάρχει µια, όχι αντίφαση, µια ετερογωνία εκλογικών σκοπών.
Για όνοµα του Θεού!
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Είναι δυνατόν σε µια περίοδο όπου οι αναλογικές εκπροσωπήσεις
στο επίπεδο των δηµοκρατικά νοµιµοποιηµένων συλλογικών
οργάνων τείνουν να καταστούν κανόνας; Εδώ αναφέρεται µια
διάταξη η οποία τουλάχιστον είναι περίεργη,για να µην πω τίποτε
άλλο.
Θα σας πρότεινα, ο πλειοψηφών συνδυασµός να εκλέγει
οπωσδήποτε τα 2/3 και στους υπόλοιπους συνδυασµούς να
κατανέµονται αναλογικά οι έδρες βάζοντας ένα πολύ χαµηλό
πλαφόν. Το πλαφόν αυτό δεν µπορεί να είναι µεγαλύτερο, κύριε
Υπουργέ, από το 5%-6%. ∆εν είναι δυνατόν. ∆ηµιουργούµε µια
ιδιότυπη διαδικασία περιθωριοποίησης εκείνων που έχουν διάθεση
να προσφέρουν στη διοίκηση των οµοσπονδιών. Θα σας
παρακαλούσα να το δείτε, κύριε Υπουργέ. ∆εν έχω χρόνο να
αναφερθώ και σε δυο -τρια άλλα σηµεία που είχα στη διάθεσή µου,
ίσως το κάνουµε αργότερα. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Χρυσανθακόπουλος έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο στο άρθρο 30,
τελευταία παράγραφος. Στα προηγούµενα δεν θέλω να κάνω
σχόλια. Εάν υπάρχει µια αντίληψη ότι οι διαµορφούµενες
πλειοψηφίες µπορούν να έχουν και µια ισχυροποιηµένη δυναµική
σε  επίπεδο  αριθµού  στα  ∆.Σ.  για  να  εδραιώνουν  τις
αποφάσεις  τους,  αυτό  είναι  µια  πτυχή  την  οποία  θα  'λεγε
κανείς,  η  εκάστοτε  αριστοκρατία,  ιστορικά,  όταν  κρίνει  τον
εαυτό  της  επαρκή,  αρχίζει  και  λαµβάνει  υπόψη  της  ως
υπολειπόµενη  την  µειοψηφία.  'Οµως  θεωρώ  ότι  σ'αυτόν  τον
αθλητικό  χώρο  -και  συµφωνώ  µε  τον  προηγούµενο  συνάδελφο-
θα  µπορούσε  στο  µέλλον  να  αποτελέσει  τροχοπέδη  για  την
ανάδειξη  νέων  πλειοψηφιών  συνείδησης.  Γιατί  θα  κατά-
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στήσει σε µόνιµο επαγγελµατικό χαρακτήρα δυναµικό, παράγοντες
οι οποίοι, υποτίθεται, έχουν µια καλή διάθεση να προσφέρουν, διότι
αγαπούν ένα άθληµα.
Αλλά, ας έλθω στην παράγραφο 3 του άρθρου 30, που είναι ένα
από τα καθοριστικότερα ζητήµατα. Εδώ, ακριβώς, για να
διευκολυνθούν οι οµοσπονδίες, κατανοώντας το πνεύµα της
εισήγησης, εξαιρούνται αρκετές ειδικότητες του ν. 2190, παρ'ό,τι θα
όφειλε να εφαρµοστεί πιο γενικευµένα ο νόµος, µια και
υπεισέρχεται. Γιατί ένας γιατρός ειδικότητας έχει συγκεκριµένα
επιστηµονικά προσόντα για να αξιολογηθεί αν είναι καταλληλότερος
κάποιου άλλου, ώστε να χρησιµοποιηθεί. 'Ενας φυσικοθεραπευτής
έχει απλά µια ειδικότητα. Επιλέγεται µε βάση τα προσόντα του. Θα
έλεγα ότι µπορεί να λειτουργήσει ο νόµος µε την απόλυτη
αυστηρότητα και οποιοσδήποτε προσλαµβάνεται και µε τον 2190,
ακόµα και σε θέσεις οργανικές και µόνιµες, θεωρητικά, περνάει µια
τριετία για να µονιµοποιηθεί οριστικά. 'Ετσι είναι ο νόµος για όλους
τους δηµοσίους υπαλλήλους που πρωτοπροσλαµβάνονται. Είναι
δόκιµοι. Και αν γι'αυτούς υπάρχουν αναφορές ότι δεν έχουν το
φιλότιµο, εκδιώκονται αµέσως. Για παράδειγµα, ο φροντιστής,
δηλαδή ένας που κάνει δουλειές βοηθητικές, δεν κατάλαβα γιατί
αυτός θα πρέπει να επιλέγεται µε βάση υποκειµενικά κριτήρια; Σεις
πιστεύετε ότι κάποιο ∆.Σ. γνωρίζει τόσο πολύ καλά προσωπικά το
µεγάλο προσόν ενός που έχει κάνει µια αίτηση και τον παίρνουν ως
φροντιστή; Τόσο πολύ καλά τον ξέρουν; Από τι και µε ποια
δεδοµένα; Ποιο τεστ έχει κάνει δηλαδή;
Να υπάρξουν, λοιπόν, αντικειµενικά τα κριτήρια. Εγώ θα έλεγα ότι ο
2190 δεν εµποδίζει σε καµία περίπτωση να τεθούν όροι
συγκεκριµένων ειδικών προσόντων λεπτοµερειακά, για κάποιον
που χρειάζεται σε πολύ εξειδικευµένους στόχους. Και να έχει τα
περισσότερα προσόντα, έχει ιδιαίτερη σηµασία αυτό. Να µην είναι ο
οποιοσδήποτε άσχετος. Γιατί ο γιατρός ειδικότητας έχει προσόντα.
Επίσης δεν κατανοώ τι σηµαίνει, επαγγελµατικά, δηλαδή, δεν ξέρω
ποια είναι αυτού του είδους υπαλληλική θέση "συντονιστής
συνεργάτης". Τι σηµαίνει συντονιστής συνεργάτης;
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: 'Εχει διάταξη.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µιλάµε για τον ειδικό
συνεργάτη. 'Αλλος ο ειδικός συνεργάτης. Το λέει στην αρχή. Ο
ειδικός συνεργάτης είναι διάταξη. Σαφώς. Και εδώ είναι µια µεγάλη
υπόθεση. Αναφέροµαι παρακάτω, σε συντονιστές συνεργάτες που
προσλαµβάνονται εκτός ν. 2190.
Εγώ αυτήν τη διάταξη δεν µπορώ να την κατανοήσω. Κατανοώ τις
προθέσεις και τους στόχους να πετύχουν οι οµοσπονδίες. ∆εν
κατανοώ, όµως, διατάξεις οι οποίες συµπεριλαµβάνουν δεκαπέντε
διαφορετικές ειδικότητες και τις εξαιρούν του ν. 2190.
Θα παρακαλέσω, εδώ είναι Βουλή. Εδώ ψηφίζουµε. ∆εν µπορεί ο
ένας νόµος που ψηφίζεται να καταργεί τον άλλον που έχει
προψηφιστεί και αποτελεί θεµέλιο λίθο οικοδόµησης µιας
αντίληψης, που απ' όλες τις πλευρές της Βουλής περνάει στο
Σύνταγµα, για αντικειµενικό τρόπο προσλήψεων όλων των φορέων
εκείνων που διαχειρίζονται δηµόσιο χρήµα.
Παρακαλώ, να το εξετάσετε και µε τους συνεργάτες σας, κύριε
Υπουργέ. Εγώ, καλή τη πίστει, θέτω τα ζητήµατα αυτά. Πιστεύω,
όµως, ότι πρέπει να τα δούµε και πρέπει επ' αυτών η Βουλή να
υπερασπιστεί και το νοµικό της κεκτηµένο, όταν επισήµως δεν
αµφισβητείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή δυστυχώς
χθες δεν πρόλαβα να µιλήσω επί της αρχής, θα ήθελα πολύ
σύντοµα να τονίσω και να πω, ιδιαίτερα σε κάποιους συναδέλφους -
και επαναλήφθηκε σήµερα και από τον κ. Κουναλάκη- που είπαν ότι
είκοσι πέντε χρόνια τώρα δεν υπάρχει κάποιος νόµος και δεν
υπήρξε µια νοµοθετική πρωτοβουλία, τα εξής: Υπήρχε ο νόµος
1958 που η Νέα ∆ηµοκρατία είχε φέρει και ρύθµιζε τον
επαγγελµατικό αθλητισµό και υπήρχε και το νοµοσχέδιο το οποίο
ήταν έτοιµο να κατατεθεί τόσο από την κ. Πετραλιά, όσο και από

εµένα τον ίδιο -που κατετέθει τέλος Αυγούστου- για τον ερασιτεχνικό
αθλητισµό και δεν µπορούσε να συζητηθεί κατά τη διάρκεια των
καλοκαιρινών τµηµάτων, διότι είχε διατάξεις που αφορούσαν τα
εκλογικά συστήµα και ήθελε Ολοµέλεια.
Το λέω αυτό, διότι ο κ. Κουναλάκης είπε και άφησε υπονοούµενα
ότι δεν καταλάβαµε και δεν πήραµε ποτέ µια πειστική απάντηση για
το τι έγινε και οι νόµοι αυτοί ερχόντουσαν και έφευγαν. Ας ρωτήσει,
λοιπόν, το σηµερινό Υφυπουργό, ο οποίος τότε αντέδρασε ως
επικεφαλής του ΚΤΕ ΠΑ.ΣΟ.Κ. Αθλητισµού, γιατί δεν ήθελε να
περάσει µέσα από τα θερινά Τµήµατα.
'Οσον αφορά τώρα το νοµοσχέδιο, θα ήθελα να σας πω, κύριε
Υπουργέ, ότι κατ' αρχήν όλες οι παρατηρήσεις οι οποίες έχουν γίνει
είναι ουσιαστικά προς τη σωστή κατεύθυνση και θα έπρεπε να σας
προβληµατίσουν και να κάνετε δεκτές πολλές απ' αυτές.
Πολύ σύντοµα εγώ θα σας πω κατ' αρχήν για τα σωµατεία και τα
µέλη και δεν θα σας πω για το άρθρο 2 ή 3 ή 4, διότι εδώ υπάρχει
συνδυασµός διατάξεων. Φερ' ειπείν, θα σας πω ότι λέτε πως
πρέπει να έχει ειδική αναγνώριση το αθλητικό σωµατείο για να
συµµετέχει στην ένωση ή στην οµοσπονδία κ.ο.κ., όµως στις
µεταβατικές διατάξεις για τις τώρα αρχαιρεσίες λέτε ότι την
αναγνώριση αυτή θα του τη δώσει η οµοσπονδία. ∆ηλαδή το
σωµατείο θα ψηφίσει ανάλογα µε το αν η οµοσπονδία το κρίνει ή
όχι και όχι µε την ειδική αθλητική αναγνώριση την οποία εσείς θα
έχετε. Αυτό βρίσκεται στις µεταβατικές διατάξεις, κύριοι συνάδελφοι,
έτσι για να γνωρίζουµε, δηλαδή, τι πρόκειται να γίνει στις
αρχαιρεσίες που ήδη θα γίνουν. ∆ιότι κάποιοι έλεγαν ότι µπαίνει µια
τάξη. Ποια τάξη; ∆εν υπάρχει τάξη. Πλήρης αταξία θα υπάρχει. 'Ο,τι
θα θέλουν οι οµοσπονδίες και όποια σωµατεία θα έχουν
αναγνωρίσει, χωρίς να µπορεί ο κύριος Υπουργός που ασκεί µια
παρεµβατική πολιτική να µπορεί να παρέµβει. Αυτοί θα ψηφίσουν
για τις οµοσπονδίες.
Το δεύτερο που θέλω να σας πω, κύριε Υπουργέ, είναι ότι µάλλον
έχετε στο µυαλό σας κριτήρια για τα σωµατεία των µεγάλων
πόλεων. 'Εγινε και µια αναφορά από την Κοινοβουλευτική µας
Εκπρόσωπο να µπορέσουµε να κάνουµε µια διαβάθµιση των
σωµατείων. ∆εν µπορεί τα σωµατεία του χωριού να τα βλέπετε σαν
τα σωµατεία των µεγάλων πόλεων. ∆εν µπορεί να έχετε ένα
ισοπεδωτικό και αυθαίρετο κριτήριο και να τα ισοπεδώνετε όλα.
Βεβαίως όλοι θέλουµε να µπει µια τάξη στα σωµατεία, στα
σωµατεία µάλιστα που διαχειρίζονται πάρα πολλά χρήµατα. Εδώ
όµως υπάρχουν σε χωριά ή σε µικρές πόλεις και κωµοπόλεις
σωµατεία αθλητικά, τα οποία συντηρούνται και ζουν µέσα από τους
αθλητές τους. ∆εν είναι ανάγκη να τα βλέπετε όλα κάτω από το
πρίσµα του ποδοσφαίρου ή του µπάσκετ. Υπάρχουν και άλλα
αθλήµατα, τα οποία καλλιεργούν σωµατεία χωριών και δεν µπορείτε
σεις να τους απαγορεύσετε να έχουν τέτοιου είδους "προνόµιο".
'Ακουσα προχθές τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο, ο οποίος
έκανε µια εισήγηση καθ'όλα θετική, να µας λέει ότι πρέπει σε όλα τα
σωµατεία να µπει αυτή η διάταξη, σύµφωνα µε αυτήν την οποία και
εσείς φέρνετε.
Θα σας θυµίσω, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ,
ότι υπάρχει κατατεθειµένη τροπολογία από συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ, στην περίοδο µάλιστα που ήσασταν εσείς Υφυπουργός
Οικονοµικών, εάν θυµάµαι καλά, όπου ζητούσε πράγµατι τα
σωµατεία, κυρίως των µικρών πόλεων και των χωριών, να µην
υποχρεούνται να έχουν βιβλία και στοιχεία του Κώδικα
Φορολογικών Στοιχείων. Γι' αυτό ακριβώς θα ήθελα να σας πω,
κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει να κάνετε µία διάκριση, µία διαβάθµιση
και σε αθλήµατα και σε πόλεις.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Παρακαλώ να έχω την ανοχή σας για λίγο, κύριε Πρόεδρε.
∆εν µπορεί και δεν νοείται η Πάτρα, ας πούµε, να έχει την ίδια
µεταχείριση µε κάποιο χωριό της Αχαϊας, όπου σε ένα χωριό µπορεί
να είναι δεκαπέντε - είκοσι αθλητές και να έχουν ένα σωµατείο και
να το συντηρούν.
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Σηµειώστε, κύριοι συνάδελφοι, ότι στα κωλύµατα δε, των µελών του
σωµατείου είναι να είσαι και αθλητής του σωµατείου. ∆ηλαδή οι
αθλητές του σωµατείου, που γνωρίζουµε στα χωριά, που αυτοί είναι
τα µέλη και το συντηρούν, δεν θα µπορεί να είναι µέλη του
σωµατείου, σύµφωνα µε το άρθρο 3.
Το άρθρο 7, που αφορά τα βιβλία, θα πρέπει να το δείτε.
Στο άρθρο 8 σας είπα ότι στις µεταβατικές διατάξεις, χωρίς να έχει
ειδική αθλητική αναγνώριση, ψηφίζει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ποια διάταξη;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Στις µεταβατικές, στο άρθρο 135,
κύριε Υπουργέ. Θα σας τα πω τότε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Στην
παράγραφο 11;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: ∆εν έχει σηµασία, θα σας πω ποια
είναι. 'Οποιος είναι συντάκτης, το ξέρει.
Το άρθρο 11 αφορά τα µέλη. Κύριε Πρόεδρε, πρέπει εδώ κάποτε να
τεθεί ουσιαστικά το ζήτηµα της εκπροσώπησης των σωµατείων.
'Ολοι γνωρίζουµε, κύριε Υπουργέ, και εσείς και όσοι διατελέσαµε και
όσοι ασχολούµαστε µε τα αθλητικά, ότι τα σωµατεία ορίζουν
εκπροσώπους στις ενώσεις και οι ενώσεις στις οµοσπονδίες όποιον
θέλουν, χωρίς κανένα κριτήριο, ακόµα και το γραµµατέα σας. Το
γραµµατέα του Υπουργού ή το γραµµατέα του Βουλευτού της
περιοχής µπορεί, αν θέλουν, να τον ορίσουν εκπρόσωπο. Ναι ή όχι;
Ναι.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Με αυτόν το
νόµο;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Ναι, και µε αυτόν το νόµο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Οχι.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Γι' αυτό ακριβώς θα πρέπει να
βάλετε κριτήριο στον εκπρόσωπο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Οχι, πρέπει να
είναι µέλος του σωµατείου.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Είναι στο άρθρο 11.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, να µη
γίνονται διακοπές.
Κύριε Μεϊµαράκη, ολοκληρώστε την άποψή σας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα σας πω αµέσως πού είναι.
Στο άρθρο 14 λέει "Κάθε σωµατείο -µέλος της ένωσης
εκπροσωπείται στη γενική συνέλευση µε ένα µόνο αντιπρόσωπο, ο
οποίος ορίζεται µε τον αναπληρωτή του, µε απόφαση του ∆.Σ. του
σωµατείου. Αντιπρόσωπος ορίζεται µέλος του σωµατείου µε
δικαίωµα να εκλέγει και να εκλέγεται. Κάθε αντιπρόσωπος µπορεί
να εκπροσωπεί ένα µόνο σωµατείο". Γιατί δεν έχετε, λοιπόν, ένα
κριτήριο, ότι ο αντιπρόσωπος θα πρέπει να είναι µέλος...
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι µέλος µε
δικαίωµα να εκλέγει και να εκλέγεται.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Οχι. Πόσο καιρό θα είναι µέλος,
κύριε Υπουργέ; Μπορεί να γράφτηκε και χθες.
Μη γελάτε, κύριε Σµυρλή. Γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά και έχω
ειδικές εκθέσεις ...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Το λέει το καταστατικό αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Μεϊµαράκη, είσθε εκτός χρόνου. Να διαθέσετε το χρόνο σας για την
ανάπτυξη των απόψεών σας και όχι για να κάνετε διάλογο µε τις
πτέρυγες της Βουλής.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα σας πείραζε, εάν πράγµατι µέσα
έλεγε ότι θα πρέπει να είναι µέλος ένα χρόνο τουλάχιστον του
σωµατείου ή µέλος του διοικητικού συµβουλίου ή να είναι κάποιος
εκπρόσωπος, ο οποίος πράγµατι θα αποκλειστεί από το να είναι
κάποιος άλλος; ∆εν το καταλαβαίνω αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Μεϊµαράκη, ολοκληρώστε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Αντί να προσπαθήσουµε να
εφεύρουµε τις διαδικασίες εκείνες, οι οποίες ουσιαστικά θα δώσουν
τον αθλητισµό στα χέρια των αθλητών, βρίσκουµε διαδικασίες, οι
οποίες βγάζουν τους αθλητές ακόµα και από το ίδιο το σωµατείο

τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Ενα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν µπορώ να σας
δώσω παραπάνω χρόνο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, γιατί είναι
και σαν προτασσόµενη δευτερολογία. ∆εν µίλησα εγώ χθες και δεν
θα ξαναµιλήσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Χθες ήταν συζήτηση
επί της αρχής και σήµερα είναι η συζήτηση επί των άρθρων. Τι θα
πει δεν µιλήσατε χθες;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θέλω να σηµειώσω τη συµφωνία
µου µε την τοποθέτηση της κ. Πετραλιά, όπως αυτή εκφράστηκε και
από τον κ. Ζαφειρόπουλο.
∆εν µπορεί, επαναλαµβάνω κι εγώ, να υπάρχουν οι γραµµατείς. Θα
πρέπει, κύριε Υπουργέ, να το καταλάβουµε όλοι. Βεβαίως, εσείς ή
κάποιοι συνάδελφοι Υπουργοί µπορεί να µην κάνουν χρήση τέτοιων
διατάξεων, όµως αφήνουν περιθώρια να γίνουν από άλλους.
Θα ήθελα επίσης να πω και κάτι για το άρθρο 30 και για τους
υπαλλήλους της ΕΠΟ, όπως επίσης και για το άρθρο 14.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Με δύο λέξεις, κύριε
Μεϊµαράκη, γιατί θα αναγκαστώ να σας αφαιρέσω το λόγο και δεν
το θέλω.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Ενα δευτερόλεπτο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να το δω το
δευτερόλεπτο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το άρθρο 14 στην
παράγραφο 3 λέει "στερείται του δικαιώµατος ψήφου στις γενικές
συνελεύσεις κάθε αθλητικό σωµατείο, εφόσον στο προ της γενικής
συνέλευσης ηµερολογιακό έτος δεν είχε συµµετοχή σε αγώνες µε
δέκα τουλάχιστον αθλητές για τα ατοµικά αθλήµατα ή µε είκοσι
τουλάχιστον αθλητές για τα οµαδικά". Γιατί βάζετε αθλητές και δεν
βάζετε τη συµµετοχή στη συνολική διοργάνωση του σωµατείου;
∆ηλαδή, αν είχε µε εννέα αθλητές και έχει και Πανελληνιονίκη, δεν
θα µπορεί να συµµετέχει στις αρχαιρεσίες; ∆εν καταλαβαίνω τη
λογική αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αυτό είναι το
δευτερόλεπτο, κύριε Μεϊµαράκη;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Εκτός εάν η λογική έχει τεθεί
ακριβώς για να αποκλείσετε κάποιους.
Θα πρέπει να βάλετε τις συµµετοχές του σωµατείου στη
διοργάνωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εξαντλήθηκε ο
κατάλογος των οµιλητών.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι και εγώ γραµµένος να
µιλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχετε προτασσόµενη
δευτερολογία; Θα ασκήσετε αυτό το δικαίωµα; Θα µιλήσετε µετά τον
κύριο Υπουργό. 'Ετσι λέει ο Κανονισµός.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Επειδή είµαι ο τελευταίος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είσαστε ο
τελευταίος. Είναι και άλλοι µε προτασσόµενη δευτερολογία, κύριε
Στάθη. Είστε εσείς, ο κ. Καλαµακίδης και ο κ. Ζαφειρόπουλος. Θα
µιλήσετε µετά τον κύριο Υπουργό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: 'Εχω εγγραφεί, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κανονισµός λέει ότι
η προτασσόµενη δευτερολογία ακολουθεί την οµιλία του κυρίου
Υπουργού και προτάσσεται των δευτερολογιών των άλλων
συναδέλφων.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Θα µιλήσει ο κύριος Υπουργός για τα
ζητήµατα στα οποία θα αναφερθούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Ετσι λέει ο
Κανονισµός. Να µην αναλώνουµε τώρα το χρόνο σε θέµατα
διαδικαστικά.
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ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Για πρωτολογία µιλάω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν έχετε δικαίωµα
πρωτολογίας. 'Εχετε εγγραφεί µετά τον τέταρτο οµιλητή και έχετε
προτασσόµενη δευτερολογία. Βλέπω εδώ γραµµένο το όνοµά σας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
πόσο χρόνο έχω; ∆εν δευτερολόγησα. ∆εκαπέντε λεπτά είχαν οι
ειδικοί αγορητές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εκαπέντε λεπτά.
Ορίστε, αναπτύξτε τις απόψεις σας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητάµε από το
άρθρο 1 µέχρι το 30 και έχει γίνει συµφωνία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Το ξέρω. Και δίνεται
κάποια άνεση χρόνου στους εισηγητές και στους ειδικούς αγορητές
και, βεβαίως, κάποια σχετική ανοχή στους άλλους οµιλητές.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ:'Εχουν δοθεί δεκαπέντε λεπτά στους
εισηγητές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εκαπέντε λεπτά θα
έχει και ο κύριος Υφυπουργός. Πρέπει να προχωρήσει η συζήτηση.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
ευχαριστώ.
Κατ'αρχήν, χαίροµαι που έστω και κατ'υπαινιγµόν ετέθη από τον
αγαπητό συνάδελφο κ. Κουναλάκη το θέµα των αντιδράσεων στο
παρόν νοµοσχέδιο. Είχαµε συνηθίσει οι θορυβώδεις αντιδράσεις
στη χώρα να προέρχονται από ένα χώρο, το χώρο του
ποδοσφαίρου. Και µάλιστα αυτές οι θορυβώδεις αντιδράσεις είχαν
µία επωδό: "Θα σας καταγγείλουµε στη FIFA και ο Μπλάτερ θα σας
τραβήξει τα αυτιά".
'Εχουν αλλάξει πολλά στο ευρωπαϊκό ποδόσφαιρο. Ο κ. Μπλάτερ
και ο κ. Γιόχανσον µε πρόσφατη επιστολή τους απευθύνθηκαν
στους πρωθυπουργούς των ευρωπαϊκών χωρών. Στη Σύνοδο της
Βιέννης οι Πρωθυπουργοί συζήτησαν για το ευρωπαϊκό
ποδόσφαιρο. Στην άτυπη Σύνοδο Υπουργών Αθλητισµού της
Ευρώπης, που θα γίνει στη Γερµανία την 1η Ιουνίου, ζήτησε
ακρόαση ο κ. Μπλάτερ, προκειµένου να θέσει εκεί τα ζητήµατα του
ευρωπαϊκού ποδοσφαίρου.
Ποια είναι τα ζητήµατα του ευρωπαϊκού ποδοσφαίρου; Είναι πολλά.
Είναι το µάρκετιγκ, είναι τα τηλεοπτικά δικαιώµατα, είναι αυτά που
τους αφορούν και ζητούν βοήθεια και συνδροµή από την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Εποµένως βρισκόµαστε σε µία περίοδο που δεν µπορεί εσωτερικές
δυνάµεις να επικαλούνται εξωτερικές για να ακυρώνουν νοµοθετικές
πρωτοβουλίες. Αυτή είναι η πολιτική ερµηνεία, γιατί έχουµε αυτήν
τη συµπεριφορά στο παρόν νοµοσχέδιο. Βεβαίως, δέχτηκαν οι
αθλητικοί παράγοντες κυρίως του ποδοσφαίρου η αθλητική
δικαιοσύνη να αποδίδεται από τακτικούς δικαστές. ∆έχτηκαν
ρυθµίσεις στο εσωτερικό, όπως στη διαιτησία εκεί δηλαδή που κάθε
φορά όταν επιχειρούσε οποιοσδήποτε να τσ αγγίξει, έλεγαν "Στοπ,
εδώ είναι άβατο, εδώ είναι ποδόσφαιρο, εδώ ισχύει το σύνταγµα της
FIFA και της UEFA".
Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να αναφερθώ συνοπτικά στις
διατάξεις των άρθρων µέχρι το 30 και να υπογραµµίσω το γεγονός
ότι κατ' αρχήν ανοίγουν πραγµατικά τα σωµατεία στην κοινωνία. Να
υπενθυµίσω για την αγαπητή κ. Πετραλιά, αυτό που µας είπε κατά
την ακρόαση στη ∆ιαρκή Επιτροπή ο Γενικός Γραµµατέας της
Επιτραπέζιας Αντισφαίρισης, ο κ. Κολυµπάδης, ότι επί επτά χρόνια
ζητούσε απεγνωσµένα να γίνει µέλος του Παναθηναϊκού και δεν
γινόταν και έγινε µετά από πολλές πιέσεις, παρ'ότι ήταν επτά χρόνια
Γενικός Γραµµατέας της Οµοσπονδίας Επιτραπέζιας Αντισφαίρισης.
Ανοίγουν τα σωµατεία και πρέπει να ανοίξουν µε µία διαδικασία
που ο νόµος προβλέπει, χωρίς να υπάρχει κίνδυνος για άλωση των
σωµατείων µέσα από µηχανισµούς οι οποίοι δεν θα προσέλθουν
για αθλητικούς σκοπούς.

Σχετικά µε τα κωλύµατα µέλους, θα πρέπει να υπογραµµίσω ότι
βάλαµε στα κωλύµατα και την παραποµπή µε αµετάκλητο
βούλευµα για κακουργηµατική πράξη. Είναι µία καινοτοµία που
µπήκε, γιατί υπάρχουν συχνά στο χώρο των οµαδικών αθληµάτων
και άτοµα τα οποία ενώ έχουν παραπεµφθεί µε αµετάκλητα
βουλεύµατα, για κακουργηµατικές πράξεις συνεχίζουν να παίζουν
καθοριστικό ρόλο στον αθλητισµό.
Σχετικά µε το άρθρο 7, για το οποίο έγινε µία µεγάλη συζήτηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για όποιον θέλει να ερευνήσει, έχω
εδώ µία κάρτα αθλητή, που πληρώνει κάθε µήνα, καθώς και
αποφάσεις ∆ΟΕ για επιβολή προστίµων σε αθλητικά ερασιτεχνικά
σωµατεία, επειδή εκαναν µεταγραφές, επειδή εισέπραξαν γι'αυτές
χρηµατικά ποσά σηµαντικά, τα οποία όµως δεν δήλωσαν στην
εφορία.
Ποιος είπε ότι εµείς θεσµοθετούµε την είσοδο της εφορίας στα
αθλητικά σωµατεία, τα οποία δεν έχουν οικονοµικές δοσοληψίες µε
αθλούµενους; ∆εν θα προστατεύσουµε όµως τη µάνα ή τον πατέρα
που πηγαίνουν το παιδί τους σε ένα σωµατείο, που πληρώνουν
δέκα και δεκαπέντε χιλιάδες το µήνα; ∆εν οφείλει το σωµατείο να
δίνει µία διάτρητη απόδειξη, για να την προσκοµίζουν οι γονείς στο
κάτω-κάτω στα δικαιολογητικά για την εφορία τους; Γιατί όταν
πηγαίνει για τα µαθήµατα των Αγγλικών, θα πρέπει το παιδί να
παίρνει την απόδειξη και να την προσκοµίζει, ενώ όταν πηγαίνει στα
σωµατεία, δεν θα πρέπει να καταγράφονται πουθενά αυτές οι
εισπράξεις; Εµείς δεν επιβάλλουµε σε κανένα σωµατείο -και είµαι
κατηγορηµατικός -καµία υποχρέωση να τηρεί βιβλία του Κώδικα
Φορολογικών Στοιχείων. Αλλά το σωµατείο που έχει οικονοµικές
δοσοληψίες µε πολίτες και κάνει εισπράξεις, οφείλει να τις
καταγράφει. Για όνοµα του Θεού! Υπάρχουν σωµατεία που έχουν
χίλια τουλάχιστον παιδιά και εισπράττουν περίπου δέκα
εκατοµµύρια το µήνα. Και αυτά µε άτυπες και ανέλεγκτες
διαδικασίες.
Να σας πω τι έλεγε κάποιος στο προαύλιο της Βουλής, που
συνοδεύει κάποιο από τα πρόσωπα που έρχονται εδώ; 'Ελεγε "έχω
τέσσερα γήπεδα, 5x5, τα έχω κάνει αθλητικό σωµατείο. ∆εν
πληρώνω πουθενά. Τώρα θα είµαι υποχρεωµένος να πληρώνω".
Θέλουµε να εξυγιάνουµε το σύστηµα ή να υποκρύπτονται σε
σωµατεία επιχειρήσεις; 'Οποιος θέλει να κάνει επιχείρηση στον
αθλητισµό, δικαιούται. Ας κάνει νόµιµο γυµναστήριο. Ταυτόχρονα
θέλουµε να δώσουµε τη δυνατότητα να υπάρχουν χορηγίες στον
αθλητισµό και στα ερασιτεχνικά σωµατεία. Προκειµένου να
αποφύγουµε τις επιχειρηµατικές δραστηριότητες των σωµατείων,
απαγορεύουµε και τη συστέγασή τους µε επιχειρήσεις.
Σχετικά µε τη συγχώνευση των αθλητικών σωµατείων και µε τη
ειδική αθλητική αναγνώριση, εγώ δεν θα κρύψω ότι η ειδική
αθλητική αναγνώριση, οφείλει να λειτουργήσει ως αντικίνητρο για
την ίδρυση νέων σωµατείων. Επιτέλους, έχουµε χίλιους διακόσιους
δήµους στη χώρα και δώδεκα χιλιάδες σωµατεία! Πρέπει να
υπάρξει ένας "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ" και στον αθλητισµό. Πρέπει να
συµµαζέψουµε αυτήν την κατάσταση των αθλητικών σωµατείων
που ιδρύονται ανεξέλεγκτα και προσφεύγουν στον κρατικό
κορβανά. Είναι αρκετά τα δώδεκα χιλιάδες ελληνικά σωµατεία να
υπηρετήσουν τον ελληνικό αθλητισµό. Τα τρία χρόνια που βάζουµε,
λειτουργούν ανασταλτικά. Το βάζουµε συνειδητά. Το έχουµε
λογαριάσει και τα βάζουµε ως αντικίνητρο για νέα σωµατεία. Γιατί
επιδιώκουµε συγχωνεύσεις σωµατείων και όχι νέα σωµατεία.
Και επειδή υπήρξε ένας υπαινιγµός ότι εµείς επιχειρούµε να
βάλουµε στη γωνία κάποια σωµατεία που έχουν υποβάλει αιτήσεις
για ειδική αθλητική αναγνώριση, έχω στη διάθεσή σας τον πίνακα
των σωµατείων που έχουν ζητήσει ειδική αθλητική αναγνώριση,
που δεν τους έχει παρασχεθεί ακόµη, γιατί υπάρχουν εκκρεµότητες
όσον αφορά τα πιστοποιητικά τους. Αυτόν τον πίνακα θα τον
καταθέσω για να υπάρχει στα Πρακτικά, µε τη δέσµευση ότι θα
δώσουµε την ειδική αθλητική αναγνώριση σε όσα απ'αυτά έχουν τις
νόµιµες προϋποθέσεις και αυτά δεν θα ενταχθούν στις διαδικασίες
του νέου νόµου. Για την ειρωνία του θέµατος θα δώσουµε επιτέλους
την έγκριση στον Α.Σ. ΟΚΙΝΑΟΥΑ ΑΙΑΝΤΑ ΚΥΨΕΛΗΣ!! Αυτό είναι
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το σωµατείο που ζητά έγκριση. Είναι το πρώτο στην κατάσταση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Στην Ιαπωνία είναι ηΟκινάουα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν ξέρω, έτσι
λέγεται. Θα το καταθέσω στα Πρακτικά -συνολικά είναι εκατόν
ενενήντα επτά σωµατεία, για τα οποία εκκρεµεί η ειδική
αναγνώριση- καταθέτω τον πίνακα προκειµένου να έχει γνώση και η
Βουλή και να µην κατηγορούµεθα ότι κάτι ύποπτο κάνουµε γύρω
απ'αυτά. 'Οσα έχουν νόµιµες προϋποθέσεις, µέχρι την επόµενη
εβδοµάδα θα έχουν αναγνωριστεί.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Α. Φούρας καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα κατάσταση, η οποία βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Σχετικά µε τα κίνητρα για τη συγχώνευση, θα τα συζητήσουµε στο
τέλος, γιατί ήδη είπαµε για το αντικίνητρο. ∆εν θα έχουν για µία
τριετία επιχορήγηση από το κράτος τα νέα σωµατεία. Θα
συζητήσουµε όµως τα κίνητρα για συγχωνεύσεις στις µεταβατικές
διατάξεις.
Σκοπεύω λοιπόν να εισαγάγω διάταξη ότι σωµατεία, τα οποία
ενώνονται, θα παίρνουν διπλάσιες ή τριπλάσιες αθροιστικά
επιχορηγήσεις από αυτές που πήραν το προηγούµενο αθλητικό
έτος, για να ενισχύσουµε τάση συγχώνευσης των σωµατείων.
Σχετικά µε τα θέµατα των εφορευτικών επιτροπών έγινε µεγάλη
συζήτηση. Σας παρακαλώ να δούµε ότι το θέµα των εφορευτικών
επιτροπών και οι εγγυήσεις στις δικαστικές αρχές στις αρχαιρεσίες
οµοσπονδιών, που διακονούν τον αθλητισµό και έχουν τη
δυνατότητα να διαχειρίζονται δισεκατοµµύρια, δεν θα πρέπει να
µπαίνει σε κριτική, σε στόχο. Επιχειρούµε µέσω των δικαστικών
αντιπροσώπων, να κάνουµε τι; Μόνο να δώσουµε εγγυήσεις
δικαστικής αρχής στην έντιµη δηµοκρατική εκλογή τους.
Σχετικά µε το εκλογικό σύστηµα και την κατεύθυνση προς
αναλογικότερο εκλογικό σύστηµα. ∆εν ξέρω πόσα περιθώρια έχω.
Εγώ θα ήθελα να αποδεχθώ τη διάταξη, η οποία λέει -αγαπητέ
κύριε Ζαφειρόπουλε- ότι όποιος παίρνει το 20%, παίρνει το 30%
των εδρών. Αν αυτό δεν συµβεί, λέει η διάταξη που έχουµε φέρει, το
σύνολο των εδρών πηγαίνει στην πλειοψηφούσα παράταξη. Εγώ
θα ήθελα να αφήσω αφ' ενός τη δυνατότητα να µην υπάρχει µία
πολυδιάσπαση µέσα στον αθλητισµό, να µην υπάρχουν πολλές
παρατάξεις, ταυτόχρονα όµως θα ήθελα να τροποποιήσω αυτήν τη
διάταξη και να πω ότι αν υπάρχει και τρίτο ψηφοδέλτιο, αυτό που
θα πάρει 10%, παίρνει και το 10% των εδρών. Θα διαµορφώσω τη
διάταξη πριν την ψηφοφορία.
'Ερχοµαι τώρα στο µεγάλο θέµα των ατόµων µε ειδικές ανάγκες.
'Ολος ο αθλητισµός κινείται µε βάση το άθληµα. Στο χώρο των
ατόµων µε ειδικές ανάγκες ο αθλητισµός κινείται µε βάση την
αναπηρία. 'Ετσι έχει οργανωθεί παγκοσµίως. Η ∆ιεθνής
Παραολυµπιακή Επιτροπή έχει πέντε οµοσπονδίες, γιατί καλύπτει
πέντε αναπηρίες. Είναι η Παγκόσµια Οµοσπονδία των Κινητικά
Αναπήρων, η Παγκόσµια Οµοσπονδία των Τυφλών, η Παγκόσµια
Οµοσπονδία των Παραπληγικών, η Παγκόσµια Οµοσπονδία των
Ακρωτηριασµένων και η Παγκόσµια Οµοσπονδία των Ατόµων µε
Νοητική Στέρηση. Αυτές οι πέντε οµοσπονδίες κάνουν την IPC, τη
∆ιεθνή Παραολυµπιακή Επιτροπή.
Κατ' αρχήν εδώ στην Ελλάδα συµβαίνει το εξής: 'Εχουµε
αναγνωρίσει µε µία διάταξη εδώ στη Βουλή και µε αποδοχή
τροπολογίας τον ειδικό αθλητισµό. ∆εν είχαµε λάβει όµως υπόψη
µας το δεδοµένο ότι ο αθλητισµός των ατόµων µε ειδικές ανάγκες
κινείται στη χορεία των αναπηριών και όχι των αθληµάτων. 'Εχουµε
λοιπόν τρεις αναγνωρισµένες οµοσπονδίες. Η µία οµοσπονδία έχει
τις τέσσερις από τις πέντε δραστηριότητες. Η άλλη οµοσπονδία έχει
δύο. Το µπάσκετ µε καρότσι είναι προσανατολισµένο σε άθληµα.
Ο αθλητισµός των ατόµων µε ειδικές ανάγκες πρέπει να
ακολουθήσει τα διεθνή δεδοµένα, εν όψει και του γεγονότος ότι
οφείλουµε να διοργανώσουµε Παραολυµπιάδα το 2004 στην
Αθήνα. Υπάρχει µία ένταση και µία τριβή στο εσωτερικό. Υπάρχει

µία κούραση ακόµα και προσωπική µου στην προσπάθεια να
µπουν στο ίδιο τραπέζι να συζητήσουν και να συµφωνήσουν. ∆εν
είναι εύκολα πράγµατα αυτά. 'Εχουµε κάνει δεκάδες συναντήσεις
και συσκέψεις.
Εγώ θα επιµείνω στη διάταξη, όπως την έχω φέρει, εκτός από τη
παράγραφο η οποία αναφέρεται µέσα.
∆εν θα µου στερήσετε το δικαίωµα αυτό, που θα κάνω αύριο, να το
κάνω σήµερα στη Βουλή. Αλλάζω µόνο την παράγραφο 10, του
άρθρου 29, που λέει: Με απόφαση του αρµοδίου για τον αθλητισµό
Υπουργού ύστερα από γνώµη των αθλητικών οµοσπονδιών, που
εκδίδεται µέσα σε προθεσµία δύο µηνών από τη δηµοσίευση,
ρυθµίζονται τα θέµατα που αφορούν τη διεθνή εκπροσώπηση.
∆ηλαδή παίρνω επάνω µου, αν είµαι στο προσεχές δίµηνο ή όποιος
είναι ως αρµόδιος Υπουργός, αυτήν την ιστορία.
Να διαβάσω τη διάταξη, για να δείτε ότι επιχειρείται να ορθολογιστεί
το σύστηµα. Προστίθεται, λοιπόν, στην παράγραφο 4 του άρθρου
29 για να έχει νοηµατική ενότητα και διαγράφεται η παράγραφος 10.
Λέει: "Ειδικά για τις κατηγορίες αναπηριών που καλύπτει η ∆ιεθνής
Παραολυµπιακή Επιτροπή (Ι.P.C.) αναγνωρίζονται πέντε (5)
αθλητικές οµοσπονδίες A.M.E.A. Oι οµοσπονδίες αυτές συνιστούν
συνοµοσπονδία µε την επωνυµία "Εθνική Παραολυµπιακή
Επιτροπή" µε έδρα την Αθήνα, η οποία εκπροσωπεί τη χώρα µας
στην I.P.C. Στη συνοµοσπονδία εκπροσωπούνται ισότιµα οι πιο
πάνω οµοσπονδίες. Χρονικό διάστηµα για την ίδρυση των
οµοσπονδιών και της συνοµοσπονδίας ορίζεται οκτάµηνο από τη
δηµοσίευση του νόµου αυτού.
Για το διάστηµα από τη δηµοσίευση του παρόντος µέχρι τη λήξη του
οκταµήνου µε απόφαση του αρµόδιου για τον αθλητισµό Υπουργού
συγκροτείται ενδεκαµελής προσωρινή επιτροπή, που εκπροσωπεί
τη χώρα µας στην I.P.C. Στην επιτροπή αυτή συµµετέχουν πέντε (5)
µέλη από την Πανελλήνια Αθλητική Οµοσπονδία Ατόµων µε Ειδικές
Ανάγκες (Π.Α.Ο.Μ. -
Α.Μ.Ε.Α), τέσσερα (4) µελη από την Πανελλήνια Οµοσπονδία
Κινητικά Αναπήρων (Π.Α.Ο.Κ.Α) και δύο (2) µέλη από την
Οµοσπονδία Σωµατείων Ελλήνων Καλαθοσφαιριστών µε Καρότσι
(Ο.Σ.Ε.Κ.Κ.). Τα µέλη της επιτροπής υποδεικνύονται από τις
οµοσπονδίες του προηγουµένου εδαφίου". ∆εν διορίζει κανέναν ο
Υπουργός. Τον αριθµό βάζει µε βάση τη σύνθεση και τη σηµερινή
αντιπροσωπευτικότητα των συγκεκριµένων οµοσπονδιών. "Αν
παρέλθει το ως άνω οκτάµηνο χωρίς να συσταθούν οι πέντε (5)
οµοσπονδίες του πρώτου εδαφίου και η συνοµοσπονδία" -γιατί
µπορεί, το ζήσαµε να αµφισβητήσουν αυτήν τη διαδικασία και να
προσπαθήσουν να την ανατρέψουν- "χωρίς να συσταθούν οι
οµοσπονδίες και η συνοµοσπονδία µε απόφαση του αρµόδιου για
τον αθλητισµό Υπουργού, αίρεται η αθλητική αναγνώριση των
οµοσπονδιών του πέµπτου εδαφίου και συγκροτείται επιτροπή από
έντεκα (11) µέλη για την εκπροσώπηση της χώρας µας στην I.P.C."
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ανδρέας Φούρας
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα διάταξη η οποία έχει
ως εξής:
"Στην παρ. 4 του άρθρου 29, προστίθεται παράγραφος ως εξής:
Ειδικά για τις κατηγορίες αναπηριών που καλύπτει η ∆ιεθνής
Παραολυµπιακή Επιτροπή (I.P.C.), αναγνωρίζονται πέντε (5)
αθλητικές οµοσπονδίες Α.Μ.Ε.Α. Οι οµοσπονδίες αυτές συνιστούν
συνοµοσπονδία µε την επωνυµία "Εθνική Παραολυµπιακή
Επιτροπή", µε έδρα την Αθήνα, η οποία εκπροσωπεί τη Χώρα µας
στην I.P.C. Στην συνοµοσπονδία εκπροσωπούνται ισότιµα οι πιο
πάνω οµοσπονδίες. Χρονικό διάστηµα για την ίδρυση των
οµοσπονδιών και της συνοµοσπονδίας ορίζεται οκτάµηνο από τη
δηµοσίευση του νόµου αυτού.
Για  το  διάστηµα  από  τη  δηµοσίευση  του  παρόντος  µέχρι  τη
λήξη  του  οκταµήνου,  µε  απόφαση  του  αρµόδιου  για  τον
αθλητισµό  Υπουργού,  συγκροτείται  ενδεκαµελής  προσωρινή
Επιτροπή  που  εκπροσωπεί  τη  Χώρα  µας  στην  I.P.C.  Στην
Επιτροπή αυτή συµµετέχουν πέντε (5) µέλη από την Πανελ-



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΘ' - 5 ΜΑ'Ι'ΟΥ 1999 6557

λήνια Αθλητική Οµοσπονδία Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες (Π.Α.Ο.Μ.-
Α.Μ.Ε.Α.), τέσσερα (4) µέλη από την Πανελλήνια Οµοσπονδία
Κινητικά Αναπήρων (Π.Α.Ο.Κ.Α.) και δύο (2) µέλη από την
Οµοσπονδία Σωµατείων Ελλήνων Καλαθοσφαιριστών µε Καρότσι
(Ο.Σ.Ε.Κ.Κ.). Τα µέλη της Επιτροπής υποδεικνύονται από τις
οµοσπονδίες του προηγούµενου εδαφίου. Αν παρέλθει το ως άνω
οκτάµηνο, χωρίς να συσταθούν οι πέντε (5) οµοσπονδίες του
πρώτου εδαφίου και η συνοµοσπονδία, µε απόφαση του αρµόδιου
για τον αθλητισµό Υπουργού, αίρεται η αθλητική αναγνώριση των
οµοσπονδιών του πέµπτου εδαφίου και συγκροτείται Επιτροπή από
έντεκα (11) µέλη για την εκπροσώπηση της Χώρας µας στην I.P.C..
∆ιαγράφεται η παρ. 10 του άρθρου 29").
Αυτό µπορεί να µπει ως διάταξη για να έχει την εγκυρότητα της
Βουλής και να πείθει ή είναι η πρόθεσή µου να συµβεί εκτός
διάταξης, όταν θα φθάσουµε στην ώρα της ψηφοφορίας, θα κάνω
στο µεταξύ τις διαβουλεύσεις για να απαντήσω αν θα µπει µέσα στο
κείµενο του νόµου ή θα είναι η υπουργική απόφαση που γίνεται
γνωστή από τώρα.
Θα ήθελα να σας πω δε ότι από τις οµοσπονδίες που λειτουργούν
στο χώρο των ατόµων µε ειδικές ανάγκες, αυτοί που θα έχουν τους
τέσσερις και αυτοί που θα έχουν τους δύο συµφωνούν µε αυτήν τη
λύση. ∆εν συµφωνούν αυτές που έχουν τους πέντε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Για την παράγραφο 5 του άρθρου
22 δεν µας µιλήσατε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Επειδή µιλήσατε
για µεταβατική διάταξη, θα παρακαλούσα να έχω το χρόνο στις
µεταβατικές διατάξεις να δώσω απάντηση στο θέµα που έχει τεθεί.
Το άρθρο 22 έχει µία διάταξη που λέει ότι υπάλληλος ο οποίος
εκλέγεται, αποσπάται κ.λπ.. Εγώ είπα ότι αν αυτήν τη διάταξη την
αντιστρέψουµε και απαγορεύσουµε την εκλογή σε οµοσπονδίες
υπαλλήλων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού κάνουµε
φωτογραφικές ρυθµίσεις και κάποιους συγκεκριµένους υπαλλήλους,
που είναι διοικητικά στελέχη στον αθλητισµό σήµερα και παίζουν
ένα ρόλο, η Βουλή τους λέει ότι κακώς έχετε εκλεγεί και σταµατήστε
να είστε.
Ο κ. Ζαφειρόπουλος είπε να κάνουµε µία µεταβατική διάταξη
πράγµατι, για να µην φωτογραφίζουµε εναντίον προσώπων. Αυτή η
διάταξη θα συζητηθεί ίσως στο άρθρο 137. Να έχω το χρόνο να
διαβουλευτώ και να αποφασίσω σχετικά.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Η απαγόρευση πρέπει να µπει
εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εισερχόµαστε στο
στάδιο των προτασσόµενων δευτερολογιών.
Ο κ. Στάθης έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Να αρχίσω από το τελευταίο στοιχείο, κύριε
Υπουργέ. Αναφερθήκατε για τους υπαλλήλους της Γενικής
Γραµµατείας.
Στο άρθρο 2 γίνεται εκτενής αναφορά στα κριτήρια τα οποία πρέπει
να πληρούνται για να γίνουν κάποιοι µέλη σωµατείων. Αναφέρεται
πολύ σωστά σε πάρα πολλές περιπτώσεις. Και είναι σηµαντικό ν'
αναφερθούµε στον ευαίσθητο αυτό χώρο του αθλητισµού, όπου
νέοι άνθρωποι οι οποίοι µπορούν να επηρεάζονται από πάρα
πολλές περιπτώσεις ότι πολύ σωστά στο άρθρο αυτό αναφέρονται
µε µεγάλη λεπτοµέρεια όλες οι διαφορετικές περιπτώσεις που
αποκλείουν πολίτες που µπορούν να γίνουν µέλη σε αυτά τα
σωµατεία.
Αναφέρεται µετά σε διαιτητές οµαδικού αθλήµατος, αναφέρεται σε
προπονητές.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Μόνο δύο λεπτά έχουµε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι προτασσόµενη
δευτερολογία. 'Ετσι είναι, µε µία σχετική ανοχή.
Παρακαλώ συνεχίστε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Θα έλεγα ότι είναι πολύ άδικο. Εάν δηλαδή
οι κατανοµές των πόρων γίνονται µε στοιχεία τα οποία
προβλέπονται από τη νοµοθεσία, θα ήταν πολύ κακό να
στερήσουµε µέλη της Γενικής Γραµµατείας να µπορούν να γίνονται

µέλη στα σωµατεία. Αυτό θα πρέπει να το σκεφθείτε, είναι πάρα
πολύ σηµαντικό. ∆ιότι από την ώρα που όλες αυτές οι περιπτώσεις
που αναφέρονται για να αποκλείουν πολίτες να γίνουν µέλη και
εφόσον προβλέπονται οι κατανοµές των πόρων µε τους τρόπους
που προβλέπονται από τη νοµοθεσία, δεν µπορώ να διανοηθώ ότι
θα απαγορεύσουµε σε πολίτες, επειδή είναι υπάλληλοι της Γενικής
Γραµµατείας να µην ανήκουν στα σωµατεία και να εκλέγονται στα
διοικητικά συµβούλια.
Υπάρχει επίσης στο άρθρο 24 µια πρόβλεψη, η οποία αναφέρεται
στην ανάγκη να υπάρχει δικαστικός αντιπρόσωπος στη συνέλευση
για τις εκλογές. Θα ήθελα εδώ να προσθέσετε κάποια εναλλακτική
περίπτωση. ∆ηλαδή τι θα συµβεί εάν ο δικαστικός αυτός
αντιπρόσωπος που θα προεδρεύει αυτής της εφορευτικής
επιτροπής δεν µπορέσει αντικειµενικά να παρευρεθεί; Τι θα γίνει;
Μια συνέλευση χιλίων ατόµων που έρχονται απ'όλη την Ελλάδα θα
αναγκαστούν να επιστρέψουν στα σπίτια τους και δεν θα γίνουν
αυτές οι αρχαιρεσίες; Παρακαλώ να υπάρξει µια αλλαγή σε αυτήν
την παράγραφο, ώστε να προβλέπονται εναλλακτικές λύσεις,
αναπληρωτές, που θα µπορούν να υπάρξουν µε αποφάσεις εκεί
των οργάνων.
Στο τρίτο σκέλος θα ήθελα τουλάχιστον, αφού βάζετε ποσοστά
γυναικών για να συµµετέχουν, τουλάχιστον ας δούµε πού
υπάρχουν γυναίκες. ∆ηλαδή όπου δεν υπάρχουν γυναίκες ή
υπάρχει µία γυναίκα σε ένα σωµατείο θα πρέπει να βάλουµε το
20%, ώστε να δηµιουργήσουµε πρόβληµα ακόµα και στη
συγκρότηση ενός διοικητικού συµβουλίου;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: ...(δεν ακούστηκε)
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Κύριε συνάδελφε, µην διαµαρτύρεστε.
'Εχουµε τις συναδέλφους εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ να
τελειώνετε, κύριε Στάθη.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Αυτό το σηµείο, κύριε Υπουργέ, θέλω να το
δείτε µε κάποια ελαστικότητα, για να µη δηµιουργήσουµε
προβλήµατα. Εγώ δεν θέλω να στερήσω τις γυναίκες. Απλούστατα
δεν θέλω να στερήσω τον αθλητισµό από το να αποκτήσει µια
διοίκηση, η οποία θα τα βγάζει πέρα και εν όψει τόσο σηµαντικών...
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες)
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, τι πράγµατα είναι αυτά
που ακούγονται;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Κυρίες µου, ξέρετε πόσο σας συµπαθώ και
πόσο θα ήθελα να είστε στα διοικητικά συµβούλια. Μάλιστα θα
έλθω να σας ψηφίσω κιόλας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε συνάδελφε, µην
αντιδικείτε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορούµε να
µιλήσουµε εδώ.'Επεσαν όλες επάνω µου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καλαµακίδης
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΑΜΑΚΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, οφείλω να σας
συγχαρώ για το νοµοθέτηµα που φέρατε ενώπιον της Εθνικής
Αντιπρσωπίας, είναι ένα σηµαντικό νοµοθέτηµα, το οποίο πιστεύω,
θα αποτελέσει εργαλείο για την ανάπτυξη του αθλητισµού.
Οφείλω όµως να κάνω ορισµένες παρατηρήσεις, λόγω της
συνεχούς ενασχόλησής µου µε τον αθλητισµό και λόγω πείρας στα
διοικητικά θέµατα.
Η πρώτη παρατήρηση αφορά την παράγραφο 2 του άρθρου 2, που
έχει σχέση µε τις προϋποθέσεις εγγραφής µελών στο σωµατείο.
Προβλέπεται µε την παράγραφο αυτή ότι θα πρέπει να υπάρχει
πρόταση δύο µελών, προκειµένου κάποιος να εγγραφεί ως µέλος
ενός σωµατείου. Αυτό θυµίζει κηδεµονία και εν πάση περιπτώσει
όπου έχει εφαρµοσθεί έχει αποτύχει.
Η  δεύτερη  παρατήρηση,  που  έχει  σχέση  πάλι  µε  το  άρθρο  2
παράγραφο  2,  αφορά  την  περίπτωση  που  το  διοικητικό
συµβούλιο  δεν  εγκρίνει  την  εγγραφή  µελών,  διότι  έτσι  κρίνει.
Αυτό  σηµαίνει  ότι  κάθε  διοικητικό  συµβούλιο  θα  µπορεί  να
φτιάχνει  συσχετισµούς  µελών.  ∆ιότι,  ναι  µεν  αυτός  που  δεν
εγγράφεται  έχει  το  δικαίωµα  να  προσφύγει  στα  τακτικά
δικαστήρια,  αλλά  σας  πληροφορώ  στην  πράξη  κανένας  δεν
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διεκδικεί τέτοιο δικαίωµα, διότι και η διαδικασία είναι πολυδάπανη
και χρονοβόρα.
Η τρίτη παρατήρηση αφορά το άρθρο 7 που έχει σχέση µε το
αντίτιµο εκµάθησης αθληµάτων. Πιστεύω ότι αυτή η διάταξη θα
δηµιουργήσει προβλήµατα, διότι ορισµένα αθλήµατα θα είναι
αθλήµατα για ορισµένους και ολίγους.
Επίσης έχω να κάνω µία παρατήρηση στο άρθρο 24. Προβλέπεται
η υποχρεωτική παρουσία δικαστικού αντιπροσώπου. Κύριε
Υπουργέ, νοµίζω ότι πρέπει να είναι προαιρετική η παρουσία του
δικαστικού αντιπροσώπου, δεδοµένου ότι και στην περίπτωση που
υπάρχει δικαστικός αντιπρόσωπος, στην πράξη αυτοί, οι οποίοι
έχουν δικαίωµα ενστάσεως, καταφεύγουν στα πολιτικά δικαστήρια,
προκειµένου να αναπτύξουν εκεί τους ισχυρισµούς τους. Συνεπώς
η παρουσία του δικαστικού αντιπροσώπου δεν έχει καµία αξία, γι'
αυτό αφήστε την προαιρετική. 'Ετσι, νοµίζω, αυτοί που θέλουν την
παρουσία κάποιου δικαστικού αντιπροσώπου, θα κάνουν τη
σχετική αίτηση και θα έχουν την ανταπόκριση από το πρωτοδικείο
όπου θα απευθύνεται η αίτηση.
Επίσης συµφωνώ και εγώ µε τους συναδέλφους στο άρθρο 24 για
την ποσόστωση υπέρ των γυναικών. Νοµίζω ότι δεν τη δέχονται και
οι γυναίκες. Θα πρέπει να αφήσουµε τις γυναίκες ελεύθερα να
συµµετέχουν στα διοικητικά συµβούλια, διότι και ικανές είναι και εν
πάση περιπτώσει δεν νοµίζω ότι εµείς υπερέχουµε έναντι των
γυναικών. Μπορούν να µπουν και καλύτερες γυναίκες από εµάς.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Και περισσότερες είναι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΑΜΑΚΙ∆ΗΣ: Και περισσότερες είναι και µπορεί να
διεκδικήσουν τα δικαιωµατά τους µέσα από τις διαδικασίες των
γενικών συνελεύσεων. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Για όσους έχουν
αντιρρήσεις για τη συµµετοχή των γυναικών, πρέπει να τους
πληροφορήσω ότι το άβατο των ανδρών σε ορισµένους τοµείς έχει
σπάσει. 'Ηδη προ δεκαπενθηµέρου η κ. Ξένια Τράπαλη σύζυγος
του ∆ηµάρχου Νικαίας, εξελέγη πρόεδρος της Οµοσπονδίας του
soft ball. Συνεπώς, αφήστε τις γυναίκες να προχωρήσουν.
Ο κ. Ζαφειρόπουλος έχει το λόγο για προτασσόµενη δευτερολογία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να
µου πείτε το εξής. Αν έχω καταδικαστεί για λαθρεµπορία και µε
προτείνετε εσείς να µπω µέλος αθλητικού σωµατείου, πώς θα το
διαπιστώσετε; Λέτε ότι εγγράφονται µέλη µε αίτηση και µε πρόταση
δύο µελών και στο άρθρο 3 -να το δούµε νοµικά- στη β' περίπτωση
της παραγράφου 1, λέτε "όποιος έχει καταδικαστεί µε αµετάκλητο
βούλευµα σε βαθµό κακουργήµατος".
Το βούλευµα είναι το εισιτήριο για να παραπεµφθείς στο
δικαστήριο.
Πιο πάνω λέτε "όπως έχει καταδικαστεί µε αµετάκλητη δικαστική
απόφαση". Εδώ θα ήταν καλύτερα να λέγατε "µε τελεσίδικη
δικαστική απόφαση" και να αναστέλλεται η ιδιότητά του έως ότου
καταστεί αµετάκλητη η απόφαση.
Ως προς το βούλευµα, το οποίο είναι αµετάκλητο και εποµένως και
εδώ έχει απαγορευτική διάταξη, µήπως θα πρέπει για να εγγραφεί
κάποιος µέλος σε κάποιο αθλητικό σωµατείο, εκτός από την αίτηση,
να συνοδεύεται και µε δική του υπεύθυνη δήλωση, όχι του νόµου
105 που µπορεί να θεωρηθεί προσβολή της προσωπικότητος, αλλά
δική του υπεύθυνη δήλωση, ότι ουδέποτε έχει καταδικαστεί η µε
βούλευµα αµετάκλητο και έχει παραπεµφθεί ή µε καταδικαστική
αµετάκλητη απόφαση για οτιδήποτε αναφέρεται εκεί; ∆είτε το αυτό
γιατί ίσως έχουν γίνει πολλά από αυτά.
Στο άρθρο 14, κύριε Υπουργέ -σας το είπε και ο κ. Μεϊµαράκης-
εγώ δεν καταλαβαίνω γιατί µπορεί ένα σωµατείο το οποίο έχει έναν
αθλητή, ο οποίος αναδεικνύεται ή πανελληνιονίκης, ή
βαλκανιονίκης, ή ολυµπιονίκης, να µην έχει το δικαίωµα ψήφου στις
γενικές συνελεύσεις κ.λπ.
'Εχω την άποψη -και θα σας την καταθέσω- ότι πρέπει να
καταργήσουµε το θέµα της συµµετοχής των σωµατείων όχι µε
κριτήριο το προ της γενικής συνελεύσεως έτος, αλλά κατά το έτος
της γενικής συνελεύσεως να έχει αθλητικές εκδηλώσεις και να

καταργήσουµε τον αριθµό των αθλητών. Νοµίζω ότι έτσι και αν
τυχόν, ένα στα χίλια, οποιοδήποτε συµφέρον µπορούσε να
αναδειχθεί µέσα απ'αυτήν τη διάταξη µε αυτό που λέµε ενισχύουµε
και σοβαρά σωµατεία που µπορεί να µην έχουν πολλούς αθλητές,
αλλά έχουν ένα-δύο, εκ των οποίων ο ένας µπορεί να αναδειχθεί και
ολυµπιονίκης.
Θα παρακαλούσα, λοιπόν, στο άρθρο 14 στην παράγραφο 3 να µην
αναφέρεται η φράση "εφόσον στο προ της γενικής συνελεύσεως
ηµερολογιακό έτος δεν είχε συµµετοχή σε αγώνες µε δέκα
τουλάχιστον αθλητές για τα ατοµικά αθλήµατα ή µε είκοσι
τουλάχιστον αθλητές για τα οµαδικά αθλήµατα". Αυτό να καταργηθεί
και παρακαλώ πολύ να το δείτε, κύριε Υπουργέ. Και αν συµφωνείτε,
νοµίζω ότι είναι καθαρότερο να µπει "εφόσον είναι κατά τη διάρκεια
του έτους της γενικής συνελεύσεως" και "εφόσον έχει αθλητές, οι
οποίοι έχουν τη φίλαθλη ιδιότητα, έχουν αθλητική ταυτότητα" κλπ.
Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Επαµεινώνδας Ζαφειρόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα πρότασή του, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
εξαντλήθηκαν οι προτασσόµενες δευτερολογίες.
Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.
Μπενάκη, έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, τελικά το
συµπέρασµα είναι ότι µε τις ρυθµίσεις που κάνει στο σωµατειακό
αθλητισµό το Υπουργείο δηµιουργεί µια πραγµατικά νόθη
κατάσταση.
'Εχουµε ψευδεπίγραφα σωµατεία του Αστικού Κώδικα και στην
πραγµατικότητα έχουµε περίπου νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
δικαίου, διότι περιορίζεται τόσο πολύ η ελευθερία των
συµβαλλοµένων, ώστε τελικά καταντούν να εισέρχονται µε µια
σύµβαση προσχωρήσεως µέσα σε νοµικά πρόσωπα που είναι
κρυπτοδηµοσίου δικαίου.
Και ναι µεν θεωρώ επιβεβληµένο να περιληφθούν δεσµευτικές
διατάξεις, για να προληφθούν ορισµένες δυσάρεστες καταστάσεις
που έχουν δηµιουργηθεί και στον ερασιτεχνικό αθλητισµό, ίσως-
ίσως να µπούν και αυτοί οι περιορισµοί που µπαίνουν, όσον αφορά
τη διαχείριση των χρηµάτων και τη διαχείριση των θέσεων -παρ'
όλο που θα αναφερθώ µετά στο άρθρο 30 για το είδος των
συµβάσεων που υπογράφουν οι εργαζόµενοι- αλλά δεν µπορούµε
να δεχθούµε όλους αυτούς τους περιορισµούς που µπαίνουν, όσον
αφορά την εγγραφή των µελών, όπως είναι π.χ. στο άρθρο 2.
Πρέπει να ανοίξουν οι πόρτες, να εγγραφούν όσοι θέλουν να
εγγραφούν, µε τους περιορισµούς και τα κωλύµατα που έχετε, ιδίως
όσον αφορά τις ποινικές καταδίκες, αλλά από εκεί και πέρα να
λειτουργήσουν τα καταστατικά.
Τα καταστατικά θα περιλάβουν διατάξεις, οι οποίες θα κριθούν στο
κάτω-κάτω της γραφής και από το κάθε πρωτοδικείο.
Επαναλαµβάνω ότι όλα είναι φτιαγµένα εν όψει των µεγάλων
σωµατείων µε τα πολλά µέλη και µε τις πολλές εισπράξεις και τα
µικρά σωµατεία των επαρχιών θα δεινοπαθήσουν. Ας αναφέρουµε
τη διάταξη για τον αθλητή, που απαγορεύεται να είναι µέλος, παρά
µόνο αν έχει περάσει ένας χρόνος από την τελευταία συµµετοχή
του. Στα µικρά σωµατεία των επαρχιών δεν µπορείτε να το κάνετε
αυτό, κύριε Υπουργέ, διότι αυτοί οι ίδιοι οι αθλητές είναι αυτοί που
ιδρύουν και τα σωµατεία.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν πρόκειται
για καινούρια διάταξη. Αθλητής δεν µπορεί να είναι µέλος
σωµατείου. Είναι αθλητής...
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Εγώ  σας  λέω  να  το  εξετάσετε
σε  ό,τι  αφορά  τα  µικρά  σωµατεία.  Το  ίδιο  κυρίως  ισχύει  για
την  περίφηµη  διάταξη  µε  το  αντίτιµο,  η  οποία  -όπως  σας
τονίσαµε-  θα  οδηγήσει  σε  µαρασµό  τα  µικρά  σωµατεία.  Και
δεν  νοµίζω  ότι  δεν  επιβάλλετε  τον  Κώδικα  Φορολογικών
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Στοιχείων. Αν καταλαβαίνω καλά, το δεύτερο εδάφιο της
παραγράφου 2 λέει ότι στην περίπτωση αυτή, που το σωµατείο
εισπράττει, τηρεί τα βιβλία της παραγράφου 3 του άρθρου 2 του
Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων.
Εποµένως µπαίνουν µέσα σ' αυτήν τη διαδικασία, η οποία είναι
αρκετά περίπλοκη, του Κώδικα Φορολογικών Στοιχείων και τα µικρά
σωµατεία και αυτό θα δηµιουργήσει µεγάλες περιπλοκές. ∆εν
προσπαθήσατε να βρείτε ένα κριτήριο, όπως σας είπα στην αρχή,
αριθµό µελών, περιουσία, κύκλο εργασιών και δραστηριότητα, ώστε
τουλάχιστον να περιοριστεί στα µεγάλα και επώνυµα σωµατεία αυτή
η διάταξη.
'Οσον αφορά την αθλητική αναγνώριση, θα ήθελα να σας
ξαναθυµίσω αυτήν τη δυσχέρεια που θα σας προκύψει από το
γεγονός ότι οι Οµοσπονδίες, µπορούν να δώσουν δικαίωµα ψήφου
και σε σωµατείο, το οποίο δεν έχει την ειδική αναγνώριση. 'Ετσι θα
έχετε σωµατεία, τα οποία τα έχετε αναγνωρίσει εσείς, σύµφωνα µε
αυτές τις προϋποθέσεις, και σωµατεία µη αναγνωρισµένα από
εσάς, που θα είναι αναγνωρισµένα από τις οµοσπονδίες. Αυτό
πρέπει να το προσέξετε.
'Οσο για την τριετία, δεν επιµένω. Αν είναι εναντίον της
πολυδιάσπασης στον αθλητικό χώρο, ας ελπίσουµε ότι θα
βοηθήσει.
Σας υπέδειξε ο κ. Μεϊµαράκης στο άρθρο 14 ότι δεν πρέπει ο
αντιπρόσωπος που πηγαίνει στην οµοσπονδία και ψηφίζει, να
βγαίνει τόσο εύκολα, µε µια απόφαση του διοικητικού συµβουλίου
του σωµατείου και χωρίς κάποιες προϋποθέσεις. Νοµίζω ότι θα
πρέπει να δεχθείτε την πρόταση ότι πρέπει να µπουν τουλάχιστον
κάποιες προϋποθέσεις για το ποιος επιλέγεται.
Ο κ. Μεϊµαράκης έκανε µια πρόταση, παραδείγµατος χάρη να έχει
ορισµένο χρόνο που να είναι...
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εκλέγει και
εκλέγεται µετά από ένα χρόνο. Εποµένως όταν λέµε ότι ο
αντιπρόσωπος είναι µέλος µε δικαίωµα εκλέγειν και εκλέγεσθαι, έχει
θητεία τουλάχιστον ένα χρόνο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Σας είπα να είναι µέλος του
διοικητικού συµβουλίου ακόµη καλύτερα ή µε κάποια άλλα κριτήρια.
Γνωρίζετε πώς γίνονται αυτά και εσείς ο ίδιος τα έχετε καταθέσει
στην εισήγησή σας στο ΚΤΕ ΠΑΣΟΚ. Αν θέλετε, µπορώ να σας τα
φέρω γραµµένα.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Εν πάση περιπτώσει, από την
πείρα σας πρέπει να ξέρετε ότι αυτή η ιστορία λειτουργεί κατά
τρόπο ανεξέλεγκτο. Και καλό είναι, αφού βάζετε τόσες δεσµεύσεις
για το ποιοι εγγράφονται και πόσες υπογραφές πρέπει να έχουν, ας
µπει και µία δέσµευση εδώ, ώστε να µην εκλέγεται όποιος-όποιος
ως αντιπρόσωπος και µετά να ασκεί το δικαίωµα ψήφου.
'Επειτα θα ήθελα να σας ρωτήσω γιατί υπάρχει τόση δυσπιστία
σχετικά µε το που περιέρχεται η περιουσία των οµοσπονδιών, όταν
διαλυθούν. Θα µπορούσε να ισχύσει το καταστατικό, όπως πρότεινε
και ο κ. Ζαφειρόπουλος, και όταν δεν υπάρχει πρόβλεψη στο
καταστατικό, ας πηγαίνει στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.
Εν πάση περιπτώσει, επειδή µιλάµε για τη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού, πρέπει να µπει ένας φραγµός στη συµµετοχή των
υπαλλήλων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού στα διοικητικά
συµβούλια οµοσπονδιών.
Μπορεί να είναι µία πρακτική, η οποία έχει ακολουθηθεί χρόνια.
Αυτή η πρακτική όµως πρέπει να σπάσει. Ευκαιρία είναι να βάλετε
το κώλυµα των υπαλλήλων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού
τώρα µέσα στα κωλύµατα που προβλέπονται στα πρώτα άρθρα.
Εάν πρέπει να µπει µεταβατική διάταξη για τους υπηρετούντες,
αυτή να µπει, όπως είπατε, αργότερα στις µεταβατικές διατάξεις,
αλλά η απαγόρευση πρέπει να µπει τώρα.
Θέλω να πω δυο λόγια γι' αυτόν τον ειδικό συνεργάτη τον οποίο
προσλαµβάνουν οι οµοσπονδίες. Σε κάποιες περιπτώσεις ίσως
χρειάζεται κάποιο εξειδικευµένο πρόσωπο για να µπορεί να κάνει
ένα κυρίως διαχειριστικό έργο. Αλλά έτσι όπως ορίζονται τα
προσόντα εδώ πέρα, µπορεί να είναι σχεδόν παντελώς
ανειδίκευτος αυτός που θα µπει. Να έχει π.χ. εµπειρία δύο
τουλάχιστον ετών σε αθλητικά θέµατα.
Τι προσόν είναι αυτό, κύριε Υπουργέ, "εµπειρία δύο ετών σε

αθλητικά θέµατα" και ορίζεται ειδικός συνεργάτης µε µισθό γενικού
διευθυντού κεντρικής υπηρεσίας Υπουργείου και έχει και όλα αυτά
τα δικαιώµατα;
Νοµίζω ότι εδώ ανοίγει µία πόρτα για ηµετέρους, για
παραηµετέρους και ό,τι άλλο µπορεί να φανταστεί κανείς.
Γι' αυτό η πρότασή µας είναι τα προσόντα να γίνουν πολύ πιο
δεσµευτικά και πολύ πιο περιορισµένα, ώστε να µην ανοίξει καµία
πόρτα για να έχουµε νέες θέσεις, νέες διακρίσεις και νέους
ηµετέρους.
Για τη συµµετοχή του 20% των γυναικών φυσικά δεν συζητώ.
Νοµίζω ότι µάλλον ως ευφυολόγηµα τίθεται στην Αίθουσα αυτήν
υπό τη µορφή προβλήµατος, διότι και η διεθνής τάση είναι αυτή και
το Σύνταγµα το επιτρέπει. Νοµίζω ότι κάποιος το ενεφάνισε και ως
αντισυνταγµατικό. ∆εν θα ξέρει µάλλον το άρθρο 116 που επιτρέπει
τις αποκλίσεις ...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Και λίγο είναι.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Και λίγο είναι. Χαίροµαι, κύριε
Μεϊµαράκη.
Το καινούριο Σύνταγµα που θα φτιάξουµε -γιατί θα αλλάξει η
διάταξη του 116- θα προβλέπει και τα θετικά µέτρα. ∆ηλαδή, την
υποχρέωση να µπαίνουν θετικά µέτρα για την εφαρµογή της
ουσιαστικής ισότητας ...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Γιατί βάζουµε 20% γυναίκες και δεν
βάζουµε 80% άνδρες, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Νοµίζω ότι 80%
"πανάξιοι" άνδρες µπορούν να διοικούν µία οµοσπονδία καλά και
να δυσκολεύονται από τις τρεις "µη άξιες" γυναίκες.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Σχετικά µε το άρθρο 30, τώρα εδώ
όλα γίνονται δηµοσίου δικαίου, κύριε Υπουργέ, σε ό,τι αφορά τις
θέσεις. Πρώτα απ' όλα θέτετε αριθµό θέσεων. ∆ηλαδή είναι σαν να
είναι µία δηµόσια υπηρεσία όπου προβλέπετε πόσες οργανικές
θέσεις έχει. Μετά εφαρµόζετε το ν. 2470, άρα καταργούνται οι
ελεύθερες διαπραγµατεύσεις και η διακύµανση των µισθών.
Ευτυχώς πάντως που βάλατε και µία προσθήκη, ώστε τουλάχιστον
να µη µειωθεί ο µισθός, γιατί πολλοί θα βρεθούν σε κλιµάκιο που
δεν ανταποκρίνεται µε τις σηµερινές τους αποδοχές και παρ' ολίγο
να έχαναν και αυτά που παίρνουν.
Εν πάση περιπτώσει, είναι µέσα στο πνεύµα της δηµοσιοποίησης,
δηλαδή του να καταστούν δηµόσια τα σωµατεία και εποµένως έτσι
φαίνεται ότι δικαιολογείται η παρέµβασή σας.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το αντίθετο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Πώς το αντίθετο;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆ίνουµε
κατεύθυνση στις οµοσπονδίες το 51% των εσόδων...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα παρακαλέσω,
κύριε Υπουργέ, να µη γίνονται διακοπές. Αφήστε την κ. Μπενάκη να
ολοκληρώσει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ...να µην
προέρχεται από το δηµόσιο και έτσι να µπορούν να είναι εκτός
δηµοσίου, ως προς τις δεσµεύσεις τους.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Καλά, αλλά οι άλλες διατάξεις
έχουν άλλο χαρακτήρα.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Γεωργακόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
συνάδελφοι, πραγµατικά µε τα τριάντα πρώτα άρθρα που
αναφέρονται στον ερασιτεχνικό αθλητισµό έχω την αίσθηση ότι
µπαίνει µία τάξη στον αθλητισµό και ιδιαίτερα στα ερασιτεχνικά
σωµατεία.
∆εν πρόκειται να επαναλάβω τα όσα είπα χθες, αλλά σχετικά µε το
ποιοι µπορούν να γίνονται διοίκηση στα σωµατεία έχω να πω ότι
πραγµατικά γίνεται µια εξυγίανση του αθλητικού τοπίου.
Γιατί είχαν καταντήσει τα αθλητικά σωµατεία να είναι θερµοκήπιο
απατεώνων  και  πάρα  πολλοί  χρησιµοποιούσαν  τα  αθλητικά
σωµατεία, επειδή έχουν µια κοινωνική πρόσβαση,



6560 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

έχουν µια λαϊκή βάση, για να καλύπτουν άλλες παρανοµίες πίσω
από αυτά. Τώρα βεβαίως, µε αυτές τις προϋποθέσεις οι οποίες
µπαίνουν στο σχετικό άρθρο εξυγιαίνεται ουσιαστικά το τοπίο.
Βεβαίως στο άρθρο 2 λέτε για εξήντα µέρες. Βάζετε δηλαδή µια
προθεσµία και συγκεκριµένα λέτε "παρέχεται µέσα σε αποκλειστική
προθεσµία εξήντα ηµερών". Γιατί εξήντα µέρες; Γιατί χρειάζονται
δύο µήνες για να αποφασίσουν, αν θα πρέπει να γίνει ένας µέλος;
Θέλετε δεκαπέντε µέρες; Θέλετε ένα µήνα; Θα πρέπει να
συντοµεύουµε τις διαδικασίες. Γιατί εξήντα µέρες, κύριε Υπουργέ;
Θα πρέπει να µας το εξηγήσετε αυτό.
Το δεύτερο στοιχείο που θέλω να θίξω -το έθιξα και χθες- είναι το
εξής. Ακούω συνεχώς για τον Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων που
ουσιαστικά θα πνίξουν τα µικρά σωµατεία. ∆εν νοµίζω να ισχύει
κάτι τέτοιο. Μιλάµε για τα σωµατεία εκείνα τα οποία παρέχουν
υπηρεσίες. Τα µικρά σωµατεία, τα οποία προσφέρουν υπηρεσίες
αµισθί, δηλαδή χωρίς να εισπράττουν τίποτα από τους αθλητές,
από τα παιδιά, από τους νέους, οι οποίοι προσφεύγουν στα
σωµατεία αυτά για να αθλούνται, δεν έχουν καµία υποχρέωση να
διατηρούν βιβλία του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων. Yπάρχει
υποχρέωση να διατηρούν βιβλία του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων,
εφόσον παρέχουν υπηρεσίες και πληρώνονται.
Πώς είναι δυνατόν κάποιοι να εισπράττουν, να έχουν εισόδηµα,
έστω και αν είναι ένα µη κερδοσκοπικό σωµατείο και να µη
διατηρούν βιβλία του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων. ∆εν είναι κακό
αυτό. Αντίθετα, θα έλεγα αποτρέπει κάποιους από το να
καλύπτονται πίσω από την ταµπέλα ενός σωµατείου.
Τρίτο στοιχείο. Ακούστηκε ότι θα πρέπει να προβλέπεται στο
καταστατικό των οµοσπονδιών το πού θα πάει η περιουσία τους.
Με δεδοµένο ότι η περιουσία των οµοσπονδιών κύρια και κατά
βασικό λόγο δηµιουργείται από τις επιχορηγήσεις της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού, δεν καταλαβαίνω γιατί, αν διαλυθεί η
οµοσπονδία, δεν πρέπει να γυρίζει στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού, αλλά να διατίθεται όπου λέει το καταστατικό, δηλαδή
όπου αποφασίσουν αυτοί οι οποίοι έχουν φτιάξει την οµοσπονδία.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το γήπεδο του
ΠΑΟΚ θα κάνει δώδεκα δισεκατοµµύρια. Αν για οποιοδήποτε λόγο
πάει κάπου, πρέπει να πάει στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, στο
κράτος, που πλήρωσε για την κατασκευή του.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η άποψή µου, κύριε Υπουργέ,
είναι ότι καλώς πηγαίνει στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, εφόσον
η οµοσπονδία διαλυθεί, διότι λέω ότι κύρια η περιουσία αυτών των
οµοσπονδιών δηµιουργείται από τις επιχορηγήσεις της Γενικής
Γραµµατείας. Εποµένως είναι δίκαιο να γυρίσει εκεί.
Τέλος, ήθελα να αναφερθώ στο 20% των γυναικών. ∆εν είµαστε
αντίθετοι µε τη συµµετοχή των γυναικών στα διοικητικά συµβούλια.
Υπάρχει µία παρεξήγηση εδώ. Αντίθετοι είµαστε µε τις
ποσοστώσεις.
Γιατί είµαι αντίθετος προσωπικά εγώ µε τις ποσοστώσεις; ∆ιότι εάν
σε ένα διοικητικό συµβούλιο δεν υπάρχουν υποψήφιες γυναίκες,
όταν ο νόµος επιβάλλει να έχουµε 20% γυναίκες, θα πρέπει να
βγούµε στη γειτονιά να µαζέψουµε γυναίκες να τις βάλουµε στα
διοικητικά συµβούλια. Αν υπάρχουν γυναίκες, βεβαίως θα πρέπει
να συµµετέχουν και αυτές.
Ως προς την ισότητα των δύο φύλων, γιατί θα πρέπει να εκλεγεί µία
γυναίκα µε µία ψήφο, τη δική της, επειδή έτυχε να
συµπεριλαµβάνεται στο ψηφοδέλτιο και στην ποσόστωση και να
µην εκλεγεί ένας άντρας µε εκατό ψήφους; Πού είναι η ισότητα και η
δηµοκρατία; Λυπάµαι, αλλά δεν το καταλαβαίνω.
Είπε ο κύριος Υπουργός χθες ότι το ζήτησε η ∆ΟΕ, ότι
πανηγύρισαν όταν τους ανέφερε ότι θα συµπεριληφθεί στο νόµο, σε
ένα διεθνές συνέδριο για τα αθλητικά κλπ. Μπορεί να υπάρχουν
χώρες που απαγορεύουν στις γυναίκες να συµµετάσχουν ή να
υπάρχουν περιοχές του πλανήτη µας -γιατί στη ∆ιεθνή Ολυµπιακή
Επιτροπή µετέχουν απ'όλες τις χώρες- που να µη δίνουν τη
δυνατότητα αυτή στις γυναίκες και εκεί να επιβάλλεται να βάλουν
ποσοστώσεις. Εδώ γιατί να βάλουµε ποσόστωση; Ποιος εµποδίζει
την οποιαδήποτε γυναίκα που θέλει να κατέλθει ως υποψήφια σε

ένα διοικητικό συµβούλιο ενός αθλητικού σωµατείου να ψηφισθεί
και να είναι η πρώτη και η καλύτερη;
Αυτή είναι η άποψή µου και γι'αυτό λέω όχι στις ποσοστώσεις. Οι
ποσοστώσεις είναι ρατσιστικές. ∆ηµιουργούν ρατσισµό εναντίον
των γυναικών, αν θέλετε. Αυτή είναι η άποψή µου και για κανέναν
άλλο λόγο δε διαφωνώ. 'Ισα-ίσα, µε µεγάλη χαρά θα ήθελα τη
συµµετοχή των γυναικών που αποτελούν το 51% του πληθυσµού.
Θα ήθελα να συµµετέχουν σε όλα τα αποφασιστικά όργανα κατά
51%. Θα ήταν καλύτερη η κοινωνία.
∆υστυχώς, όµως, έχουν διαµορφωθεί τέτοιες συνθήκες που δεν
επιτρέπουν ακόµη -σιγά σιγά γίνεται αυτό- τη συµµετοχή των
γυναικών, σε σχέση µε το πλήθος που υπάρχει στο θέµα των
ανδρών.
Κατά τα άλλα, όπως σας είπα, νοµίζω ότι πρέπει να µπει η τοµή
που βάζετε στις απαγορευτικές διατάξεις για κάποιους, να είναι στα
διοικητικά συµβούλια των αθλητικών συλλόγων.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Σε λίγο στο ∆ικαστικό Σώµα, οι άνδρες θα
ζητούν ποσόστωση, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Γιατί σε λίγο; 'Επρεπε
να το έχουν ξεκινήσει, ως αίτηµα.
Ο κ. Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα επανέλθω σε ορισµένα
θέµατα που αφορούν ουσιαστικά τη δοµή και τον εκδηµοκρατισµό
του ερασιτεχνικού αθλητισµού, τα σωµατεία.
Κύριε Υπουργέ, δεν λύνεται το πρόβληµα, µε το να πείτε, υπάρχει
και µια τρίτη οµάδα. Κατ'αρχήν, δεν µιλάµε για παραταξιακά στον
αθλητισµό. Μιλάµε για οµάδες ανθρώπων που έχουν µεράκι, έχουν
ένα ενδιαφέρον και κατεβαίνουν ξεχωριστά, γιατί διαφωνούν, αν
θέλετε, µε κάποιον εγκάθετο, µε κάποιον, ο οποίος χρόνια βρίσκεται
εκεί και παιδεύει ουσιαστικά, αντί να προάγει τον αθλητισµό σε ένα
σωµατείο. Με αυτό θέλουν να ασχοληθούν.
Πήραν -σας λέω- 15%. Τι θα κάνουν; Γιατί βάζετε αυτό το όριο;
Κύριε Υπουργέ, αυτό ίσως να µείνει για όλη τη ζωή. Λέµε σήµερα
παραδείγµατος χάρη ότι το Υπουργείο Ναυτιλίας διατηρεί ακόµα
χουντικούς και αντεργατικούς νόµους. ∆εν εφαρµόζεται εκεί η
εργατική νοµοθεσία στο εκλέγειν και εκλέγεσθαι, έχουµε χουντικές
ακόµη διατάξεις. Γιατί και εδώ να µην ισχύσει η απλή αναλογική; Θα
µείνετε και θα λένε στον αθλητισµό και στους ναυτεργάτες δεν
ισχύει η απλή αναλογική. ∆εν υπάρχει πουθενά αλλού.
Φυσικά και το εκλογικό σύστηµα είναι χειρότερο από αυτό της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Η Τοπική Αυτοδιοίκηση τουλάχιστον
παίρνει τα 3/5. Εσείς δίνετε το 70%. 'Αντε να κόψετε και λίγο να πάει
στο 60%. Τι θέλετε να διαφυλάξετε µε αυτό δεν µπορώ να
καταλάβω. Επειδή δεν θα έχουν ταύτιση; Μα, µέσα από τη
σύγκρουση ιδεών και αντιλήψεων θα διαφυλαχθούν και οικονοµικά
και θα προαχθεί ο αθλητισµός µέσα στο ίδιο το σωµατείο.
Πρέπει να περάσει η αρχή: Το σωµατείο εκλέγεται, χωρίς
περιορισµούς των µελών που βάζετε ένα χρόνο -για να έχει
δικαίωµα ψήφου και να εκλέγεται- βγάζει τη διοίκησή του και κατά
την ίδια την ψηφοφορία εκλέγει αντιπρόσωπο για την ένωση, χωρίς
να προσδιορίσει το σωµατείο ποιος θα πάει. Από πού βγαίνει ότι θα
εκλεγεί; Περιµένετε να το λέει το καταστατικό; Τα ξέρετε, κύριε
Υπουργέ. Μέχρι τώρα στέλνει ο καθένας όποιον θέλει. Μέλος λέω
εγώ, δεν λέω ότι δεν είναι µέλος, αλλά δεν έχει εκλεγεί από το
σωµατείο. Γιατί να µην εκλέγεται από το σωµατείο και η διοίκηση µε
την απλή αναλογική; Να εκλέξουν τον εκπρόσωπο που θα πάει
στην ένωση, η ένωση όταν θα κάνει εκλογές να εκλέξει διοικητικό
συµβούλιο, να εκλέξει τον εκπρόσωπό της για την οµοσπονδία και
να πάµε µέχρι και την Ολυµπιακή Επιτροπή µε αιρετούς, αφού θα
βάλουµε το πλαίσιο -από τους φορείς που θα είναι- όλοι αυτοί να
είναι αιρετοί. Το ένα είναι αυτό.
Επίσης  σηµαντικό  είναι  η  αναγνώριση  για  τρία  χρόνια.  Εγώ
σας  έκανα  µία  αντίθετη  πρόταση,  κύριε  Υπουργέ.  Σας  λέω:
'Ενα χρόνο, αν δεν ασκήσει τα καθήκοντα και τις υποχρεώσεις
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που έχει για τη συµµετοχή σε αγώνες, διαγράψτε τον. Γιατί
περιµένετε τρία χρόνια; Αυτό έχει έναν αποκλεισµό από τα
σωµατεία. Τρία χρόνια πώς θα ζήσει το σωµατείο;
Μιλάµε µετά για τις συγχωνεύσεις. Και εγώ συµφωνώ να γίνονται
συγχωνεύσεις και µάλιστα µε τα κίνητρα, τα οποία βάζετε, ότι θα
διπλασιαστούν τα έσοδα της νέας οµάδας, που θα προκύψει από
τις ενώσεις δύο, τριών, τεσσάρων σωµατείων.
∆εν προβλέπεται, όµως, τι θα γίνει µε τους µικρούς, κύριε Υπουργέ.
∆εν µας ενδιαφέρει εµάς ο πρωταθλητισµός, µας ενδιαφέρει ο
αθλητισµός. Τι θα γίνει µε τους µικρούς που υπάρχουν σήµερα σε
αυτά τα σωµατεία; Γιατί κάθε ένα από τα τρία σωµατεία, θα πάρει
τους µεγαλύτερους και τους καλύτερους να κάνει µία οµάδα. Οι
µικροί, τι θα γίνουν; ∆εν βάζετε υποχρεωτικά εδώ ότι θα πρέπει να
διατηρηθούν τα τµήµατα παίδων κλπ. Μάλιστα, να το βάλετε, όπως
ίσχυε παλιά, να συµµετέχουν σε αγώνες. ∆εν συµµετέχουν.
'Ενα άλλο θέµα που θα ήθελα να βάλω, είναι αυτό που δεν
µπόρεσα να πω στην πρωτολογία µου. Αφορά το άρθρο 30 και έχει
σχέση µε τους εργαζόµενους.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Εδώ µπορεί να δει κανείς ότι οι οµοσπονδίες µπορεί να έχουν τον
ίδιο αριθµό σωµατείων κλπ. ή να µην έχουν ανάλογα και µε τις
άλλες παραµέτρους. Ως προς τη σύνθεσή τους, προκύπτουν και τα
αναγκαία προβλήµατα για το προσωπικό. 'Εχουµε εδώ διεθνείς
υποχρεώσεις, άλλη οµοσπονδία έχει συχνότερα αγωνίσµατα κλπ.,
συµµετοχή σε διεθνή φόρουµ κλπ., χίλιες δυο υποχρεώσεις που
µπορεί να έχει ή να µην έχει κάποια οµοσπονδία. Οι υπάλληλοι
όµως, ενώ δεν είναι µόνιµοι, τους εντάσσετε στο ν. 2470. ∆ηλαδή
θα παίρνουν λιγότερα λεφτά. Γιατί δεν τους κάνετε µόνιµους,
εφόσον πάτε να τους δώσετε το βασικό µισθολόγιο το οποίο ισχύει.
Πρέπει να δούµε και τις προσλήψεις για τους εργαζόµενους, όπως
προπονητές δικηγόρους κλπ. 'Ολους όµως µπορούν να τους
εκλέξουν οι οµοσπονδίες, το προσωπικό όµως δεν µπορεί να το
εκλέξει, πρέπει να έχει ορισµένα κριτήρια. Και στα κριτήρια ιδιαίτερα
για τον αθλητισµό αυτοί που θα αποτελέσουν τη στελέχωση των
οµοσπονδιών δεν µπορούν να πάνε στον 2190. Πρέπει να έχουν
γνώση για το αντικείµενο. Θα πάω εγώ δηλαδή ο άσχετος και θα
υποβάλω µια αίτηση και θα µε πάρουν, χωρίς να έχω γνώση για το
αντικείµενο; Πρέπει να µπουν ιδιαίτερα κριτήρια για τις προσλήψεις
αυτών των ανθρώπων.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Με την προκήρυξη µέσω ΑΣΕΠ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: 'Ηθελα να κάνω εδώ µια αναφορά, κύριε
Υπουργέ, και θέλω την προσοχή σας γιατί πιστεύω να ήρθε και σε
σας, µας επισκέφθηκε µια οµοσπονδία, η οποία λέγεται Ελληνική
Οµοσπονδία Παγκράτιου Αθλήµατος. Μας κατέθεσε ένα κείµενο,
έγινε µια συνάντηση από είκοσι δύο κράτη, αναγνώρισαν όλοι ότι
είναι ένα αρχαίο ελληνικό άθληµα και ότι θα µπορεί το άθληµα αυτό
να αποτελέσει µια παγκόσµια οµοσπονδία, µε έδρα την Ελλάδα -το
πρότειναν όλα τα κράτη µε ένα έγγραφο, που το έχουν υπογράψει-
και ζητούν την αναγνώρισή του σαν άθληµα ελληνικό, αρχαίο
ελληνικό το οποίο µπορεί να µπει και στους Ολυµπιακούς Αγώνες.
Μου έκανε δε εντύπωση που είπαν ότι όταν αγωνίζονται στα ξένα
κράτη ο χειρισµός των αγώνων, σταµάτα, ξεκίνα, φάουλ κλπ., είναι
στην ελληνική γλώσσα, υποκλίνονται στη σηµαία, έχουν
αποφασίσει τα ρούχα τους να εκπροσωπούν τα ελληνικά χρώµατα,
άσπρο-µπλε και ζητάνε την αναγνώριση της οµοσπονδίας. ∆εν
ξέρω αν και πώς το έχετε χειριστεί εσείς, νοµίζω ότι πρέπει να
προωθήσουµε µια τέτοια πρωτοβουλία.
Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, επειδή αναφέρθηκαν και άλλοι
συνάδελφοι στις ποσοστώσεις των γυναικών κλπ., θα ήθελα να πω
το εξής. Τα δικαιώµατα των γυναικών δεν κατακτώνται µε διοικητικά
µέτρα.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατακτώνται.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: 'Οχι µε διοικητικά. 'Εχει γίνει και υπηρεσία
για την ισότητα των γυναικών κλπ. Κατακτιέται η ισοτιµία µε την
πάλη των γυναικών µε τη συµµετοχή της, µε την αναγνώρισή της,

για ίσα δικαιώµατα, ίσες αφορµές στη δουλειά, στο µαζικό κίνηµα
κλπ. Αλλά χρειάζεται πάνω απ' όλα να δούµε τις διευκολύνσεις που
θα έχει η γυναίκα, για να µπορέσει πραγµατικά να ασχοληθεί µε τα
κοινά. 'Οταν σήµερα είναι εργαζόµενη ή µητέρα ή δασκάλα και δεν
έχει τη δυνατότητα µια εργαζόµενη να πάει το παιδί της στον
παιδικό σταθµό, γιατί χρειάζεται να πληρώσει και δεν υπάρχουν
κρατικοί παιδικοί σταθµοί να απασχολούν τα παιδιά για τις ώρες
αυτές, πώς είναι δυνατόν η γυναίκα να έχει το χρόνο να ασχοληθεί.
Και νοµίζω ότι µια γυναίκα που θα είναι άξια για ψήφο θα πρέπει
πραγµατικά να την εκλέξουµε και να µπει κριτήριο µε όλα τα άλλα
φυσικά και µε το ελαφρυντικό ότι έχει άλλες υποχρεώσεις, όχι όµως
ποσοστώσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Λουλέ έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, µισό δευτερόλεπτο
αρχίζοντας από το θέµα που απασχόλησε το τελευταίο δεκάλεπτο
και τους άλλους συναδέλφους για την ποσόστωση. 'Ισως, κύριε
Υπουργέ, αν συµφωνήσουµε εδώ µέσα -δεν ξέρω αν µπορεί να το
κάνει βέβαια η Βουλή αυτό- να µη γίνει αυτό µε την ποσόστωση.
Μπορούµε να το βγάλουµε. ∆εν ξέρω ποια είναι η άποψή σας.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Είµαστε υπέρ αυτής της διάταξης.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: ∆ηλαδή είσαστε υπέρ της ποσόστωσης;
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Είµαστε επαναλαµβάνω υπέρ
αυτής της διάταξης.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Εντάξει.
Θα ήθελα τώρα να πω κάτι για το άρθρο 3, που αφορά την
πρόταση της Ελληνικής Σκακιστικής Οµοσπονδίας που ζητά να µην
ισχύουν για το σκάκι τα όσα ισχύουν για τους διαιτητές άλλων
οµοσπονδιών.
Θα πρότεινα, λοιπόν, να προσθέσουµε στο άρθρο 3 την εξής
φράση: Οι εν ενεργεία και οι µη εν ενεργεία διαιτητές του ζατρικίου,
εξαιρούνται από τον περιορισµό του αναφερθέντος άρθρου.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα ήθελα να πω κατ' αρχήν στο
άρθρο που έγινε πολύ µεγάλη συζήτηση για την ποσόστωση ότι αν
τελικά µείνει η ποσόστωση, οι γυναίκες που θα συµµετέχουν να µην
έχουν σχέση πρώτου βαθµού συγγενείας µε τα υπόλοιπα µέλη του
∆.Σ. Γιατί κάποιοι θα βάλουν µέσα τις γυναίκες τους, τις κόρες τους
κλπ. και θα πάρουν άλλη πλειοψηφία µετά...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Είναι σωστό και συµφωνώ και
εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας βλέπω πολύ
κινητικούς, κύριοι συνάδελφοι, και αυτό είναι καλό!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ επιµένω στην
άποψη ότι βλέπετε τα σωµατεία ισοπεδωτικά. Σας είπα και πάλι ότι
όλοι θέλουµε να µπει µια τάξη στα σωµατεία. ∆εν υπάρχει καµία
αµφιβολία ότι στα σωµατεία τα οποία διαχειρίζονται τεράστια
κονδύλια, θα πρέπει να υπάρχει ο φορολογικός έλεγχος και ο
έλεγχος της πολιτείας.
Είπε προηγουµένως ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος ότι
υπάρχουν παράνοµα σωµατεία ή σωµατεία που καλύπτουν
παράνοµες δραστηριότητες. Θεωρώ όµως αδιανόητο, επειδή
υπάρχουν κάποια λίγα παράνοµα σωµατεία, να πνίξουµε όλα τα
σωµατεία των χωριών.
Σας είπα να δείτε και στην περιφέρειά σας τι γίνεται. Οπωσδήποτε η
Πάτρα  δεν  έχει  τα  ίδια  σωµατεία  µ'ένα  χωριό  που  είναι  λίγο
πιο  έξω  απ'αυτήν.  ∆εν  καταλαβαίνετε  ότι  εκείνο  το  πνίγετε,
πολύ  περισσότερο  όταν  δεν  επιτρέπεται  στους  αθλητές  να
είναι  µέλη  του;  ∆εν  πρέπει  να  το  δείτε  ισοπεδωτικά  όπως
είναι  όλα  τα  αθλήµατα.  Μην  πάρετε  δηλαδή  τα  ίδια  µέτρα  για
το  ποδόσφαιρο  ή  για  το  µπάσκετ  ή  για  το  βόλεϊ  όπου
πράγµατι  διακυβεύονται  συµφέροντα  ή  πράγµατι  υπάρχει
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µεγαλύτερο κέφι και ενδιαφέρον εκεί µαζί µε το πίγκ πόγκ ή το τένις
ή τα οποιαδήποτε, άλλα αθλήµατα.
Εσείς δηλαδή νοµίζετε ότι σ' ένα χωριό της Αχαϊας θα βρεθούν
πάνω από δέκα ή δεκαπέντε ή είκοσι αθλητές να κάνουν ξιφασκία;
Αυτούς θα τους απαγορεύσετε να έχουν και σωµατείο.
∆εύτερον, θα παρακαλούσα πολύ, ο αντιπρόσωπος του σωµατείου
και της οµοσπονδίας να ορίζεται. ∆εν µας λέει τίποτα το να ορίζεται
και να είναι και ένα χρόνο µέλος. Γνωρίζω, κύριε Υπουργέ, ότι και
εσείς όπως και οι προηγούµενοι Υπουργοί, δεν έκαναν χρήση
τέτοιων διατάξεων. 'Εχουν γίνει όµως στο παρελθόν γεγονότα ή
µπορεί να γίνουν στο µέλλον. Κατά συνέπεια µη νοµοθετείτε µε µια
αίσθηση ότι θα είστε εσείς ή ότι και ο επόµενος θα έχει τις ίδιες
αρετές µε σας. Γιατί αφήνουµε τέτοια περιθώρια στον οποιονδήποτε
άλλον Υπουργό;
Θέλω επίσης να σας πω ότι επιµένω στη διάταξη στην οποία σας
είπα για τις συµµετοχές των αθλητών. Πρέπει να πάτε στις
συµµετοχές των σωµατείων. ∆εν µπορεί να συµµετέχει το σωµατείο
µε δέκα αθλητές σε µια διοργάνωση. ∆ηλαδή αν συµµετείχε µε
πέντε; Και αν από τους πέντε, σας επαναλαµβάνω, ο ένας είναι
"αστέρι", θα τον κόψουµε αυτόν; Θα κόψουµε όλο το σωµατείο στη
διαδικασία εκλογής εκπροσώπου; ∆εν το καταλαβαίνω αυτό. Και
δεν καταλαβαίνω και την εµµονή πάνω σ'αυτά.
Θα ήθελα επίσης να σας πω, κύριε Υπουργέ, κάντε ένα νόµο, ο
οποίος να είναι και εφαρµόσιµος. Μέχρι στιγµής οι περισσότερες
διατάξεις που σας λέω είναι ανεφάρµοστες. ∆εν θα µπορέσετε να
τις εφαρµόσετε. Και έχει αποδειχθεί ότι νόµους έχουµε και έχουµε
πολλούς. ∆εν εφαρµόστηκαν όµως. Και ο ν. 1958, δυστυχώς δεν
εφαρµόστηκε. Ψηφίστηκε το 1992, έγινε το πρωτάθληµα του 1992
και 1993 και είχατε όλα τα περιθώρια να το διορθώσετε. ∆εν τον
διορθώσατε όµως ούτε καν τον εφαρµόσατε.
Θα σας πω και για το επαγγελµατικό, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε
συνάδελφε, η διάταξη είναι αυτή που ισχύει. ∆εν έχουν διαλυθεί τα
σωµατεία. Με δέκα αθλητές κάνουν τα σωµατεία και µε αυτούς τους
δέκα αθλητές αναγνωρίζεται η δράση τους. ∆εν είναι κάτι καινούριο.
Η διάταξη αυτή είναι και στο ν. 75/75. Λέει, λοιπόν, ότι κανένα
σωµατείο δεν µπορεί να εµφανίζεται ότι έχει αθλητική
δραστηριότητα αν δεν έχει δέκα αθλητές.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Εγώ άλλο σας λέγω. ∆εν κατάλαβα
δηλαδή. ∆εν µπορεί να υπάρχει σωµατείο µε πέντε αθλητές του
πιγκ-πογκ σε ένα χωριό; Τι είναι αυτό που µας είπατε τώρα; Το
σωµατείο θέλει είκοσι ένα µέλη για να γίνει. ∆εν λέγει ότι θέλει και
δεκαπέντε αθλητές. ∆εν το λέει κανείς αυτό. Εσείς το λέτε κύριε
Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Αν δεν έχει
αθλητές είναι σωµατείο µαϊµού. Πρέπει να έχει αθλητές για να έχει
αθλητική δραστηριότητα και να ψηφίζει και να εκλέγει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: ∆ηλαδή σε ένα χωριό των διακοσίων
κατοίκων απαγορεύεται στους γονείς να φτιάξουν ένα σωµατείο για
να παίζουν τα παιδιά τους πιγκ-πογκ; Πέντε θέλουν να παίξουν
πιγκ-πογκ. ∆εν το κατάλαβα δηλαδή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Γι' αυτό, κύριε
Μεϊµαράκη, χρειάζονται οι νέοι ισχυροί δήµοι που µαζεύουν πολλές
κοινότητες µαζί.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα έλεγα, κύριε Πρόεδρε, ότι άλλο το
ένα και άλλο το άλλο.
Εν πάση περιπτώσει, εγώ να δεχθώ ότι βεβαίως το σωµατείο µε
τους πέντε αθλητές δεν πρέπει να έχει την ίδια µεταχείριση ή το ίδιο
προνόµιο µε το σωµατείο µε τους δεκαπέντε ή είκοσι αθλητές. Αλλά
δεν µπορεί και να το σβήσουµε, να το καταργήσουµε εντελώς.
Ακόµη, κύριε Υπουργέ, ανεξαρτήτως του τι υπήρχε, εδώ
νοµοθετούµε για το µέλλον. ∆εν νοµοθετούµε µόνο µε βάση το
παρελθόν. Και σας είπα ότι αν κρατάτε από το ν. 75/75 όλες τις
διατάξεις, τότε δεν υπήρχε κανένας λόγος να µας φέρετε αυτόν το
νόµο. Βεβαίως και τότε ήταν διαφορετικά τα πράγµατα.
Εγώ, κύριε Υπουργέ, επιµένω στις διατάξεις τις οποίες σας είπα.
Θεωρώ ότι στραγγαλίζουν τον αθλητισµό στις µικρές κοινωνίες, ενώ
θα έπρεπε να δίνουν κίνητρα γιατί ο αθλητισµός για µας είναι

τρόπος ζωής. ∆εν είναι µόνο πρωταθλητισµός, κύριε Υπουργέ. Το
σωµατείο είναι φυτώριο αθλητών, είναι να πάνε τα παιδιά εκεί να
µάθουν να ζουν, να µάθουν τις χαρές του αθλητισµού, να µάθουν
την άµιλλα, να µάθουν τη διεκδίκηση, να µάθουν την αγάπη και τη
στοργή. ∆εν είναι µόνο πρωταγωνιστικός ο ρόλος τους. ∆εν είναι
τίποτε άλλο. Κατά συνέπεια θα έλεγα ότι δεν θα έπρεπε να τα
στραγγαλίσετε.
Μ' αυτήν την έννοια, κύριε Πρόεδρε, εµείς καταψηφίζουµε αυτές τις
διατάξεις. Και όχι µόνο τις καταψηφίζουµε, αλλά θα τις αλλάξουµε
και όταν γίνουµε κυβέρνηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Υφυπουργός
Πολιτισµού κ. Ανδρέας Φούρας έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριοι
συνάδελφοι, διαβάζω τι λέγει ο ν. 75/75. "Για την εφαρµογή του
παρόντος νόµου ως αθλητικό σωµατείο θεωρείται παν κατά τον
Αστικό Κώδικα αναγνωριζόµενο ως τοιούτο εφόσον έχει
τουλάχιστον είκοσι αθλουµένους". Το 1975 απαιτούσε είκοσι
αθλουµένους. Το 1999 εµείς θα πούµε έναν; Για όνοµα του Θεού!
Ποια είναι η δράση αυτού του σωµατείου; ∆εν γίνονται κατανοητές
αυτές οι θέσεις.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Στο σωµατείο άλλο τα µέλη και άλλο
οι αθλητές. Υπάρχουν µέλη που δεν είναι αθλητές. Πράγµατι ο
75/75 σύµφωνα µε τον Αστικό Κώδικα απαιτεί είκοσι ένα µέλη.
'Οµως επαναλαµβάνω ότι είναι άλλο θέµα τα µέλη και άλλο οι
αθλητές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Μεϊµαράκη,
απαντήσατε και καταγράφηκαν αυτά που είπατε.
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
θα ήθελα να δώσω µερικές απαντήσεις. Για την κ. Μπενάκη κατ'
αρχήν. Θα ήθελα να υπενθυµίσω αυτά που η έκθεση της
επιστηµονικής επιτροπής της Βουλής αναφέρει ότι βεβαίως
"υπάρχει ένα πλαίσιο κανόνων αναγκαστικού δικαίου, που καθορίζει
το περιεχόµενο του καταστατικού των σωµατείων. Η επιλογή αυτή
του νοµοθέτη επιτρέπεται" λέγει "κατά το άρθρο 16, παράγραφος 5,
διότι περιλαµβάνεται στην έννοια της προστασίας και της ανωτάτης
εποπτείας του κράτους υπό την οποία τελεί ο αθλητισµός και
δικαιολογείται από τη φύση αυτών των σωµατείων, της σύγχρονης
πραγµατικότητας, της αθλητικής δραστηριότητας, την ανάγκη να
αποφεύγουνται καταχρήσεις κλπ.".
Σχετικά µε το θέµα που τίθεται και πάλι ότι εµείς βάζουµε την
εφορία στο εσωτερικό των σωµατείων. Νοµίζω ότι µε την διάταξη
περί αντιτίµου των προσφεροµένων αθλητικών υπηρεσιών
προστατεύουµε τα σωµατεία, γιατί αν δεν συµβεί αυτό, αν δεν
γνωρίζουν τα σωµατεία ότι πρέπει να έχουν διάτρητες αποδείξεις
για τις προσφερόµενες υπηρεσίες, θα πάθουν ό,τι έπαθε το
σωµατείο "ΗΡΑΚΛΗΣ ΠΟΤΑΜΟΥ∆ΙΩΝ", που δεν µπορεί να
ορθοποδήσει επειδή του έχει επιβληθεί πρόστιµο έξι εκατοµµυρίων
δραχµών για µεταγραφή.
Τα καταθέτω στα Πρακτικά τα σχετικά έγγραφα επιβολής του
προστίµου, γιατί µη νοµίζουν οι άνθρωποι του αθλητισµού ότι
µπορούν κάτω από το τραπέζι ή έξω από την υφιστάµενη
νοµοθεσία να κάνουν πράξεις, οι οποίες έχουν οικονοµικό
αντικείµενο.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Φούρας καταθέτει στα Πρακτικά τα
προαναφερόµενα έγγραφα τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής).
Προστατεύουµε, λοιπόν, τα σωµατεία µε το να τους λέµε κάτι άλλο,
όπου έχετε δοσοληψίες οικονοµικές για προσφερόµενες αθλητικές
υπηρεσίες, εκεί πρέπει να έχετε βιβλία.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Γι'αυτό να το βάλετε έτσι.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Ετσι ακριβώς το
έχουµε, διαβάστε τη διάταξη.
Σχετικά µε τα θέµατα που έχουν τεθεί για την κατάσταση
προσωπικού στις οµοσπονδίες, να εξηγήσουµε τι συµβαίνει. Οι
οµοσπονδίες µέχρι και αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, εφόσον



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΘ' - 5 ΜΑ'Ι'ΟΥ 1999 6563

έχουν έγκριση του αρµόδιου Υπουργού, για σύσταση θέσεων,
προσλαµβάνουν προσωπικό χωρίς κανένα απολύτως κριτήριο,
χωρίς καµία δέσµευση. Τη βούλησή τους εκφράζουν οι διοικήσεις
και παίρνουν όποιον θέλουν χωρίς καν να δηµοσιεύουν πουθενά τις
ανάγκες προσλήψεων.
Με αυτό το νόµο, τι λέµε; 'Οποια οµοσπονδία χρηµατοδοτείται κατά
51% από το κράτος, οφείλει τις προσλήψεις της να τις εντάξει στο
καθεστώς του ν. 2190. Αν κάποια οµοσπονδία καταφέρει από το
marketing, από τους χορηγούς της κλπ., να έχει πάνω από 51%
δικά της εισοδήµατα απέξω, δεν εντάσσεται σε αυτές τις
διαδικασίες. Αλλά δεν µπορεί να ισχυρίζονται οι οµοσπονδίες ότι τα
έσοδα των ΟΠΑΠ είναι έσοδα από ιδιωτικές χορηγίες. ∆εν θα
κρυφτούµε πίσω από το δάκτυλο.
Υπάρχει ένα θέµα µε κάποιες διοικήσεις οµοσπονδιών, οι οποίες µε
την τσέπη άλλου, δηλαδή του κράτους, έχουν γίνει γαλαντόµες.
Υπάρχουν µισθοί που προσεγγίζουν το ένα εκατοµµύριο
(1.000.000) δραχµές στις οµοσπονδίες. Για όνοµα του Θεού!
∆ηλαδή, ο οποιοσδήποτε πρόεδρος, προκειµένου να είναι καλός µε
τους εργαζοµένους του, καθορίζει µισθολόγιο το οποίο ξεπερνάει
κάθε αντικειµενική δυνατότητα της αγοράς. Αυτά έχουν συµβεί.
Εµείς τι κάνουµε για να δώσουµε µία λύση στο πρόβληµα;
Εντάσσουµε όλους τους εργαζόµενους σε οµοσπονδίες στο ν.
2470/97 και διατηρούµε ως προσωπικές διαφορές, τις πάνω από το
ενιαίο µισθολόγιο αποδοχές. ∆εν περικόπτουµε αποδοχές.
Τώρα όσον αφορά για τις αυξήσεις, γνωρίζουµε ότι ζούµε µία
περίοδο προσαρµογής, γνωρίζουµε ότι τον επόµενο µήνα θα
έχουµε 2% πληθωρισµό και γνωρίζουµε ποιες είναι οι αυξήσεις που
δίνονται. Είναι ψευτοπρόβληµα, πλέον, δεν είναι πραγµατικό το
πρόβληµα ότι δήθεν εγκλωβίζουµε τις αποδοχές των εργαζοµένων,
αν λάβουµε υπόψη µας ότι κινούµεθα µε πληθωρισµό κάτω του 2%.
Σχετικά µε το εκλογικό σύστηµα που είπα, επειδή ετέθη το θέµα ότι
κάνουµε πρόνοια για τη δεύτερη παράταξη µε το 20% που
καταλαµβάνει το 30% των εδρών, θέλω να αναδιατυπώσω τη
ρύθµιση: σε περίπτωση που δεν συµβεί αυτό, εναλλακτικά η
παράταξη που θα έχει 10%, να µπορεί να πάρει το 15% των εδρών.
Για να µπορέσουµε να έχουµε µια έκφραση, έστω µικρότερη µε
µικρότερα ποσοστά.
Σχετικά τώρα µε το θέµα της εκλογής γυναικών και εκλογής ανδρών
στις οµοσπονδίες. Γιατί πριν από λίγο ο κύριος Πρόεδρος µας
υπενθύµισε ότι έχουµε και το SOFTBALL που εκεί πρόεδρος είναι
γυναίκα. Η διάταξη δεν αναφέρεται στις γυναίκες κατ'αρχήν,
αναφέρεται στα δύο φύλα. Αλλά επειδή εγώ άκουσα την κριτική της
Αίθουσας και επειδή δεν πρέπει να εξωθούµε τα φύλα σε κατάληψη
θέσεων ∆ιοικητικού Συµβουλίου, αλλά σε εκλογή, γι'αυτό εγώ
προσθέτω στη διάταξη το 20% τη ρύθµιση "και µε την προϋπόθεση
ότι ο αριθµός των υποψηφίων κάθε φύλου είναι τουλάχιστον
διπλάσιος του ελάχιστου αριθµού των κατά το ποσοστό 20%
εκλεγµένων. ∆ηλαδή, αν πρόκειται να εκλεγούν τρεις, να είναι
τουλάχιστον έξι οι υποψήφιοι για να γίνεται εκλογή. Με αυτήν την
έννοια, νοµίζω ότι έχω ακούσει µε ανοιχτά ώτα τα επιχειρήµατα που
από την Αίθουσα προβάλλονται.
Τώρα, σχετικά µε µία παρατήρηση του κ. Παπαθανασίου. Τα
κωλύµατα του άρθρου 3 ισχύουν και για τα µέλη του ∆.Σ. του
σωµατείου, αυτό γίνεται δεκτό και εντάσσεται ως τελευταίο εδάφιο
του άρθρου 1. Η τροπολογία της κ. Λουλέ που λέει "...καθώς και να
προσκοµίσουν για κύρωση τα βιβλία στην αρµόδια υπηρεσία...", τα
σωµατεία που διαλύονται ότι πρέπει να παραδίδουν τη σφραγίδα
τους κλπ., γίνεται δεκτή η προσθήκη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σε ποιο άρθρο είναι
αυτό, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι στο άρθρο
9, παράγραφος 4, στίχος έξι.
Σχετικά µε το άρθρο 29 είπα.
Σχετικά µε µία τροπολογία που δεν έχω καταλάβει ακριβώς...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Η προσθήκη του άρθρου 29 να
µπει στο νόµο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το έχω δώσει

για να µπει στο νόµο.
Σχετικά µε µία τροπολογία της κ. Ροδούλας Ζήση, δεν έχω
καταλάβει. Αναφέρει ότι "επιτρέπεται η συστέγαση αθλητικών
σωµατείων σε αθλητικές εγκαταστάσεις, οι οποίες ανήκουν σε
νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις, στους ΟΤΑ, στους φορείς του
δηµοσίου". ∆εν απαγορεύεται αυτό. Με επιχειρήσεις να
συστεγάζονται απαγορεύεται τα σωµατεία. ∆εν πρόκειται για
επιχειρήσεις.
Σχετικά µε την πρόταση του κ. Παπαθανασίου να µην υπάρχουν
διακρίσεις στα µέλη και ο αριθµός των µελών να είναι απεριόριστος,
νοµίζω ότι υπάρχει στο άρθρο 136 παράγραφος 2, αλλά µπορεί να
µπει στην παράγραφο 1 του άρθρου 2.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Με τα κωλύµατα, κύριε
Υπουργέ, για την εγγραφή µελών κλπ.;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Σχετικά µε τα
κωλύµατα στην εγγραφή µελών αυτά προβλέπονται, αν δείτε την
λογική του νόµου. 'Οταν υποβάλλεται η αίτηση η διοίκηση του
σωµατείου εντός εξήντα ηµερών πρέπει να απαντήσει αν κάνει
δεκτό ή όχι το αίτηµα. Εκεί τότε δικαιούται το σωµατείο να ζητήσει
πιστοποιητικό ποινικού µητρώου και να εξαρτήσει από αυτόν την
εγγραφή. Και βεβαίως αν το πιστοποιητικό ποινικού µητρώου δεν
προσφέρεται, δεν θα εγγράψει ως µέλος κάποιον.
Αυτά έχω να πω γι' αυτήν την ενότητα, αγαπητοί συνάδελφοι.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Για τους υπαλλήλους θα βάλετε
κώλυµα;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Οχι, είπα ότι γι'
αυτό θα συζητήσουµε στις µεταβατικές εφόσον το δω και το
µελετήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων
από 1 έως 30...
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο για να δευτερολογήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Καλώς. Συνήθως, όµως,
κύριε συνάδελφε, δευτερολογείτε και ολοκληρώνει ο κύριος
Υπουργός. Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Σεβαστήκαµε τον κύριο
Υπουργό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αν δευτερολογήσετε
εσείς...
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Θέλω µόνο να θίξω τρία
πράγµατα, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι πολύ σύντοµος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Συγγνώµη,
κύριε Παπαθανασίου, επειδή νοµίζω ότι έγινε λάθος στη
διατύπωση, στο τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 3,
µπαίνει η πρόταση που έχετε κάνει "τα µέλη του ∆.Σ. προέρχονται
από µέλη του σωµατείου", για να µην υπάρχει αυτό το παράθυρο.
Τα µέλη του ∆.Σ. είναι και µέλη του σωµατείου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Παπαθανασίου.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Υπουργέ, είναι πράγµατι
ικανοποιητική η ρύθµιση που κάνατε -και µας τη διαβάσατε- για τα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες, σχετικά µε την ίδρυση της
συνοµοσπονδίας. Θα πρέπει όµως ταυτόχρονα να προβλέψετε τι
θα γίνει στο µεσοδιάστηµα αυτών των οκτώ µηνών, γιατί τρέχουν τα
πρωταθλήµατα. ∆εν µας είπατε τι θα ισχύσει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Υπάρχει και
λειτουργεί ήδη η εθνική επιτροπή, η οποία έχει το συντονισµό για το
εσωτερικό της χώρας και τις διαδικασίες των πρωταθληµάτων.
Τώρα όταν πρόκειται να πάει αποστολή στο εξωτερικό, όπως τώρα
πηγαίνει µία αποστολή στην Κύπρο, χρηµατοδοτείται απευθείας
από την Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού και ανακαλύπτονται αυτές
οι ανάγκες.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Μάλιστα.
'Οσον αφορά τα αντικίνητρα που είπατε για τη δηµιουργία
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νέων σωµατείων σχετικά µε τα τρία χρόνια και είπατε ότι ναι,
πράγµατι είναι αντικίνητρο, πέρα, κύριε Υπουργέ, από την
ελαχιστότατη επιχορήγηση που παίρνουν αυτά τα σωµατεία, εγώ
σας προτείνω να αυξήσετε τα κίνητρα συγχώνευσης και να µη
δηµιουργείτε αντικίνητρα. 'Ετσι στραγγαλίζετε τον ερασιτεχνικό
αθλητισµό, στραγγαλίζετε το δικαίωµα για την άθληση,
στραγγαλίζετε πολύ απλά το µεράκι, γιατί αυτό είναι το νόηµα του
ερασιτεχνισµού.
Θα ήθελα να πω λίγα πράγµατα σχετικά µε τα άρθρα 22 έως 24.
'Εχω την εντύπωση ότι έτσι όπως τα έχετε διατυπώσει
συρρικνώνετε τις πλειοψηφίες, κύριε Υπουργέ, και διευρύνετε
απαράδεκτα τις µειοψηφίες συγχρόνως και µε τις ποσοστώσεις.
'Ενα µικρό παράδειγµα: 'Ηταν είκοσι εννέα τα µέλη της
ποδοσφαιρικής οµοσπονδίας µε πέντε µέλη διορισµένα από την
ΕΠΑΕ. Τώρα τα κάνετε είκοσι ένα τα µέλη και παραµένουν τα πέντε
µέλη της ΕΠΑΕ. Καταλαβαίνετε ότι δίνετε περιθώρια πολλών
συναλλαγών. Είναι πολύ σοβαρό το θέµα. Να το δείτε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων
1 έως και 30.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 1
έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 2
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, όπως τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροποποιήθηκε;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 4
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 5
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 6
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7, όπως τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, όπως τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 8
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9, όπως τροποποιήθηκε;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, δεν προλαβαίνουµε πού θα
λέµε ναι και πού θα λέµε όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρία Λουλέ, εσείς
µπορεί να λέτε ναι και κάποιοι συνάδελφοι µπορεί να λένε όχι. Eγώ
όµως δεν µπορώ να τους ακούω όλους.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Να µην ξέρει ο Υπουργός τι ψηφίζουµε;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: 'Εχει πολιτική σηµασία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ασφαλώς και έχει
πολιτική σηµασία, κύριε Ζαφειρόπουλε, αλλά όταν λέω εγώ ότι
ψηφίζουµε για παράδειγµα το άρθρο 8, θα πρέπει οι συνάδελφοι να
λένε ναι ή όχι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Είναι λόγος αντιδικίας αυτός;
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Για τον κύριο Υπουργό το λέω. ∆εν θα ξέρει ο
Υπουργός τι ψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ερωτάται το Σώµα:
Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 16
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, όπως
τροποποιήθηκε;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 20
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 22
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 23
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 24
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 25
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 26
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 27
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 28
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29, όπως
τροποποιήθηκε;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 29
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 30
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ενότητα των άρθρων 31 έως
και 58.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, εάν έχετε να κάνετε κάποιες
παρατηρήσεις.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα
παρακαλούσα να συµφωνήσει και η Aντιπολίτευση να µη γίνει
συζήτηση µέχρι και το άρθρο 58, γιατί υπάρχει ένα κεφάλαιο, το
οποίο µπορούµε να το συζητήσουµε στην επόµενη ενότητα. Είναι
το κεφάλαιο για τη διαχείριση πόρων για αθλητικούς σκοπούς.
Θα ήθελα να συζητήσουµε αυτό το κεφάλαιο αύριο, γιατί είναι ένα
κεφάλαιο µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τη διαφάνεια και τα οικονοµικά
του αθλητισµού.
Προτείνω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, να συζητήσουµε τώρα την
ενότητα µέχρι το άρθρο 48 και όχι µέχρι το άρθρο 58.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Εµείς συµφωνούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
προτείνει ο κύριος Υπουργός να συζητήσουµε τώρα την ενότητα
των άρθρων 31 έως και 48 -προφανώς σ' αυτά δεν θα υπάρχουν
και πολλές αντιρρήσεις- και τα άρθρα από 49 µέχρι και 58 να πάνε
στην επόµενη ενότητα, που αφορά τον επαγγελµατικό αθλητισµό.
Συµφωνείτε, κύριοι συνάδελφοι;
OΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Οµοφώνως, λοιπόν,
αποφασίστηκε ότι συζητάµε την ενότητα των άρθρων 31 έως 48. Τα
άρθρα 49 έως 58 θα συζητηθούν στην επόµενη ενότητα.
Ο κ. Τσερτικίδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 31 προβλέπεται ο τρόπος που θα δίνονται άδειες
άσκησης επαγγέλµατος στους προπονητές. Καθορίζεται ο τρόπος
µε τον οποίο θα γίνεται η ισοτιµία των πτυχίων των προπονητών
από σχολές και κέντρα του εξωτερικού ή του εσωτερικού.
Ο προπονητής παρέχει τις υπηρεσίες του µε απασχόληση
εξαρτηµένης εργασίας.
Επιτρέπεται να ιδρύεται και να λειτουργεί Εθνική Σχολή
Προπονητών για όλες τις κατηγορίες προπονητών και για όλους
τους κλάδους άθλησης. Η λειτουργία της σχολής πραγµατοποιείται
ύστερα από γνώµη της οικείας αθλητικής οµοσπονδίας και έχει
διάρκεια τουλάχιστον οκτώ µηνών για την κατώτατη κατηγορία.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα, αν είναι δυνατόν, να κάνετε µια µικρή
τροποποίηση στο άρθρο 31 παράγραφος 4 "Στο Ε.Κ.Α.Ε.Τ.
επιτρέπεται να ιδρύεται και να λειτουργεί Εθνική Σχολή
Προπονητών...". 'Ισως θα ήταν καλύτερα να διατυπωθεί ως εξής:
"Στο Ε.Κ.Α.Ε.Τ. ιδρύεται και λειτουργεί Εθνική Σχολή
Προπονητών...". Είναι το ίδιο πράγµα. Νοµίζω ότι είναι περιττό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Να διαγρα-
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φεί η φράση "επιτρέπεται να".
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Η φράση "επιτρέπεται να" και το
δεύτερο "να".
Στην παράγραφο 5 αναφέρεται ότι προπονητή έχουν υποχρέωση
να απασχολούν α) οι αθλητικές οµοσπονδίες και οι αθλητικές
ενώσεις, β) οι αθλητικές ανώνυµες εταιρείες και τα τµήµατα
αµειβόµενων αθλητών, γ) τα αθλητικά σωµατεία, τα οποία
καλλιεργούν οµαδικό άθληµα..., δ) τα αθλητικά σωµατεία, τα οποία
καλλιεργούν ατοµικό άθληµα...".
Τέλος, καθιερώνεται µητρώο προπονητών.
'Οσον αφορά τον αθλητή, για πρώτη φορά ορίζονται τα δικαιώµατα
και οι υποχρεώσεις του αθλητή. Η µεταγραφή του ερασιτέχνη
αθλητή µπορεί να γίνεται και µε οικονοµικό αντάλλαγµα, µε την
υποχρέωση ότι θα εκδίδεται παρασταστικό του Κώδικα Βιβλίων και
Στοιχείων. Ο αθλητής µπορεί να συµβληθεί µε χορηγό ή να
διαφηµίζει προϊόντα αν τηρηθούν οι φορολογικές διατάξεις.
Είναι υποχρεωµένος ο αθλητής να παρέχει τις υπηρεσίες του στις
εθνικές οµάδες.
Αθλητής που αρνείται αδικαιολόγητα να προσφέρει τις υπηρεσίες
του στην αντίστοιχη εθνική οµάδα τιµωρείται.
Θεσµοθετούνται κίνητρα για τους αθλητές υψηλών επιδόσεων, που
προβάλλουν διεθνώς τη χώρα µας. Ιδιαίτερα εν όψει των
Ολυµπιακών Αγώνων του 2004 τα κίνητρα στην κατηγορία παίδων,
κορασίδων, νέων, εφήβων θα βοηθήσουν τα µέγιστα και θα
στρέψουν το ενδιαφέρον των νέων στον αθλητισµό.
Στο άρθρο 34 θα ήθελα να σας κάνω την εξής πρόταση. Στην
παράγραφο 2 εδάφιο δ' αναφέρεται ότι "η κατάκτηση 1ης έως και
3ης νίκης σε ευρωπαϊκά πρωταθλήµατα, ανδρών - γυναικών, νέων
ανδρών - γυναικών, εφήβων-νεανίδων". Αν είναι δυνατόν το "1ης
έως και 3ης νίκης" να γίνει "1ης έως και 6ης νίκης". Νοµίζω ότι
υπάρχει σχετική τροπολογία συναδέλφου.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Συµφωνώ µαζί
σας. Να γίνει "1ης έως και 6ης νίκης".
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Στην παράγραφο 13 εδάφιο δ' "1η νίκη
σε βαλκανικούς αγώνες ανδρών-γυναικών και εφήβων-νεανίδων"
ορθώς το κάνετε "1η έως 3η νίκη". Το έχετε διορθώσει αυτό.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, δέκα λεπτά θα µου δώσετε. Γιατί µου δίνετε πέντε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχετε το λόγο και µισή
ώρα αν θέλετε, κύριε συνάδελφε. ∆εν σας κάνουµε περιορισµό στο
χρόνο!
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Τέλος καθιερώνεται η ενίσχυση και η
περίθαλψη των ανασφάλιστων ερασιτεχνών αθλητών, των
αναξιοπαθούντων.
Για την Ε.Ο.Ε.: Το νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου µε την
επωνυµία "ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΟΛΥΜΠΙΑΚΩΝ ΑΓΩΝΩΝ" µετονοµάζεται σε
"ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ". Με προεδρικό διάταγµα
ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν τους σκοπούς, την οργάνωση, τη
διοίκηση, τη λειτουργία, τη διαχείριση, την περιουσία, το προσωπικό
αυτής και κάθε ζήτηµα σχετικό µε τη λειτουργία της Ε.Ο.Α. εν όψει
των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004.
Για το Ε.Κ.Α.Ε.: Το νοµοχέδιο επίσης ρυθµίζει και θεσµοθετεί
ειδικούς αθλητικούς φορείς όπως το Ε.Κ.Α.Ε., που γίνεται
Ε.Κ.Α.Ε.Τ. Σκοπός του Ε.Κ.Α.Ε.Τ. είναι η προώθηση της έρευνας
στον αθλητισµό, η ανάπτυξη των επιστηµών που έχουν σχέση µε
τον αθλητισµό, η συλλογή, τεκµηρίωση και και διάδοση
πληροφοριών επιστηµονικού και τεχνολογικού ενδιαφέροντος για
αθλητικά θέµατα.
Επιτρέπεται η λειτουργία παραρτήµατος του Ε.Κ.Α.Ε.Τ. στη
Θεσσαλονίκη και στις άλλες πόλεις της Ελλάδος.
Με τεκµηριωµένη εισήγηση του Ε.Κ.Α.Ε.Τ. συνιστώνεται σε
περιφερειακά πανεπιστήµια αθλητιατρικά κέντρα, τα οποίο ο
αρµόδιος για τον αθλητισµό Υπουργός επιχορηγεί για την επίτευξη
του σκοπού τους.

Για το Ε.Σ.Α.Σ.: Θεσµοθείται το Ε.Σ.Α.Σ. το "Εθνικό Συµβούλιο
Αθλητικού Σχεδιασµού". Ο αθλητικός σχεδιασµός είναι πάγιο αίτηµα
του αθλητικού κινήµατος. Το Ε.Σ.Α.Σ. καλείται να παίξει ένα
σηµαντικό και πρωτοποριακό ρόλο για τους αθλητές. Εισηγείται για
τον προγραµµατισµό των έργων υποδοµής τον καθορισµό των
κριτηρίων για την κατανοµή των επιχορηγήσεων προς τις
οµοσπονδίες, ενώσεις και αθλητικούς φορείς.
Κύριε Υπουργέ, στο άρθρο 40 παράγραφο 3 το Ε.Σ.Α.Σ.
συγκροτείται από δεκατρία µέλη και αναφέρει ποια είναι αυτά.
Επειδή πιστέυω ότι δεν µπορεί να απουσιάζει η περιφέρεια από τον
αθλητικό σχεδιασµό της χώρας, προτείνω ο ειδικός γραµµατέας
αθλητισµού που έχει ως έδρα τη Θεσσαλονίκη, να συµµετέχει
οπωσδήποτε στη συγκρότηση του Συµβουλίου. Σε αυτό θα ήθελα
να µας απαντήσετε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Στην θέση β'
µπαίνει ο ειδικός γραµµατέας αθλητισµού και στη θέση γ' µπαίνει ο
διευθυντής αγωνιστικού αθλητισµού ή ένας γενικός διευθυντής ή
ένας διευθυντής Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού. Μεταφέρεται µία
θέση πιο κάτω ο διευθυντής αγωνιστικού αθλητισµού.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: ∆εν αυξάνουµε τον αριθµό
δηλαδή.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Στο νοµοσχέδιο προβλέπεται και η
ίδρυση νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία
"Οργανισµός Μαζικού Αθλητισµού", αντικείµενο του οποίου είναι η
µελέτη, οργάνωση, εφαρµογή, παρακολούθηση, υποστήριξη, -και
χρηµατοδότηση των προγραµµάτων άσκησης σε όλη τη χώρα.
Για τη διαιτησία το νοµοσχέδιο λύνει σε µεγάλο βαθµό τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζει η διαιτησία σε ό,τι έχει σχέση µε την
αναξιοπιστία και τη διαφθορά του χώρου αυτού.
Στην περιοχή ευθύνης κάθε αθλητικής ένωσης επιτρέπεται να
συσταθεί ένας µόνο σύνδεσµος διαιτητών για κάθε κλάδο άθλησης.
Μέλη των συνδέσµων διαιτητών είναι αποκλειστικά και µόνο
διαιτητές µε δίπλωµα διαιτητή.
Για κάθε οµαδικό άθληµα µπορεί να συσταθεί µία µόνο οµοσπονδία
διαιτητών, ύστερα από απόφαση της Γενικής Συνέλευσης πέντε
τουλάχιστον αναγνωρισµένων συνδέσµων. Η οµοσπονδία αυτή
αποτελεί το ανώτατο όργανο των διαιτητών.
Οι οµοσπονδίες διαιτητών έχουν ως έργο κυρίως τη λειτουργία των
σχολών διαιτητών και τον ορισµό καθηγητών διαιτησίας στις σχολές
αυτές, την κατάρτιση του πίνακα των διαιτητών που προτείνονται
για τη στελέχωση της Κεντρικής Επιτροπής ∆ιαιτησίας, καθώς και
την κατάρτιση πινάκων εθνικών κατηγοριών, την ονοµασία
καθηγητών διαιτησίας, την επιµόρφωση διαιτητών εθνικών
κατηγοριών.
Σε κάθε αθλητική οµοσπονδία οµαδικού αθλήµατος λειτουργούν τα
ακόλουθα όργανα διαιτησίας: Η Κεντρική Επιτροπή ∆ιαιτησίας, η
Επιτροπή ∆ιορισµού ∆ιαιτητών, η Πειθαρχική Επιτροπή ∆ιαιτησίας,
η Επιτροπή Εφέσεων ∆ιαιτητών και η Επιτροπή Ορισµού
Παρατηρητών ∆ιαιτησίας.
Με κανονισµούς που καταρτίζονται από τις οικείες αθλητικές
οµοσπονδίες ύστερα από γνώµη της Οµοσπονδίας ∆ιαιτητών
ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν τη διαιτησία όπως η αξιολόγηση
των διαιτητών και η ένταξή τους στους πίνακες όλων των
κατηγοριών πρωταθληµάτων, τα κριτήρια επιλογής παρατηρητών
διαιτησίας για κάθε κατηγορία πρωταθλήµατος, το πειθαρχικό
δίκαιο των διαιτητών που έχει σχέση µε την εκ µέρους τους
διεύθυνση αγώνων, η αποζηµίωση των διαιτητών, των
παρατηρητών και τα έξοδα κίνησής τους για συµµετοχή σε αγώνες.
Τέλος οι περιορισµοί, τα ασυµβίβαστα και τα κωλύµατα των
διαιτητών και των παρατηρητών.
Εισάγεται σύστηµα αµειβόµενης διαιτησίας για τις ανάγκες των
αγώνων εθνικών πρωταθληµάτων επαγγελµατικού χαρακτήρα.
Υποχρεούνται  οι  διαιτητές  να  καταθέτουν  το  αντίγραφο
ποινικού  µητρώου  και  καθιερώνεται  γι'αυτούς  το  "πόθεν  έσχες".
Τέλος  για  την  αντιµετώπιση  της  βίας  στους  αγωνιστικούς
χώρους  ιδρύεται  η  διαρκής  επιτροπή  αντιµετώπισης  της  βίας.
Συνιστάται  στη  Γενική  Γραµµατεία  Αθλητισµού  επταµελής
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διαρκής επιτροπής αντιµετώπισης της βίας αποτελούµενη πέντε
πρόσωπα µε εµπειρία και γνώση στον αθλητισµό. Απ'αυτά τα
πρόσωπα το ένα είναι εκπρόσωπος συνδικαλιστικού οργάνου
επαγγελµατιών αθλητών, ένας ανώτερος αξιωµατικός της Ελληνικής
Αστυνοµίας µε εµπειρία στα θέµατα που χειρίζεται η επιτροπή
υποδεικνυόµενος από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, ένας
αξιωµατικός του Πυροσβεστικού Σώµατος υποδεικνυόµενος από
τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης. Τα µέλη της ορίζονται για θητεία
τριών ετών.
Επίσης καθορίζονται σ'αυτό το άρθρο αυστηρές προϋποθέσεις
απόκτησης της ιδιότητας µέλους των συνδέσµων φιλάθλων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαθανασίου έχει
το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Υπουργέ, τα ναι που
είπατε στον εισηγητή σας να τα πείτε και σε εµάς.
Στο άρθρο 31 παράγραφος 3 γεννιέται µέγα πρόβληµα αναφορικά
µε τους προπονητές που έχουν διπλώµατα προπονητών από
σχολές αλλοδαπής. Η διάταξη µιλά για ισοτιµία αυτών των
διπλωµάτων. Το ερώτηµα είναι η ισοτιµία µε ποιο τίτλο σπουδών
της ηµεδαπής, ποιας σχολής; Μήπως των ΤΕΦΑΑ; Αυτό δεν
καθορίζεται από τη διάταξη. Αν πούµε των ΤΕΦΑΑ, τότε γεννάται
τεράστιο πρόβληµα για όλους εκείνους τους προπονητές που ο
τίτλος τους δεν είναι πανεπιστηµιακού επιπέδου. Αυτοί είναι οι
περισσότεροι των αλλοδαπών που υπηρετούν στην Ελλάδα.
Στην παράγραφο 4 το ΕΚΑΕΤ, κατά την άποψή µας, είναι
ακατάλληλο ως στερούµενο κάθε υποδοµής για να λειτουργήσει ως
σχολή προπονητών. Είναι πολύ περισσότερο ακατάλληλο για να
κατατάσσει τους απόφοιτους προπονητές σε κατηγορίες. Αυτό το
τελευταίο θέµα ανήκει στην αποκλειστική αρµοδιότητα των
οµοσπονδιών, οι οποίες είναι οι µόνες που µπορούν να
συνεκτιµήσουν την ουσιαστική προσφορά και ικανότητα του
προπονητή, ώστε να τον κατατάξουν στην αντίστοιχη κατηγορία,
κάτι που απαρεγκλίτως συµβαίνει σε όλες σχεδόν τις οµοσπονδίες
του κόσµου.
Αντί, λοιπόν, αυτής της παραγράφου 4, προτείνουµε να προβλεφθεί
η σύσταση κέντρου αθλητικών σπουδών, στο οποίο να λειτουργούν
οι κλάδοι προπονητών, διαιτητών και διαρκούς επιµόρφωσης των
διοικητικών και τεχνικών στελεχών του αθλητισµού. Νοµίζω ότι
αυτός είναι ο µόνος τρόπος για να αντιµετωπιστεί αποτελεσµατικά η
ανάγκη, να πλαισιωθεί ο ελληνικός αθλητισµός µε ικανά διοικητικά
και τεχνικά στελέχη.
Στην παράγραφο 10 πιστεύω ότι η ρύθµιση είναι απαράδεκτη για
όσους απ'αυτούς τους αθλητές έγιναν στο εξωτερικό επαγγελµατίες.
Εξάλλου έρχεται σε αντίθεση µε τις διατάξεις της ΦΙΦΑ και της
ΟΥΕΦΑ.
Στα άρθρα 34 και 35 εµείς σαν Νέα ∆ηµοκρατία...
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν κατάλαβα τι
είπατε για το 10;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Λέω ότι έρχεται σε αντίθεση µε
τις διατάξεις της ΦΙΦΑ και της ΟΥΕΦΑ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ποιες είναι
αυτές;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Εγώ σας επισηµαίνω ότι είναι
σε αντίθεση µε τις διατάξεις της ΦΙΦΑ και της ΟΥΕΦΑ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα το
επικαλεσθείτε εσείς...
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: ∆εν σας είπα τι θα επικαλεσθώ,
απλώς σας επισηµαίνω ότι αυτή η διάταξη είναι σε αντίθεση µε το
διεθνές αθλητικό δίκαιο. Εσείς είστε Υπουργός και είναι υποχρέωσή
µου να σας το επισηµάνω.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Η διάταξη αυτή
δεν αναφέρεται σε αθλητές που φεύγουν, πηγαίνουν στο εξωτερικό
και µένουν εκεί. 'Οταν επιστρέψουν, θα πάνε στο σωµατείο το οποίο
έδωσε µάχη για να τους κάνει αθλητές. Αυτό το ανοιχτό παράθυρο,
είµαστε σε µια οµάδα, την εγκαταλείπουµε, πηγαίνουµε στο
εξωτερικό και µετά γυρίζουµε στην Ελλάδα και πηγαίνουµε σε
όποια οµάδα θέλουµε, τελείωσε πλέον το κλείνουµε.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Εγώ πρέπει να σας πω ότι δεν
φεύγει επαγγελµατίας και έρχεται επαγγελµατίας. Φεύγει
ερασιτέχνης και έρχεται επαγγελµατίας. Αυτή είναι η διαφορά.
Επαναλαµβάνω για τα άρθρα 34 και 35, εµείς σαν Νέα ∆ηµοκρατία
χαιρόµαστε, γιατί έστω και τώρα αναγνωρίσατε την ορθότητα των
ρυθµίσεων που περιέχονται σε αυτά τα άρθρα και που τα
µεταφέρατε στο νοµοσχέδιό σας από το δικό µας σχέδιο αθλητικού
κώδικα, που εµείς συντάξαµε και τότε αρνηθήκατε να το ψηφίσετε.
Είναι κρίµα που από τότε δεν ψηφίστηκαν.
Θέλω να κάνω µια παρατήρηση τώρα. Υπάρχει µία αδικαιολόγητη
και αντιδεοντολογική προνοµιακή αντιµετώπιση των ατοµικών
αθληµάτων σε βάρος των οµαδικών, που εισάγει και επικίνδυνες
διακρίσεις και ποσοστιαίες διαβαθµίσεις και καταστάσεις.
Στο άρθρο 36 πολύ φοβάµαι ότι η έλλειψη οικονοµικής µελέτης και
αναφοράς για το κόστος και τον τρόπο µε τον οποίο θα καλυφθούν
δαπάνες τρισεκατοµµυρίων δραχµών που αφειδώς και ανεύθυνα
προβλέπονται στο νοµοσχέδιο θα αδρανοποιήσουν τις διατάξεις
του.
Στο άρθρο 37 δεν µπορώ να καταλάβω γιατί επιµένετε να είναι η
ΕΟΑ νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. 'Οπως πιστεύετε και σεις
έτσι πιστεύουµε και µεις ότι είναι ο κυριότερος µοχλός ανάπτυξης
του αθλητισµού. Ποιος αντιδρά; Ο Νικολάου; Είµαστε Βουλή,
µπορείτε να την κάνετε νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου. Θα δει
πολλά καλά ο ελληνικός αθλητισµός και το ξέρετε πολύ καλά. Αν το
κάνετε έτσι, εµείς θα χειροκροτήσουµε αυτήν τη διάταξη και θα την
ψηφίσουµε.
Στο άρθρο 38 στην παράγραφο 1 στην αρχή του τελευταίου
εδαφίου η φράση "µε το ίδιο διάταγµα" να αντικατασταθεί µε τη
φράση "µε το ίδιο ή όµοιο διάταγµα" γιατί διαφορετικά δεν θα
µπορέσει να λειτουργήσει η εξουσιοδότηση, αφού είναι φανερό ότι
µέσα σε έξι µήνες δεν είναι εφικτή ανά την Ελλάδα η ίδρυση και
άλλων τέτοιων κέντρων που προβλέπονται.
Στην παράγραφο 3 πιστεύω ότι η διάταξη είναι ατελής, γιατί δεν
ορίζεται ούτε το όργανο ούτε η διαδικασία ίδρυσης στα
πανεπιστήµια τέτοιων κέντρων. Είναι αµφίβολο αν αυτές οι
διατάξεις καλύπτουν τα πανεπιστήµια ως προς το θέµα αυτό. Αν
υπάρχουν τέτοιες εξουσιοδοτήσεις για την ίδρυση ανάλογων
κέντρων.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Εχουν
προηγηθεί στην προσπάθεια το Πανεπιστήµιο Ιωαννίνων, το
Πανεπιστήµιο της Θεσσαλονίκης και το Πανεπιστήµιο της Πάτρας
µε αθλητιατρικές µονάδες, αλλά δεν έχουµε τη δυνατότητα επαφής
γιατί ο νόµος δεν το επέτρεπε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ναι, αλλά υπάρχουν και τα
περιφερειακά πανεπιστήµια. Εκεί υπάρχει µεγάλο πρόβληµα που
δεν υπάρχει και υποδοµή. Το πανεπιστήµιο της Θεσσαλονίκης έχει
τη σχετική υποδοµή, της Πάτρας βεβαίως έχει, των Αθηνών
βεβαίως έχει.
Στο άρθρο 39 µια πολύ γενική παρατήρηση. Αφορά το σύνολο του
νοµοσχεδίου.
∆ηµιουργείτε καινούριους οργανισµούς, κύριε Υπουργέ, όπως
αυτόν του µαζικού αθλητισµού του Ε.Κ.Α.Ε.Τ. και ορίζετε ως έδρα
τους την πόλη των Αθηνών. Σας το είπα επειδή µιλήσατε για
αθλητική αποκέντρωση. 'Εχετε την ευκαιρία να ορίσετε ως έδρα τη
συµπρωτεύουσα, τη Θεσσαλονίκη.
Στο άρθρο 40 και αυτό το θεσµό, όπως και τον οργανισµό του
λαϊκού µαζικού αθλητισµού, κύριε Υπουργέ, τον έχετε πάρει από το
δικό µας σχέδιο αθλητικού κώδικα και καλά κάνετε. Αλλά δεν το
τοποθετείτε σωστά µε το νοµοσχέδιό σας. Παράδειγµα, λέτε ότι ο
αθλητισµός είναι εθνική υπόθεση, αλλά το λέτε µόνο στα λόγια. Σας
ερωτώ, λοιπόν, πού είναι η συµµετοχή των πολιτικών κοµµάτων της
Βουλής; Πώς θα επιτευχθεί διακοµµατική συνεργασία; Γιατί αν και
πράγµατι ακόµη και γι'αυτό το νοµοσχέδιο είχαµε κάτσει πολύ πιο
µπροστά, κάµποσες µέρες και τα κουβεντιάζαµε, πιστεύω ότι θα
καταλήγαµε σε ένα άλλο νοµοσχέδιο, το οποίο θα το ψηφίζαµε όλοι.
Πώς  θα  επιτευχθεί,  λοιπόν,  η  διακοµµατική  συνεργασία  που
είναι βασική προϋπόθεση της θεµελίωσης της ενότητας των
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πολιτικών δυνάµεων στη χάραξη εθνικής αθλητικής ανάπτυξης που
τόσο ανάγκη έχει ο τόπος, ιδία εν όψει του 2004. Πιστεύω ότι είναι
υποβαθµισµένο όργανο µε καθαρά γνωµοδοτικό χαρακτήρα.
Στο άρθρο 41 στην παράγραφο 6 λέτε: "Συνιστάται στη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού επταµελής ∆ιαρκής Επιτροπή
Αντιµετώπισης της Βίας (∆.Ε.Α.Β.). Η επιτροπή αποτελείται από: α)
πέντε (5) πρόσωπα µε εµπειρία και γνώση στον αθλητισµό".
Ποια είναι αυτά τα κριτήρια που θα κρίνουν την εµπειρία και τη
γνώµη, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα τα βάλουµε
στο νόµο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Πείτε τα εδώ τουλάχιστον. ∆εν
χρειάζεται στο νόµο. Και τα Πρακτικά έχουν σηµασία.
Στην παράγραφο 5β' επιβαρύνεται µε ένα ποσοστό 10% επί των
εσόδων από τα τηλεοπτικά υπέρ του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης.
Εγώ κατ'αρχήν θα συµφωνήσω µ' αυτήν τη διάταξη αν και πιστεύω
ότι µπορεί και να µειωθεί το ποσοστό, να πάει στο 5%. Είναι
πάντως ένα πάγιο αίτηµα των αστυνοµικών και παλαιότερα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Υπήρξε
πρόβληµα µε τη συγκεκριµένη διάταξη που βάζαµε στα τηλεοπτικά
στις συµβάσεις τρίτων αυτό το υπέρογκο το 10%. Υπήρξε
πρόβληµα και η Κ.Ε.Ν.Ε. µας το υπέδειξε και έτσι το
αντικαταστήσαµε µε το ότι θα πληρώνουν οι Π.Α.Ε. και ΚΑΕ τις
επιπλέον αστυνοµικές δυνάµεις, οι οποίες πρόκειται να
διαφυλάξουν τους χώρους όταν καλούνται. ∆είτε το εδάφιο β' της
παραγράφου 5, όπως έχει τελικά διαµορφωθεί.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Για τα εισιτήρια;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Στα εισιτήρια
µένει. Στα τηλεοπτικά δε µένει.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Πάµε στα άρθρα που αφορούν
τη διαιτησία, κύριε Υπουργέ. Επιµένω ότι η διαιτησία και όπως
ρυθµίζεται και αντιµετωπίζεται το θέµα µε αυτό το νοµοσχέδιο πάει
πράγµατι από το κακό στο χειρότερο, χώρια που ουσιαστικά δεν
αλλάζετε κάτι από το υφιστάµενο καθεστώς.
Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία σας κάνουµε µία ολοκληρωµένη
πρόταση: "Ειδικά θέµατα διαιτησίας οµαδικών αθληµάτων.
Σε κάθε οµοσπονδία οµαδικού αθλήµατος του προηγούµενου
άρθρου λειτουργεί κατά ρητή πρόβλεψη του καταστατικού της" -
µπαίνουµε κατ'ευθείαν στο κέντρο- "επιτροπή διαιτησίας, ο αριθµός
των µελών της οποίας δεν µπορεί να υπερβαίνει τους εννέα. 'Εργο
της επιτροπής διαιτησίας είναι:
α) Η µέριµνα και η λήψη, σε συνεργασία µε τους οικείους
συνδέσµους διαιτητών και την αντίστοιχη ένωση αυτών" -θα τα
διαβάσω για να καταγραφούν στα Πρακτικά- "κάθε αναγκαίου για τη
βελτίωση της αποδοτικότητας διαιτησίας µέτρου.
β) Η διοργάνωση, σε συνεργασία µε τους ανωτέρω φορείς της
διαιτησίας, σεµιναρίων, επιµόρφωσης της διαιτησίας, η επιλογή και
παρακολούθηση του έργου των διαιτητών των αγώνων εθνικών
πρωταθληµάτων του κυπέλλου Ελλάδος, καθώς και των
παρατηρητών διαιτησίας, ο ορισµός των διαιτητών των ως άνω
πρωταθληµάτων, καθώς και ο πειθαρχικός έλεγχος αυτών και κάθε
άλλο θέµα που ανατίθεται σ' αυτήν από ειδικές διατάξεις ή τον
κανονισµό διαιτησίας στο ∆.Σ. της οµοσπονδίας. Η επιτροπή
διαιτησίας εγκύρως συνεδριάζει και αποφασίζει υπό τριµελή
σύνθεση στις περιπτώσεις ορισµού" -και αυτά είναι τα σοβαρά- "των
διαιτητών των αγώνων, καθώς και στις περιπτώσεις του
πρωτοβάθµιου πειθαρχικού ελέγχου. Ο δευτεροβάθµιος
πειθαρχικός έλεγχος γίνεται από την ολοµέλεια, χωρίς τη
συµµετοχή αυτών που συµµετείχαν στη λήψη της πρωτοβάθµιας
απόφασης". Και τονίζω πάντα υπό τριµελή σύνθεση, όχι
καθορισµένη. ∆ηλαδή, ο αρχιδιαιτητής ανά πάσα στιγµή µπορεί, να
αλλάζει αυτήν την επιτροπή ειδικά του ορισµού των διαιτητών. 'Ετσι
πιστεύω ότι καθιερώνεται περισσότερο η αξιοπιστία στα
πρωταθλήµατα.
"Για τις ανάγκες λειτουργίας της επιτροπής διαιτησίας, καθώς και

για την άσκηση των υπό στοιχείων α' και β' της ως άνω
παραγράφου 2 αρµοδιοτήτων αυτής καταρτίζεται από την ολοµέλεια
ετήσιος προϋπολογισµός εγκρινόµενος από το ∆.Σ. της
οµοσπονδίας και τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, από την οποία
και καλύπτεται το σύνολο των δαπανών αυτού. Η θητεία των µελών
της επιτροπής είναι τετραετής και δεν συνδέεται σε καµία
περίπτωση" -αυτό δεν µπορώ να το καταλάβω, γιατί να συνδέεται η
θητεία της επιτροπής διαιτησίας µε τη θητεία του κάθε ∆.Σ.- ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε, έχουµε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Τι να κάνουµε, κύριε Πρόεδρε;
∆εν µπορούµε να καλύψουµε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αλλά δεν µπορώ και εγώ
από τον Κανονισµό. Αντί για δέκα λεπτά σας αφήνω δεκαέξι λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Σας ευχαριστώ.
"Η πρόωρη λήξη επιτρέπεται µόνο για σπουδαίο λόγο. 'Ολα τα µέλη
της επιτροπής διαιτησίας είναι αιρετά, εκλεγόµενα µε ισάριθµα
αναπληρωµατικά από ειδικό εκλεκτορικό σώµα συγκροτούµενο µε
απόφαση του ∆.Σ. της οµοσπονδίας απ'όλους τους µη εν ενεργεία
διαιτητές που διαιτήτευσαν σε εθνικά πρωταθλήµατα εφόσον έχουν
υποβάλει δήλωση ενέργειας στον οικείο σύνδεσµό τους".
Τα υπόλοιπα, κύριε Πρόεδρε, θα τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 31 παράγραφος
4 θα θέλαµε να πούµε ότι οι σχολές αυτές των προπονητών να
γίνονται από το ΕΚΑΣΤ. Εµείς πιστεύουµε ότι κάτω από την
εποπτεία και την επιστηµονική στήριξη και ευθύνη των ΤΕΦΑΑ θα
µπορέσει να φέρει καλύτερα αποτελέσµατα και να έχουν και πολύ
καλύτερη εκπαίδευση, αλλά, αν θέλετε, και ειδίκευση σε ορισµένα
βασικά θέµατα, όπως είναι τα θέµατα υγείας, ανατοµίας,
διαπαιδαγώγησης των προπονητών, ιδιαίτερα όσων θα
ασχοληθούν και µε τους µικρούς. ∆εν είναι µόνο για τους µεγάλους.
Και η πλειοψηφία, όπως ξέρουµε σήµερα, ασχολείται µε τα
ερασιτεχνικά σωµατεία τα οποία φθάνουν περίπου στις
τεσσερισήµισι χιλιάδες.
Στο άρθρο 32 -είπε και ο κύριος Υπουργός ότι έχουν δέκα χιλιάδες,
κάρτα κλπ- κύριε Υπουργέ, µιλάτε για τα ιδιωτικά γυµναστήρια.
Εµείς θεωρούµε ότι ήδη στερείται σήµερα ο κόσµος τις φροντίδες
της πολιτείας να κάνει γυµναστήρια, να παρέχει την ανάπτυξη και τη
φροντίδα του µαζικού αθλητισµού και στέλνει τον κόσµο σε ιδιώτες.
Είµαστε αντίθετοι µ' αυτήν την άποψη. ∆εν αναπτύσσεται έτσι ο
µαζικός αθλητισµός ή δεν αθλείται σήµερα η νεολαία στέλνοντάς
την στα αθλητικά ιδιωτικά γυµναστήρια. Και εδώ η
εµπορευµατοποίηση πηγαίνει σύννεφο. Αναφέρατε και εσείς τι
γίνεται µ' αυτές τις κάρτες. Είµαστε αντίθετοι στη θεσµοθέτησή τους.
Στο άρθρο 33 αναφέρονται τα δικαιώµατα και οι υποχρεώσεις των
σωµατείων. Λέτε ότι τα σωµατεία επιχορηγούνται και φυσικά
ελάχιστα. Για να αναπτύξουν όµως τον αθλητισµό, κύριε Υπουργέ,
θα πρέπει να έχουν µια πολύ έγκαιρη, πάγια και χρόνια
χρηµατοδότηση, αν θέλουµε πραγµατικά να πούµε ότι θα µπορούν,
έστω στοιχειωδώς να ανταπεξέλθουν στις υποχρεώσεις τους. Να
µη λέµε ότι πουλάµε τους αθλητές κλπ. ∆εν είναι κρέας να πουλιέται
ο αθλητής σε ένα ερασιτεχνικό σωµατείο, όταν και εκεί δεν θα έχει
δώσει ουσιαστικά λεφτά το ίδιο το σωµατείο, αν έχει αυτήν την
επιχορήγηση. Φεύγει από τη µια οµάδα πάει στην άλλη. Πόσο θα
εκτιµάται, πόσο θα πουλιέται κλπ. Εµείς είµαστε αντίθετοι
τουλάχιστον να γίνεται αυτή η µεθόδευση στους ερασιτέχνες.
Στην  παράγραφο  4,  είµαστε  αντίθετοι  στη  διαφήµιση  που
γίνεται  και  που  εισάγει  τους  σπόνσορες  και  τους  χορηγούς.
Κατά  τον  τρόπο  αυτό  περνάει  µια  εξάρτηση  µέσα  από  τα
ερασιτεχνικά  σωµατεία.  Θέλει  άλλος  να  δώσει  λεφτά,  να  τα
δώσει,  µπορεί  να  έχει  µια  πινακίδα  διαφήµισης  µέσα  στα
γήπεδα,  όχι  όµως  να  γίνεται  αυτό  που  βλέπουµε  να  γράφει
πίσω  στη  φανέλα  ΦΑΓΕ  π.χ.,  να  αγωνίζονται  οι  άνθρωποι  και
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να έχουν τέτοιες πριµοδοτήσεις.
Επίσης, είµαστε αντίθετοι και µε την παράγραφο 7 που εισάγει
ουσιαστικά την εισαγωγή αθλητών κλπ. Θα γίνει πλήρης
ανθελληνισµός των ελληνικών αθλητικών σωµατείων, κύριε
Υπουργέ. ∆εν ξέρω αν παρακολουθείτε καµιά φορά αγώνες -και θα
παρακολουθείτε οπωσδήποτε- όπου ιδιαίτερα στο µπάσκετ
βλέπουµε οµάδες που δεν έχουν ούτε έναν 'Ελληνα αθλητή µέσα.
Πού θα υπάρξει τελικά η άµιλλα και αυτά τα αθλητικά ιδεώδη; Να
µην επεκταθώ περισσότερο.
Στο άρθρο 35, παράγραφος 2, υπάρχει κάτι παράδοξο, κύριοι
συνάδελφοι. Στέλνετε από το πρόγραµµα του Εθνικού Αθλητικού
Σχεδιασµού, κάποιον στο εξωτερικό να παρακολουθήσει µια ειδική
επιστήµη, να εκπαιδευτεί κατάλληλα για να µπορέσει κατόπιν να
χρησιµοποιηθεί µε υποτροφία. Λέει εδώ µια διάταξη ότι αν σε δυο
χρόνια δεν τον καλέσουν να προσφέρει τις υπηρεσίες του,
αποδεσµεύεται. Τότε γιατί τον στέλνουµε; Θα στέλνουµε κάποιον µε
χρήµατα του δηµοσίου, κύριε Υπουργέ, µε υποτροφία ...
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Πόσα χρόνια θα
µας περιµένει;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Γιατί να τον στέλνετε έξω και δεν τον
χρησιµοποιείτε; Να τον στείλετε εφόσον υπάρχει κάποιος
προγραµµατισµός. 'Οταν θα χρειαστώ π.χ. να στελεχώσω αυτήν
την υπηρεσία, θα στείλω για υποτροφία τον τάδε ειδικό και όταν
γυρίσει να πάρει τη θέση. Να περιµένει δυο χρόνια, να µην τον
πάρετε και κατόπιν ξέρετε τι θα γίνει, κύριοι Βουλευτές; Θα πάει να
παίξει τον ειδικό συνεργάτη και θα τον πληρώνει το δηµόσιο για να
αποµυζά σωµατεία. Είµαστε αντίθετοι. ∆εν µπορεί να σπαταλούνται
λεφτά χωρίς να έχουµε αντίκρισµα, τουλάχιστον µε την προσφορά
της υπηρεσίας του και των γνώσεων που αποκτούνται από τα
λεφτά τα οποία διέθεσε το ελληνικό δηµόσιο, δηλαδή ο ελληνικός
λαός.
Στο άρθρο 36 στις παραγράφους 1, 2 και 3, έχουµε την ενίσχυση
των ανασφάλιστων αθλητών και των οικογενειών των
αναξιοπαθούντων αθλητών. 'Ολα είναι από τον ειδικό λογαριασµό
ταµείων. ∆εν παίρνει µια δραχµή από το δηµόσιο. Γιατί τα
εναποθέτουµε όλα σε άλλα ταµεία και πόρους, τα οποία
πληρώνουν και δεν µπορούν να παίξουν ένα άλλο ρόλο;
Ερχόµαστε στα θέµατα της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής. Στην
παράγραφο 2, κύριε Υπουργέ, ανοίγει ο δρόµος -έχουµε αυτήν την
αίσθηση- για τη µεταφορά τους σε νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου. Επιµένουµε ότι πρέπει να είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου
δικαίου, να συµµετέχουν µέσα στη διοίκησή της εκπρόσωποι της
ΤΕ∆Κ, των ΑΕΙ, της ΓΣΕΕ, της Α∆Ε∆Υ, εκλεγµένοι φυσικά και από
τις οµοσπονδίες που υπάρχουν.
∆εν µπορεί να ορίζουµε κάποιους, χωρίς να έχουµε την αίσθηση,
χωρίς να είµαστε εξασφαλισµένοι ότι αυτοί πραγµατικά θα
εκπροσωπήσουν και θα παλέψουν για τα ελληνικά αθλητικά ιδεώδη
ότι κάτω από τη δική τους καθοδήγηση θα αναπτυχθεί όλος ο
κεντρικός ελληνικός αθλητικός σχεδιασµός, ότι αυτοί θα φροντίσουν
ουσιαστικά για την ανάπτυξη και των ιδεωδών του αθλητισµού.
Και το λέµε αυτό, γιατί µέχρι σήµερα η κυβερνητική πολιτική, κύριε
Υπουργέ, δεν αποτελεί εγγύηση για το ότι θα µπουν οι αναγκαίοι
φραγµοί στην εµπορευµατοποίηση και ότι οι Ολυµπιακοί Αγώνες θα
συµβάλουν στην αναβάθµιση και στην εξυγίανση του αθλητισµού
στη χώρα µας ή ότι δεν θα υπάρξει παραπέρα υποβάθµιση στο
Λεκανοπέδιο της Αττικής και µια νέα πρόσθετη οικονοµική
επιβάρυνση του λαού µας.
Σχετικά µε τα έργα, δεν ξέρω αν θα το ξαναφέρετε αυτό το θέµα να
το συζητήσουµε, έγινε µια πρώτη συζήτηση σε µια επιτροπή. Θα
πρέπει να δούµε τι και πώς προχωρούν και τι θα γίνει µ' αυτήν την
υπόθεση.
Στο άρθρο 38 παράγραφος 1, όπου γίνεται λόγος για το Ελληνικό
Κέντρο Αθλητικής 'Ερευνας και Τεχνολογίας, εµείς πιστεύουµε ότι
ένα εθνικό κέντρο, µε αρµοδιότητα ερευνών κλπ., θα πρέπει κατ'
αρχήν να έχει µια γενναία επιχορήγηση και δεύτερον, να είναι κάτω
από τα ΤΕΦΑΑ, γιατί σήµερα έχουµε ένα πανεπιστήµιο, που βγάζει
ουσιαστικά γυµναστές για όλα τα είδη, όλων των αθληµάτων και τα

ΤΕΦΑΑ δεν συµµετέχουν ουσιαστικά πουθενά. Είναι κάτι άλλο,
ξεχωριστό από την αθλητική δραστηριότητα. Βγαίνουν µονάχα από
εκεί προπονητές, βγαίνουν γυµναστές, βγαίνουν χίλιοι δυο άλλοι.
∆εν είναι τίποτε όµως απ'αυτά.
Επίσης, στην παράγραφο 2, θα ήθελα να πω ότι θα πάει ένα
ποσοστό 0,5%. 'Εχουµε όµως, κύριε Υπουργέ, το ν. 1268/82 ο
οποίος προέβλεπε να δίνεται αυτό το 0,5%, αλλά από το 1993 δεν
έχει δοθεί µέχρι σήµερα τίποτα. Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να
εκσυγχρονίσετε τα ΤΕΦΑΑ. Κάντε την κατάλληλη υποδοµή, για να
παίξουν τον επιστηµονικό, τεχνικό και κοινωνικό τους ρόλο.
Για το µαζικό αθλητισµό, είπα και σε προηγούµενη τοποθέτησή µου
ότι βγάζετε κόκκινη κάρτα στο µαζικό αθλητισµό. ∆εν είναι δυνατό
να µην επιχορηγηθεί ο µαζικός αθλητισµός. ∆εν είναι δυνατόν να µη
γίνει αντικείµενο όλης της κοινωνίας ο µαζικός αθλητισµός, από την
Κυβέρνηση, µέχρι το δήµο, µέχρι το συνδικάτο, µέχρι το σύλλογο
της γειτονιάς.
Είναι το µόνο που µας αποµένει, αν θέλουµε πραγµατικά να πούµε
ότι το Ελληνόπουλο θα αθληθεί, ότι το Ελληνόπουλο θα έχει τη
δυνατότητα να µπορεί να βγάλει αυτήν την ενεργητικότητα, που τη
χρησιµοποιούν οι ΠΑΕάρχες για να το στρέψουν ενάντια σε
πολιτικές και παρεµβάσεις -αν θέλετε- για να αποκτήσουν πολιτικό
κύρος και οικονοµικά συµφέροντα.
Λοιπόν, δεν συµφωνούµε µ' αυτήν την πολιτική που υπάρχει στον
ερασιτεχνικό αθλητισµό.
Επίσης, εκεί που µιλάµε και για τα ποσοστά, είναι 2% αλλά κάνετε
και µια προσθήκη 2% από τον ΟΠΑΠ και λέτε για 5% από το
ΠΡΟΠΟ και το ΠΡΟΠΟ ΓΚΟΛ. Φέρνετε όµως µια τοροπολογία, την
οποία τώρα δεν τη συνοδεύετε. ∆εν ξέρω αν την έχετε αποσύρει.
∆εν την έχετε ενσωµατώσει µέσα στο πρακτικό, σαν συνέχεια 13,
14, 15 κλπ. Αυτή έλεγε ότι, αν τελικά κριθεί απαραίτητο, οι ΕΠΑΕ θα
έχουν και άλλους πόρους από τον ΟΠΑΠ και από τα άλλα
αθλήµατα. ∆εν το ενσωµατώσατε όµως, δεν ξέρω αν ισχύει. Θα
ήθελα µια απάντηση πάνω σ'αυτό το θέµα.
Στο άρθρο 40 ιδρύετε το Εθνικό Συµβούλιο Αθλητικού Σχεδιασµού.
Εµείς πιστεύουµε ότι αυτό το Συµβούλιο που έχει πάρα πολλές
αρµοδιότητες, ουσιαστικά θα είναι ένα όργανο υλοποίησης της
κυβερνητικής πολιτικής. ∆εν αναφέρεται πουθενά µε ποια κριτήρια
θα αποφασίζει για τις αρµοδιότητες που του δίνετε και ποιο τελικά
θα είναι το κριτήριο για να µπορέσει να παίρνει τις αποφάσεις µε
βάση αυτές τις αρµοδιότητες.
Εµείς πιστεύουµε ότι ουσιαστικά θα υλοποιεί και θα εισηγείται τις
κυβερνητικές επιλογές πάνω σ' αυτήν την υπόθεση.
Το άρθρο 41 αφορά την βία στα γήπεδα. Και τώρα, κύριε Υπουργέ,
πιστεύω ότι υπήρχε µια επιτροπή για την αντιµετώπιση της βίας...
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Ατυπη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν ξέρω τώρα που θα την κάνουµε και
τυπικά νόµιµη, αν θα µπορέσει πραγµατικά µια επιτροπή µε αυτούς
τους επτά ανθρώπους που θα αποτελείται να λύσει το πρόβληµα
της βίας. Κατά την άποψή µας, είναι κοινωνικό φαινόµενο. Είναι η
δυνατότητα που έχει σήµερα ο µεγαλο-ΠΑΕάρχης να χρησιµοποιεί
τη νεολαία κατά το δοκούν κάθε φορά, το πώς τον βολεύει να
αντιµετωπίσει την α' ή την β' κατάσταση και πώς θα θέλει όχι µόνο
τα δικά του προβλήµατα, της οµάδας, αλλά και τα ιδιαίτερα, που
απασχολούν αυτόν τον επιχειρηµατία να τα προβάλει και να τα
επιλύσει µέσα από την Κυβέρνηση δηµιουργώντας και διάφορες
άλλες καταστάσεις. Είναι αυτό που λέµε ότι τους χρησιµοποιεί για
να αποκτήσει πολιτικό, κοινωνικό και οικονοµικό κύρος.
∆ε νοµίζουµε ότι λύνεται έτσι το πρόβληµα. Είναι γενικότερο
πρόβληµα, είναι πρόβληµα κοινωνικό και απορρέει από το σύστηµα
και από την εµπορευµατοποίηση του αθλητισµού. Χρειάζονται άλλα
µέτρα, κοινωνικά µέτρα. Χώροι άθλησης, αυτό είναι το κύριο που θα
πρέπει να δοθεί για να ξεδίνουν οι νέοι και να µην τους
εκµεταλλεύονται.
Το άρθρο 43 αφορά τη διαιτησία. Κύριε Υπουργέ, εµείς
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πιστεύουµε ότι η προστασία της από πιέσεις, η αντικειµενικότητα
και κύρια η ανεξαρτησία της θα κατοχυρωθεί όσο είναι δυνατόν
µέσα από τις διαδικασίες της Οµοσπονδίας σε συνεργασία µε τα
όργανα των διαιτητών. ∆εν µπορεί αν δεν γίνει αυτή η συνεργασία
να πούµε ότι θα έχουµε αποτελέσµατα. Αν είναι να παραµείνει η
κατάσταση όπως είναι για το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο, θα
συνεχίζεται η αµφισβήτηση θα έχουµε τα επεισόδια κλπ. Προχθές
διαβάσαµε στις εφηµερίδες τι έγινε µε επιταγές δήθεν που
κυκλοφορούσαν και χίλια δυο άλλα.
Ούτε πιστεύουµε ότι χρειάζεται να υπάρχει ο παρατηρητής. Στην
Αγγλία υπάρχει, κύριε Υπουργέ; ∆εν υπάρχει. Εδώ γιατί τον έχουµε;
Για να δικαιολογεί παρατυπίες ίσως του διαιτητή; Είναι ένα
πρόβληµα, το οποίο νοµίζουµε ότι πρέπει τουλάχιστον να το
ξαναδείτε, να το σκεφθείτε και να µπορέσουµε να έχουµε καλύτερα
αποτελέσµατα.
Επειδή αναφέρετε εδώ ότι θα δίνετε 10% από τις εισπράξεις στα
ασφαλιστικά ταµεία και 10% από τις διαφηµίσεις στο Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης κλπ., θέλουµε να πούµε, κύριε Υπουργέ, ότι µε
επιδοµατική πολιτική δεν λύνονται τα οικονοµικά προβλήµατα που
έχουν σήµερα οι αστυνοµικοί.
Θα πρέπει οπωσδήποτε να λυθούν τα προβλήµατά τους µε βάση
την εργατική νοµοθεσία. Να πληρώνονται οι υπερωρίες τους, να
πληρώνονται οι αργίες τους, να πληρώνονται οι διπλές βάρδιες που
κάνουν κλπ. και όχι να πούµε ότι θα δίνεται αυτό το ποσό. Γιατί αν
το αναλύσετε θα δείτε ότι οι τόσες χιλιάδες αστυνοµικοί που
παρευρίσκονται µια Κυριακή στα γήπεδα και κάθονται τρεις και
τέσσερις ώρες, δεν θα πάρουν παραπάνω από τέσσερις µε πέντε
χιλιάδες, όπως µου είπε τουλάχιστον ένας από την Οµοσπονδία
τους. ∆ηλαδή, µε τέσσερις-πέντε ώρες, κύριοι συνάδελφοι, θα πουν
ότι λύθηκε το πρόβληµα µε αυτό το ποσοστό. Καλό είναι να λυθούν
τα προβλήµατα γενικότερα και να πληρώνουν οι ΠΑΕάρχες
οπωσδήποτε γι' αυτήν την απασχόληση που έχουν οι αστυνοµικοί
µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 43 λέει για το πώς γίνεται η αναγνώριση κλπ. Εµείς λέµε
ότι η αναγνώριση πρέπει να γίνει, όπως γίνεται µε όλα τα άλλα, µε
βάση τον Αστικό Κώδικα των ενώσεων προσώπων και όχι να
έχουµε άλλες αναγνωρίσεις κλπ.
Στο άρθρο 44 παράγραφος 3, θα πρέπει να ψηφίζουν οι τοπικές
ενώσεις των διαιτητών και για εκπροσώπους στην Κεντρική
'Ενωση.
Στην παράγραφο 10, θα πρέπει να έχουν δικαίωµα προσφυγής
στον αθλητικό δικαστή. Γιατί δεν θα έχουν αυτοί το δικαίωµα;
Νοµίζουµε ότι είναι ένα αναφαίρετο δικαίωµά τους.
Επίσης, στο άρθρο 46 είµαστε αντίθετοι στην προσθήκη που
µπαίνει για έλεγχο νοµιµότητας του κανονισµού των οµοσπονδιών
από τον Υπουργό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Συγγνώµη, δεν
κατάλαβα. Θα πηγαίνει στον αθλητικό δικαστή η διαιτησία και αυτός
θα κρίνει; Είναι πειθαρχικό όργανο ο αθλητικός δικαστής για τη
διαιτησία; Αυτό προτείνετε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Βεβαίως εµείς λέµε να έχουν δικαίωµα
προσφυγής στον αθλητικό δικαστή. Τι θα γίνει; Ο παρατηρητής θα
βγάζει την απόφαση και θα λέει αυτό ή εκείνο; Υπάρχει µία
παράβαση, το δείχνει η βιντεοκάµερα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κάνετε διάλογο όµως,
κύριε συνάδελφε. Θα σας παρακαλέσω να εκφράσετε τις απόψεις
σας και να ολοκληρώσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Μα, τι κάνω, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν µπορώ να σας
δώσω είκοσι λεπτά, κύριε συνάδελφε. Πρέπει να εφαρµόσω κι εγώ
τον Κανονισµό. Ανοχή, αλλά κάπου υπάρχουν και κάποια όρια.
Μπορείτε, δηλαδή, και µε λιγότερες κουβέντες να εκφράσετε τις
απόψεις σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι είκοσι πέντε άρθρα.
Αν µου δώσετε ένα λεπτό για το κάθε άρθρο, πέρασαν τα είκοσι
πέντε λεπτά.

∆ιαφωνούµε µε την αµειβόµενη διαιτησία, κύριε Υπουργέ, η οποία
γεννά άλλα προβλήµατα και διαιωνίζει τα υπάρχοντα. ∆εν λύνει
κανένα πρόβληµα και πιστεύουµε ότι πρέπει να βρούµε άλλους
τρόπους για τη διαιτησία.
Επίσης, διαφωνούµε µε το άρθρο 48.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, ο
Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Παπαδόπουλος ζητά ολιγοήµερη άδεια
απουσίας του στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς η Βουλή
ενέκρινε.
Η κ. Ανδριανή Λουλέ έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 31 παράγραφος 3,
η πενταµελής επιτροπή πιστεύουµε ότι πρέπει να γίνει επταµελής,
µε τη συµµετοχή δύο εκπροσώπων των ΤΕΦΑΑ, ώστε να ενισχυθεί
το επιστηµονικό τους κύρος και να γίνει σαφές ότι δεν θα µπορεί να
επανακρίνει πτυχία, των οποίων η ισοτιµία έχει αναγνωριστεί από
το ∆ΙΚΑΤΣΑ.
Στην παράγραφο 4, οι Σχολές των Προπονητών να είναι διετούς
αντί οκτάµηνης φοίτησης, όσο είναι και στα ΙΕΚ.
Στην παράγραφο 5 θα πρέπει να επεκταθεί και στους προπονητές,
που απασχολούν σωµατεία, που διατηρούν αθλητική ανώνυµη
εταιρία ήτµήµα αµειβοµένων αθλητών.
Στην παράγραφο 6 συµφωνούµε µε τη διάταξη, αλλά θα πρέπει να
επισηµάνουµε ότι αν δεν αυξηθεί η επιχορήγηση των σωµατείων,
αυτά θα αναγκαστούν να µην εισπράττουν τελικά την επιχορήγηση.
Στο άρθρο 32 παράγραφος 2 να γίνει σαφές, κύριε Υπουργέ, ότι
προϋπόθεση για τη χορήγηση άδειας ιδιωτικού γυµναστηρίου είναι
ο ιδιοκτήτης του να είναι πτυχιούχος ΤΕΦΑΑ ή άλλης αντίστοιχης
ισότιµης σχολής του εξωτερικού.
Προχωράµε στους αθλητές, κεφάλαιο Ε', άρθρο 36. Είναι ιδιαίτερα
θετική η διάταξη για την περίθαλψη των ανασφάλιστων αθλητών.
Αλλά όπως και στην επιτροπή και εδώ χθες, θα πρέπει να δούµε
λίγο τους πόρους για όλα αυτά.
Κεφάλαιο ΣΤ', άρθρο 37, Επιτροπή Ολυµπιακών Αγώνων.
Καταθέσαµε ήδη την άποψή µας, ότι θα πρέπει να είναι η ανώτατη
αρχή του αθλητισµού της χώρας µας. Είναι σαφές ότι δεν µπορούµε
να ψηφίσουµε την εξουσιοδότηση µέσω προεδρικού διατάγµατος
για ένα σοβαρό ζήτηµα.
'Αρθρο 40, Εθνικό Συµβούλιο Αθλητικού Σχεδιασµού. 'Εχουµε
καταθέσει σχετική τροπολογία για τη σύνθεσή του. Να
προσθέσουµε ότι το ΕΣΑΣ πρέπει να αποφασίζει, όχι να
γνωµοδοτεί, για το ύψος επιχορήγησης των αθλητικών
οµοσπονδιών. Κάτι τέτοιο άλλωστε θα είναι και σύµφωνο µε τις
οµόφωνες αποφάσεις, που όπως είπατε χθες, πήρατε στη δεύτερη
πανελλήνια συνδιάσκεψη του αθλητισµού του ΠΑΣΟΚ.
'Αρθρο 41, παράγραφος 5. Ορίζεται ποσοστό 10% επί του αντιτίµου
του εισιτηρίου των αγώνων, να περιέχεται ως πόρος στα
ασφαλιστικά ταµεία του αστυνοµικού προσωπικού. Μα, υπάρχουν
σωµατεία, των οποίων οι εισπράξεις δεν φτάνουν, ούτε για τα έξοδα
της διαιτησίας. Θα τους µειώσουµε και αυτά τα έσοδα;
Παράγραφος 6. Η διάταξη αφορά τη ∆ιαρκή Επιτροπή
αντιµετώπισης της βίας. Προτείνουµε την εξής 11µελή
σύνθεση.'Ενας εκπρόσωπος της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού,
ένας εκπρόσωπος του Υπουργείου Παιδείας, ένας εκπρόσωπος της
Ελληνικής Αστυνοµίας, ένας εκπρόσωπος του Πυροσβεστικού
Σώµατος, της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής, της Επιτροπής
Φιλάθλου Ιδιότητας, ένας εκπρόσωπος του συνδικαλιστικού
οργάνου των αθλητών, δύο κοινωνιολόγοι µε ειδίκευση στον
αθλητισµό, ένας ψυχολόγος µε ειδίκευση στον αθλητισµό και ένας
παιδαγωγός µε ειδίκευση στον αθλητισµό.'Ετσι νοµίζουµε ότι η
σύνθεση αυτή µπορεί καλύτερα να ανταποκριθεί σε όσα οι
επόµενες παράγραφοι του άρθρου αυτού περιγράφουν.
Πιστεύουµε ότι στη ∆ιαρκή Επιτροπή αντιµετώπισης της βίας
πρέπει να συµµετέχουν, χωρίς ψήφο -και το τονίζω αυτό- και χωρίς
οικονοµική αποζηµίωση βέβαια, εκπρόσωποι των κοµµάτων της
Βουλής και της Ευρωβουλής.
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Κεφάλαιο διαιτησία, άρθρο 44. Κοινή πεποίθηση, κύριε Υπουργέ,
µετά µάλιστα από τα γεγονότα της τελευταίας Κυριακής, είναι ότι
πρέπει να ενισχυθεί η ανεξαρτησία της διαιτησίας από τους
παράγοντες.'Εχουµε καταθέσει και εδώ σχετική τροπολογία που η
αποδοχή της είναι το ελάχιστον πιστεύουµε που µπορεί η Βουλή να
κάνει σε αυτήν την κατεύθυνση. ∆εν έχω τίποτε άλλο να πω, κύριε
Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε ∆ηµαρά,
έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Υφυπουργέ, και στην επιτροπή όπου
συνεζητήθη το θέµα, είχα τη διαβεβαίωσή σας, ότι στο άρθρο 34,
που αναφέρεται σε παροχές, είχατε συµφωνήσει να συµπεριλάβετε
και τους αθλητές που πετυχαίνουν και δεύτερη και τρίτη νίκη στους
Βαλκανικούς Αγώνες ανδρών, γυναικών και εφήβων νεανίδων.
Ελπίζω πως το πράγµα έχει διευθετηθεί.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Ευχαριστώ για τη διαβεβαίωση.
Παραµένω στο άρθρο 34 µε την εξής παράκληση, να δείτε και εσείς,
εάν και κατά πόσο είναι δυνατόν, αθλητές και αθλήτριες που
καταλαµβάνουν ή έχουν καταλάβει µία από τις οκτώ πρώτες θέσεις
σε οποιοδήποτε ατοµικό ή οµαδικό άθληµα σε θερινούς ή
χειµερινούς Ολυµπιακούς Αγώνες, αλλά για άτοµα µε ειδικές
ανάγκες, δικαιούνται χορηγήσεις αδειών πρακτορείων, ΟΠΑΠ,
κρατικών λαχείων και ιπποδροµιακών στοιχηµάτων.
Είναι ένα θέµα, το οποίο θα πρέπει να το αντιµετωπίσετε, αλλά σε
συνδυασµό πάντα µε το γεγονός ότι υπάρχουν µεγάλοι αθλητές
παλαίµαχοι που έχουν υπηρετήσει στο χώρο του ποδοσφαίρου και
της καλαθοσφαίρισης, οι οποίοι σήµερα είναι αναξιοπαθούντες.
Εσείς δε, έχετε πάρει πολλά µηνύµατα γι'αυτό το χώρο των
δοκιµαζόµενων συνανθρώπων µας σήµερα.
Μήπως θα µπορούσατε να περιλάβετε κάποια διάταξη ώστε να
τους δίνεται η δυνατότητα να έχουν µία άδεια πρακτορείου ΠΡΟΠΟ
και αυτοί ακόµη; Αντί, δηλαδή, κάθε φορά να έρχονται στη Γενική
Γραµµατεία και να επαιτούν ουσιαστικά -κάτι που δεν τιµά ούτε τους
ίδιους, ούτε τη Γενική Γραµµατεία- να υπήρχε ένας άλλος τρόπος να
αντιµετωπιστούν αυτοί οι λίγοι που τίµησαν τους χώρους των
οµαδικών σπόρ αλλά και των ατοµικών αθληµάτων.
Θα ήθελα να περάσω στο άρθρο 41, το οποίο αναφέρεται στη
∆ιαρκή Επιτροπή αντιµετώπισης βίας. Ξέρετε πάρα πολύ καλά,
περισσότερο από όλους ίσως όσους βρίσκονται εδώ, ότι εκεί που
κυρίως εντοπίζεται η βία σήµερα, µε όλα όσα ο καθένας από µας
µπορεί να αιτιολογήσει, να καταµαρτυρήσει ή να περιγράψει, αν
πρόκειται για κοινωνικό φαινόµενο -που οφείλεται, πώς µπορεί να
αντιµετωπιστεί κλπ.- ότι εκείνοι, οι οποίοι το βιώνουν -θα µου
επιτραπεί η λέξη, κύριε Πρόεδρε- στο "πετσί τους", είναι οι αθλητές
και κυρίως οι αθλητές των δύο µεγάλων οµαδικών αθληµάτων, του
ποδοσφαίρου και του basket-ball, δηλαδή. Μήπως θα έπρεπε σε
αυτήν τη ∆ιαρκή Επιτροπή για την αντιµετώπιση της βίας, να
εκπροσωπούνται και αυτοί µε την εµπειρία που διαθέτουν µε έναν
εκπρόσωπό τους;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καρακώστας έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι,
εγώ θα µιλήσω για την αντιµετώπιση της βίας στους αγωνιστικούς
χώρους που προβλέπει το άρθρο 41 του νοµοσχεδίου.
Η βία στα γήπεδα, όπως γνωρίζετε όλοι σας, είναι ένα σύνηθες
φαινόµενο που όχι λίγες φορές υπονοµεύει το ιδεώδες του
αθλητικού πνεύµατος, αλλά και θίγει και τον πολιτισµό µας.
Τα αίτια της βίας, κύριε Υπουργέ, στα γήπεδα όπως ξέρετε, είναι
κύρια ψυχολογικά. Στις πολυάνθρωπες αυτές αθλητικές
συναντήσεις υπερχειλίζει το συναίσθηµα και ο φανατισµός των
φιλάθλων µειώνει την κρίση και διαταράσσει την ήρεµη σκέψη. Το
φίλαθλο κοινό στο χώρο του γηπέδου, όταν διεξάγεται ο αγώνας,
άθελά του λειτουργεί σαν µία µαζοψυχή που δεν µπορεί να ελέγχει
τις πράξεις και τις ενέργειές του. Ερέθισµα ψυχικής έκρηξης για

βιαιοπραγίες, είναι κύρια η διαιτησία.
Εδώ θέλω, κύριε Υπουργέ, να προσέξετε γιατί έχω µακράν
εµπειρίαν από αθλητικούς αγώνες λόγω της προϋπηρεσίας µου στα
Σώµατα Ασφαλείας. Το παραµικρό λάθος του διαιτητή ή η
µεροληπτική στάση του απέναντι στις οµάδες υπερ ή κατά,
δηµιουργεί αντίστοιχα συναισθήµατα πικρίας και αδικίας στους
φιλάθλους, που µπορεί ανάλογα µε το βαθµολογικό ενδιαφέρον του
αγώνα, να δώσει έναυσµα για βίαιες ενέργειες, όπως
παραδείγµατος χάρη, ρίψη αντικειµένων στον αγωνιστικό χώρο,
προθέσεις επίθεσης κατά προσώπων και πραγµάτων κλπ.
Για να αντιµετωπιστεί προληπτικά η βία στα γήπεδα, έχω τη γνώµη
ότι η επταµελής επιτροπή, κύριε Υπουργέ, πρέπει να έχει
διαφορετική σύνθεση. Είπε και η κυρία συνάδελφος, ο πρόεδρος να
µην είναι της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, αλλά να είναι
δικαστικός λειτουργός. Επίσης, να έχει η επιτροπή αυτή και δύο
επιστήµονες, έναν καθηγητή της ψυχολογίας και έναν καθηγητή της
εγκληµατολογίας ή της κοινωνιολογίας, οι οποίοι λόγω των
γνώσεών τους, µπορούν να ερµηνεύουν αυτά τα φαινόµενα και να
κάνουν σωστές υποδείξεις στην επιτροπή. Η επιτροπή, επίσης, να
λειτουργεί βάσει δικονοµικών κανόνων µε την ψήφιση ενός
κανονισµού εσωτερικής λειτουργίας.
Ειδικότερα θα πρέπει να εστιάσω την προσοχή σας στον
παράγοντα που λέγεται διαιτητής. Ο διαιτητής, κύριε Υπουργέ, δεν
πρέπει να είναι ο µονοκράτορας µέσα στο γήπεδο. 'Ολοι
στηρίζονται στη σφυρίχτρα του διαιτητή. Για προσέχτε το αυτό. Θα
πρέπει ο διαιτητής να ελέγχεται στις αποφάσεις του, διότι ανάλογα
µε το σφύριγµα του διαιτητού, αν αδικήσει την οµάδα, από εκεί
αρχίζει το ερέθισµα και γίνονται οι βιαιότητες. Τι θα πρέπει; Αυτή η
επιτροπή να είναι µία τριµελής επιτροπή, που να ποαρακολουθεί
τον αγώνα και σε περίπτωση που ο διαιτητής καταφανώς αδικεί την
οµάδα ή η απόφασή του έρχεται σε αντίθεση µε το δηµόσιο
αίσθηµα των φιλάθλων, να παρεµβαίνει αµέσως και να αποφασίζει
και η απόφασή της να υπερισχύει των αποφάσεων του διαιτητή
µέσα στον αθλητικό χώρο. Είναι σηµαντικό. 'Ολες οι εκρήξεις βίας
προέρχονται από τη σφυρίχτρα του διαιτητή, γι' αυτό και αυτόν
πρέπει να τον βάλουµε κάτω από τον έλεγχο.
Επίσης, ένα άλλο θέµα είναι οι αµοιβές των αστυνοµικών. Οι
αστυνοµικοί µία Κυριακή ελεύθερη δεν έχουν. Είναι οι δούλοι. Γιατί
δεν αµείβονται. Αυτό το ποσοστό των ρυθµίσεων πάει στα ταµεία
τους. Οι άνθρωποι αυτοί είναι εκεί δύο και τρεις ώρες, πριν αρχίσει
ο αγώνας.
∆ηλαδή κάθονται και τέσσερις και έξι ώρες ορθοστασία και δεν
αµείβονται. Να βρεθεί τρόπος να πληρώνονται οι αστυνοµικοί. Να
υποχρεωθούν τα αθλητικά σωµατεία να πληρώνουν τους
αστυνοµικούς. ∆εν είναι δούλοι κανενός. Είναι και αυτοί εργαζόµενοι
άνθρωποι.
Προτείνω, λοιπόν, την τήρηση της τάξης να µην την έχει η
Αστυνοµία µέσα στον αθλητικό χώρο, αλλά εκτός γηπέδου, ώστε να
έχετε ένα άλλο σώµα, που να προέρχεται από τα αθλητικά
σωµατεία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Καλά τα λέτε, κύριε
συνάδελφε. Να πληρώσουν και οι ΠΑΕ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: ∆εν µπορεί να εξασφαλισθεί αλλιώς η
εύρυθµη λειτουργία της τάξης εντός και εκτός γηπέδου. ∆ιότι και ο
αστυνοµικός αν δεν πληρώνεται, και να τον έχουµε υπηρεσία, κάνει
το κορόιδο και δεν εκτελεί σωστά τα καθήκοντά του, µε αποτέλεσµα
να του ξεφεύγει ο έλεγχος της τήρησης της τάξης στα γήπεδα.
Πρέπει να δούµε αυτά τα ζητήµατα µε σοβαρότητα γιατί εδώ έχουµε
να κάνουµε µε ανθρώπους, µε τον ανθρώπινο παράγοντα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σιούφας έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  πριν  µπω  στα  άρθρα
του  νοµοσχεδίου,  θα  ήθελα  ως  προεδρεύοντα  απόψε  του
Σώµατος,  στη  ∆ιάσκεψη  των  Προέδρων  που  θα  γίνει  αύριο,
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να µεταφέρετε στον Πρόεδρο του Σώµατος ότι νοµοσχέδια ακόµα
και µε τη διαδικασία αυτή και µε το γεγονός ότι δεν είναι µεγάλη η
συµµετοχή, µε τόσο µεγάλο αριθµό άρθρων, δεν επαρκούν για
ουσιαστική συζήτηση και για σωστή νοµοτεχνική επεξεργασία των
διατάξεων.
Παρακολούθησα τη συζήτηση της πρώτης ενότητας των άρθρων,
είδα τις διορθώσεις και τις παρατηρήσεις που έκαναν οι
συνάδελφοι, αυτά που έκανε δεκτά ο Υπουργός και στη συνέχεια το
πόσο δηµιουργική υπήρξε η συζήτηση ανεξάρτητα του
αποτελέσµατος.
Θέλω µε την ευκαιρία να µεταφέρετε στον Πρόεδρο του Σώµατος
ότι όταν αξιώνουµε στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων περισσότερο
χρόνο, δεν το κάνουµε για να παρακωλύσουµε το νοµοθετικό έργο,
αλλά ξέρουµε τις πραγµατικές ανάγκες, και θα το δείτε στη
διαδροµή. 'Ηδη τελειώνει η δεύτερη µέρα, µένουν άλλες δύο για να
συζητηθούν ογδόντα ακόµα άρθρα και οι τροπολογίες των
Βουλευτών που υπάρχουν, ενδεχοµένως και της Κυβέρνησης και
αντιλαµβάνεσθε κάτω από ποια πίεση χρόνου γίνεται το νοµοθετικό
έργο.
Είναι δε ένας από τους λόγους, κύριε Πρόεδρε, που αναγκάζεται η
Κυβέρνηση, µετά από ένα µήνα ή και µία εβδοµάδα, να φέρνει
τροποποιήσεις διατάξεων, που ήδη τροποποιήθηκαν, διότι η
εργασία δεν γίνεται µε την άνεση του χρόνου που θα επέτρεπε τη
σωστή νοµοθετική εργασία.
'Ερχοµαι τώρα στη συζήτηση της ενότητας των άρθρων. Τρία
πράγµατα θα ήθελα να σας θίξω, κύριε Υπουργέ.
Το πρώτο αναφέρεται στην επισήµανση που σας έκανα µε
πρωτοβουλία διαιτητών του νοµού µου, µε µια επιστολή που σας
απέστειλα, διότι ήµουν εκτός Αθηνών και δεν έλαβα µέρος στις
διαδικασίες της ∆ιαρκούς Επιτροπής, και που ανέφερε δύο
κεφαλαιώδη ζητήµατα. ∆ηλαδή, τη διαφοροποίηση του τρόπου µε
τον οποίο συγκροτούνται οι επιτροπές για τους διαιτητές στην
Ε.Π.Σ. Να αποτελούνται, δηλαδή, από τρία µέλη, απο τους διαιτητές
και τρία από την Ε.Π.Σ. και ο πρόεδρος της επιτροπής διαιτητών
στα πλαίσια της Ε.Π.Σ. να είναι ο πρόεδρος των διαιτητών. Είτε να
ορίζονται αυτοί είτε ακόµα και να εκλέγονται. ∆ιότι αυτό δηµιουργεί
µία πραγµατική ισορροπία και έχει την ανεξαρτησία των διαιτητών
από την πλευρά της Ε.Π.Σ. της 'Ενωσης των Ποδοσφαιρικών
Συλλόγων και αναφέροµαι στους διαιτητές του ποδοσφαίρου.
∆εν ξέρω αν αξιολογήσατε αυτήν την ιδέα και τη λέω επικουρικά,
στην ολοκληρωµένη πρόταση την οποία σας έκανε για ολόκληρο το
σύστηµα της διαιτησίας, ο συνάδελφος εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας, ο κ. Παπαθανασίου.
Αυτό είναι ένα θέµα για το οποίο θα ήθελα από την πλευρά σας µία
απάντηση. Θα το αφήσετε έτσι όπως είναι µε τον προηγούµενο
νόµο ή στην παρ.11 θα προσθέσετε συµπληρωµατικά αυτό το
οποίο είχα την ευκαιρία και µε την επιστολή µου, την οποία σας
έκανα γνωστή και θα την επαναλάβω µε την ευκαιρία. Η ανάλογη µε
την Κ.Ε.∆, επιτροπή των αθλητικών σωµατείων έχει ως πρόεδρό
της τον εκάστοτε πρόεδρο του διοικητικού συµβουλίου του τοπικού
συνδέσµου διαιτητών. Τα δε λοιπά µέλη της ορίζονται ανά 50% από
την ένωση σωµατείων και το σύνδεσµο διαιτητών.
Και αυτό γιατί η διατήρηση του σηµερινού συστήµατος και στα
τοπικά πρωταθλήµατα των ΕΠΣ έχει δηµιουργήσει πρωτοφανείς
τριβές µεταξύ ενώσεων και συνδέσµων διαιτητών και µεταξύ των
διαιτητών. Αποτέλεσµα αυτής της κατάστασης είναι να φθίνει στη
βάση της η διαιτησία µε κύρια εκδήλωση την απογοήτευση των
διαιτητών και την οριστική αποχώρησή τους από την ενεργό δράση.
Για να αρθούν όλες αυτές οι αδυναµίες και αρρυθµίες πρέπει να
αντιµετωπιστεί το ζήτηµα του ποιος έχει την πλειοψηφία στα
πλαίσια της ΕΠΣ και στο νοµό. Και νοµίζω ότι φαίνεται να είναι µία
λογική λύση. Και την προηγούµενη φορά που συνεζητείτο ο
σχετικός νόµος που είχε ψηφιστεί και ρύθµιζε αυτό το θέµα µε τον
τρόπο που ισχύει και σήµερα, σας είχαν γίνει, είχαν γίνει στην
Κυβέρνηση -αν δεν κάνω λάθος δεν ήσασταν τότε Υπουργός-
αξιόλογες παρατηρήσεις. 'Εγινε αρκετή συζήτηση εδώ στη Βουλή.
Βρίσκει πρόσφορο έδαφος η πρόταση η οποία είχε γίνει και την

επαναφέρω και σήµερα στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Αν δεν κάνετε
δεκτή την ολοκληρωµένη πρόταση την οποία σας έκανε ο εισηγητής
µας, δεχθείτε τουλάχιστον να γίνει αυτή η ρύθµιση η οποία βάζει τα
πράγµατα στη θέση τους και πραγµατικά µπορεί να
ξαναζωογονήσει το χώρο της διαιτησίας.
Η δεύτερη παρατήρηση την οποία είχα να κάνω -και βλέπω ότι την
κάνατε δεκτή, κύριε Υπουργέ- αφορά τη διαγραφή στην παράγραφο
8, του άρθρου 44, του στίχου 2, που σχετίζεται µε την Α' εθνική
κατηγορία για τους καθηγητές. Και βλέπω στο σηµείωµα που έχετε
µοιράσει, ότι έχετε διαγράψει αυτά τα οποία σας πρότεινε και η
οµοσπονδία διαιτητών.
Αυτές τις επισηµάνσεις ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε, και κλείνω
µε κάτι ακόµα. Αναφέρατε πριν, κύριε Υπουργέ -και το ανέφεραν
αρκετοί συνάδελφοι- ότι σε ό,τι αφορά την ΕΟΑ ζητάτε
εξουσιοδότηση για να ρυθµίσετε τα σχετικά και εν όψει των
Ολυµπιακών Αγώνων µε προεδρικό διάταγµα.
'Οχι ως Βουλευτής της Αντιπολίτευσης, αλλά ως Βουλευτής του
ελληνικού Κοινοβουλίου και λόγω της τροµακτικής σηµασίας που
έχει για την πατρίδα µας η επιτυχής διοργάνωση των Ολυµπιακών
Αγώνων το 2004, µην αναλαµβάνετε αυτήν την ευθύνη να
ρυθµίσετε το θέµα µε προεδρικό διάταγµα. Φέρτε συγκεκριµένες
διατάξεις µέσα στην Εθνική Αντιπροσωπεία κάντε εκτεταµένο
διάλογο πριν, συνεννοηθείτε µε τις πολιτικές δυνάµεις, ώστε η
ρύθµιση την οποία θα κάνετε να έχει την γενική συναίνεση της
Εθνικής Αντιπροσωπείας γιατί η υπόθεση της επιτυχούς
πραγµατοποίησης των Ολυµπιακών Αγώνων το 2004 δεν είναι
υπόθεση µόνο της Κυβέρνησης, αλλά είναι υπόθεση ολόκληρου του
ελληνικού λαού και όλων των πολιτικών δυνάµεων. Μην πεισθείτε
από τους τεχνοκράτες και τους συµβούλους σας ότι θα τα κάνετε
καλύτερα µε το προεδρικό διάταγµα. Ελάτε εδώ στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, κάνετε εκτεταµένο διάλογο και πάρτε τη γενική
συναίνεση όλων, διότι έτσι θα είσθε και εσείς καλύτερα
εξοπλισµένος και πιο, αναµφίβολα από τώρα, καλύτερα
προετοιµασµένη και η χώρα µας, αλλά προπάντων µε εθνική
συναίνεση για έναν τέτοιο εθνικό στόχο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Αρσένη έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΑΡΣΕΝΗ: Σχετικά µε το άρθρο 38 παράγραφος 1 για το
ΕΚΑΕΤ νοµίζω ότι αναµφίβολα είναι πάρα πολύ θετικός ο ρόλος
του. 'Οµως φοβάµαι ότι µε τη λέξη "επιτρέπεται" που έχετε βάλει,
δεν εξασφαλίζεται η δυνατότητα στον ΕΚΑΕΤ να έχει εκείνην την
περιφερειακή διάσταση, σύµφωνα µε το πνεύµα και το στόχο του
νοµοσχεδίου.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Εχετε δίκιο και
έχει διαγραφεί αυτό.
ΜΑΡΙΑ ΑΡΣΕΝΗ: Θα ήθελα να πω ότι δεν µπορούµε να
οδηγηθούµε σε έναν αθλητισµό προηγµένο και σύγχρονο δίχως την
υποστήριξη τέτοιων κέντρων. Είναι πάρα πολύ σωστή η πρόταση
που γίνεται στο νοµοσχέδιο. Παρατηρούµε όµως και πάλι ένα
πνεύµα συγκεντρωτισµού στην Αθήνα και δίνεται, θα έλεγα -
επιτρέψτε µου την έκφραση- αορίστως µια δυνατότητα να γίνουν
κάποτε και σε κάποιες άλλες περιοχές παρόµοια κέντρα.
Θα ήθελα να κάνω µια συγκεκριµένη πρόταση. Μέσα σε δύο χρόνια
από την ψήφιση του συγκεκριµένου νόµου, το ΕΚΑΕΤ να
υποχρεούται να ιδρύσει παραρτήµατα στη Θεσσαλονίκη και µέσα
σε τρία χρόνια άλλα παραρτήµατα σε διάφορες διοικητικές
περιφέρειες της χώρας µας.
Στο ίδιο άρθρο, στη παράγραφο 3, το ΕΚΑΕΤ µπορεί να
συνεργάζεται µε περιφερειακά πανεπιστήµια. Πάρα πολύ
σηµαντικό, πάρα πολύ σωστό. 'Οµως, κύριε Υπουργέ, είναι
απαραίτητο να γίνει µια διευκρίνηση. Θα έλεγα να συµπληρωθεί ότι
τα παραρτήµατα που θα φτιάξουν το ΕΚΑΕΤ να έχουν αυτά τη
δυνατότητα να συνεργάζονται µε τα περιφερειακά αθλητικοϊατρικά
κέντρα και όχι το κεντρικό να συνεργάζεται µε τους χώρους αυτούς.
Στόχος µας είναι να γίνουν τα παραρτήµατα αυτά και αυτά τα
παραρτήµατα να επιλέξουν να συνεργάζονται µε αυτά τα
αθλητικοϊατρικά κέντρα και όχι το κεντρικό ΕΚΑΕΤ.
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Στο άρθρο 40, παρ.3, σχετικά µε το ΕΣΑΣ, υπάρχουν πέντε µέλη
που υποδεικνύονται από την Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή. Θα
είχα µια διαφορετική άποψη να εκφράσω. Η πρότασή µου είναι, τα
πέντε µέλη να γίνουν έξι και να ορίζονται από τις µεγάλες
οµοσπονδίες του ποδοσφαίρου, του στίβου, της καλαθόσφαιρας
του υγρού στίβου, των βαρέων αθληµάτων και φυσικά την Εθνική
Επιτροπή Αθλητισµού για άτοµα µε ειδικές ανάγκες.
Στο άρθρο 41 παρ. 6 γίνεται πάρα πολύ σωστά επιτροπή
αντιµετώπισης της βίας. 'Οµως, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να
παρατηρήσω ότι από την επιτροπή αυτή λείπουν εκείνοι οι φορείς
που έχουν το πρόβληµα της βίας µέσα στο χώρο τους. ∆ηλαδή η
βία παρουσιάζεται σήµερα σε τέσσερις βασικούς αθλητικούς
χώρους: Στο ποδόσφαιρο, στο µπάσκετ, πρόσφατα στο βόλεϋ και
συχνά στο πόλο. Πρόσφατα γίναµε µάρτυρες και στο πόλο.
Εποµένως αυτοί οι τέσσερις φορείς πρέπει να ορίζουν
αντιπροσώπους µέσα από τις οµοσπονδίες τους. Τελικά η επιτροπή
προτείνω να είναι εννεαµελής, οι τέσσερις των οµοσπονδιών που
προηγούµενα ανέφερα, οι δύο που ορίζει ο Υπουργός, οι
εµπειρογνώµονες, ένας της ΕΛΑΣ, της Πυροσβεστικής και ένας του
Λιµενικού Σώµατος. Και το λέω αυτό γιατί, όπως αναφέρεται στο
νοµοσχέδιο εφ' όσον γίνονται σε περιοχές που ελέγχονται από το
Λιµεναρχείο, αυτό να είναι αρµόδιο να καταπολεµήσειτη βία στις
περιοχές της ευθύνης του. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ζαφειρόπουλος έχει
το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο τηλεγραφικά µπορούµε να
αναφερθούµε βέβαια στα άρθρα. Θα σηµειώσω µόνο τις
παρατηρήσεις που έχω κατ' αρχήν στο άρθρο 35. Ως ένα βαθµό
συµφωνώ µε τις απόψεις που εξέφρασε ο κ. Γκατζής. Θυµίζουν λίγο
παλαιά νοµοθεσία για τις στρατιωτικές σχολές. Κάπως έτσι ήταν
παλαιότερα η νοµοθεσία. Θεωρώ ότι πρώτον δεν µπορεί να
υπάρχει υπέρµετρη η δέσµευση των υποτρόφων. Το να
χορηγούνται οι υποτροφίες αυτές µέσα σε τρία χρόνια από την
απόκτηση του τίτλου, είναι µια διάταξη την οποία µπορούµε να
δεχθούµε. Καλύτερα θα ήταν να είναι πέντε χρόνια. Εκείνο όµως
που νοµίζω πρέπει να επαναρυθµιστεί ως διάταξη που περιέχεται
στο άρθρο 35 παράγραφος 2, κύριε Υπουργέ, είναι υποχρέωση του
υποτρόφου να περιµένει δύο χρόνια να προσληφθεί στο δηµόσιο.
Αυτό συνιστά υπέρµετρη δέσµευση της προσωπικής ελευθερίας και
του δικαιώµατος της οικονοµικής δράσης από τη στιγµή βέβαια που
δεν λαµβάνετε εσείς πρόνοια για να καλύψετε τις ανάγκες του
βιοπορισµού του. ∆ηλαδή, αν είχατε στη διάταξη αυτή µια
συµπληρωµατική διάταξη που θα λέει ότι στα δύο αυτά χρόνια
υπάρχει ένα ειδικό ταµείο ή παρατείνεται η καταβολή του
αντίστοιχου µε την υποτροφία ποσού, τότε λοιπόν θα µπορούσατε
να τον δεσµεύσετε υπέρµετρα.
Θεωρώ ότι πρέπει να αλλάξει. Και βεβαίως αυτό θα σας δώσει τη
δυνατότητα να πιεσθείτε προς την κατεύθυνση ενός πιο
οργανωµένου σχεδιασµού των αναγκών.
Θα ήθελα να αναφερθώ στο Εθνικό Συµβούλιο Αθλητικού
Σχεδιασµού, κύριε Υπουργέ. Παρά το γεγονός ότι γνωρίζω πως
έχετε προσχωρήσει στη φιλοσοφία της περιφερειακής συγκρότησης
της χώρας πολύ νωρίς και µε πολύ απτά και συγκεκριµένα δείγµατα
πολιτικών πρωτοβουλιών, εδώ λοιπόν µιλάτε για ένα τερατικό
θεσµό ο οποίος από την οδό Πανεπιστηµίου θα αποφασίζει για τον
αθλητικό σχεδιασµό της χώρας. Θα πρέπει, λοιπόν, να προβλεφθεί
η περιφερειακή συγκρότηση του Εθνικού Συµβουλίου Αθλητικού
Σχεδιασµού.
Του αναθέτετε πολύ µεγάλα καθήκοντα και είναι σωστό αυτό που
κάνετε και είναι ένας θεσµός ο οποίος θα καταχωρισθεί στο θετικό
πολιτικό έργο που µπορεί να έχετε επιδείξει στη σταδιοδροµία σας.
Λέει, δηλαδή, εδώ πέρα "αθλητικοί στόχοι, µείζωνος σπουδαιότητας
αθλητικά θέµατα, προγραµµατισµός των εκτελούµενων από τη
Γενική Γραµµατεία τεχνικών έργων στο πλαίσιο του εθνικού
αθλητικού σχεδιασµού". Και θα έρθουν τώρα εδώ όλοι αυτοί οι
κύριοι να αποφασίζουν και να προτείνουν για τις ανάγκες των
αθλητικών υποδοµών, της ιδιαίτερης πατρίδας µου, του Πύργου της

Ηλείας ή της Αρχαίας Ολυµπίας ή της Πάτρας ή της
Αιτωλοακαρνανίας, χωρίς βέβαια να έχουν κανένα διαδικαστικό
πλαίσιο που θα τους επιτρέπει να ανταλλάσσουν πληροφορίες για
τις ανάγκες.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας παρακαλέσω να ξαναδείτε αυτό το
άρθρο. Πρέπει να υπάρξει περιφερειακή συγκρότηση. Εάν δεν
προσχωρήσετε στην άποψη αυτή, τότε θα διευρύνετε τη σύνθεσή
του. Εγώ σας είπα ότι είχα αντίρρηση. Είχα προτείνει να έχει δύο
συνθέσεις. Μια ευρεία και µια τακτική. Ας µην το κάνουµε έτσι. Να
διευρύνετε, όµως, τη σύνθεσή του.
Θα σας πρότεινα, λοιπόν, εάν δεν έχετε δυνατότητα και θέληση...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θέλω να µου δώσετε ένα-ενάµισι λεπτό.
Θα πρέπει, λοιπόν, να συµµετάσχουν στο Εθνικό Συµβούλιο
Αθλητικού Σχεδιασµού παραδείγµατος χάριν οι γενικοί γραµµατείς
των περιφερειών της χώρας. Αυτοί θα µεταφέρουν. Και θα τους
υποχρεώσετε να έχουν µια προδιαδικασία για να µπορούν να
πληροφορούνται τις ανάγκες σε αθλητικές υποδοµές στο γενικότερο
αθλητικό σχεδιασµό που έχουν οι νοµοί των περιφερειών τους. Εάν
δεν το κάνουµε αυτό θα µπλέξουµε, κύριε Υπουργέ. Εγώ θα σας
καταθέτω πενήντα ερωτήσεις το µήνα, εδώ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Να συµφωνήσω
µαζί σας ότι οσάκις συζητά το Εθνικό Συµβούλιο Αθλητικού
Σχεδιασµού τα θέµατα του εδαφίου β' της παραγράφου 2, µετέχουν
στη σύνθεσή του και οι γραµµατείς της περιφέρειας.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι µια πρόοδος.
'Ερχοµαι τώρα στο θέµα του άρθρου 41.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα την ανοχή σας. Mε διέκοψε ο
κύριος Υπουργός. ∆ώστε µου δύο λεπτά. Περιέργως σε εµένα
κτυπάτε το κουδούνι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα σας δώσω ένα
λεπτό.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κτυπάτε µόνο σε εµένα το κουδούνι.
Προηγούµενα ακωλύτως αφήνατε τους οµιλητές να εκφράζουν τις
απόψεις τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εάν διαµαρτύρεσθε
µπορεί και να µην είµαι τόσο ανεκτικός.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, η επιτροπή για την
αντιµετώπιση της βίας είναι ένα σπουδαίο θεσµικό όργανο. Του
αναθέτετε καθήκοντα τα οποία θα ζήλευε και ο καλύτερος
εκπονητής εκπαιδευτικών προγραµµάτων του καλύτερου
πανεπιστηµίου της Ευρώπης. Με τι θα τα κάνει όµως αυτά; Εάν δεν
προβλέψετε διάταξη για να συγκροτηθεί παράλληλα και µια
επιστηµονική επιτροπή, η οποία θα ήταν εφικτό να εξελιχθεί κάποτε
σε ένα ινστιτούτο µελέτης των προβληµάτων που δηµιουργεί και
γεννά η βία, δεν την εξοπλίζετε µε επιστηµονικό προσωπικό.
Αναφέρθηκαν προηγούµενα και άλλοι συνάδελφοι στην ανάγκη να
ασχοληθούµε µε πολλή σοβαρότητα στο πρόβληµα της
αντιµετώπισης της βίας στους αθλητικούς χώρους.
Πέραν αυτού θα πρέπει αυτή η επιτροπή να διευρυνθεί. Και
επανέρχοµαι στην πρόταση που σας έχω καταθέσει και στην
επιτροπή. Πρέπει να έχει ως πρόεδρο πρόσωπο µεγάλου και
ειδικού κύρους. ∆εν είναι δυνατόν τώρα να είναι µόνιµος υπάλληλος
της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού. Εδώ δεν µπορεί να βρείτε
υπάλληλο να σας φτιάξει ένα νόµο στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού, θα βρείτε άνθρωπο να του αναθέσετε αυτό το µεγάλο
καθήκον, µέσα από το οποίο θα διαπαιδαγωγηθούν οι γενιές των
Ελλήνων; Γιατί τέτοιο υλικό θα έχει. Εδώ λέτε στη διάταξη της
παραγράφου 9 "την εισήγηση στο Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων για διδασκαλία". ∆ηλαδή, εδώ δηµιουργείται ένα νέο
µικρό παιδαγωγικό ινστιτούτο. Είναι τόσο σοβαρό το θέµα. Πώς θα



6574 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

γίνει, κύριε Υπουργέ;
Συµφωνώ µε το σύνολο των άλλων απόψεων. Επεσήµανα και στην
οµιλία µου χθες τη σπουδαιότητα των νέων θεσµών και θα µείνω,
κύριε Πρόεδρε -εδώ θέλω την ανοχή σας- στο άρθρο 37.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κάνατε µέσα
την πρόταση και έχω στοιχεία να σας πω. Αλλά είπατε πρόσωπο
κύρους. 'Ετσι θα µπει; Πρόσωπο κύρους;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Είπα αντιεισαγγελέας του Αρείου
Πάγου, θεσµικό πρόσωπο κύρους, που θα τον προτείνει η
Ολοµέλεια, δεν ξέρω ποιος το προτείνει.
Στο άρθρο 37, κύριε Υπουργέ, έχουµε µεγάλες διαφωνίες. Γνωρίζω
πως είστε υπέρ της αποδοχής των τροπολογιών και των απόψεων
που ενσωµατώνουν, σχετικά µε την ανάγκη, να τροποποιηθεί ο
νοµικός χαρακτήρας της ∆ιεθνούς Ολυµπιακής Ακαδηµίας. ∆ηλαδή,
να γίνει η ∆ιεθνής Ολυµπιακή Ακαδηµία νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου για να µπορεί να λειτουργεί κατά τρόπο πιο
αποτελεσµατικό. Και βεβαίως δεν θα σας πω εγώ γιατί πρέπει να
γίνει η ∆ιεθνής Ολυµπιακή Ακαδηµία νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου. Η αποστολή της είναι τόσο µεγάλη και τόσο ελκυστική για
το σύγχρονο 'Ελληνα που θα έπρεπε χωρίς πολλή συζήτηση να της
δώσουµε την αποτελεσµατικότητα και την ευελιξία που πρέπει να
έχει.
Επίσης, είναι ντροπή το ότι η Ελλάδα ανήκει στις πολύ λίγες χώρες
του Ολυµπιακού Κινήµατος, που δεν έχει εθνική ολυµπιακή
ακαδηµία, δηλαδή δεν έχουµε ελληνική ολυµπιακή ακαδηµία. Και
γνωρίζετε ότι οι εθνικές ολυµπιακές ακαδηµίες έχουν σκοπό να
προωθήσουν την ολυµπιακή παιδεία, την ολυµπιακή φιλοσοφία, τα
ολυµπιακά ιδεώδη και ταυτόχρονα να αναδείξουν σε εθνικό επίπεδο
εκείνα τα προβλήµατα που πρέπει να αντιµετωπίσουµε και
απασχολούν το Ολυµπιακό Κίνηµα διαχρονικά. Στην Ελλάδα δεν το
έχουµε.
Σας είχα κάνει µία τροπολογία. Μου είχατε πει ότι θα την
αποδεχθείτε και τελικά δεν βλέπω να κυκλοφορεί.
Θέλω να σας παρακαλέσω, κύριε Υπουργέ, να δεσµευθείτε στο
Σώµα ότι θα συνεννοηθείτε µε την Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή
και µε τους αρµόδιους κυβερνητικούς φορείς. ∆εν ξέρω ποιοι φορείς
µπορεί να δεσµεύουν την απόλυτη έκφραση της νοµοθετικής
πρωτοβουλίας της Βουλής. Ποιοι φορείς µπορούν; Να δεσµευθείτε,
λοιπόν, πολύ σύντοµα να µας φέρετε διάταξη για την ίδρυση, τη
δηµιουργία της ελληνικής ολυµπιακής ακαδηµίας, η οποία θα
λειτουργεί στον ίδιο χώρο µε τη ∆ιεθνή Ολυµπιακή Ακαδηµία στην
Αρχαία Ολυµπία και θα έχει έναν ευέλικτο τρόπο άρθρωσης, ώστε
να εξασφαλίζεται το καλύτερο και παραγωγικότερο αποτέλεσµα.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΑΚΛΙ∆ΗΣ: Αν δεν είχατε και ανεκτικότητα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Ηταν για την Ολυµπιακή
Ακαδηµία ο λόγος.
Ο κ. Βούλγαρης έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
αναφερθώ στα θέµατα που αφορούν την ελληνική διαιτησία και
κυρίως τη διαιτησία του ποδοσφαίρου.
'Εχει διαπιστωθεί ότι η εφαρµογή των διατάξεων του νόµου 2433/96
έχει δείξει ορισµένες αδυναµίες όσον αφορά την ανεξαρτησία της
ελληνικής διαιτησίας τόσο από τα ποδοσφαιρικά σωµατεία όσο και
από άλλα κέντρα ελέγχου. Βέβαια, είναι γνωστά τα προβλήµατα
που δηµιουργούνται, κυρίως τα δύο τελευταία χρόνια, η βία που
αντιµετωπίζουµε στα γήπεδα η οποία οφείλεται σε ένα ποσοστό και
στην διαιτησία, µε αποτέλεσµα να καταρρακώνεται το κύρος και η
αξιοπιστία της ελληνικής διαιτησίας.
Η Οµοσπονδία ∆ιαιτητών Ποδοσφαίρου Ελλάδας έχει
επανειληµµένα αναφέρει ότι ο 'Ελληνας διαιτητής ποδοσφαίρου,
ειδικότερα µετά το νόµο 2433/96, βρίσκεται κάτω από τον
ουσιαστικό έλεγχο και την εξάρτηση των ποδοσφαιρικών
σωµατείων. Εδώ διαπιστώνουµε κάτι που συµβαίνει και σε άλλους
τοµείς δραστηριοτήτων, να έχουµε το ίδιο πρόσωπο ελέγχοντα και
ελεγχόµενο.
Προκειµένου να αποκατασταθεί αυτή η αξιοπιστία και να ανακτηθεί

η ισορροπία στο άθληµα του ποδοσφαίρου, έχουν διατυπωθεί
ορισµένες προτάσεις από την Οµοσπονδία ∆ιαιτητών Ποδοσφαίρου
Ελλάδας οι οποίες επικυρώθηκαν τις τελευταίες µέρες και
συγκεκριµένα την 1η Μαϊου σε µια πανελλαδική συνάντηση που
έγινε στο Βόλο και στην οποία συµµετείχαν όλοι οι σύνδεσµοι.
∆ιατυπώθηκαν δύο εναλλακτικές προτάσεις. Η µία πρόταση ζητά
την κεντρική επιτροπή διαιτησίας να παραµείνει όπως είναι σήµερα,
δηλαδή Επιτροπή της Ελληνικής Ποδοσφαιρικής Οµοσπονδίας, µε
τη διαφορά η συγκρότησή της να γίνεται ή µε εκλογική διαδικασία ή
µε ορισµό µεταξύ των διαιτητών.
Η δεύτερη εναλλακτική πρόταση µιλάει για µια ουσιαστική βελτίωση
της κατάστασης και προτείνει, στις αντίστοιχες µε την κεντρική
επιτροπή διαιτησίας επιτροπές τοπικές ενώσεις ποδοσφαιρικών
σωµατείων, η πλειοψηφία να προέρχεται από τους διαιτητές µε
δικές τους, βέβαια, διαδικασίες επιλογής ή µε εκλογή ή µε ορισµό.
Για να επιτευχθεί αυτή η πρόταση της Οµοσπονδίας ∆ιαιτητών
Ποδοσφαίρου Ελλάδας προτείνεται η προσθήκη στο τέλος της
παραγράφου 11 του άρθρου 44 ενός εδαφίου µε την εξής
διατύπωση: "Η ανάλογη µε την κεντρική επιτροπή διαιτησίας
επιτροπή των αθλητικών ενώσεων σωµατείων έχει ως πρόεδρό της
τον εκάστοτε πρόεδρο του διοικητικού συµβουλίου του τοπικού
συνδέσµου διαιτητών, τα δε υπόλοιπα µέλη της ορίζονται ανά 50%
από την 'Ενωση Σωµατείων και τον οικείο σύνδεσµο διαιτητών". Με
αυτήν την πρόταση της Οµοσπονδίας ∆ιαιτητών Ποδοσφαίρου
Ελλάδας, που πιστεύω ότι είναι το αρµοδιότερο όργανο να µιλήσει
για τα θέµατα της ελληνικής διαιτησίας, εκτιµάται ότι θα
αποφευχθούν πολλά προβλήµατα που έχουν διαπιστωθεί µέχρι
σήµερα και όπως ανέφερα πριν δηµιουργούν σηµαντικά ρήγµατα
και στο κύρος και στην αξιοπιστία της ελληνικής διαιτησίας. Γι'
αυτόν το λόγο, θα παρακαλούσα τον κύριο Υπουργό να εξετάσει
αυτήν την πρόταση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τσακλίδης έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΑΚΛΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λόγω του
προκεχωρηµένου της ώρας κι εγώ θα αναφερθώ µόνο στο
κεφάλαιο περί διαιτησίας.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν πάρα πολλά θετικά σηµεία στο
νοµοσχέδιο συνολικά -πολλά από αυτά αναφέρθηκαν- αλλά στο
κεφάλαιο αυτό θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι δεν τολµήσατε
εκείνες τις τοµές, οι οποίες θα οδηγούσαν τη διαιτησία σε µία
λειτουργία ανεξάρτητη και ανεπηρέαστη.
∆εν αλλάζετε τίποτα, σχεδόν τίποτα. Και αυτό ίσως σηµαίνει ότι
είσθε ευχαριστηµένος µε τη σηµερινή κατάσταση, η οποία όµως
είναι τραγική. Νοµίζω ότι έπρεπε να µην υπάρχει αυτός ο
ασφυκτικός έλεγχος στις επιτροπές της διαιτησίας όχι από ένα
όργανο, αλλά δυστυχώς από έναν ή δύο ισχυρότατους παράγοντες.
∆εν µπορεί σε όλους τους τοµείς της δηµόσιας ζωής να
προωθούνται µόνο αυτοί που σκύβουν το κεφάλι. ∆υστυχώς το
σύστηµα λειτουργεί έτσι που ή σκύβεις το κεφάλι και κάνεις τα
θελήµατα κάποιων και τότε διαιτητεύεις ή προοδεύεις. Αν δεν το
κάνεις είσαι έξω από τη διαδικασία.
∆εν θέλω να µπω σε λεπτοµέρειες να σας θυµίσω τι έγινε στις
εκλογές της ΕΠΟ, τι παίχθηκε στο παρασκήνιο και τι πάνω ή κάτω
από το τραπέζι υπήρξε και πώς λειτουργουν αυτές οι διαδικασίες.
Την Κεντρική Επιτροπή ∆ιαιτησίας την ορίζει κατά πλειοψηφία η
αθλητική οµοσπονδία. Τους παρατηρητές εξ ολοκλήρου η αθλητική
οµοσπονδία του διορίζει, την επιτροπή ορισµού διαιτητών το ίδιο
και ενώ σε ορισµένα µατς γίνονται σφαγές κάποιων οµάδων, ο
παρατηρητής βάζει στο διαιτητή βαθµολογία περίπου άριστη. ∆εν
νοµίζω ότι κανείς µπορεί να είναι ευχαριστηµένος µε τα όσα γίνονται
στο χώρο της διαιτησίας, αλλά και µε τα έκτροπα που δηµιουργούν
τέτοιες συµπεριφορές, µε τη βία που υπάρχει στα γήπεδα. Και ο
Θεός να φυλάξει πού µπορεί να φθάσει.
Βεβαίως  και  οι  διαιτητές  έχουν  την  ευθύνη  τους,  αλλά  θα
έλεγα  ότι  είναι  ήσσονος  σηµασίας.  Τη  µεγάλη  ευθύνη  την
έχουµε  εµείς  σήµερα  που  νοµοθετούµε.  ∆εν  µπορούµε  να
αφήνουµε  σε  έναν  παράγοντα  τα  πράγµατα,  σε  όποιον  είναι
ισχυρός. Και όλοι γνωρίζουµε ποιος είναι ισχυρός τα τελευταία
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χρόνια, ποιος ήταν ισχυρός πριν µερικά χρόνια και να σκύβουµε το
κεφάλι εδώ στη Βουλή, όταν νοµοθετούµε. ∆ιαµαρτύροµαι
εντονότατα και δεν είναι δυνατόν να ψηφίσω αυτήν τη διάταξη.
'Επρεπε να τολµήσετε, κύριε Υπουργέ, να κάνετε µία µεγάλη τοµή
ώστε αυτές οι επιτροπές να εκλέγονται από ένα ευρύτατο
εκλεκτορικό σώµα. Θα είναι των διαιτητών εν ενεργεία, µη εν
ενεργεία; Αλλά πάντως από ένα ευρύτατο εκλεκτορικό σώµα, ώστε
οι επηρεασµοί να είναι οι ελάχιστοι, οι ελαχιστότατοι.
Λυπάµαι πολύ, αλλά τα άρθρα που αναφέρονται στη διαιτησία δεν
µε ικανοποιοιούν αν παραµείνουν έτσι. 'Η θα έλεγα αυτό που
πρότεινε ο κ. Βούλγαρης, τουλάχιστον να υπάρχει µία αλλαγή σε
ό,τι αφορά τις αθλητικές ενώσεις, τις ενώσεις ποδοσφαιρικών
σωµατείων. Να γίνει ένα βήµα εκεί, όπου εκεί δεν υπάρχουν και
τόσο µεγάλες πιέσεις. Αλλιώς λυπάµαι πολύ, παρά τα φιλικά
αισθήµατα που έχω και σε σας, δεν µπορώ να ψηφίσω αυτά τα
άρθρα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Οφείλω να
απαντήσω στον αγαπητό συνάδελφο. Αν ο κ. Τσακλίδης ρίξει µια
µατιά στις εφηµερίδες της ∆ευτέρας θα δει ότι σε τρία ευρωπαϊκά
πρωταθλήµατα υπήρξε από τη διαιτησία ανατροπή των
αποτελεσµάτων, στην Σκωτία, στην Αγγλία, στην Ισπανία, την
Κυριακή που πέρασε. Θα σας φέρω αύριο σχετικά δηµοσιεύµατα,
όπου καταλογίζονται σε διαιτητές εκείνων των χωρών
αποτελέσµατα εις βάρος οµάδων, που καθόρισαν και τις τύχες
πρωταθληµάτων. Εποµένως, δεν είναι εύκολο το θέµα. Εµείς
διαλέξαµε πιστεύουµε την καλύτερη από τις προσφερόµενες
προτάσεις. Να εξηγήσω τι κάνουµε.
Κατ'αρχήν, κόβουµε τον οµφάλιο λώρο, τη σχέση δηλαδή µεταξύ
εκλέγοντος και εκλεγοµένου. Αν διαβάσετε προσεκτικά θα δείτε ότι
διαιτητής εν ενεργεία δεν ψηφίζει για τη διοίκηση της Ο.∆.Π.Ε. Τι
συνέβαινε µέχρι τώρα. Θα χρησιµοποιήσω ένα παράδειγµα από το
παρελθόν. Ο Κουκούλας της Λέσβου ψήφιζε τον Γεωργίου για την
Ο.∆.Π.Ε. και ο Γεωργίου από την Ο.∆.Π.Ε. αξιολογούσε τον
Κουκούλα ως διαιτητή Α' Εθνικής. Ο ένας ψήφιζε και ο άλλος
αξιολογούσε. Αυτόν το δεσµό τον κόβουµε και µάλιστα για πρώτη
φορά. ∆εν υπάρχει ο δεσµός ανάµεσα σε εκείνον που ψηφίζει και
σε εκείνον που αξιολογεί αυτού του τύπου "µε ψηφίζεις, σε
αξιολογώ", "δεν µε ψηφίζεις, δεν σε αξιολογώ".
Το δεύτερο, προσπαθούµε να φέρουµε µία ισορροπία στο χώρο.
Επιβάλλουµε ένα χιαστί σύστηµα. Ποιο είναι αυτό; 'Οσον αφορά την
Κεντρική Επιτροπή ∆ιαιτησίας, την επιλογή την κάνει η οµοσπονδία.
Σηµειώνω ότι παγκόσµια η ευθύνη για τη διαιτησία είναι στην οικεία
οµοσπονδία. ∆εν είναι έξω από την οµοσπονδία, δεν είναι στα
νοµοθετικά σώµατα, δεν είναι στα Κοινοβούλια των κρατών η
ευθύνη για τον καθορισµό του τρόπου λειτουργίας της διαιτησίας.
Εµείς έχουµε το πρόβληµα, την ευαισθησία και την πολιτική
βούληση αλλά και τη συναίνεση αυτήν τη στιγµή. Με βάση αυτό το
δεδοµένο η κεντρική επιτροπή διαιτησίας στην πλειοψηφία της
ορίζεται από την ΕΠΟ και η επιτροπή παρατηρητών στην
πλειοψηφία της ορίζεται από την Ο∆ΠΕ, για να έχουµε µία
διαφοροποίηση ανάµεσα σε κρίνοντες και κρινόµενους.
Προσθέσαµε πολλά κριτήρια στη θεµατολογία ∆ιαιτησίας.
Κατ'αρχήν, επιβάλλουµε τα ποινικά µητρώα και το πόθεν έσχες.
Προσπαθούµε να αξιολογούµε διαιτητές καλύτερων προσόντων.
∆ίνουµε έµφαση στους πτυχιούχους ΤΕΦΑΑ για πρώτη φορά και
επιχειρούµε να αυξήσουµε τα κριτήρια αξιολόγησης των διαιτητών.
Ταυτόχρονα, εισάγουµε και το θεσµό της αµειβόµενης διαιτησίας ο
οποίος θα δώσει απάντηση σε πολλά ζητήµατα της σηµερινής
διαιτησίας. 'Εχω ξαναπεί ότι περιµένω από την ΕΠΟ να φέρει
κανονισµό αµειβόµενης διαιτησίας. Είµαστε έτοιµοι να
καθιερώσουµε τα αριστεία διαιτησίας τα οποία µπορεί να είναι
επιβραβεύσεις πολλών ειδών και τύπων. 'Ετσι, αντί να ακολουθούν
υπόγειες διαδροµές οι στόχοι κάποιων που διαιτητεύουν θα
επιλέγουν την οδό του αριστείου. 'Εχω συνεννοηθεί και µε τον

Πανελλήνιο Σύνδεσµο Αθλητικού Τύπου -δεν έχει αποδεχθεί ακόµα
την ιδέα- κάθε χρόνο να γίνεται ένα δηµοψήφισµα και να
επιλέγονται οι αριστεύσαντες διαιτητές και εκείνοι να παίρνουν τις
οικονοµικές και λοιπές επιβραβεύσεις.
∆εν ξέρω πόσο θα πετύχει αυτός ο σχεδιασµός ώστε να φέρουµε τα
πράγµατα στην επιφάνεια. Πάντως, νοµίζω ότι από τις
προσφερόµενες λύσεις διαλέξαµε τις καλύτερες και όχι αυτές που
είχαν µέσα τον τέλειο, τον απόλυτο συµβιβασµό. Είµαι
διατεθειµένος να συζητήσω ακόµα και το θέµα του εκλεκτορικού
σώµατος. 'Οµως, κάθε φορά που το συζητούσαµε µπλέκαµε
χειρότερα για τη σύνθεση, από πού προέρχεται, πώς επιλέγονται
κλπ. Να ωριµάσουν λίγο οι συνθήκες και θα το δούµε σε κάποια
άλλη φάση. Πρέπει όµως να δούµε πώς κατοχυρώνεται η
αµειβόµενη διαιτησία, πώς εισέρχεται στη ζωή µας και πώς
δοκιµάζεται στην πράξη.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Α. Φούρας καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν εδάφιο που τίθεται στο άρθρο 40
παράγραφος 3 το οποίο έχει ως εξής:
"40 παρ.3 Τίθεται τελευταίο εδάφιο ως εξής:
'Οταν συζητούνται θέµατα, που αναφέρονται στην περ. β' της παρ.
2 του παρόντος άρθρου, στην σύνθεση του ΕΣΑΣ συµµετέχουν οι
Γενικοί Γραµµατείς των Περιφερειών της Χώρας".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σµυρλής έχει το
λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Κατ'αρχήν, το άρθρο 37 νοµίζω
ότι σωστά είχε διατυπωθεί αλλά εκεί που λέµε "τέσσερις
προσωπικότητες κύρους" πρέπει να πούµε "που έχουν σχέση µε το
αθλητικό κίνηµα".
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Αυτό
εξυπακούεται. Το άρθρο 32 παράγραφος 4 του Ολυµπιακού Χάρτη
το λέει. Να µείνει στα Πρακτικά ως δήλωση ότι είναι από αθλητικούς
φορείς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ-ΛΙΑΚΑΤΑΣ: Επίσης, σε σχέση µε τα όσα
είπε ο κ. Ζαφειρόπουλος που αναφέρθηκε στην ίδρυση της
Ελληνικής Ολυµπιακής Ακαδηµίας νοµίζω ότι αν δεν µπορούµε να
τη νοµοθετήσουµε εφόσον θα είναι καινούριο νοµικό πρόσωπο
πρέπει να σας πληροφορήσω ότι εµπεριέχεται στο καταστατικό της
Επιτροπής Ολυµπιακών Αγώνων το οποίο ο κύριος Υπουργός
προτίθεται µε προεδρικό διάταγµα να το προχωρήσει. Αυτό σαφώς
θα πρέπει να αναφέρεται στο καταστατικό προκειµένου έστω και
αργά να υπάρξει η Ελληνική Ολυµπιακή Ακαδηµία.
Τέλος, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι επειδή στο άρθρο 39 ο
Οργανισµός Μαζικού Αθλητισµού θα διαχειρίζεται χρήµατα πρέπει
να επιβληθεί και εκεί το πόθεν έσχες. Το βάλαµε σε όλες τις
αθλητικές οµοσπονδίες. Νοµίζω ότι αυτοί που διαχειρίζονται έναν
πόρο 2% από τον ΟΠΑΠ πρέπει να υπαχθούν στο ν.2429 για να
είµαστε πιο σωστοί.
Είναι αρκετά δισεκατοµµύρια αυτά τα χρήµατα, δεν είναι λίγα. Αν
αναλογιστεί κανείς ότι το 2% αντλείται από τα εκατό δισεκατοµµύρια
έσοδα περίπου που έχει αυτήν τη στιγµή ο ΟΠΑΠ αφαιρουµένου
του αριθµολαχείου, είναι πάρα πολλά χρήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. ∆αµιανός έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όσο γίνεται πιο
γρήγορα. Επιγραµµατικά θα έλεγα.
Στο άρθρο 31 για τους προπονητές, σας είπα και στην κατ' αρχήν
συζήτηση, κύριε Υπουργέ, ότι οι προθέσεις µπορεί να είναι αγαθές,
αλλά η διατύπωση µάλλον δηµιουργεί πρόβληµα. Και κάνω το εξής
απλό ερώτηµα, τι γίνεται µε τους υπάρχοντες προπονητές µέχρι να
ισχύσουν όλα αυτά; ∆εν προβλέπεται τίποτε. Καταργούνται όλες οι
προγενέστερες διατάξεις µ' αυτόν το νόµο και δεν ισχύει τίποτε. Σ'
ένα χρόνο θα βγάλετε µια απόφαση, σε οκτώ µήνες κάποια άλλη
απόφαση και πάει λέγοντας.
Βέβαια  επικροτώ  απολύτως  τα  όσα  ελέχθησαν  από  τον
εισηγητή µας για το πρόβληµα που θα δηµιουργηθεί µε τις
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σχολές του εξωτερικού από τις οποίες εν πολλοίς µας έρχονται και
έτοιµοι προπονητές. Εµείς εδώ θα αναγνωρίσουµε πιθανόν άτοµα
που έχουν διεθνώς αναγνωρισµένη προπονητική ιδιότητα.
Στο άρθρο 32 µια απλή παρατήρηση. Στο τέλος λέτε ότι µε το
προεδρικό διάταγµα που θα βγάλετε θα καθορίσετε ακόµα και το
χρόνο προσαρµογής. Σ' όλα τα άρθρα έχετε βάλει ένα χρόνο
προσαρµογής και εδώ δεν θα µπορούσατε να βάλετε, να ξέρουµε
τουλάχιστον µέχρι πότε θα προσαρµοστούν αυτά τα περίφηµα
ιδιωτικά γυµναστήρια; Γιατί το λέω αυτό; Μίλησα και επί της αρχής
και είπα ότι µπαίνετε σε πολλές λεπτοµέρειες και αφήνετε ασαφή
πολλά άλλα. Και έρχοµαι αµέσως να σας το επισηµάνω µε το
επόµενο άρθρο.
Στη παράγραφο 3 του άρθρου 33 λέτε ότι "µε ειδικούς κανονισµούς
του άρθρου 27 του παρόντος νόµου καθορίζονται οι όροι και οι
προϋποθέσεις εγγραφών και µετεγγραφών αθλητών, ο χρόνος
διενεργείας τους καθώς και οι διαδικασίες". Αµέσως µετά λέτε ότι "οι
µετεγγραφές επιτρέπονται κατά τη διάρκεια µιας µόνο µεταγραφικής
περιόδου κάθε χρόνο". ∆ηλαδή, το καθορίζετε εσείς και όχι ο
κανονισµός και µάλιστα για ένα µήνα. Ενώ λέτε ότι ο κανονισµός θα
το καθορίσει, έρχεσθε και υποχρεώνετε τον κανονισµό να κάνει
κάτι. Γι' αυτό έχετε από τις οµοσπονδίες στα χέρια σας διαφορετικές
απόψεις.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Αυτό που
θέσατε µε το χρόνο προσαρµογής είναι µια συζήτηση που δεν
ανταποκρίνεται στις προθέσεις µου.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Είπα από την πρώτη στιγµή ότι είναι
ενδεικτικό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Εχω το σχέδιο
προεδρικού διατάγµατος για τη λειτουργία των ιδιωτικών
γυµναστηρίων το οποίο θα στείλω αµέσως µετά τη δηµοσίευση του
νόµου, για δηµοσίευση.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Το είπα ενδεικτικά για να στηρίξω κάτι
άλλο.
Παρεµβαίνετε σε θέµατα οµοσπονδίας που δεν θα έπρεπε να
παρεµβαίνετε κατά την άποψή µας.
Πρέπει να πω ακόµα ότι τους αθλητές, τους έκαναν αθλητές κάποια
σωµατεία. 'Εχουµε ένα ζωντανό παράδειγµα χθεσινό. Γράφουν όλες
οι εφηµερίδες σήµερα ότι δυο "πιτσιρικάδες" από την Καβάλα,
ερασιτεχνικών σωµατείων, όχι από ακαδηµίες πήραν ο ένας
µεταγραφή για την Φιορεντίνα και άλλος για την Ουντινέζε που τους
ενέταξαν στις ακαδηµίες τους και θα τους πληρώνουν µέχρι να
γίνουν επαγγελµατίες. Αυτοί γυρνώντας στη Καβάλα θα πάνε στο
ερασιτεχνικό σωµατείο της Καβάλας από το οποίο προέρχονται;
Είναι αστείο να το συζητάµε. Θα έρθουν παίχτες αξίας πολλών
δισεκατοµµυρίων µεθαύριο και θα πάνε στο ερασιτεχνικό σωµατείο
επειδή έτυχε στη γειτονιά τους να υπάρχει σωµατείο;
Αυτό που είπατε για τις ακαδηµίες, συµφωνώ µαζί σας.'Οµως είναι
άλλο πράγµα αυτόν που τον πλήρωσαν, τον τάισαν και τον έντυσαν
και άλλο οποιοσδήποτε ερασιτέχνης που φεύγει κάποια στιγµή γιατί
βρήκε µια καλύτερη µοίρα να έρχεται υποχρεωτικά στο
οποιοδήποτε τυχαίο σωµατείο από το οποίο προερχόταν.
Παρακαλώ δείτε το.
Τώρα έρχοµαι στο άρθρο που αφορά του Ολυµπιονίκες. Συµφωνώ
απόλυτα µε το άρθρο, όµως δράττοµαι της ευκαιρίας να σας πω ότι
ενώ και εσείς όπως και όλες οι προεγενέστερες διατάξεις
αναγνωρίζουν ως ίση την πρώτη έως όγδοη νίκη, είτε είναι σε
οµαδικό είτε είναι σε ατοµικό άθληµα, η ανταπόκριση δεν είναι η
ίδια. 'Ερχοµαι συγκεκριµένα στην εθνική οµάδα του πόλο. 'Εκτοι
Ολυµπιονίκες οι άνθρωποι, δεκατρία παιδιά, οι περισσότεροι
πτυχιούχοι ή επί πτυχίω.
∆ιορίστηκαν µε βάση προγενέστερους νόµους µερικοί εξ αυτών, όχι
όλοι. Οι οκτώ από τους δεκατρείς στο Λιµενικό και την
Πυροσβεστική ως απλοί πυροσβέστες, ως απλοί λιµενοφύλακες
παρ'ό,τι και πτυχιούχοι και οι αντίστοιχοι πτυχιούχοι γίνονται
αξιωµατικοί, ενώ οι των ατοµικών αθληµάτων, έγιναν αξιωµατικοί.
Είναι άδικο, να µην πω αντισυνταγµατικό, είναι αντιδεοντολογικό
τουλάχιστον.
Θεωρώ και σας το είπα και στην επιτροπή, ότι θα πρέπει να

παρέµβετε προς τους αρµόδιους Υπουργούς.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Λέτε να µην το
έχουµε προτείνει από τον αθλητισµό;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Να το ξαναπροτείνουµε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Η ηγεσία του
Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας λέει ότι αν πάµε στα οµαδικά, αλλάζει
η βάση της πυραµίδας, οπότε δηµιουργούνται τεράστια
προβλήµατα στην ηγεσία του Σώµατος. ∆εν τα γνωρίζω αυτά, αλλά
αυτή είναι η απάντηση.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Γι'αυτό σας διευκρίνισα και σας είπα πού
έχουν µπει. Τρεις είναι στο Λιµενικό και πέντε στην Πυροσβεστική.
Θα αλλάξει η πυραµίδα στο Πυροσβεστικό Σώµα και στο Λιµενικό
γιατί κάποιοι Ολυµπιονίκες και µάλιστα πτυχιούχοι θα µπουν εκεί;
Να σας πω και κάτι; Τρεις που δεν έχουν µπει πουθενά, είναι
φοιτητές ιατρικής. Εδώ θα τους πάρουν αύριο να τους έχουν και
γιατρούς και δεν θα τους κάνουν; Νοµίζω ότι χρειάζεται λίγο
περισσότερη συζήτηση. ∆εν νοµίζω ότι οι αρµόδιοι Υπουργοί θα
έχουν διαφορετική άποψη για δεκατρία άτοµα τα οποία στο κάτω-
κάτω τίµησαν την Ελλάδα και είναι παιδιά µέχρι τριάντα δύο ετών.
Είναι και το όριο ηλικίας καλό.
Και έρχοµαι τελείως επιγραµµατικά -και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε-
στο ΕΚΑΕΤ. Ιδρύουν λέτε, αθλητιατρικά κέντρα στα πανεπιστήµια
και πιο κάτω λέτε ότι καθορίζονται οι υποχρεώσεις των
πανεπιστηµίων. Χωρίς να ερωτηθούν τα πανεπιστήµια; ∆εν είναι
τίποτα αν τα πανεπιστήµια έχουν έστω γνώµη για το αν θέλουν ή
δεν θέλουν το συγκεκριµένο κέντρο. Μη µου πείτε για τα τρία πάλι,
αφήστε τα αυτά. Στα επόµενα που θα ορίσετε. Θα κάνετε ένα στη
Θράκη παραδείγµατος χάριν χωρίς το πανεπιστήµιο να πει αν το
θέλει; Εσείς λέτε το ΕΚΑΕΤ και µόνο του αποφασίζει και διατάζει.
Στο ΕΣΑΣ σας το ξαναείπα και εδώ απουσία των Ολυµπιονικών.
∆εν αξίζει πέραν όλων αυτών των υπηρεσιακών παραγόντων
απλών υπαλλήλων εν πολλοίς να συµµετέχουν κάποιοι
Ολυµπιονίκες να πουν τη γνώµη τους σε κάτι τόσο σηµαντικό όσο
είναι ο εθνικός σχεδιασµός;
Και θα συµφωνήσω µε τον προλαλήσαντα συνάδελφο. Αυτή η
"ρηµάδα" η Βουλή, δεν πρέπει να έχει καθόλου γνώµη; ∆εν θέλετε
εκπροσώπους κοµµάτων; Βάλτε τον πρόεδρο της ∆ιαρκούς
Επιτροπής. ∆εν µπορεί να γίνεται εθνικός σχεδιασµός χωρίς να έχει
έστω γνώµη η ελληνική Βουλή.
Για τους διαιτητές, δεν έχω να πω τίποτα, άλλωστε τίποτα δεν
αλλάζει. 'Ερχοµαι όµως να σας πω για τα θέµατα της αντιµετώπισης
της βίας. Κατ'αρχήν, νοµίζω ότι πρέπει να κάνετε µια διευκρίνιση.
Εκεί που λέτε "εκπρόσωπος των επαγγελµατιών αθλητών στη
∆ΕΑΒ" κατά περίπτωση νοµίζω ότι πρέπει να το ορίσετε αυτό. Γιατί
είναι άλλο πράγµα να συµµετέχει ο Αντώνης Αντωνιάδης για το
ποδόσφαιρο και άλλο ο Αντώνης Αντωνιάδης για το µπάσκετ.
Ανάλογα µε το θέµα το οποίο αντιµετωπίζουν, θα πρέπει να είναι ο
εκπρόσωπος των αµειβοµένων κατά περίπτωση ποδοσφαιριστών ή
καλαθοσφαιριστών.
Επίσης, αυτό το 10%, κύριε Υπουργέ, στο οποίο δεν έχω διαφωνία,
φθάνει να πηγαίνει πράγµατι στους αστυφύλακες και στους
λιµενοφύλακες. Από το χαντ-µπολ πού θα το βρουν; Από το πόλο
πού θα το βρουν; Από ποια εισιτήρια και για ποιους; Σε τελική
ανάλυση αν δείτε, θα είναι δυο αστυφύλακες σ'ένα αγώνα χαντ-
µπολ. Για τους δυο αστυφύλακες θα πάρουν 10% και για τον τελικό
του κύπελλου ποδοσφαίρου που διεξήχθει προ ολίγου θα πάρουν
πάλι 10%; ∆εν έχουν και έσοδα αυτές οι οµάδες. Χαντ- µπολ και
πόλο θα πληρώνουν 10% των ανυπάρκτων σε τελική ανάλυση
εισιτηρίων τους;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Να γίνει 5%.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Νοµίζω ότι πρέπει να βγει το χαντ-µπολ
και το πόλο. Είναι υπερβολικό στο χαντ µπολ και στο πόλο να
βάζετε αυτό το 10%. ∆εν είναι καν επαγγελµατίες εκεί πέρα. ∆εν
είναι επαγγελµατικό πρωτάθληµα, δεν υπάρχουν αµοιβές.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Σήµερα,  ισχύει
το    3%    για    όλα    τα    εισιτήρια.    Απλά    το    3%    µετά
από    αν    θέλετε    µεγάλη  διαπραγµάτευση,  γιατί  το  νοµοσχέδιο
το  υπογράφει  το  Υπουργείο  ∆ηµόσιας  Τάξης,  µπήκε  αυτή  η
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προϋπόθεση και κάποιες άλλες οικονοµικές.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Ναι, αλλά στο χαντ-µπολ και στο πόλο;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ναι, αλλά το
χαντ-µπολ και το πόλο τραβάει αστυνοµικούς για να αντιµετωπίζουν
τα προβλήµατα της βιας. Ξέρετε τι έγινε στη Βουλιαγµένη προχθές.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Ξέρω. Αλλά δείτε και την αναλογία, κύριε
Υπουργέ. ∆εν µπορεί δέκα αστυφύλακες να παίρνουν 10% και οι
πεντακόσιοι πάλι 10%.
Είπα -και το απορρίψατε- ότι είναι αδύνατον να εφαρµοστεί η
διάταξη περί αναγνώρισης φιλάθλου ιδιότητος από τα σωµατεία των
φιλάθλων. Είναι αδύνατον να σας καταθέσουν πέντε χιλιάδες
ονόµατα µε πέντε χιλιάδες ποινικά µητρώα και πάνω απ' όλα είναι
αδύνατον εσείς να τα ελέγξετε. Αυτό είναι το πιο αδύνατο. Αυτοί
ίσως να τα καταθέσουν, αλλά σεις δεν θα µπορέσετε να τα ελέγξετε.
'Η, λοιπόν, θα περιγράψετε από µόνοι σας την διάταξη ή δεν θα
εφαρµοστεί. Και επειδή εµείς θέλουµε να εφαρµοστεί, βρείτε
κάποιες άλλες διαδικασίες.
Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά δείτε τι θα γίνει µε τους Ολυµπιονίκες.
Είναι, αν µη τι άλλο, άδικη η αντιµετώπιση αυτού του τρόπου.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Πόσο είπατε,
κύριε Ζαφειρόπουλε, να γίνει;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Να γίνει 5%.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι προκεχωρηµένη η
ώρα, έχουν λεχθεί τα πάντα. Θα µου επιτρέψετε να θίξω στην
ενότητα των άρθρων που συζητούµε δυο θέµατα.
Το πρώτο αφορά τα θέµατα των ειδικών αθλητικών φορέων και
συγκεκριµένα, εκείνο που εθίγη και από συναδέλφους, η επιδίωξη
να δοθεί, κύριε Υπουργέ, και µια περιφερειακή βάση. Και
υπαινίσσοµαι βέβαια, όπως αντιλαµβάνεστε, την εκλογική µου
περιφέρεια. Και εξειδικεύω µε την αντίστοιχη ιδιοτέλεια, για να ρίξω
και λίγο χιούµορ στη συζήτησή µας, να µεταφερθεί το εθνικό
συµβούλιο αθλητικού σχεδιασµού στη Θεσσαλονίκη. Να
εγκατασταθεί και λειτουργήσει εκεί.
∆εύτερον, ένα τµήµα, ένα παράρτηµα του κέντρου έρευνας και
τεχνολογίας αθλητικής να συγκροτηθεί στη Θεσσαλονίκη. Και το
λέω τη Θεσσαλονίκη -έδωσα ένα αστείο χρώµα στην υπόθεση,
σαφώς σας έχει απασχολήσει και προβληµατίσει η αποκέντρωση
γενικά που είναι και ένα αίτηµα εποχής- γιατί; Εδώ, κύριε Υπουργέ,
οι πάντες αναγνωρίζουν το στρατηγικό της ρόλο και τη µεγίστη
σηµασία που παίζει για το άνοιγµα της πατρίδας σαν µέλους της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης κλπ. άλλων συµµαχικών διασυνδέσεων, που
ντρεπόµαστε να τις αναφέρουµε λόγω συγκυριών στιγµής. Μπορεί
να παίξει και παίζει έναν ευρύτερο στρατηγικό ρόλο, ας τις δώσουµε
και µια ηθική αναγνώριση σε αυτήν τη λειτουργία. Οι αποδόσεις της
Β. Ελλάδος στον αθλητισµό είναι γνωστές και σηµαντικές.
β. 'Ενα δεύτερο θέµα που θέλω να θίξω είναι η επιτροπή
αντιµετώπισης της βίας, όπως αυτή συγκροτείται και µορφοποιείται
στο συγκεκριµένο άρθρο 41. Να πω ειδικότερα ότι στο εσωτερικό
των γηπέδων την ευθύνη της τάξεως την έχουν τα αθλητικά όργανα.
Αυτό επιτείνεται και από τις γνωστές ελλείψεις που έχουµε στα
αστυνοµικά όργανα σε σχέση µε τα επιβαρυµένα καθήκοντά τους.
'Ετσι εξοικονοµούµε αστυνοµικά όργανα για τη δηµόσια τάξη, τα
κύρια καθήκοντά τους. Να αποτελεί ευθύνη των οµοσπονδιών, των
αθλητικών ενώσεων, των σωµατείων η ευθύνη στο εσωτερικό των
γηπέδων. Στο εσωτερικό των χώρων που διεξάγονται οι αγώνες, οι
διοργανωτές. Η αστυνοµία να µεριµνά για την τάξη έξω από τα
γήπεδα και να έχει βέβαια την ετοιµότητα κατόπιν προσκλήσεως
από το ειδικό όργανο, το έχον την ευθύνη εσωτερικής ασφαλείας
και τάξεως µέσα στο γήπεδο, να επεµβαίνει και στο γήπεδο.
'Ενα τρίτο θέµα που θέλω να πω είναι ότι και οι 'Ενοπλες ∆υνάµεις,

κύριε Υπουργέ, και τα Σώµατα Ασφαλείας διακρίνονται για το
υπερβάλλον του ωραρίου και για τις ειδικές συνθήκες προσφοράς
υπηρεσιών.
Νοµίζω ότι αν κανείς ισορροπήσει τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά, θα
δει ότι συµψηφιζόµενα διαµορφώνουν µία οµοιόµορφη κατάσταση,
γι'αυτό και έχουµε ενιαία µισθολόγια που διέπουν τις δύο τάξεις.
∆εν είναι δυνατόν να συνεχίσουν να προσφέρουν τις υπηρεσίες
τους µε το επιβαλλόµενο από τις εποχές και την αποστολή τους,
πνεύµα. Κύριοι συνάδελφοι -το θίγω µε την ευκαιρία- είστε οι
συνδικαλιστές των Ενόπλων ∆υνάµεων, γιατί συνδικαλισµός δεν
υπάρχει. Σας ενδιαφέρει, λοιπόν, άµεσα σαν συνδικαλιστικό σώµα,
η κατάσταση των Ενόπλων ∆υνάµεων.
Πρέπει, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, για να µην καταστούν όργανα της
υπαλληλικής νοοτροπίας, µε µεγίστη ζηµία που θα προκληθεί στην
αποστολή τους, να µεριµνήσουµε για το µισθολόγιό τους, για τις
αποζηµιώσεις τους στις ειδικές συνθήκες.
Καλά κάνατε και βάλατε το 10%. Φαντάζοµαι ότι αυτό θα είναι
ισότιµο, ισοµερές, γιατί άλλα θα είναι τα ποσά του 10% στο
ποδόσφαιρο, άλλα θα είναι τα ποσά του 10% στο basket κλπ.
Επισηµαίνω, λοιπόν, ότι δεν πρέπει να γίνουµε φειδωλοί σε ό,τι
αφορά τις αποζηµιώσεις των Σωµάτων Ασφαλείας και του Λιµενικού
Σώµατος που έχουν την ευθύνη της αντιµετώπισης της βίας και της
τάξεως µέσα στα γήπεδα και στους αθλητικούς χώρους, γενικά.
Ψηφίζω την ενότητα των άρθρων 31 έως 48.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ορφανός έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι στα
συζητούµενα άρθρα υπάρχουν πάρα πολλά ενδιαφέροντα σηµεία,
αλλά για την οικονοµία του χρόνου και επειδή έχει προχωρήσει η
διαδικασία, θα αναφερθώ σε συγκεκριµένα µόνο σηµεία.
'Αρθρο 31 παράγραφος 3. Αυτό το οποίο αναφέρεται στην ισοτοµία
των προπονητών, οι οποίοι δεν θα βγαίνουν από σχολές του
εσωτερικού, νοµίζω ότι έχει αναφερθεί, κύριε Υπουργέ, από
αρκετούς συναδέλφους. Εγώ θα ήθελα να προσθέσω το εξής στο
θέµα που αφορά την αποδιδόµενη από το ΕΚΑΕΤ ισοτιµία
προπονητών. Ποια θα είναι τα κριτήρια; ∆ηλαδή δεν αναφέρεται
πουθενά βάσει ποιων κριτηρίων θα κατατάξουµε κάποιον, θα τον
κάνουµε προπονητή, αν η σχολή που θα περάσει θα είναι δέκα
ηµερών, τριών µηνών ή οκτώ µηνών, αν θα προέρχεται από το
ανατολικό ή από το δυτικό ηµισφαίριο; Ποιες είναι οι προϋποθέσεις
βάσει των οποίων το ΕΚΑΕΤ θα τους δίνει αυτήν την ισοτιµία;
Νοµίζω ότι είναι ένα επικίνδυνο άνοιγµα, το οποίο θα πρέπει να το
ξεκαθαρίσουµε εδώ. ∆εν πρέπει να αφήσουµε να το ξεκαθαρίσουν
κάποιοι άλλοι. Να το ξεκαθαρίσουµε σήµερα που µας δίνεται η
δυνατότητα για να µπουν οι κανόνες.
Το άρθρο 37 αναφέρεται στην Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή και
τη µετονοµασία της. Θα ήθελα να επισηµάνω µία βασική
υπαναχώρησή σας.'Εχω µπροστά µου ένα κείµενο, το οποίο
πρέπει να είναι του 1994, που είναι ένα δελτίο τύπου από το
ΠΑ.ΣΟ.Κ., του τοµέα αθλητισµού, όπου εσείς ως γραµµατέας του
τοµέα αθλητισµού τότε είχατε υποστηρίξει κάποια πράγµατα και
τελικά η συνδιάσκεψή σας είχε υπερψηφίσει σε κάποιο και έλεγε τα
εξής: "Η συνδιάσκεψη αποφάσισε οµόφωνα τον εκσυγχρονισµό,
την αναβάθµιση και το µετασχηµατισµό του ρόλου της Ελληνικής
Ολυµπιακής Επιτροπής. Για να συµβεί αυτό, είναι αναγκαίο να
µετατραπεί η ΕΟΕ σε νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου".
Στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που συζητείται αναφέρεται ότι η
Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή θα είναι πλέον νοµικό πρόσωπο
δηµοσίου δικαίου. ∆εν µου έγινε κατανοητό γιατί υπάρχει αυτή η
υπαναχώρηση όταν αυτό εθεωρείτο εκσυγχρονισµός. Σήµερα
διάγουµε την εποχή του εκσυγχρονισµού. Μήπως αλλάξατε θέση
εσείς και δεν ανήκετε στους εκσυγχρονιστές πλέον;
Στο άρθρο 40, αυτό που αναφέρεται στο Εθνικό Συµβούλιο
Αθλητικού Σχεδιασµού, είχε επισηµανθεί και στην Επιτροπή
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Μορφωτικών Υποθέσεων, ότι υπάρχει ένα όργανο από το οποίο
περιµένουµε προτάσεις, αλλά οι προτάσεις αυτές δεν µπορούν να
προέλθουν από όργανο, το οποίο ελέγχει ο Υπουργός. Και αν
βέβαια ελαττώσατε από δεκαπέντε σε δεκατρία τα µέλη, δεν
σηµαίνει ότι έφυγε ο έλεγχος από σας. 'Ενα γνωµοδοτικό όργανο,
το οποίο προέρχεται απο δική σας επιλογή, δεν παίζει κανένα ρόλο.
Αν µπορείτε, να βγάλετε ένα ανεξάρτητο όργανο, το οποίο να
προτείνει και ας έχετε τη δυνατότητα να επιλέγετε εσείς, ο
Υπουργός, αλλά οι προτάσεις να έρχονται από ανεξάρτητο όργανο.
∆εν βλέπω αυτήν την ανεξαρτησία.
Στο άρθρο 41, νοµίζω, κύριε Υπουργέ, αυτό αφορά την
αντιµετώπιση της βίας, ότι υπάρχει ένα χαρακτηριστικό σηµείο, εκεί
που λέει ποιο είναι το έργο της ∆ιαρκούς Επιτροπής. Μπορείτε να
δείτε τα άρθρα και τα ρήµατα που χρησιµοποιούνται. Αναφέρεται ότι
έχει ως έργο τη διαρκή µελέτη του φαινοµένου, την εισήγηση, τη
µέριµνα, τη µέριµνα, την εισήγηση, τη συνεργασία. 'Ολο εισηγείται,
πουθενά δεν αποφασίζει. ∆εν µπορώ να καταλάβω τι επιτροπή
είναι αυτή, η οποία δεν έχει καθόλου αποφασιστικό χαρακτήρα.
Και υπάρχει και ένα άλλο κρίσιµο σηµείο για µένα και φαντάζοµαι
ότι όλοι οι συνάδελφοι θα το αποδεχθούν. ∆εν αναφέρεται καθόλου
σε κινήσεις αποφασιστικού χαρακτήρα, τις οποίες θα θέσει η Βουλή.
Τι κάνουµε µε τα αντιεθνικά συνθήµατα; Κάποια στιγµή, πριν απο
ενάµιση χρόνο, σας είχα υποβάλλει µία ερώτηση και µου είπατε ότι
ο νόµος και ο ΚΑΠ προβλέπει αυτά. Λοιπόν, εγώ προτείνω ο νόµος
να προβλέπει για τα αντιεθνικά συνθήµατα συγκεκριµένες ποινές,
τις οποίες να υποχρεούνται οι οµοσπονδίες να επιβάλουν στους επί
µέρους ΚΑΠ, κάτι το οποίο µας λείπει.
Και βέβαια θα πρέπει να δούµε τι γίνεται µε τις αντιαθλητικές
συµπεριφορές των οµάδων φιλάθλων, οι οποίοι µετέχουν και δεν
τους τιµωρεί κανένας, γιατί δεν υπάρχει το νοµοθετικό πλαίσιο.
Ποιος θα το κάνει αυτό; Με την εισήγηση που λέει η ∆ΕΑΒ; Γιατί δεν
παίρνουµε θέση σ' αυτά τα θέµατα; Ποιος θα τα επιλύσει; Νοµίζω
ότι ο ρόλος ο δικός µας είναι η επίλυση αυτών των θεµάτων.
Βεβαίως θα συµφωνήσω για τα άρθρα 43 έως 48 για τη διαιτησία,
ότι θα πρέπει να επανέλθει πλέον έξω από την επήρεια των
σωµατείων. Αυτή η πρόταση που έγινε, για 50% εκπροσώπηση
από την επί µέρους οµοσπονδία και 50% επιλογή από τους
διαιτητές και επικεφαλής να είναι ο διαιτητής που προεδρεύει είτε
κατά τόπο είτε γενικότερα στην οµοσπονδία, νοµίζω ότι είναι µία
λύση, η οποία απεξαρτητοποιεί σε ένα µεγάλο βαθµό απ' αυτούς.
Θα ήθελα να συµφωνήσω µαζί σας. Είπατε το εξής, ότι ψήφος και
αξιολόγηση, δηµιουργούν µία εξάρτηση. Εγώ προχωρώ λίγο
παραπέρα, "σε ελέγχουµε, αφού βρίσκοµαι στη θέση που διορίζω,
µας βοηθάς, και σε αξιολογούµε". Είναι εξάρτηση ακόµη πιο
προωθηµένη. Βοηθάει πολύ περισσότερο να ελέγχουµε τη διαιτησία
από ό,τι η προηγούµενη που είναι σκέτη ψήφος. Και θα
συµφωνήσω µαζί σας να µην ψηφίζουν αυτοί, οι οποίοι είναι εν
ενεργεία διαιτητές.
Βέβαια νοµίζω ότι η πρόταση που έκανε ο εκ Θεσσαλονίκης
συνάδελφος και ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, να
µεταφέρουµε την έδρα στη Θεσσαλονίκη κάποιων από τις υπό
σύσταση επιτροπές, µε βρίσκει σύµφωνο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
φθάσαµε και στο τέλος αυτής της ενότητας των άρθρων. Θα ήθελα
να υπογραµµίσω ότι σ' αυτά τα άρθρα έχουµε µία σειρά από
καινοτοµίες, έχουµε επαγγελµατική κατοχύρωση των προπονητών,
έχουµε προπονητές µε επιστηµονική επάρκεια µέσα από
επαγγελµατική οκτάµηνη κατάρτιση στο ΕΚΑΕΤ.
'Οσον αφορά τις συµβάσεις έχουµε µε το 31.6 προσαρµογή της
νοµοθεσίας στη νοµολογία γιατί πρόκειται για εξαρτηµένη εργασία,
κάτι που πολλές φορές οδηγούσε πολλούς στα δικαστήρια.
'Εχουµε και ρυθµίσεις που αποδίδουν ιστορικά την ευαισθησία µας
προς εκείνους που προσέφεραν πολλά στον ερασιτεχνικό
αθλητισµό.

Θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι το σχέδιο στην αρχική του µορφή,
όταν πήγε στο Γενικό Λογιστήριο, είχε κατ' έτος δέκα συντάξεις για
αθλητές οι οποίοι είχαν προσφέρει κατά το πρότυπο των συντάξεων
που δίνει το Υπουργείο Πολιτισµού. Αυτή η πρόταση δεν έγινε
δεκτή από το Υπουργείο Οικονοµικών ...
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΤΣΕΡΤΙΚΙ∆ΗΣ: Να την τροποποιήσουµε, κύριε
Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Οι συνάδελφοι
κύριοι Τσερτικίδης και Ζαφειρόπουλος µου έκαναν µία πρόταση, να
βάλουµε δέκα άδειες ΠΡΟ-ΠΟ ετήσια γι' αυτήν την κατηγορία των
αθλητών.
Εγώ δεν έχω αντίρρηση. ∆έκα άδειες πρακτορείων ΠΡΟ-ΠΟ κατ'
έτος να δίνονται σε παλιούς αθλητές, οι οποίοι προσέφεραν στον
ελληνικό αθλητισµό και οι οποίοι δεν έχουν άλλους πόρους ζωής,
κάτι που είναι δικό µας θέµα και µπορούµε να το κατοχυρώσουµε
µε την παρούσα νοµοθετική ρύθµιση.
Και εγώ ευχαριστώ τόσο τον κ. Ζαφειρόπουλο όσο και ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτό, κύριε Υπουργέ,
σαν διάταξη πού θα το εντάξετε;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα σας πω που
θα το εντάξω. Στο άρθρο 36. Θα µιλήσω όµως πρώτα και µετά θα
πω για την ένταξη.
Ας πείτε και µερικά "µπράβο", δεν είναι κακό. Κατηγορούµεθα για
κρατισµό και διαπιστώνετε ότι υπάρχουν τελικά µέσα στο
νοµοσχέδιο διατάξεις, οι οποίες παίρνουν από τον Υφυπουργό τις
αρµοδιότητες και τις πηγαίνουν στις οµοσπονδίες, όπως οι
κανονισµοί για τις µεταγραφές. Εκεί δεν ακούστηκε καµία κουβέντα.
Οι κανονισµοί για τις µεταγραφές είναι υπόθεση των οµοσπονδιών,
σύµφωνα µε το άρθρο 33.3.
Υπάρχει η νοµιµοποίηση του οικονοµικού ανταλλάγµατος. Εγώ
κατέθεσα τι έγινε µε µία οµάδα της Καβάλας και τα έξι εκατοµµύρια
(6.000.000) πρόστιµο εδώ στη Βουλή. 'Οταν υπάρχει οικονοµικό
αντάλλαγµα, ποιος διαφωνεί να είναι νοµιµοποιηµένο; 'Η είµαστε
οπαδοί της διαφάνειας αυτών των σχέσεων ή σπρώχνουµε τα
πράγµατα σε υπόγειες διαδροµές και δεν νοµίζω ότι θα διαλέξουµε
τη δεύτερη οδό.
Ως προς τα άρθρα 34 και 35 έχουµε µία πλήρη κωδικοποίηση των
κινήτρων.
Εγώ θα ήθελα να δώσω και µία απάντηση σε αυτό το θέµα που
µπαίνει σχετικά µε τους αναξιοπαθούντες αθλητές και το ταµείο που
συγκροτείται µε το άρθρο 36 ...
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Οι πόροι δεν είναι επαρκείς, κύριε
Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εµείς
πιστεύουµε ότι θα είναι, αλλά εγώ κάνω µία δήλωση εδώ στη
Βουλή, ότι το 1999 σ' αυτόν το λογαριασµό θα πάνε από τη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού εκατό εκατοµµύρια (100.000.000) δραχµές,
για να έχει τη µαγιά να κάνει τη δουλειά που χρειάζεται. Ελπίζω ότι
και αυτοί που θα µε ακολουθήσουν σε αυτό το Υπουργείο να
δώσουν περισσότερα. Κάνουµε µία καλή δουλειά στον Ο.Π.Α.Π. και
στον ΙΠΠΟ∆ΡΟΜΟ, ανεβάζουµε τους πόρους του αθλητισµού...
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Στον ήδη τηρούµενο λογαριασµό τι
λεφτά υπάρχουν, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Νοµίζω ότι είναι
εβδοµήντα εκατοµµύρια (70.000.000) από παλιά παράβολα.
Για τη διαιτησία έκανα ήδη την παρέµβασή µου.
Να απαντήσω όµως και στον κ. Ορφανό, γιατί είναι η δεύτερη φορά
που προκαλούµε ότι, ενώ το 1994 υποστήριξα την άποψη ότι η
ΕΟΑ πρέπει να γίνει νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, τώρα που
έχω την ευκαιρία να νοµοθετήσω δεν εισάγω µία τέτοια ρύθµιση στη
Βουλή.
Εγώ  θέλω  να  καταθέσω  µία  επιστολή  του  Προέδρου  της  ΕΟΑ
του  κ.  Λάµπη  Νικολάου,  στην  οποία  καταγράφεται  ένα
απόσπασµα  πρακτικών,  σύµφωνα  µε  το  οποίο  οι  δεκαοκτώ
στους  είκοσι  που  ψήφισαν  ζήτησαν  να  παραµείνει  δηµοσίου
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δικαίου, ειδικά λόγω της µεγάλης χρηµατοδότησης που πρόκειται
να έχει η ΕΟΑ από το Ολυµπιακό Λαχείο, το οποίο θα έρθει ως
τροπολογία εδώ στη Βουλή.
Ας κατατεθεί αυτό στα Πρακτικά, γιατί είναι απόσπασµα πρακτικών
της ΕΟΑ. Οι δεκαοχτώ στους είκοσι, µε µια επιχειρηµατολογία που
εξαντλείται στα Πρακτικά µιας ολόκληρης συνεδρίασης, ζήτησαν
µέχρι νεοτέρας να µείνει νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. Το
καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ανδρέας Φούρας
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν απόσπασµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Απαίτησαν, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι
εκπρόσωποι του ελληνικού αθλητισµού. 'Εχω µια
επιχειρηµατολογία.
Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 41 παράγραφος 5, εδάφιο α' ,
διαγράφεται η φράση "ποσοστό δέκα τοις εκατό (10%)" και τίθεται η
φράση "ποσοστό πέντε τοις εκατό (5%)" όπως είναι η πρόταση του
κ. Ζαφειρόπουλου.
Στο άρθρο 39 προστίθεται καινούρια παράγραφος µε αριθµό 4 -
είναι η πρόταση του κ. Σµυρλή- που λέει "η διάταξη της
παραγράφου 5 του άρθρου 22 του παρόντος νόµου εφαρµόζεται
ανάλογα και για τα πρόσωπα που µετέχουν στα όργανα διοίκησης
του οργανισµού οµαδικής άσκησης", που είναι το "πόθεν έσχες".
Στο άρθρο 35, παράγραφος 2, εδάφιο β', στίχος στ', διαγράφεται η
φράση "τρία (3) έτη" και τίθεται η φράση "πέντε (5) έτη". Είναι η
πρόταση του κ. Ζαφειρόπουλου για την αναµονή µετά τη λήψη του
τίτλου σπουδών, σχετικά µε τις υποτροφίες.
Υπάρχει µία τροπολογία για το άρθρο 34 παράγραφος 14, της κ.
Ροδούλα Ζήση και του κ. Πιπεργιά, που λέει ότι αυτά που
προβλέπουν τα κίνητρα για τους αθλητές, τα οποία ψηφίζουµε
τώρα, να ισχύσουν για τις εισαγωγικές εξετάσεις στα πανεπιστήµια
του έτους 1999. Εγώ δεν µπορώ να παρέµβω σε αυτό και νοµίζω
ότι θα ήταν λάθος να µπούµε στο εξεταστικό σύστηµα του 1999. Αν
ισχύουν, ισχύουν. Να µην κάνουµε το λάθος να αλοιώσουµε τις
σχέσεις στις εισαγωγικές εξετάσεις, χωρίς να γνωρίζουµε καθόλου
το αντικείµενο. Αυτός είναι ο λόγος που δεν το δέχοµαι.
Υπάρχει µια τροπολογία για την ∆ιεθνή Ολυµπιακή Ακαδηµία. 'Εχει
συµφωνήσει η ηγεσία της ∆ΟΑ και η ηγεσία της ΕΟΑ µε αυτήν την
τροπολογία. ∆εν δηµιουργούµε, δηλαδή, ρήξεις και τριβές. Η
τροπολογία λέει ότι η ∆ιεθνής Ολυµπιακή Ακαδηµία λειτουργεί ως
νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, υπάγεται διοικητικά και
διαχειριστικά στην Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή και τελεί υπό την
αιγίδα της ∆ιεθνούς Ολυµπιακής Επιτροπής. Το νοµικό πρόσωπο
υπάρχει, ο κανονισµός υπάρχει. Απλώς από δηµοσίου δικαίου
γίνεται ιδιωτικού δικαίου. Το θέλουν. ∆εν βάζουµε στη ζωή της
χώρας ένα καινούριο νοµικό πρόσωπο. Απλά σε ένα υπάρχον
νοµικό πρόσωπο αλλάζουµε χαρακτήρα. Θα παρακαλούσα να µπει
στο άρθρο 37 παράγραφος 4, αν δεν κάνω λάθος.
Σχετικά µε προτάσεις που έχουν γίνει θα ήθελα να πω το εξής:
Στο άρθρο 34 παράγραφος 2, υπάρχει µία τροπολογία,
προτεινόµενη διάταξη του κ. Φραγκιαδουλάκη και του κ. Γεωργιάδη
που λέει "από την 1η έως την 6η θέση στα ευρωπαϊκά
πρωταθλήµατα ανδρών ή γυναικών". Αυτή γίνεται δεκτή.
Η τροπολογία του κ. Κατσιλιέρη που αναφερόταν σε θέµατα
Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής µε άλλη διατύπωση έχει ήδη
εισαχθεί. Και άλλη τροπολογία του κ. Κατσιλιέρη, όσον αφορά τα
πρόσωπα κύρους για την ΕΟΑ, έχει εισαχθεί.
Η τροπολογία του κ. Σηφουνάκη για την 1η ως 3η νίκη στα
ευρωπαϊκά πρωταθλήµατα ανδρών, γυναικών, εφήβων κλπ. έχει
γίνει δεκτή και έχει εισαχθεί.
Η τροπολογία του κ. Ζαφειρόπουλου, σχετικά µε την σύνθεση της
ΕΟΑ και την αφή της φλόγας σε ένα µέρος, µε αναδιατύπωση έχει
γίνει ήδη δεκτή.
Η τροπολογία της κ. Αλφιέρη που λέει "1η ως 6η θέση σε

ευρωπαϊκά πρωταθλήµατα" έχει γίνει και αυτή δεκτή.
Κύριε Ζαφειρόπουλε, όσον αφορά µία τροπολογία σας που
αναφέρεται στα πρόσωπα κύρους και τους αθλητές, µπήκε µε τη
προηγούµενη διάταξη. Επίσης το παράρτηµα του ΕΚΑΕΤ στην
Αρχαία Ολυµπία ήδη υπάρχει στο κείµενο που έχει διανεµηθεί.
Επίσης, ως προς την τροπολογία σας µε γενικό αριθµό 2635 και
ειδικό 105 σχετικά µε τη µετατροπή σε νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου της ∆ΟΑ, µόλις πριν αναφέρθηκα σε αυτήν.
Θα ήθελα να κάνω δεκτή την τροπολογία, για τη σύσταση νοµικού
προσώπου µε την ονοµασία, Ελληνική Ολυµπιακή Ακαδηµία, αλλά
υπάρχει µια πρακτική στην Κυβέρνηση για τα νοµικά πρόσωπα.
Υπάρχει µια γνωµοδοτική επιτροπή, για να αποφεύγουµε τη
σύσταση νέων νοµικών προσώπων. Θα το παραπέµψω εκεί και εάν
µέχρι την Τρίτη έχουµε γνωµοδότηση -θα βοηθήσετε, κύριε
Ζαφειρόπουλε, σε αυτήν την επιτάχυνση- θα το συζητήσουµε τότε
να το προσθέσουµε ως άρθρο. Και υπάρχει και κάτι σηµαντικό
ακόµη µε το οποίο συµφωνώ και το υιοθετώ απολύτως εγώ, αλλά
είναι θέµα Υπουργείου Παιδείας. Είναι το Ευρωπαϊκό Κέντρο
Μεταπτυχιακών Αθλητικών και Ολυµπιακών Σπουδών
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΚΕΛΑΣ.'Εχει ανάγκη η χώρα από ένα τέτοιο
µεταπτυχιακό κέντρο. Θα µπορούσε να προσφέρει πάρα πολλά
ιδιαίτερα και προς την πορεία προς το 2004 και ιδίως µετά το 2004,
γιατί νοµίζω ότι εκείνο που µπορούµε εµείς να εξάγουµε διαρκώς
είναι αυτό το οποίο έχουµε και δεν µπορεί να µας στερήσει κανείς,
διότι είµαστε η µήτρα του. Την έχω στείλει ήδη αυτή την τροπολογία
στο Υπουργείο Παιδείας από την περασµένη ∆ευτέρα και περιµένω
απάντηση, αγαπητοί συνάδελφοι. ∆εν νοµίζω ότι υπάρχει κάτι άλλο
να προσθέσω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Το 5% στο οποίο αναφερθήκατε, τι αφορά;
Το εδάφιο α ή το εδάφιο β του άρθρου 41;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το β' έχει
αλλάξει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Μπενάκη έχει το
λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλέσω
τον κύριο Υπουργό να πάρει θέση και στο θέµα που έθεσε ο κ.
∆αµιανός για τους Ολυµπιονίκες. ∆εν ξέρω, ίσως δεν είναι θέµα
που µπορείτε να το λύσετε, αλλά πρέπει να δώσετε κάποια
δέσµευση.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Να πάρω θέση.
Στις εκάστοτε προκηρύξεις για εισαγωγή στα Σώµατα Ασφαλείας και
στο Λιµενικό Σώµα, υπάρχει ένα ποσοστό το οποίο η προκήρυξη
διαµορφώνει και το οποίο καλύπτουν αθλητές επιπέδου.
Προσπαθούµε κάθε φορά µε αυτήν την προκήρυξη να λύνουµε τα
ζητήµατα που αναφέρονται στην επαγγελµατική αποκατάσταση των
αθλητών.
Χθες µια λαµπρή αθλήτριά µας η 'Αγη Κασούµη, η οποία είναι µια
µεγάλη αθλήτρια στη σκοποβολή, είχε έρθει από το Υπουργείο γιατί
και αυτή είναι άνεργη και αναζητεί την επαγγελµατική της
αποκατάσταση. Μόλις ήρθε από τρίτη νίκη από το Τόκυο, νοµίζω σε
έναν πολύ µεγάλο αγώνα, µε τεράστια συµµετοχή, κάτι για το οποίο
µε ενηµέρωσε ο Γενικός Γραµµατέας της Παγκόσµιας Οµοσπονδίας
Σκοποβολής.
Η δική µου διάθεση είναι να καλυφθούν όλοι οι αθλητές. Και τα δικά
µας αιτήµατα από το Υπουργείο και προς το Υπουργείο Εθνικής
'Αµυνας και προς το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης και προς το
Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας είναι να καλύπτονται όλοι. Εκεί
υπάρχει το πρόβληµα. Εγώ δεν µπορώ να νοµοθετήσω προς τα
εκεί, γιατί οι αθλητές οι οποίοι ζητούν την κάλυψή τους είναι πάρα
πολλοί.
Βεβαίως έχετε δίκιο, να κατατάσσονται οι Ολυµπιονίκες οµαδικών
αθληµάτων στην Πυροσβεστική και στο Λιµενικό κατά
προτεραιότητα απέναντι στους άλλους αθλητές. Είναι κάτι που
πρέπει να το συζητήσουµε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: ∆εν είπαµε αυτό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Τί είπατε;
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ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Είναι πτυχιούχοι κατά τεκµήριο, κύριε
Υπουργέ, και οι αντίστοιχοι αθλητές των ατοµικών αθληµάτων
γίνονται αξιωµατικοί. Αυτοί, παρ' ότι πτυχιούχοι γίνονται απλοί
πυροσβέστες ή απλοί λιµενοφύλακες. Εκείνο που είπα εγώ είναι να
πάρουν κατ' απονοµήν, το βαθµό του αξιωµατικού, όπως παίρνουν
οι συναθλητές τους των ατοµικών αθληµάτων και δεν δηµιουργείται
πρόβληµα ιεραρχίας, διότι οι τρεις που δεν έχουν µπει τώρα είναι
φοιτητές ιατρικής, που σηµαίνει ότι θα βρούµε τρεις γιατρούς. Και
υπόψη, τα Σώµατα αυτά τους παίρνουν απ' έξω, δεν τους βγάζουν
από παραγωγικές σχολές. Και ξέρετε πολύ καλά ότι µε τρεις
αξιωµατικούς του Λιµενικού και µε πέντε της Πυροσβεστικής δεν
δηµιουργείται θέµα στην ιεραρχία του Πυροσβεστικού και του
Λιµενικού Σώµατος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κατανοήστε µε
όµως µε συµπάθεια, είµαι ο πλέον αναρµόδιος να δώσω κατ'
απονοµήν βαθµούς µε νοµοσχέδιο που εισάγω εδώ σήµερα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΙΑΜΙΑΝΟΣ: Την παρέµβασή σας ζητήσαµε, κύριε
Υπουργέ, όχι τη λύση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε συνάδελφε, απ'
ό,τι φάνηκε η πολιτική βούληση του Υπουργού είναι για να
τακτοποιηθούν ...
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Ναι, αλλά να κάνει και το βήµα
προς τον συνάδελφό του και όχι απλώς εδώ να µας δείχνει τις
καλές του προθέσεις που είναι δεδοµένες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έκφρασε όµως µόνο
ευχή και είναι και πάνω από τις αρµοδιότητές του.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Ναι, αλλά την εισήγηση µπορεί να
την κάνει και να έρθει µια καινούρια διάταξη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρία Μπενάκη, εσείς το
γνωρίζετε καλύτερα από εµάς.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ANNA MΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, δυο λόγια ήθελα να
πω µόνο. Είναι θετικό ότι η ∆ιεθνής Ολυµπιακή Ακαδηµία έγινε
νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και ευχόµαστε όλα να
εξελιχθούν οµαλά. Αλλά ακόµη και αν οι δεκαοκτώ στους είκοσι της
ΕΟΑ γνωµοδότησαν διαφορετικά, το αν η επιτροπή πρέπει να είναι
ιδιωτικού ή δηµοσίου δικαίου είναι δικό µας θέµα. ∆εν είναι µόνο τι
θα εισηγηθούν ή τι συµφέρει από ορισµένες απόψεις, αλλά τι
εξυπηρετεί το έργο τους.
Πάντως, κύριε Υπουργέ, αυτήν τη γενικότερη εξουσιοδότηση που
παίρνετε εδώ µε ένα προεδρικό διάταγµα, να ρυθµίζετε τα πάντα
της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής, αυτή η εξουσιοδότηση είναι
απαράδεκτη. Είναι τόσο γενική, που είµαι σίγουρη ότι, αν κάποιος
θελήσει να την προσβάλει, θα τη ρίξει, και κατά δεύτερο λόγο µας
προσβάλλει.
Ακόµα, κύριε Υπουργέ, ήθελα να σας πω για το άρθρο 41 περί
βίας, εγώ το αντιµετωπίζω ως ένα άρθρο καλών προθέσεων και
µιας καλής εποπτείας του προβλήµατος. Αλλά από εκεί και πέρα,
έτσι όπως οργανώνεται το θέµα, δεν πρόκειται να σας οδηγήσει
πουθενά. Μία επιτροπή από πέντε, έξι, επτά άτοµα αυτών των
ιδιοτήτων τίποτα δεν µπορεί να κάνει από όλα αυτά, τα οποία της
αναθέτετε. Απ' ό,τι αντιλαµβάνοµαι, εκείνο που ενδιαφέρει είναι
επιτέλους να συνταχθεί ένας ή δύο κώδικες δεοντολογίας, που θα
καθορίζουν τις υποχρεώσεις αθλητών, διαγωνιζοµένων,
προπονητών, διαιτητών, θεατών, φιλάθλων, που θα καθορίζουν
γενικά τη συµπεριφορά µέσα στα γήπεδα και θα καθορίζουν και τις
κυρώσεις. 'Ολα αυτά τα οποία αναθέτετε και ιδιαίτερα το β' και το στ
στην παράγραφο 8 του άρθρου 41 είναι αδύνατο να γίνουν από
αυτήν την επιτροπή.
Εποµένως, η διάταξη δεν θα οδηγήσει πουθενά. Φροντίστε το θέµα
της βίας στα γήπεδα και στον αθλητισµό εν γένει. Να το
αντιµετωπίσετε µε σωστές ρυθµίσεις και κυρίως επιστρατεύοντας
τους αρµόδιους, τους κατάλληλους και συγκροτώντας τα κατάλληλα
σώµατα. Με µία επιτροπή αυτών των ιδιοτήτων δεν καταφέρνετε
τίποτα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): 'Εχω κάνει µία
παράλειψη.

'Εχω αποδεχθεί την πρόταση του κ. Ζαφειρόπουλου. Εξηγούµαι:
'Οταν το ΕΣΑΣ πρόκειται να γνωµοδοτήσει για τον προγραµµατισµό
των εκδηλουµένων από τη Γενική Γραµµατεία τεχνικών έργων στο
πλαίσιο του εθνικού αθλητικού σχεδιασµού, έχω δώσει γραπτά τη
ρύθµιση, "στη συνεδρίαση µετέχουν ως ισότιµα µέλη και οι γενικοί
γραµµατείς των περιφερειών της χώρας".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω
ορισµένες παρατηρήσεις.
Στο άρθρο 41 δεν συµφωνούµε να µειωθεί το 10% στο 5%, που
έχει η παράγραφος 5Α, αν αυτό κατάλαβα, από τη διόρθωση που
κάνατε. 'Οπως επίσης, δεν συµφωνούµε, όπως διαµορφώθηκε η
παράγραφος β', που απαλλάσσει ουσιαστικά τις ΠΑΕ να δίνουν το
10% από τις διαφηµίσεις κλπ., όπως είδατε το προηγούµενο άρθρο,
που έχετε αποσύρει, που πληρώνονται ουσιαστικά από το δηµόσιο.
Να πληρώνονται από το δηµόσιο σαν συµπληρωµατικά για την
πραγµατική αµοιβή των εργαζοµένων αστυνοµικών, το
καταλαβαίνω. Αλλά να αφαιρούµε έσοδα...
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Τις ΠΑΕ και
ΚΑΕ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, είναι το πρώτο. Στο β' όµως δεν λέει
ότι παίρνεται κανένα ποσοστό από τα εισιτήρια κλπ. Μόνο
παίρνουµε 10% από το αντίτιµο των αγώνων του εισιτηρίου, το
οποίο κάνετε 5%. ∆εν συµφωνούµε και στο 5%. Πρέπει να
παραµείνει 10%. Οι ΠΑΕ πρέπει, εν πάση περιπτώσει, κάτι να
πληρώνουν. Για δικούς τους αγώνες γίνεται και αυτοί τα
"οικονοµάνε". Πρέπει να πληρώνουν. Αν δεν φτάνουν αυτά τα
λεφτά και ιδιαίτερα από τις διαφηµίσεις, που το αποσύρατε, να τα
παίρνουν µε το 10% και να πληρώνουν, κύριε Ζαφειρόπουλε, το
κράτος εν ανάγκη για την πραγµατική αµοιβή των ωρών
απασχόλησης. Αυτή είναι η διαφωνία µας.
∆υo λόγια για τη διαιτησία θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε. Η
αναγνώριση κατ'αρχήν των συνδέσµων και οµοσπονδιών των
διαιτητών να είναι από το πρωτοδικείο. Θεωρούµε, ότι είναι νοµικό
πρόσωπο και µπορεί να κάνει παρέµβαση και ο Υπουργός.
Στις εκλογές για την οµοσπονδία θεωρούµε ότι πρέπει να
συµµετέχουν στα όργανα της οµοσπονδίας οι εν ενεργεία διαιτητές.
∆ιότι, αυτοί οι παλιοί που βρίσκονται σήµερα στο κύκλωµα
εκλέγονται οι ίδιοι και εκλέγουν τους ίδιους. Ας µπει και νέο αίµα.
Μορφωµένοι είναι σήµερα οι περισσότεροι απ'αυτούς, από
ανώτατες σχολές και θα αλλάξει κάπως την ατµόσφαιρα αυτό. Γιατί
πραγµατικά η κατάσταση µέχρι σήµερα είναι απελπιστική.
Επίσης, πιστεύουµε, ότι οι σχολές διαιτητών πρέπει να είναι κάτω
από τη φροντίδα της οικείας οµοσπονδίας και φυσικά, όπως είπαµε
και προηγουµένως, θέσαµε και το θέµα της εκδηµοκράτησης των
οργάνων. Τα όργανα δε της ΚΕ∆ θα πρέπει να βγαίνουν από τη
συµµετοχή της οµοσπονδίας και της αντίστοιχης οµοσπονδίας των
διαιτητών.
Είπα και προηγούµενα, να υπάρχει προσβολή των αποφάσεων των
οργάνων της διαιτησίας ενώπιον του αθλητικού δικαστή, όπως
ορίζει το νοµοσχέδιο µε το διοικητικό όργανο που έρχεται και που
αποτελείται από τον τακτικό δικαστή.
Επίσης, όπως είπαµε, διαφωνούµε µε την αµειβόµενη διαιτησία,
διότι θα δηµιουργήσει τριβές. ∆εν είναι το οικονοµικό πρόβληµα αν
αυτοί έχουν τελείως απαλλαγεί από τη δουλειά τους ή γίνονται
µισθωτοί διαιτητές. ∆εν είναι εκεί το πρόβληµα, κατά την άποψή
µας, της ανωµαλίας που υπάρχει σήµερα στα γήπεδα. Είναι όλοι οι
άλλοι παράγοντες, συν το ότι οι διαιτητές να έχουν καλύτερη αµοιβή
το καταλαβαίνω, αλλά να είναι αµειβόµενοι και να το έχουν
επάγγελµα, νοµίζω ότι δεν στέκει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είπαµε,
αµειβόµενοι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Αµειβόµενοι είναι και σήµερα.
Για  τις  σχολές  θεωρούµε,  ότι  πρέπει  να  γίνει  µια  εθνική  σχολή
µε  τη  φροντίδα  της  αντίστοιχης  οµοσπονδίας  και  από
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τους ενδιαφερόµενους διαιτητές θα πρέπει, κατά την άποψή µας, να
προτιµούνται όσοι προέρχονται από τα ΤΕΦΑΑ, αλλά και από άλλη
τριτοβάθµια εκπαίδευση. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. ∆ηµαράς έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Και εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω
δύο λόγια για το θέµα της διαιτησίας στο άρθρο 44.
Εξ'όσων κατάλαβα, ο κύριος Υπουργός έχει αποφασίσει να
παραµείνει έτσι το άρθρο 44 όπως διατυπώνεται στο νοµοσχέδιο.
Είµαι όµως υποχρεωµένος να µεταφέρω την αγωνία και τα
ερωτήµατα των ανθρώπων που διακονούν στο χώρο και του
ποδοσφαίρου και του µπάσκετ και οι οποίοι βιώνουν περισσότερο
από όποιον άλλον ίσως σήµερα τη βία, έτσι όπως σήµερα αυτή
εκδηλώνεται στους χώρους.
'Εχουν µιλήσει και έχουν καταγγείλει δηµόσια για αλλοιώσεις
αποτελεσµάτων και εκείνο το οποίο ζητούν ως ελάχιστο είναι να
έχουν τη δυνατότητα οι ίδιοι οι διαιτητές να εκλέγουν το όργανό τους
για να εκφράζονται.
Οι προτάσεις του σχεδίου νόµου µεταφέρουν τη διαιτησία στη
δύναµη των σωµατείων µε τον τρόπο όπως ορίζεται στο άρθρο 44.
Αλλά θα ήταν δυνατόν η εκλογή των µελών της ΚΕ∆ να γίνεται από
τους διαιτητές, είτε αποκλειστικά είτε εν πάση περιπτώσει η
πλειοψηφία και ο πρόεδρός της.
Αυτή η αγωνία των διαιτητών που βρίσκονται στο χώρο της
καλαθόσφαιρας και του ποδοσφαίρου δεν ξέρω πόσο µπορεί να
µεταφέρει την αγωνία όλων, όσων ασχολούνται µε τα οµαδικά αυτά
αθλήµατα.
Είσθε βέβαιος, κύριε Υπουργέ, ότι µε το άρθρο 44 θα διορθωθούν
όλα τα δεινά που υπάρχουν στο χώρο αυτό;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι η
καλύτερη λύση από τις προτεινόµενες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το µη χείρον βέλτιστον.
∆εν υπάρχει άλλος συνάδελφος για να οµιλήσει.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητος των άρθρων
31 έως 48. Θα γίνει η ψήφισή των ένα ένα χωριστά.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 31
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 32
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 33
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34, όπως
τροποποιήθηκε;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 34
έγινε δεκτό οµόφωνα, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35, όπως
τροποποιήθηκε;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 35
έγινε δεκτό οµόφωνα, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36, όπως
τροποποιήθηκε;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 36,

έγινε δεκτό οµόφωνα, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 37
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 38
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 39
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 40, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 40
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κατά πλειψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 41
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 42, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 42
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 43 όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 43
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 44
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 45, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 45
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 46, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 46
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 47 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 47
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 48 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 48
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των

συνεδριάσεων της Παρασκευής 23 Απριλίου 1999 και της ∆ευτέρας
26 Απριλίου 1999. Ερωτάται το Σώµα αν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
των συνεδριάσεων της Παρασκευής 23 Απριλίου 1999 και της
∆ευτέρας 26 Απριλίου 1999 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 01.20' λύεται η συνεδρίαση
για σήµερα ηµέρα Πέµπτη 6 Μαϊου 1999 και ώρα 10.00 µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Ερασιτεχνικός και επαγγελµατικός αθλητισµός και
άλλες διατάξεις".
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